

# ဟေရှာယအနာဂတုတုကျမ်း

နိဒါန်း

ဟေရှာယကျမ်းစောင်ကို ခ၊ မ  
ရှစ်ရာစုနှစ်ဝက်နောက်ပိုင်း၌ ယေရုရှလင်မြို့တွင်နေထိုင်သောပရောဖက်  
ခေါ်ဆိုထားခြင်းဖြစ်သည်။ ဤကျမ်းစောင်ကိုအဋ္ဌ

ဌိကအချက် (၃) ချက်ခွဲခြားထားပါသည်။

၁။ အခမ်းကြီး ၁-၃၉ တောင်ပိုင်းနိုင်ငံဖြစ်သောယုဒပြည်သည်တန်ခိုး  
ခြိမ်းခြောက်ခြင်းကိုခံနေရသောအချိန်အခါဖြစ်ပါသည်။

ဟေရှာယ၏အမြင်တွင် ယုဒပြည်ကိုအမှန်တကယ်ခြိမ်းခြောက်နေသော  
မိမိလူမျိုးကိုယ်တိုင်၏အပြစ်များနှင့်ဘုရားသခင်၏စကားကိုနားမထောင်  
ဘုရားသခင်ကိုယုံကြည်ခြင်းကင်းမဲ့မှုများပင်ဖြစ်ပါသည်။

ပရောဖက်သည်ရှင်းလင်းပြတ်သားသောစကားလုံးတို့ဖြင့်  
ထိုသူတို့နှင့်ထိုသူတို့၏ခေါင်းဆောင်တို့အားဖြောင့်မတ်မှန်ကန်သောအသံ  
ထိုသူတို့၏ဘုရားသခင်စကားကိုနားမထောင်ခြင်းဖြင့်ပျက်စီးခြင်းသို့ရောက်  
သတိပေးခဲ့ပါသည်။ ထိုမျှမကတစ်ကမ္ဘာလုံးနှင့်ဆိုင်သောငြိမ်းချမ်းရေးနှု  
တရားတော်နှင့်အညီမျှတစွာအုပ်စိုးမည့်ဘုရင်တစ်ပါးသည်  
ဒါဝိဒ်မင်း၏အမျိုးအနွယ်မှဆင်းသက်မည်ကိုဟေရှာယမှကြိုတင်၍ပြော

၂။ အခမ်းကြီး ၄၀-၅၅ ယုဒလူမျိုးများစွာတို့သည်ဗာဗုလု  
န်နိုင်ငံတွင်ကျန်ခံနေရသောအချိန်၊ ဖိစီးနှိပ်စက်ခြင်းခံနေရသောအချိန်၊  
မျှော်လင့်ခြင်းကင်းမဲ့နေသောအချိန်အခါဖြစ်သည်။

ပရောဖက်က၊ ဘုရားသခင်သည်မိမိ၏လူမျိုးတော်ကိုလွတ်ခြင်းအခွင့်ပေး

ဘဝသစ်ကိုအစပြုရန်အတွက်မိမိတို့၏နေရင်းအရပ်ဖြစ်သောယေရုရှလ  
ပြန်လည်ပို့ဆောင်တော်မူမည်ဟုပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ဤအခင်းကြီးတို့၏အဋ္ဌ ဌိကအချက်မှာ၊

ဘုရားသခင်သည်သမိုင်း၏အရှင်သခင်ဖြစ်ပြီး၊

ဣသရေလလူမျိုးများနှင့်တကွထိုလူမျိုးအားဖြင့်

ကောင်းချီးခံစားရမည့်လူမျိုးအားလုံးတို့အတွက်

ထိုသခင်၏အကြံအစည်တော်ဖြစ်ပါသည်။

“ဘုရားသခင်၏အစေခံ” ဆိုသောစကားလုံးများသည်ဋ္ဌ

ဌမှမဟောင်းကျမ်း၏လူသိများသောအကြောင်းအရာများတွင်ပါဝင်ပါသည်။

၃။ အခင်းကြီး ၅၆-၆၆ ယေရုရှလင်မြို့သို့ပြန်လာသောသူများအတွက်

ဘုရားသခင်သည်မိမိ၏လူမျိုးတော်သို့

မိမိ၏ကတိတော်ပြည့်စုံမည့်အကြောင်းကို

သေချာလိုသူများအတွက်ရေးသားထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ဖြောင့်မတ်မှန်ကန်ခြင်းနှင့်တရားမျှတခြင်းဆိုင်ရာအကြောင်းများ၊

ဥပု သ်နေ့ကိုစောင့်ထိန်းခြင်းအကြောင်း၊

ယဇ်ပူဇော်ခြင်းဆိုင်ရာအကြောင်းနှင့်ဆုတောင်းပ တု

ထနာပြုခြင်းအကြောင်းတို့ကိုလည်းဖော်ပြထားပါသည်။

သတိပြုရန်ကျမ်းပိုဒ်မှာ ၆၁:၁-၂ ဖြစ်ပြီး၊

ထိုစကားသည်သခင်ယေရှု၏အမှုတော်လုပ်ငန်းအစပြုခြင်း၏ခေါ်တော်

**အကြောင်းအရာအကျဉ်းချုပ်**

သတိပေးခြင်းနှင့်ကတိတော်များ ၁:၁၊ ၁၂:၆

လူမျိုးစုများကိုဒဏ်ခတ်တော်မူခြင်း ၁၃:၁၊ ၂၃:၁၈

ကမ္ဘာမြေကြီးကိုထာဝရဘုရားအပြစ်ဒဏ်ခတ်တော်မူခြင်း

၂၄:၁၊ ၂၇:၁၃  
 သတိပေးခြင်းနှင့်ကတိတော်များ ၂၈:၁၊ ၃၅:၁၀  
 ယုဒဘုရင်ဟေဇကိနှင့်အာရှရီအမျိုးသားများ ၃၆:၁၊  
 ၃၉:၈  
 ကတိတော်နှင့်မျှော်လင့်ချက်ဆိုင်ရာသတင်းစကားများ  
 ၄၀:၁၊ ၅၅:၁၃  
 သတိပေးခြင်းနှင့်ကတိတော်များ ၅၆ :၁၊ ၆၆ :၂၄

<sup>1</sup> ဤကျမ်းစောင်တွင် ယုဒဘုရင်များဖြစ်သော သြဇီမင်း၊  
 ယောသံမင်း၊ အာခတ်မင်းနှင့်ဟေဇကိမင်းတို့၏လက်ထက်၌  
 ယုဒပြည်နှင့်ယေရုရှလင်မြို့အဘယ်သို့ဖြစ်ပျက်မည်ကို  
 အာမုတ်၏သားဟောရှာယအားထာဝရဘုရားပေးတော်မူသောဗျာဒိတ်တော်

မိမိ၏လူမျိုးတော်အားဘုရားသခင်ပြင်းထန်စွာပြစ်တင်ဆုံးမတော်မူ

<sup>2</sup> ထာဝရဘုရားက `အို ကမ္ဘာမြေကြီးနှင့်မိုးကောင်းကင်တို့  
 ငါထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူသောစကားကိုနားထောင်ကြလော့။  
 ငါကျွေးမွေးပြုစုထားသည့်သားသမီးများသည်ငါ့အားပုန်ကန်ကြလေပြီ။

<sup>3</sup> ကျွဲနွားများသည်မိမိတို့ပိုင်ရှင်ကိုသိကြ၏။  
 မြင်းများသည်လည်းမိမိတို့သခင်၏မြင်းစောင်း၊  
 မိမိတို့သခင်အစာကျွေးရာအရပ်တို့ကိုသိကြ၏။  
 သို့ရာတွင်ငါ၏လူမျိုးတော်ကုသရေလအမျိုးသားတို့မူကား  
 ထိုမျှပင်မသိကြ။ သူတို့သည်အသိပညာခေါင်းပါးကြပါသည်တကား''  
 ဟုမိန့်တော်မူပါ၏။

☆ 1:1 ၃ရာ၊ ၁၅:၁-၄၊ ၁၅:၃၂-၃၆၊ ၂၀၊ ၁၈:၁-၂၀၊ ၂၁၊ ၆ရာ၊ ၂၆:၁-၃၂၊ ၃၃။

4 ။ အချင်းအပြစ်ကူးသည့်လူမျိုး၊  
 ဖောက်ပြန်တတ်သူဒုစရိုက်သမားတို့၊ သင်တို့သည်အမိ  
 ဂလာရှိကြ၏။ သင်တို့သည်အပြစ်ဝန်ထုပ်ပိလျက်နေကြပါသည်တကား၊  
 ကူသရေလအမျိုးသားတို့၏သန်ရှင်းမြင့်မြတ်သည့်ဘုရားသခင်ကိုပစ်ပ  
 ကိုယ်တော်ကိုကျောခိုင်းကြလေပြီ။-

5 သင်တို့သည်အဘယ်ကြောင့်ဆက်လက်ပုန်ကန်လျက်နေကြပါသနည်း။  
 ယခုထက်ပင်ပိုမိုကြီးလေးသည့်အပြစ်ဒဏ်ကိုခံလိုကြပါသလော။  
 အချင်းကူသရေလပြည်သူတို့၊ သင်တို့၏ဦးခေါင်းသည်ဒဏ်ရာများဖြင့်  
 သင်တို့၏စိတ်နှလုံးသည်လည်းညှိုးနွမ်းလျက်နေ၏။-

6 ခြေဖဝါးမှဦးခေါင်းတိုင်အောင် သင်တို့ကိုယ်တစ်ခုလုံးသည်အနာနှင့်က  
 ပွန်းပဲ့ကွဲရှာများ၊ ဒဏ်ရာသစ်ဒဏ်ရာဟောင်းများနှင့်ပြည့်လျက်နေပေသ  
 ထိုဒဏ်ရာများကိုဆေးကြောကာ၊ အဝတ်ဖြင့်မပတ်မစည်းရကြသေး။  
 ဆေးလည်းမထည့်ရကြသေး။

7 သင်တို့၏ပြည်သည်ပျက်ပြုန်းရ၍၊  
 သင်တို့၏မြို့တို့သည်လည်းပြာပုံဆိုက်ကြလေပြီ။  
 သင်သည်ကြည့်ရှုလျက်နေစဉ်ပင်တိုင်းတစ်ပါးသားတို့သည်  
 သင်၏နယ်မြေကိုသိမ်း၍အရာခပ်သိမ်းကိုဖျက်ဆီးစေကြပြီ။-

8 အဝိုင်းခံလျက်နေရသည့်ယေရုရှလင်မြို့တစ်မြို့သာလျှင်ကျန်တော့၏။  
 ထိုမြို့ကားမိမိအတွက်ခုခံကာကွယ်နိုင်စွမ်းမရှိသည့်စပျစ်ဥယျာ  
 ခ်အစောင့်တဲကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ သခွားတောင်ယာတဲကဲ့သို့လည်းကောင်း

9 အကယ်၍အနုနှင့်တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသာလျှင်  
 မြို့သူမြို့သားအချို့တို့အားအသက်မသေဘဲကျန်ရစ်စေတော်မမူပါလျှင်

ယေရုရှလင်မြို့သည် သောဒုံမြို့နှင့်ဂေါမောရမြို့တို့ကဲ့သို့လုံးဝပျက်သုဉ်း

10 အို ယေရုရှလင်မြို့၊ သင်ကိုအုပ်စိုးသောမင်းများနှင့် သင်၏မြို့သူမြို့သားတို့သည်သောဒုံမြို့နှင့်ဂေါမောရမြို့မှလူတို့နှင့်တူကြ သင့်အားထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူသောစကားတော်ကိုနားထောင်လော့။ ငါတို့၏ဘုရားသခင်သွန်သင်တော်မူသောအရာကိုအာရုံပြုလော့။-

11 ကိုယ်တော်က သင်တို့ဆက်ကာဆက်ကာပူဇော်လျက်ရှိသည့်ယဇ်တို့ကို ဟုထင်မှတ်ကြပါသလော။ သင်တို့မီးရှို့ပူဇော်သည့်သိုးများနှင့်ဆူဖြိုးသော စု ဆာ န်တို့၏ဆီဥများကိုငါငြီးငွေ့တော်မူပြီ။ သိုးနွားဆိတ်တို့၏သွေးများကိုလည်းငါမနှစ်သက်တော့ပေ။-

12 သင်တို့ငါ့ထံသို့ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရန်လာရောက်ကြသောအခါ ထိုအရာများကိုယူဆောင်လာရကြမည်ဟုသင်တို့အားအဘယ်သူစေခိုင်းသော်လည်း အဘယ်သူသည်သင်တို့အားငါ၏ဗိမာန်တော်တွင် ဤသို့ရှုပ်ယှက်ခတ်သွားလာစေပါသနည်း။-

13 သင်တို့၏အသုံးမကျသောပူဇော်သကာများကို နောက်တစ်ဖန်ငါအလိုမရှိ။ သင်တို့ပူဇော်သည့်နံ့သာပေါင်း၏ရနံ့ကိုငါရှံ့မှ သင်တို့၏လဆန်းပွဲနေ့များ၊ ဥပုသ်နေ့များနှင့်ဘာသာရေးပွဲနေ့များကိုငါစ သင်တို့၏အပြစ်များကြောင့်ထိုအရာများသည်ဖောက်ပြန်ပျက်စီးနေသည်

14 သင်တို့၏လဆန်းပွဲနေ့များနှင့်မြင့်မြတ်သန်ရှင်းသောနေ့များကိုငါမုန်းစေ ထိုပွဲသဘင်များသည်ငါမထမ်းလိုတော့သည့်ဝန်ထုပ်ဖြစ်ပေသည်။\*

15 “သင်တို့လက်အုပ်ချီ၍ဆုတောင်းပ တု ထနာပြုကြသောအခါ ငါသည်သင်တို့အားလှည့်၍ကြည့်တော်မူလိမ့်မည် သင်တို့၏လက်များသည်အပြစ်သွေးစွန်းလျက်နေသဖြင့်

☆ 1:9 ကာ ၁၉:၂၄။ ရော၊ ၉:၂၉။ ☆ 1:14 အာ၊ ၅:၂၁-၂၂။

သင်တို့အဘယ်မျှပင်ပြင်းပြစွာဆုတောင်းပ တ  
ထနာပြုကြသော်လည်းငါနားထောင်လိမ့်မည်မဟုတ်။-

16 သင်တို့၏စိတ်နှလုံးကိုစင်ကြယ်အောင်ပြုကြလော့။  
ငါ့ရှေ့တော်တွင်သင်တို့ပြုလျက်ရှိသည့်ဒုစရိုက်တို့ကိုရပ်စဲကြလော့။  
ဒုစရိုက်ပြုမှုကိုရပ်စဲကာ၊- 17 သုစရိုက်ကိုပြုကြလော့။  
ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်ခြင်းခံရသူတို့ကိုကူမ၍မိဘမဲ့သူများနှင့်မုဆိုးမတို့၏  
အခွင့်အရေးများကိုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်းအားဖြင့်  
တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုရှိအောင်ပြုကြလော့။'  
ဟုမိန့်တော်မူပါ၏။

18 ထာဝရဘုရားက`သင်တို့၏အမှုကို  
ယခုစဉ်းစားဆုံးဖြတ်ကြပါစို့။ သင်တို့သည်အပြစ်သွေးစွန်းလျက်ရှိကြ၏။  
သို့ရာတွင်ငါသည်သင်တို့အားမိုးပွင့်ကဲ့သို့ဖြူစင်အောင်  
ဆေးကြောတော်မူမည်။ သင်တို့သည်အပြစ်သွေးဖြင့်နီမြန်းလျက်နေသော်  
ဝါဂွမ်းကဲ့သို့ဖြူဖွေး၍လာလိမ့်မည်။-

19 အကယ်၍သင်တို့သည်ငါ၏စကားကိုနားထောင်မည်ဆိုပါက  
မြေထွက်သီးနှံကောင်းများကိုစားသုံးရကြလိမ့်မည်။-

20 သို့ရာတွင်ငါ၏စကားကိုနားထောင်ရန်ငြင်းဆန်၍  
ငါ့အားအခံကြမည်ဆိုလျှင်မူကား သင်တို့သည်သေကြေပျက်စီးရကြလိ  
ဤကားငါထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူသောစကားဖြစ်၏။

အပြစ်ကူးသောမြို့

21 အခါတစ်ပါးကသစ္စာရှိခဲ့သောမြို့သည်  
ယခုအခါပြည့်တန်ဆာအသွင်ကိုဆောင်လျက်နေပါသည်တကား၊  
အခါတစ်ပါးကထိုမြို့တွင်သူတော်ကောင်းများနေထိုင်ခဲ့သော်လည်း

ယခုအခါ၌သူသတ်သမားများသာလျှင်ကျန်ရှိနေတော့၏။-

22 အို ယေရုရှလင်မြို့၊ သင်သည်အခါတစ်ပါးကငွေနှင့်တူခဲ့၏။

ယခုမူကားတန်ဖိုးမဲ့ဖြစ်၍နေလေပြီ။

ယခင်အခါကသင်သည်စပျစ်ရည်ကောင်းနှင့်တူခဲ့၏။

ယခုမှာမူရေပကတိဖြစ်၍နေတော့၏။-

23 သင်၏ခေါင်းဆောင်တို့သည်လည်းသူပုန်များ၊

သူခိုးလက်ခံများဖြစ်ကြ၏။ သူတို့သည်အစဉ်ပင်တံစိုးလက်ဆောင်များက

တရားရုံးတော်တွင်မိဘမဲ့သူတို့အားကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုကိုမပြုကြ။

မုဆိုးမတို့၏အမှုအခင်းများကိုလည်းကြားနာစစ်ဆေး၍မပေးကြ။

24 သို့ဖြစ်၍တန်ခိုးတော်နှင့်ပြည့်စုံတော်မူသော

ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်၊ အန နှ

တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူသည့်စကားကိုယခုနားထောင်လော့

ကိုယ်တော်က`ငါသည်မိမိ၏ရန်သူတည်းဟူသောသင်တို့အားလက်စားပေး

သင်တို့သည်ငါ့ကိုအဘယ်သို့မျှဒုက္ခပေးနိုင်ကြတော့မည်မဟုတ်။-

25 ငါသည်သင့်အားအရေးယူအပြစ်ပေးမည်။

သတ္တု၏ချေးညှော်များကိုချွတ်သည့်နည်းတူ

သင်၏အညစ်အကြေးများကိုလည်းချွတ်၍

သင့်အားသန့်စင်အောင်ငါပြုမည်။- 26 ရှေးအခါကဲ့သို့သင့်အားခေါင်းဆောင်

အတိုင်ပင်ခံအမတ်များကိုငါပေးမည်။

ထိုအခါယေရုရှလင်မြို့ကိုသူတော်ကောင်းတရားပြည့်ဝသည့်မြို့၊

သစ္စာရှိသည့်မြို့ဟုခေါ်ဝေါ်သမုတ်ကြလိမ့်မည်'

ဟုမိန့်တော်မူပါ၏။

27 ထာဝရဘုရားသည်ဖြောင့်မှန်တော်မူသည်ဖြစ်၍

ယေရုရှလင်မြို့နှင့်နောင်တရသူမှန်သမျှကိုကယ်တင်တော်မူလိမ့်မည်။-  
 28 သို့ရာတွင်ကိုယ်တော်သည်အပြစ်ကူးလွန်သူနှင့်  
 မိမိကိုပုန်ကန်သူအပေါင်းတို့အားချေမှုန်းပစ်တော်မူလိမ့်မည်။  
 မိမိအားစွန့်ပစ်သူမှန်သမျှကိုသုတ်သင်ပယ်ရှင်းတော်မူလိမ့်မည်။  
 29 သင်သည်သစ်ပင်များကိုဝတ်ပြုရှိခိုးမိခဲ့သည့်အတွက်  
 ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာဥယျာဉ်များကိုစိုက်ပျိုးမိခဲ့သည့်အတွက်ဝမ်းနည်းရလိမ့်မည်။  
 30 သင်သည်သေအံ့ဆဲဆဲရှိသောဝက်သစ်ချပင်နှင့်  
 ရေမလောင်းသည့်ဥယျာဉ်ကဲ့သို့ညှိုးနွမ်းခြောက်သွေ့၍သွားလိမ့်မည်။-  
 31 သစ်ခြောက်သည်မီးပွားကြောင့်မီးစွဲလောင်ရသည်နည်းတူတန်ခိုးကြီးမား  
 မိမိတို့၏ဒုစရိုက်များကြောင့်ဆုံးပါးပျက်စီးရကြလိမ့်မည်။  
 ယင်းသို့ဆုံးပါးပျက်စီးမှုကိုလည်းအဘယ်သူမျှဆီးတား၍ရလိမ့်မည်မဟုတ်  
 ဟုမြွက်ဆိုလေသည်။

## 2

### ထာဝရငြိမ်းချမ်းသာယာမှု

1 အောက်ပါဗျာဒိတ်တော်မှာ၊ ယုဒပြည်နှင့်  
 ယေရုရှလင်မြို့အဘယ်သို့ဖြစ်ပျက်မည် ကို  
 အာမုတ်၏သားဟေရှာယအားဘုရားသခင်ပေးတော်မူသောဗျာဒိတ်တော်  
 2 ဟေရှာယက  
 နောင်လာလတုတုံသောကာလ၌ ယခုမိမိမာန်တော်တည်ရာတောင်တော်သို့  
 တောင်တကာတို့ကိုလွှမ်းမိုး၍ အမြင့်ဆုံးဖြစ်လိမ့်မည်။  
 လူမျိုးအပေါင်းတို့သည်လည်းထိုတောင်တော်သို့  
 လာရောက်ကြလိမ့်မည်။  
 3 သူတို့က



“ထာဝရဘုရား၏တောင်တော်ပေါ်သို့  
 ကူသရေလအမျိုးသားတို့ဘုရားသခင်၏  
 ဗိမာန်တော်သို့ငါတို့တက်ကြကုန်အံ့။  
 ကိုယ်တော်၏အလိုတော်ကိုသင်ယူကြကုန်အံ့။  
 ကိုယ်တော်ရွေးချယ်ပေးတော်မူသောလမ်းကို  
 ငါတို့လိုက်လျှောက်ကြကုန်အံ့” ဟုဆိုကြ လိမ့်မည်။  
 “ထာဝရဘုရား၏တရားတော်သည်  
 ယေရုရှလင်မြို့မှလည်းကောင်း  
 ကိုယ်တော်၏နှုတ်ကပတ်တော်သည်  
 ဇိအုန်တောင်ပေါ်မှလည်းကောင်း  
 ပေါ်ထွက်လာလိမ့်မည်။”

4 ကိုယ်တော်သည်လူမျိုးကြီးတို့အငြင်းပွား မှုကို  
 ပြေငြိမ်းစေတော်မူလိမ့်မည်။  
 သူတို့သည်လည်းမိမိတို့၏ဋ္ဌာနများကို  
 ထွန်သွားအဖြစ်၊  
 မိမိတို့လုံများကိုတံစဉ်အဖြစ်သို့ ပြောင်းလဲပြုလုပ်ကြလိမ့်မည်။  
 လူမျိုးအပေါင်းတို့သည်နောင်ဘယ်အခါမျှ  
 စစ်တိုက်ကြတော့မည်မဟုတ်။  
 နောက်တစ်ဖန်စစ်တိုက်ရန်လည်းပြင်ဆင်  
 ကြတော့မည်မဟုတ်။✧

---

✧ 2:4 ယောလ၊ ၃:၁၀။

5 ယာကုပ်၏သားမြေးတို့၊ ယခုငါတို့သည်  
 ထာဝရဘုရားပေးတော်မူသောအလင်း  
 ဌ်ကျင်လည်ကြကုန်အံ့။

မာနထောင်လွှားခြင်းကိုဖျက်ဆီးတော်မူလိမ့်မည်

6 အို ဘုရားသခင်၊ ကိုယ်တော်ရှင်သည်ယာကုပ်၏  
 သားမြေးများဖြစ်သည့်ကိုယ်တော်ရှင်၏လူမျိုး  
 တော်အားစွန့်ပစ်တော်မူပါပြီ။ သူတို့၏ပြည်  
 သည်လည်းအရှေ့နိုင်ငံသားများ၊ ဖိလိ တု  
 တိ အမျိုးသားတို့၏မှော်အတတ်ကိုကျင့်သုံး  
 သူများနှင့်ပြည့်နှက်လျက်ရှိပါ၏။ ပြည်သူ  
 တို့သည်နိုင်ငံခြားဌလေ့ထုံးစံများကို လိုက်လျှောက်ကြပါ၏။-

7 သူတို့၏ပြည်သည်ရွှေ၊ ငွေပေါများသဖြင့်  
 အတိုင်းမသိအောင်ချမ်းသာကြွယ်ဝပါ၏။  
 သူတို့၏ပြည်၌မြင်းပေါများ၍ မြင်းရထား  
 အရေအတွက်မှာလည်းအတိုင်းမသိအောင် များပါ၏။-

8 သူတို့၏ပြည်သည်ရုပ်တုဆင်းတုများနှင့်ပြည့်  
 နှက်နေလျက်လူတို့သည် မိမိတို့လက်ဖြင့်ပြု  
 လုပ်သည့်အရာများကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ် ကြပါ၏။

9 သို့ဖြစ်၍လူတိုင်းပင်လျှင် ရှုတ်ချခြင်းကိုခံရ  
 ၍အရှက်ကွဲကြပါလိမ့်မည်။ အို ထာဝရဘုရား၊  
 သူတို့အားအပြစ်ဖြေလွှတ်တော်မမူပါနှင့်။

10 ထာဝရဘုရား၏အမျက်တော်၊ ကိုယ်တော်  
 ၏တန်ခိုးတော်နှင့်ဘုန်းအသရေတော်တို့၏

အရှိန်အဝါမှကင်းလွတ်ကြစေရန် သူတို့  
 သည်ကျောက်တောင်လို့ ဣဂူများ၌သော်လည်း  
 ကောင်း၊ မြေတွင်းတူး၍သော်လည်းကောင်းပုန်း  
 အောင်းနေကြလိမ့်မည်။-<sup>11</sup> လူတို့၏မာန်စွယ်ကျိုးမည့်အချိန်၊  
 မောက်မာ ထောင်လွှားမှုပျက်သုဉ်းမည့်အချိန်ကျရောက်  
 လာလိမ့်မည်။ ထိုအခါထာဝရဘုရားတစ်ပါး  
 တည်းသာလျှင်ချီးမြှောက်ခြင်းကိုခံတော်မူရ လိမ့်မည်။-

<sup>12</sup> ထိုကာလ၌အန နှု တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရား  
 သည်တန်ခိုးကြီးသူ၊ မာန်မာန်ကြီးသူနှင့်စိတ်  
 ကြီးဝင်သူမှန်သမျှကိုရှုတ်ချတော်မူလိမ့်မည်။-

<sup>13</sup> ကိုယ်တော်သည်လေဗန န်တောင်မှအာရစ်ပင်  
 မြင့်တို့နှင့် ဗာရှ န်တောမှဝက်သစ်ချပင်များ  
 ကိုချိုးချတော်မူလိမ့်မည်။- <sup>14</sup> တောင်ကြီးတောင်ငယ်တို့ကိုဖြိုချတော်မူ၍

<sup>15</sup> မြင့်မားသောမျှော်စင်မှန်သမျှနှင့် မြို့ရိုး  
 မှန်သမျှကိုဖျက်ဆီးပစ်တော်မူလိမ့်မည်။-

<sup>16</sup> ကိုယ်တော်သည်အကြီးဆုံးအလှဆုံးသော  
 သင်္ဘောများကိုပင် နစ်မြုပ်စေတော်မူလိမ့်မည်။-

<sup>17</sup> လူတို့၏မာန်စွယ်သည်ကျိုး၍မောက်မာထောင်  
 လွှားမှုများသည်ပျက်သုဉ်းရလိမ့်မည်။ ထို  
 ကာလကျရောက်သောအခါထာဝရဘုရား  
 တစ်ပါးတည်းသာလျှင် ချီးမြှောက်ခြင်းကို  
 ခံတော်မူရလိမ့်မည်။- <sup>18</sup> ရုပ်တုဆင်းတုတို့သည်လုံးဝကွယ်ပျောက်၍

☆ 2:10 ဗျာ၊ ၆:၁၅။ ၂သက်၊ ၁:၉။



1 ယခုအခါထာဝရဘုရား၊ အနန္တ  
 တတန်ခိုး ရှင်ထာဝရဘုရားသည်ပြည်သူတို့မှီခို  
 အားထားသူမှန်သမျှနှင့် ဝတ္ထုပစ္စည်းမှန်  
 သမျှကိုယေရုရှလင်မြို့နှင့်ယုဒပြည်မှ  
 ပယ်ရှားတော်မူတော့မည်။ ကိုယ်တော်သည်  
 သူတို့၏အစာရေစာများကိုရုပ်သိမ်း တော်မူလိမ့်မည်။-

2 သူတို့၏သူရဲကောင်းများနှင့်စစ်သည်တော်  
 များ၊ တရားသူကြီးများနှင့်ပရောဖက်၊  
 ဗေဒင်ဆရာများနှင့်တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊-

3 သူတို့၏စစ်ဘက်နယ်ဘက်ခေါင်းဆောင်များ  
 နိုင်ငံရေးသမားများနှင့်မှော်ဆရာများ  
 ကိုဖယ်ရှားတော်မူလိမ့်မည်။- 4 ထာဝရဘုရားသည်အရွယ်မရောက်သေး  
 သောကလေးသူငယ်များအား ပြည်သူ  
 တို့ကိုအုပ်စိုးခွင့်ပေးတော်မူလိမ့်မည်။-

5 လူတိုင်းပင်တစ်ဦးအပေါ်တစ်ဦးအခွင့်ကောင်း  
 ယူ၍ကိုယ်ကျိုးရှာလိမ့်မည်။ လူငယ်လူရွယ်တို့  
 သည်လူကြီးသူမတို့အားလည်းကောင်း၊  
 ယုတ်ညံ့သူတို့သည်မြင့်မြတ်သူတို့အားလည်း  
 ကောင်းအရှိအသေကင်းမဲ့ကြလိမ့်မည်။

6 သားချင်းစုဝင်တို့သည်မိမိတို့အထဲမှ  
 လူတစ်စုံတစ်ယောက်ကိုရွေးချယ်ကာ`ယုတ်စွ  
 အဆုံးသင့်မှာအဝတ်အစားရှိပါသေးသည်။  
 သို့ဖြစ်၍ယခုလိုဒုက္ခရောက်ချိန်၌ငါတို့

၏ဦးစီးခေါင်းဆောင်ပြုလုပ်ပေးပါ'' ဟုဆို  
ကြသည့်အချိန်ကျရောက်လာလိမ့်မည်။

7 သို့ရာတွင်ထိုသူက`ငါမလုပ်ပါရစေနှင့်။  
ငါသည်သင်တို့ကိုမကယ်နိုင်ပါ။ ငါ့မှာလည်း  
အစားအစာနှင့်အဝတ်မရှိပါ။ ငါ့အားသင်  
တို့၏ဦးစီးခေါင်းဆောင်အဖြစ်မခန့်ကြ ပါနှင့်''  
ဟုပြန်လည်ပြောဆိုလိမ့်မည်။

8 ယေရုရှလင်မြို့သည်အမ ့် ဂလာရှိပါသည်  
တကား။ ယုဒပြည်လည်းပြီပျက်လျက်နေ  
လေပြီ။ သူတို့ပြုသမျှသောအမှုများနှင့်  
ပြောသမျှသောစကားများသည် ထာဝရ  
ဘုရားနှင့်ဆန့်ကျင်ဘက်သာလျှင်ဖြစ်၍  
နေ၏။ သူတို့သည်ဘုရားသခင်ကိုယ်တော်  
တိုင်ကိုလူသိရှင်ကြားစော်ကားကြ၏။-

9 သူတို့၏မျက်နှာအမူအရာကသူတို့တွင်  
အပြစ်ရှိကြောင်းဖော်ပြသက်သေခံလျက်  
ရှိပေသည်။ သောဒုံမြို့မှလူများကဲ့သို့သူ  
တို့သည်အပြစ်ကိုပေါ်လွင်ထင်ရှားစွာပြု  
ကြ၏။ သူတို့သည်အမ ့် ဂလာရှိကြ၏။  
မိမိ တို့ပျက်စီးရာပျက်စီးကြောင်းကိုသူတို့  
ကိုယ်တိုင်ပင်ဖန်တီးပေးကြလေပြီ။

10 သူတော်ကောင်းတို့သည်မ ့် ဂလာရှိလိမ့်မည်။  
သူ တို့အတွက်အစစအရာရာအဆင်ပြေလိမ့်

မည်။ သူတို့သည်မိမိတို့၏အကျင့်အကြံ  
 အပြုအမူများ၏ကောင်းကျိုးကိုခံစားရ  
 ကြလိမ့်မည်။- 11 သူယုတ်မာတို့မူကားအမ  
 ဂလာရှိလိမ့်မည်။ မိမိတို့၏ဆိုးယုတ်သည့်အကျင့်အကြံ  
 အပြုအမူများအတွက်အပြစ်ဒဏ်သင့် ကြလိမ့်မည်။

12 ငွေချေးစားသူတို့သည်ငါ၏လူများအား  
 နှိပ်စက်ကြ၏။ ငွေရှင်ကြေးရှင်များကသူတို့  
 အားလိမ်လည်လှည့်ဖြားကြ၏။ ငါ၏လူတို့၊  
 သင်တို့၏ခေါင်းဆောင်များသည်သင်တို့အား  
 လမ်းမှားကိုပြလျက်နေသဖြင့် သင်တို့သည်  
 အဘယ်လမ်းသို့လိုက်ရမည်ကိုပင်မသိ နိုင်ကြတော့ပေ။

မိမိ၏လူမျိုးတော်အားထာဝရဘုရား  
 တရားစီရင်တော်မူခြင်း

13 ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏အမှုကိုဖော်ပြ  
 ရန်အသင့်ရှိတော်မူ၏။ ကိုယ်တော်သည်လူမျိုး  
 တကာတို့ကိုတရားစီရင်ရန်အသင့်ရှိ တော်မူ၏။-

14 ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏လူမျိုးတော်  
 အထဲမှ အသက်ကြီးသူများနှင့်ဦးစီး  
 ခေါင်းဆောင်များအားတရားစီရင်တော်မူ  
 ပေအံ့။ သူတို့အားကိုယ်တော်က`သင်တို့သည်  
 စပျစ်ဥယျာ ဥများကိုလုယက်ကြလေပြီ။  
 သင်တို့၏အိမ်များသည်လည်းဆင်းရဲသူ  
 တို့ထံမှသိမ်းယူထားသည့်ဥစ္စာပစ္စည်းများ

နှင့်ပြည့်လျက်နေ၏။- 15 သူတို့တွင်ငါ၏လူမျိုးတော်အားဤသို့  
 နှိပ်စက်ပိုင်ခွင့်၊ ဆင်းရဲသူတို့အပေါ်၌အခွင့်  
 ကောင်းယူပိုင်ခွင့်လည်းမရှိ။ ဤကားအန  
 နှ တ တန်ခိုးရှင်ငါထာဝရဘုရားမြွက်ဆို  
 တော်မူသောစကားဖြစ်၏' ဟုမိန့်တော် မူ၏။

16 ထာဝရဘုရားက`ယေရုရှလင်မြို့သူတို့  
 သည်အဘယ်မျှမာန်မာန်ကြီးလျက်နေသည်  
 ကိုကြည့်ကြလော့။ သူတို့သည်လည်ကိုမော်၍  
 သွားလာတတ်ကြ၏။ အစဉ်ပင်လျှပ်ပေါ်လော်  
 လီကာနေကြ၏။ သူတို့၏ခြေလှမ်းကလေး  
 များသည်သာယာညင်းပျောင်းလှ၍ သူတို့၏  
 ခြေချင်းများသည်လည်းတချင်ချင်မြည်  
 လျက်ရှိ၏။- 17 သို့ရာတွင်ငါသည်သူတို့အား  
 ဦးပြ ည်း ခေါင်းတုံးရိတ်၍အပြစ်ပေးတော်မူမည်'  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

18 ယေရုရှလင်မြို့သူတို့ဂုဏ်ယူဝါကြားသမျှ  
 သောအရာများကို ထာဝရဘုရားသည်သူ  
 တို့ထံမှသိမ်းယူတော်မူမည့်အချိန်ကျရောက်  
 လာလိမ့်မည်။ သူတို့၏ခြေချင်းများ၊ ဦးခေါင်း  
 တန်ဆာများ၊ လည်ဆွဲများ၊- 19-20 နားဆွဲများ၊  
 လက်ကောက်များ၊ သူတို့၏ မျက်နှာဖုံးဇာပုဝါများ၊  
 ဦးထုပ်များ၊- 21-23 လက်မောင်းပတ်၊ ခါးပတ်လက်ဖွဲ့များ၊  
 လက်စွပ် များ၊ နှာဆွဲများ၊ ကောင်းသောဝတ်လုံများ၊



အပေါ်အံ့ ကျီရှည်များ၊ ဂါဝန်များ၊ ပိုက်ဆံ  
 အိတ်များ၊ ပါးလွှာသောအဝတ်တန်ဆာများ၊  
 ပိတ်ချောလက်ကိုင်ပုဝါများ၊ ခေါင်းအုပ်ဇာ  
 ပုဝါများကိုဖယ်ရှားတော်မူလိမ့်မည်။

24 သူတို့သည်ရေမွှေးနံ့မရဘဲပုပ်စပ်နံ့စေ  
 ရှိနေလိမ့်မည်။ လှပသည့်ခါးပတ်များအစား  
 ကြိုးကြမ်းများကိုအသုံးပြုရကြလိမ့်မည်။  
 ရှုချင်စဖွယ်ကောင်းသောဆံထုံးများအစား  
 ဦးပြ ညှမ်းခေါင်းတုံးထားရကြလိမ့်မည်။ တင့်  
 တယ်လှပသောဝတ်စားတန်ဆာများအစား  
 အဝတ်စုတ်များကိုဝတ်ဆင်ရကြလိမ့်မည်။  
 သူတို့၏နှစ်လိုဖွယ်ရာအဆင်းသည်လည်း  
 ရှက်ဖွယ်ရာအဖြစ်သို့ပြောင်းလဲ၍သွား လိမ့်မည်။

25 သူတို့၏လင်ယောကျ်ားများသည်လည်း  
 အဘယ် မျှပင်ခွန်အားကြီးမားကြစေကာမူစစ်  
 ပွဲတွင်ကျဆုံးကြလိမ့်မည်။- 26 မြို့တံခါးများသည်ငိုကြွေးမြည်တမ်းလျက်  
 မြို့ကြီးသည်လည်း အဝတ်အချည်းစည်းနှင့်  
 မြေပေါ်တွင်ထိုင်လျက်နေသည့်မိန်းမနှင့် တူလိမ့်မည်။

### 4

1 ထိုအချိန်ကျရောက်လာသောအခါ  
 အမျိုးသားတစ်ယောက်လျှင် အမျိုးသမီး  
 ခုနစ်ယောက်ဝိုင်း၍ ကျွန်မတို့သည်မိမိ  
 တို့စားရေးဝတ်ရေးအတွက် တာဝန်ယူ နိုင်ပါသည်။

အိမ်ထောင်မဲ့ဖြစ်၍ ကျွန်ုပ်တို့ အရှက်မရကြစေရန်  
ရှင်အားကျွန်ုပ်တို့ ဧါခင်ပွန်းအဖြစ်ဖြင့်ဖော်ပြပါရစေ''  
ဟုပြောဆိုကြလိမ့်မည်။

ယေရှုရှလင်မြို့ကိုပြန်လည်ထူထောင်ခြင်း

2 ထာဝရဘုရားသည်ပြည်တော်တွင်သစ်ပင်  
ကြီးငယ်အပေါင်းကို ထွားကြို င်းသန်မာစိုပြေ  
စေတော်မူမည့်အချိန်ကျရောက်လာတော့မည်။

မသေဘဲကျန်ရှိနေသေးသောကူသရေလ  
အမျိုးသားအပေါင်းတို့သည် ပြည်တော်ထွက်  
သီးနှံများအတွက်ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြ လိမ့်မည်။-

3 ထာဝရဘုရားရွေးချယ်တော်မူခြင်းကိုခံ  
ရ၍ ယေရှုရှလင်မြို့တွင်သက်ရှင်ကျန်ရှိနေ  
သူမှန်သမျှသည် သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်သူများ  
ဟုခေါ်ဝေါ်သမုတ်ခြင်းကိုခံရကြလိမ့်မည်။-

4 ထာဝရဘုရားသည်ကူသရေလအမျိုးသား  
တို့အားစစ်ဆေးစီရင်ကာ တန်ခိုးတော်အား  
ဖြင့်ဖြူစင်သန့်ရှင်းစေတော်မူလိမ့်မည်။ ယေရှု  
ရှလင်မြို့၏အပြစ်ကိုလည်းကောင်း၊ ထိုမြို့  
တွင်သွန်းသည့်သွေးများကိုလည်းကောင်း  
ဆေးကြောစင်ကြယ်စေတော်မူလိမ့်မည်။-

5 ထိုနောက်ဇိအုန်တောင်တော်နှင့်ထိုအရပ်တွင်  
စုရုံးလျက်နေသောသူအပေါင်းတို့အပေါ်  
သို့ ထာဝရဘုရားသည်နေ့အချိန်၌မိုးတိမ်၊

ည ည့်အချိန်၌မီးခိုးနှင့်မီးတောက်မီးလျှံ  
 စေလွှတ်တော်မူလိမ့်မည်။ ဘုရားသခင်၏  
 ဘုန်းအသရေတော်သည် တစ်မြို့လုံးကိုလွှမ်း  
 ခြုံလျက်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်တော်မူပေအံ့။-

✧ 6 ကိုယ်တော်၏ဘုန်းအသရေတော်သည်မြို့  
 တော်ကို နေ၏အပူရှိန်မှကာကွယ်၍ မိုးသက်  
 မှန်တိုင်း၏ဒဏ်နှင့်ကင်းဝေးစေပြီးလျှင်  
 ဘေးမဲ့လုံခြုံရာဖြစ်စေတော်မူလိမ့်မည်။

### 5

#### စပျစ်ဥယျာဉ်အကြောင်းသီချင်း

1 နားထောင်လော့။

ငါ၏မိတ်ဆွေနှင့်သူ၏စပျစ်ဥယျာဉ်အကြောင်း  
 ဤသီချင်းကိုသင့်အားငါသီဆို၍ပြမည်။  
 အလွန်မြေဩဇာကောင်းသည့် တောင်ကုန်းတစ်ခုပေါ်တွင်၊  
 ငါ့မိတ်ဆွေ၏စပျစ်ဥယျာဉ်တစ်ခုရှိ၏။\*

2 သူသည်မြေကိုတူးဆွ၍ကျောက်ခဲများကို  
 ဖယ်ရှားပစ်ကာ၊  
 မျိုးကောင်းမျိုးသန့်စပျစ်ပင်များကိုစိုက်၏။  
 သူသည်ထိုအပင်တို့စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုရန်  
 လင့်စင်တစ်ခုကိုတည်ဆောက်၏။  
 စပျစ်သီးနယ်ရန်ကျင်းတစ်ခုကိုလည်း တူး၏။

---

✧ 4:5 ထွာ ၁၃:၂၁၊ ၂၄:၁၅။ ✧ 5:1 မ၊ ၂၁:၃၃။ မာ၊ ၁၂:၁။ လု၊ ၂၀:၉။

သူသည်စပျစ်သီးမှည့်ချိန်ကိုစောင့်ဆိုင်းလျက် နေ၏။  
သို့ရာတွင်စပျစ်သီးမှန်သမျှသည်ချဉ်၍ နေတော့၏။

3 သို့ဖြစ်၍ငါ၏မိတ်ဆွေက `အချင်းယေရုရှလင်မြို့သားများနှင့်ယုဒပြည်သူတို့၊ ငါနှင့်ငါ့စပျစ်ဥယျာ ခြံ၏အမှုကိုစီရင်ဆုံး ဖြတ်ကြလော့။-  
4 ထိုဥယျာ ခြံကိုပြုစုရာတွင်ငါ့မှာအဘယ်လစ်ဟင်းမှုရှိပါသနည်း။ သို့ပါလျက်စပျစ်ပင်များသည် အဘယ်ကြောင့်ငါ့မျှော်လင့်သည့်အတိုင်းစပျစ်သီးကောင်းများအစားစပျစ်သီးချဉ်များကိုသီးရပါသနည်း။

5 `ငါသည်ထိုစပျစ်ဥယျာ ခြံကိုဤသို့ပြုမည်။ ယင်း၏ခြံစည်းရိုးကိုဖယ်ရှားပစ်ပြီးလျှင် အုတ်ရိုးကိုလည်းဖြိုချကာတောတိရ စု ဆာန် များအားစားသောက်နှင့်ချေစေမည်။-

6 ငါသည်ထိုစပျစ်ဥယျာ ခြံကိုပေါင်းပင်များနှင့်ပြည့်နှက်နေစေမည်။ စပျစ်ခက်တို့ကိုရှင်းလင်း၍မြေကိုတူးဆွ၍ပေးလိမ့်မည်မဟုတ်။ ဆူးပင်အမျိုးမျိုးကိုပေါက်စေမည်။ ထိုဥယျာခြံ အပေါ်သို့မိုးမရွာစေရန် မိုးတိမ်များကိုပင်ငါပိတ်ပင်ဆီးတားမည်'' ဟုမြွက်ဆို၏။

7 ဣသရေလပြည်သည်အန နှံ တတန်ခိုးရှင် ထာဝရဘုရား၏ဥယျာခြံဖြစ်၏။

ယုဒပြည်သူတို့မှာကိုယ်တော်စိုက်ပျိုးသည့်  
စပျစ်ပင်များဖြစ်ကြ၏။

သူတို့သည်သူစရိုက်ကိုပြုလိမ့်မည်ဟု  
ကိုယ်တော်မျှော်လင့်တော်မူခဲ့၏။

သို့ရာတွင်သူတို့ကလူသတ်မှုကို  
ကူးလွန်ကြလေသည်။

သူတို့သည်ဖြောင့်မှန်ရာကိုပြုလိမ့်မည်ဟု  
ကိုယ်တော်မျှော်လင့်တော်မူခဲ့၏။

သို့ရာတွင်သူတို့၏အနှိပ်အစက်ခံရကြ သူတို့သည်  
တရားမျှတမှုရရှိရန်အော်ဟစ်လျက် နေကြလေသည်။

လူတို့ပြုသောမကောင်းမှု

8 သင်တို့သည်အမိ ဝိလ္လာရှိကြ၏။ မိမိတို့တွင်  
ရှိပြီးအိမ်များ၊ လယ်ယာများကိုအရေအတွက်  
တိုးပွားအောင်ပြုကြသူတို့။ မကြာမီပင်  
အခြားသူများအတွက် နေရာထိုင်ခင်းကျန်  
ရှိတော့မည်မဟုတ်။ သင်တို့ချည်းသာလျှင်  
ပြည်တော်တွင်နေထိုင်ရကြပေတော့အံ့။-

9 အနန္တ တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားက`ဤကြီး  
ကျယ်လှပသည့်အိမ်များသည်လူသူမရှိ  
သည့်အိမ်ပျက်များဖြစ်ရကြလိမ့်မည်။-

10 ငါးဧကရှိသည့်စပျစ်ခြံမှစပျစ်ရည်  
သည် တစ်ဂါလံမျှသာရရှိလိမ့်မည်။ မျိုး

စေ့ဆယ်တင်းကြဲသော်လည်းတစ်တင်း  
သာလျှင်ပြန်လည်ရရှိလိမ့်မည်။"

11 သင်တို့သည်အမိ ဂလာရှိကြ၏။ သင်တို့သည်  
သေရည်သေရက်သောက်ရန် စောစောထ၍ ည  
နေချိန်၌လည်းကြာမြင့်စွာမူးယစ်၍နေ တတ်ကြ၏။-

12 သင်တို့၏ပွဲလမ်းသဘင်များတွင်စောင်းများ၊  
ပတ်သာများ၊ ပလွေများနှင့်စပျစ်ရည်ပါ  
တတ်၏။ သို့ရာတွင်ထာဝရဘုရားအဘယ်  
သို့ပြုတော်မူလျက်နေသည်ကို သင်တို့မသိ ကြ။-

13 ထို့ကြောင့်သင်တို့သည်သို့ပန်းများအဖြစ်  
ဖြင့်ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခြင်းကိုခံရ  
ကြလိမ့်မည်။ သင်တို့၏ခေါင်းဆောင်များသည်  
အစာငတ်၍သေဆုံးကြလိမ့်မည်။ လူအပေါင်း  
တို့သည်ရေငတ်ကြလိမ့်မည်။- 14 မရဏနိုင်ငံသည်သူတို့အားဝါးမျိုလို  
သဖြင့် မိမိ၏ပါးစပ်ကိုကျယ်စွာဟလျက်  
နေ၏။ ယေရုရှလင်မြို့မှမူးမတ်များကိုလည်း  
ယောက်ယက်ခတ်ဆူညံနေသောဆင်းရဲသား  
လူအုပ်ကြီးနှင့်အတူမျိုချလိုက်လေသည်။

15 လူတိုင်းပင်အရှက်ကွဲ၍မာန်မာနကြီးသူ  
မှန်သမျှတို့သည်လည်း ရှုတ်ချခြင်းကိုခံရ ကြလိမ့်မည်။-

16 သို့ရာတွင်အနု နှု တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရား  
သည်ဖြောင့်မှန်စွာပြုတော်မူခြင်းအားဖြင့်  
မိမိ၏ကြီးမြတ်မှုကိုဖော်ပြတော်မူလိမ့်

မည်။ မိမိ၏သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်မှုကိုထင်ရှား  
စေတော်မူလိမ့်မည်။- 17 ပျက်စီးယိုယွင်းနေသောမြို့များတွင်သိုးငယ်  
တို့သည်မြက်များကိုစားလျက်၊ ဆိတ်ငယ်တို့  
သည်လည်းစားကျက်များကိုတွေ့ရှိကြလိမ့် မည်။

18 သင်တို့သည်အမေ ဂလာရှိကြ၏။ မိမိတို့အပြစ်  
များ၏အနှောင်အဖွဲ့မှသင်တို့မရုန်းမထွက် နိုင်ကြ။-  
19 သင်တို့က၊ 'ငါတို့တွေ့မြင်ရကြစေရန်ထာဝရ  
ဘုရားသည် မိမိမိန့်တော်မူသည့်အတိုင်းအလျင်  
အမြန်ပြုတော်မူပါစေသော။ ဣသရေလအမျိုး  
သားတို့၏သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်တော်မူသည့်ဘုရားသခင်သည်  
မိမိ၏အကြံအစည်တော်တို့ကို အကောင်အထည်ဖော်တော်မူပါစေသော။  
ကိုယ်တော်၏အကြံအစည်တော်ကိုငါ  
တို့ကြည့်ကြကုန်အံ့' ဟုဆိုချေသည်။

20 သင်တို့သည်အမေ ဂလာရှိကြ၏။ အကောင်း  
ကိုအဆိုး၊ အဆိုးကိုအကောင်းဟုသင်တို့  
ခေါ်ဆိုတတ်ကြ၏။ အမှောင်ကိုအလင်း  
အဖြစ်သို့၊ အလင်းကိုအမှောင်အဖြစ်သို့  
ပြောင်းလဲတတ်ကြ၏။ သင်တို့ကအချို့ကို အခါ၊  
အခါကိုအချို့ဖြစ်စေတတ်ကြ၏။

21 သင်တို့သည်အမေ ဂလာရှိကြ၏။ မိမိတို့  
ကိုယ်ကိုအလွန်ပညာရှိသည်။ တတ်သိလိမ္မာ  
သည်ဟုထင်မှတ်တတ်ကြ၏။

22 သင်တို့သည်အမေ ဂလာရှိကြ၏။ အချင်းအရက်

ပုလင်းသူရဲကောင်းတို့၊ သင်တို့သည်အရက်  
 ရောစပ်မှုတွင်သတ္တိကောင်း၍ကြောက်စိတ်ကင်း  
 ကြပါသည်တကား။- 23 သို့ရာတွင်သင်တို့သည်တံစိုးလက်ဆောင်ရ  
 ခဲ့သော် အပြစ်ရှိသူတို့ကိုအပြစ်မပေးဘဲ  
 လွတ်ပစ်ကာ၊ အပြစ်မဲ့သူတို့ကိုမူတရား  
 မျှတစွာစီရင်ဆုံးဖြတ်၍မပေးကြ။- 24 ထို့ကြောင့်ကောက်ရိုးနှင့်မြက်ခြေ  
 မီး လျှံတွင်တွန့်လိမ်လောင်ကျွမ်းသွားသကဲ့သို့၊  
 သင်တို့၏အမြစ်များသည်ဆွေးမြေ့လျက်  
 အပွင့်များသည်လည်းခြောက်သွေ့လွင့်စင်လျက်  
 သွားလိမ့်မည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်သင်တို့  
 သည်ငါတို့အား ကူသရေလအမျိုးသားတို့  
 ၏သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်တော်မူသောအနန္တ တတန်ခိုး  
 ရှင်ထာဝရဘုရားဟောပြောသွန်သင်တော်မူ  
 သည့်တရားတော်ကိုပစ်ပယ်ကြသောကြောင့်  
 ဖြစ်၏။- 25 ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏လူမျိုးတော်  
 အားအမျက်ထွက်တော်မူ၍ အပြစ်ဒဏ်ခတ်  
 တော်မူရန်လက်တော်ကိုဆန့်တော်မူသဖြင့်  
 တောင်တို့သည်တုန်လှုပ်ကြလိမ့်မည်။ သေသော  
 သူတို့၏အလောင်းများသည်လမ်းများပေါ်  
 တွင်အမှိုက်သရိုက်ကဲ့သို့ကျန်ရစ်လိမ့်မည်။  
 ထိုအခါ၌ပင်ထာဝရဘုရား၏အမျက်  
 တော်သည်ပြေငြိမ်းလိမ့်မည်မဟုတ်။ ကိုယ်တော်  
 သည်အပြစ်ဒဏ်ခတ်တော်မူရန် လက်တော်ကို



ဆန့်လျက်ပင်ထားရှိလိမ့်ဦးမည်။

26 ထာဝရဘုရားသည်အချက်ပြ၍ရပ်ဝေး  
နေလူမျိုးခြားတို့အားခေါ်ယူတော်မူလိမ့် မည်။  
ကိုယ်တော်သည်သူတို့အားကမ္ဘာမြေကြီး  
စွန်းမှလာရောက်ကြရန်လေချွန်သံဖြင့်  
အချက်ပေးတော်မူလိမ့်မည်။ ထိုသူတို့သည်

လည်းဤအရပ်သို့အလျင်အမြန်လာ  
ရောက်ကြလိမ့်မည်။- 27 သူတို့တွင်မောပန်းသူ၊  
ခြေချော်သူဟူ၍ မရှိ။ ငိုက်မြည်းသူ၊  
အိပ်ပျော်သူလည်းမရှိ။ သူတို့၏ခါးစည်းများသည်မပြေ။  
ဖိနပ် ကြိုးများသည်လည်းမပြတ်။-

28 သူတို့၏မြားများသည်ထက်လျက်၊ လေးတို့  
သည်လည်းတင်ရန်အသင့်ရှိကြ၏။ သူတို့  
၏မြင်းခွာများသည်မီးခတ်ကျောက်ကဲ့သို့  
မာ၍ရထားဘီးများသည်လည်းလေဗွေ  
ကဲ့သို့လျင်မြန်စွာလည်ကြ၏။- 29 သူတို့၏ကြွေးကြော်သံသည်သားကောင်  
သတ်ဆွဲယူကာ မိမိတို့လက်မှအဘယ်သူမျှ  
လုမယူနိုင်စေရန်မာန်ဖီတတ်သည့်ခြင်္သေ့တို့  
၏ဟောက်သံနှင့်တူ၏။

30 ထိုကာလ၌သူတို့သည်ပင်လယ်မြည်ဟည်းသံ  
ကဲ့သို့ ကျယ်စွာကူသရေလပြည်တွင်ကြွေးကြော်  
ကြလိမ့်မည်။ ထိုပြည်ကိုကြည့်ရှုကြလော့။ ယင်း  
သည်မှောင်အတိ၊ ဆင်းရဲဒုက္ခအတိဖြစ်၍နေလိမ့်

မည်။ အလင်းကားအမှောင်တွင်ကွယ်ပျောက်  
သွားလေတော့သတည်း။

### 6

ဟောရှာယအားပရောဖက်အဖြစ်ဖြင့်ထာဝရဘုရားခေါ်ယူခန့်ထားတော်

1 <sup>1</sup> ဩဇာမင်းနတ်ရွာစံသောနှစ်၌ငါသည်ထာဝရဘုရားကိုဖူးမြင်ရ၏။  
ကိုယ်တော်သည်မြင့်မြတ်သည့်ပလ္လင်တော်ပေါ်တွင်ထိုင်လျက်နေတော်မူ  
ဗိမာန်တော်တစ်ခုလုံးသည်လည်းကိုယ်တော်၏ဝတ်ရုံတော်နှင့်ပြည့်၍နေ

✱ 2 ကိုယ်တော်အားမီးလျှံထလျက်နေသောကောင်းကင်တမန်များသည်  
ခြံရံကာရပ်လျက်နေကြ၏။ သူတို့မှာအတောင်ခြောက်ခုစီရှိ၏။  
သူတို့သည်အတောင်နှစ်ခုဖြင့်မိမိတို့မျက်နှာကိုလည်းကောင်း၊  
အခြားနှစ်ခုဖြင့်ကိုယ်ခန္ဓာကိုလည်းကောင်းဖုံးအုပ်ထားကာကျန်အတောင်

3 သူတို့သည်  
“အနန္တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသည်သန်ရှင်းမြင့်မြတ်တော်မူ၏။  
သန်ရှင်းမြင့်မြတ်တော်မူ၏။ သန်ရှင်းမြင့်မြတ်တော်မူ၏။  
ကမ္ဘာမြေကြီးသည်ကိုယ်တော်၏ဘုန်းအသရေတော်ဖြင့်ပြည့်လျက်ရှိပါ  
ဟုအချင်းချင်းကြွေးကြော်၍နေကြ၏။”✱

4 ဤသို့သူတို့ကြွေးကြော်ကြသည့်အသံကြောင့်၊  
ဗိမာန်တော်အုတ်မြစ်သည်တုန်လှုပ်ကာဗိမာန်တော်သည်လည်းမီးခိုးများနှင့်

5 ငါကလည်း“ငါ၌မျှော်လင့်စရာမရှိတော့ပြီ။  
ငါသည်အမ ့ ဂလာရှိပါသည်တကား။  
ငါ၏နှုတ်ထွက်စကားမှန်သမျှသည်ညစ်ညမ်း၍ ညစ်ည

✱ 6:1 ၄ရာ၊ ၁၅:၇။ ၆ရာ၊ ၂၆:၂၃။ ✱ 6:3 ၂ရာ၊ ၄:၈။ ✱ 6:4 ၂ရာ၊ ၁၅:၈။

မ်းသောစကားကိုသာလျှင်ပြောဆိုတတ်သူတို့အထဲတွင်ငါနေထိုင်ရ၏။  
သို့ရာတွင်ယခုငါသည် အနန္တတတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားတည်းဟူသောဘု  
ဟုဆို၏။

6 ထိုအခါကောင်းကင်တမန်တစ်ပါးသည်  
ယဇ်ပလ္လင်မှမီးခဲတစ်ခဲကိုမီးညှပ်နှင့်ညှပ်၍ယူဆောင်ကာ  
ငါ့ထံသို့ပျံဆင်းလာ၏။- 7 သူသည်ငါ့နှုတ်ခမ်းကိုမီးခဲနှင့်တို့ပြီးလျှင်  
“သင်၏နှုတ်ခမ်းသည်ဤမီးခဲနှင့်တို့ထိရပြီးဖြစ်သဖြင့်သင့်မှာအပြစ်မရှိ  
သင်သည်အပြစ်များမှဖြေလွတ်၍သွားပေပြီ” ဟုဆို၏။

8 ထိုနောက်ထာဝရဘုရားက“ငါသည်အဘယ်သူကိုစေလွှတ်ရပါမည်နု  
ဟုမေးတော်မူ၏။

ငါကလည်း“ကျွန်တော်မျိုးသွားပါမည်။  
ကျွန်တော်မျိုးအားစေလွှတ်တော်မူပါ”  
ဟုပြန်လည်လျှောက်ထား၏။

9 ဤသို့ဖြင့်ကိုယ်တော်သည်ငါ့အားထိုသူတို့ထံသို့စေလွှတ်ပြီးလျှင်“သူ  
ထပ်ကာထပ်ကာကြည့်သော်လည်းအဖြစ်အပျက်ကိုသိလိမ့်မည်မဟုတ်’  
ဟုပြောကြားလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။-☆

10 ထိုနောက်ကိုယ်တော်က“ဤလူစု၏စိတ်နှလုံးသည်ထိုင်းမှိုင်းလျက်၊  
သူတို့၏နားများသည်လေးလျက်၊ မျက်စိများသည်လည်းပိတ်လျက်နေ  
သို့မှသာလျှင်သူတို့သည်မြင်နိုင်၊ မကြားနိုင်၊  
နားမလည်နိုင်ဘဲနေကြလိမ့်မည်။ အကယ်၍သူတို့သည်မြင်နိုင်ကြားနိုင်နု  
မိမိတို့၏ဝိညာဉ်ဆိုင်ရာရောဂါများပျောက်ကင်းစေရအောင်စိတ်နှလုံးပြေ  
ဟုငါ့အားမိန့်တော်မူ၏။

☆ 6:9 မ၊ ၁၃:၁၄-၁၅။ မ၊ ၄:၁၂။ လု၊ ၈:၁၀။ ယော၊ ၁၂:၄၀။ တ၊  
၂၈:၂၆-၂၇။

11 ငါကလည်း“အို ထာဝရဘုရား၊  
အဘယ်မျှကြာအောင်ဤသို့ဖြစ်ပျက်လျက်နေပါမည်နည်း”  
ဟုလျှောက်လျှင်

ကိုယ်တော်က“မြို့များပျက်စီးယိုယွင်း၍ဟာလာဟင်းလင်းဖြစ်၍နေချိန်  
အိမ်များတွင်လူသူကင်းမဲ့ပြီးထိုပြည်ကိုယ်တိုင်လူသူဆိတ်ငြိမ်ရာဖြစ်လျက်

12 ငါသည်လူတို့အားတစ်ပါးအရပ်သို့ပြောင်းရွှေ့စေ၍  
ထိုပြည်ကိုလူသူဆိတ်ငြိမ်ရာဖြစ်စေမည်။-

13 အကယ်၍ထိုပြည်တွင်လူဦးရေဆယ်ရာနှုန်းမျှသာကျန်ရစ်မည်ဆိုလျှင်  
ထိုသူတို့သည်ဆုံးပါးပျက်စီးရကြမည်သာဖြစ်၏။  
ထိုသူတို့သည်ခုတ်လှဲလိုက်သည့်ဝက်သစ်ချပင်တို့၏ငုတ်တိုများနှင့်တူလိမ့်  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

(သစ်ငုတ်တိုများသည်ဘုရားသခင်လူမျိုးတော်၏ဘဝသစ်အစပျိုးမှုက

# 7

## အာခပ်မင်းအတွက်ဗျာဒိတ်တော်

1 ယုဒပြည်တွင် သြဇိ၏မြေး၊ ဟောသံ၏သား၊  
အာခတ်နန်းစံစဉ်အခါစစ်ဖြစ်လေသည်။ ရှုရို  
ဘုရင်ရေဇိ နှင့်ဣသရေလဘုရင်ရေမလိ  
၏သားပေကာတို့သည် ယေရုရှလင်မြို့ကို  
တိုက်ခိုက်ကြသော်လည်းထိုမြို့ကိုသိမ်းယူ  
နိုင်စွမ်းမရှိကြ။\*

2 ရှုရိုတပ်များသည် ဣသရေလနယ်မြေအတွင်း  
သို့ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း ယုဒဘုရင်ကြား

\* 7:1 ၄ရာ၊ ၁၆-၅။ ၆ရာ၊ ၂၈-၅-၆။

သိရသောအခါ သူနှင့်တကွသူ၏ပြည်သူ  
 အပေါင်းသည်လွန်စွာထိတ်လန့်ကြကုန်၏။ လေ  
 တိုက်၍လှုပ်သောသစ်ရွက်များကဲ့သို့ သူတို့  
 ၏စိတ်နှလုံးသည်တုန်လှုပ်လျက်နေကုန်၏။

3 ထာဝရဘုရားသည်ဟေရှာယအား“သင်၏  
 သားရှာယာရှုပ်ကိုခေါ်၍အာခတ်နှင့်သွား  
 ရောက်တွေ့ဆုံလော့။ သင်သည်သူ့ကိုအထက်  
 ရေကန်ရေသွယ်မြောင်းအဆုံးအထည်ယက်  
 သမားများအလုပ်လုပ်သည့်နေရာအနီး  
 ရှိလမ်းပေါ်တွင်တွေ့လိမ့်မည်။- 4 သူ့အားသတိရှိမှု၊  
 တည်ငြိမ်မှုရှိရန်နှင့်ထိတ် လန့်မှုနှင့်စိတ်အနှောက်အယှက်မဖြစ်ရန်  
 ကိုပြောကြားလော့။ ရေဇိ န်မင်းနှင့်တကွ  
 ရှုရိပြည်သူတို့၏အမျက်နှင့်ပေကာမင်း  
 ၏အမျက်သည် ထင်းစနှစ်ခုမှအငွေ့တလူ  
 လူထွက်လျက်နေသောမီးခိုးထက်ပို၍ ဥပဒ်မပေးနိုင်။-  
 5 ရှုရိပြည်သည်ကုသရေလပြည်နှင့် ၎င်း  
 ၏ရှင်ဘုရင်တို့နှင့်အတူ လျှို့ဝှက်သော  
 အကြံအစည်တစ်ခုကိုပြု၏။- 6 သူတို့သည်ယုဒပြည်ကိုချင်းနင်းဝင်ရော  
 ကာပြည်သူတို့အား မိမိဘက်သို့ပါအောင်  
 ခြိမ်းခြောက်၍တဗာလ၏သားကိုနန်းတင်  
 ရန်ကြံရွယ်ထားကြ၏။

7 သို့ရာတွင် အရှင်ထာဝရဘုရားဖွင့်ဟ  
 ကြေညာသည်မှာ“ဤသို့အဘယ်အခါ

၌မျှဖြစ်ရလိမ့်မည်မဟုတ်။- 8 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ရှုရိပြည်၏အင်အားသည်  
 ဒမာသက်မြို့ပင်ဖြစ်၍ ဒမာသက်မြို့၏ အင်အားမှာလည်း ရေဇိ န်မင်းပင်ဖြစ်သော  
 ကြောင့်တည်း။ ကူသရေလပြည်သည်လည်း ခြောက်ဆယ့်ငါးနှစ်အတွင်း ပြိုကွဲလျက်  
 နိုင်ငံတစ်ခုအနေဖြင့်ရပ်တည်နိုင်တော့ မည်မဟုတ်။-  
 9 ကူသရေလပြည်၏အင်အားသည် ရှုမာရီ  
 မြို့ဖြစ်၍ရှုမာရီမြို့၏အင်အားမှာလည်း ပေကာမင်းပင်ဖြစ်ပေသည်။''

''အကယ်၍သင်တို့သည် ခိုင်မြဲစွာဘုရားသခင်အားယုံကြည်ကိုးစားမှုမ  
 အဘယ်အခါ၌မျှရပ်တည်နိုင်ကြလိမ့် မည်မဟုတ်''  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

**မောနွေလအကြောင်းနိမိတ်လက္ခဏာ**

10 ထာဝရဘုရားသည်အာခတ်ထံသို့  
 မိမိ ၏စေတမန်ကိုလွှတ်တော်မူပြန်၍၊-  
 11 ''နိမိတ်လ ကု ခဏာတစ်ခုကိုပြတော်မူရန်  
 သင်၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားအား တောင်းလျှောက်လော့။ ထိုနိမိတ်လ ကု ခဏာသည်  
 မရဏာနိုင်ငံမှလည်းကောင်း၊ အထက်ကောင်း ကင်ဘုံမှလည်းကောင်းဖြစ်နိုင်ပါသည်''  
 ဟု ပြောကြားစေတော်မူ၏။

12 အာခတ်က''ငါသည်ထာဝရဘုရားအား အကဲမစမ်းလိုပါ။ သို့ဖြစ်၍နိမိတ် လ ကု

ခဏာကိုတောင်းလျှောက်လိမ့်မည် မဟုတ်'' ဟုဆို၏။

13 ထိုအခါဟေရှာယက`အို ဒါဝိ ဒ်၏သားမြေး၊  
နားထောင်လော့။ သင်သည်မိမိအားပြည်သူတို့  
ငြီးငွေ့အောင်ပြုရုံဖြင့်မကျေနပ်ဘဲ ထာဝရ  
ဘုရားလည်းငြီးငွေ့လာအောင်ပြုလိုပါ သလော။-

14 ယခုထာဝရဘုရားကိုယ်တော်တိုင်ပင် သင့်  
အားနိမိတ်လ ကဲ့ ခဏာတစ်ခုကိုပြတော်မူ  
လိမ့်မည်။ အမျိုးသမီးပျိုတစ်ယောက်သည်  
ကိုယ်ဝန်ဆောင်၍သားယောက်ျားကိုဖွားမြင် လိမ့်မည်။  
သူသည်ထိုသားကို'ဧမာနွေလ' ဟုနာမည်ပေးလိမ့်မည်။-

☆ 15 ထိုသူငယ်သည်အရွယ်ရောက်၍စဉ်းစား  
ဆုံးဖြတ်တတ်ချိန်ရောက်သည့်အခါ နို့နှင့်  
ပျားရည်ကိုသာစားသုံးလိမ့်မည်။- 16 ထိုအချိန်ကာလမကျမီ၌ပင်လျှင်  
သင် ကြောက်လန့်သည့်ဘုရင်နှစ်ပါး၏တိုင်း  
ပြည်များသည်လူသူဆိတ်ငြိမ်ရာဖြစ် လျက်နေလိမ့်မည်။

17 `ဣသရေလနှင့်ယုဒနှစ်ခြမ်းကွဲချိန်မှအစ  
ပြု၍ မကြိုဘူးသေးသောဘေးဒုက္ခများကို  
ထာဝရဘုရားသည် သင်နှင့်သင်၏ပြည်သူတို့  
အပေါ်သို့လည်းကောင်း၊ မင်းဆွေမင်းမျိုးမှန်  
သမျှအပေါ်သို့လည်းကောင်းသက်ရောက်စေ  
တော်မူလိမ့်မည်။ ကိုယ်တော်သည်အာရှုရီ  
ဘုရင်ကိုခေါ်ဆောင်လာတော်မူပေအံ့။

☆ 7:14 မ၊ ၁:၂၃။

18 “ထိုအချိန်ကျရောက်လာသောအခါထာဝရ  
 ဘုရားသည် အီဂျစ်အမျိုးသားတို့အားယင်  
 ကောင်များသဖွယ်နှိုင်းမြစ်လက်တက်များ၏  
 အစွန်အဖျားမှလည်းကောင်း၊ အာရှရီအမျိုး  
 သားတို့အားပျားများသဖွယ်မိမိတို့ပြည်  
 မှလည်းကောင်းလာရောက်ကြရန်လေချွန်သံ  
 ဖြင့်အချက်ပေးတော်မူလိမ့်မည်။- 19 သူတို့သည်လည်းကျောက်ထူထပ်ထပ်  
 ဝှမ်းများ၊ ကျောက်ဂူများ၊ ဆူးခြံရှိသမျှ  
 နှင့်စားကျက်ရှိသမျှတို့ကိုကြိတ်ကြိတ်  
 တိုးလာရောက်ကြလိမ့်မည်။

20 “ထိုအချိန်ကျရောက်လာသောအခါ၊  
 ထာဝရ ဘုရားသည်ဥဖရတ်မြစ်တစ်ဖက်ကမ်းမှ  
 အာရှရီဘုရင်တည်းဟူသောဆံပင်ညှပ်  
 သမားကိုငှား၍သင်တို့၏မုတ်ဆိတ်များ  
 ကိုလည်းကောင်း၊ ဆံပင်နှင့်ကိုယ်မွေးများ  
 ကိုလည်းကောင်းရိတ်စေတော်မူလိမ့်မည်။

21 “ထိုအချိန်ကျရောက်လာသောအခါအကယ်  
 ၍လယ်သမားတစ်ယောက်တွင် နွားသငယ်  
 တစ်ကောင်နှင့်ဆိတ်နှစ်ကောင်သာလျှင်ရှိ  
 သော်လည်း၊- 22 သူသည်မိမိစားသုံးရန်လိုသမျှသောနို့  
 များကိုရရှိလိမ့်မည်။ ထိုပြည်တွင်မသေဘဲ  
 ကျန်ရစ်သမျှသောလူတို့သည်နို့နှင့်ပျား  
 ရည်ကိုစားသုံးရကြလိမ့်မည်။



23 ထိုအချိန်ကျရောက်လာသောအခါစပျစ်  
 ပင်တစ်ထောင်ရှိ၍ ငွေခွက်တစ်ထောင်တန်ဖိုး  
 ထိုက်သည့်စပျစ်ဥယျာ ဥတိုင်းပင်လျှင်ဆူး  
 ခြုံအမျိုးမျိုးဖြင့်ဖုံးအုပ်၍နေလိမ့်မည်။-

24 လေးမြားမပါဘဲအဘယ်သူမျှထိုအရပ်  
 သို့သွားရဲကြလိမ့်မည်မဟုတ်။ တိုင်းပြည်  
 တစ်ခုလုံးပင်လျှင်ဆူးခြုံအမျိုးမျိုးဖြင့်ပြည့်၍နေလိမ့်မည်။-

25 အခါတစ်ပါးကသီးနှံပင်များစိုက်ပျိုးခဲ့  
 သည့်တောင်ကုန်းမှန်သမျှသည် ဆူးခြုံအမျိုး  
 မျိုးနှင့်ပြည့်နှက်နေသဖြင့် ထိုနေရာများသို့  
 အဘယ်သူမျှသွားကြလိမ့်မည်မဟုတ်။ နွား  
 များသိုးများကျက်စားရာသာလျှင်ဖြစ် လိမ့်မည် "  
 ဟုဆို၏။

# 8

ဟေရှာယ၏သားသည်လူမျိုးတော်အတွက်  
 အရိပ်အခြည်ဖြစ်ခြင်း

1 ထာဝရဘုရားသည်ငါ့အား "စာရေးသင်ပုန်း  
 ကြီးတစ်ခုကိုယူ၍ မြန်မြန်တိုက်၊ မြန်မြန်လှ'  
 ဟူသည့်စကားရပ်ကိုစာလုံးကြီးကြီးနှင့် ရေးမှတ်လော့။-

2 ယုံကြည်စိတ်ချရသူယဇ်ပုရောဟိတ်ဥရိယ  
 နှင့်ယေဗရခါ၏သားဇာခရိန်နှစ်ယောက်တို့ အား  
 အသိသက်သေများအဖြစ်ဖြင့်ခေါ် ထားလော့'  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

3 ကာလအနည်းငယ်ကြာသောအခါငါ၏  
 ဇနီးသည်သည်ကိုယ်ဝန်ဆောင်ကာသားယောကျ်ား  
 ကိုဖွားမြင်လေသည်။ ထာဝရဘုရားကလည်း  
 “ထိုသားကိုမြန်မြန်တိုက်မြန်မြန်လုဟု နာမည်မှည့်လော့။-

4 ထိုသူငယ်သည်မေမေ၊ ဖေဖေဟူ၍ပင်ခေါ်  
 တတ်သည့်အရွယ်သို့မရောက်မီ အာရှရိ  
 ဘုရင်သည် ဒမာသက်မြို့ရှိစည်းစိမ်ဥစ္စာ  
 မှန်သမျှနှင့်ရှုမာရိမြို့မှတိုက်ရာပါ ပစ္စည်းများကိုသိမ်းယူ၍သွားလိမ့်မည်  
 ဟုငါ့အားမိန့်တော်မူ၏။

အာရှရိဘုရင်လာရောက်လိမ့်မည်

5 ထာဝရဘုရားသည်ငါ့အားနောက်တစ်ဖန်  
 မိန့်တော်မူပြန်၏။- 6 ကိုယ်တော်က “ဤလူစုသည်ဆိတ်ငြိမ်စွာ  
 စီးဆင်းလျက်နေသော ရှိလောင်ချောင်းရေ  
 ကိုပစ်ပယ်ကာရေငို န်မင်းနှင့်ပေကာမင်း  
 တို့၏ရှေ့တွင်တုန်လှုပ်လျက်နေသဖြင့်၊-

7 ငါထာဝရဘုရားသည်အာရှရိဘုရင်နှင့်  
 သူ၏တပ်သားများအားခေါ်ယူ၍ ယုဒပြည်  
 ကိုတိုက်ခိုက်စေမည်။ သူတို့သည်ဥဖရတ်  
 မြစ်ရေလျှံသကဲ့သို့ကျယ်ပြန့်စွာချီတတ်  
 လာကြလိမ့်မည်။- 8 အာရှရိဘုရင်နှင့်တပ်မတော်တည်းဟူသော  
 မြစ်လျှံရေတို့သည် ယုဒပြည်တစ်လျှောက်လုံး  
 သို့ဆင်းဝင်ကာ ခပ်သိမ်းသောအရာတို့ကိုလူ

တို့လည်မျိုလောက်တိုင်အောင်လွမ်းမိုးကြ လိမ့်မည်'  
ဟုငါ့အားမိန့်တော်မူ၏။

အို မောနွေလဘုရားသခင်သည်ငါတို့နှင့်  
အတူရှိတော်မူပါသည်တကား။ ကိုယ်တော်  
သည်မိမိမေတ္တာအတောင်တော်ကိုဖြန့်၍ ငါ  
တို့ပြည်ကိုကွယ်ကာစောင့်ရှောက်တော်မူ၏။

9 အချင်းနိုင်ငံခြားသားအပေါင်းတို့ကြောက်ရွံ့  
လျက်စုဝေးကြလော့။ ရပ်ဝေးဒေသမှလူ  
အပေါင်းတို့၊ နားထောင်ကြလော့။ စစ်တိုက်ရန်  
အသင့်ပြင်ဆင်ကြလော့။ သို့ရာတွင်ကြောက်  
လန့်လျက်နေကြလော့။ သင်တို့သည်ယင်းသို့  
အသင့်ပြင်ဆင်ကြသော်လည်းကြောက်လန့်  
လျက်နေရကြ၏။- 10 သင်တို့၏စီမံကိန်းများကိုရေးဆွဲကြလော့။  
သို့ရာတွင်ထိုစီမံကိန်းတို့သည်အဘယ်အခါ  
၌မျှအောင်မြင်လိမ့်မည်မဟုတ်။ သင်တို့ပြော  
လိုသမျှသောစကားများကိုပြောဆိုကြလော့။  
သို့ရာတွင်ယင်းတို့သည်အချည်းနှီးသာလျှင်  
ဖြစ်လိမ့်မည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ဘုရားသခင်သည်ငါတို့နှင့်အတူရှိ  
ကြောင့်ဖြစ်၏။

ပရောဖက်အားထာဝရဘုရား သတိပေးတော်မူခြင်း

11 ထာဝရဘုရားသည်ပြည်သူတို့လိုက်သည့်  
လမ်းစဉ်ကိုမလိုက်ရန် ငါ့အားကြပ်မတ်စွာ  
သတိပေးတော်မူ၏။ ကိုယ်တော်က၊-

12 “သင်သည်ထိုသူတို့နှင့်ကြံရာပါမဖြစ် စေနှင့်။  
သူတို့ကြောက်လန့်သောအရာကို မကြောက်နှင့်။-

☆ 13 အနန္တ တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသည်မြင့်  
မြတ်သန်ရှင်းတော်မူကြောင်းကိုမမေ့မလျော့  
နှင့်။ သင်ကြောက်ရမည့်သူကားငါပင်တည်း။-

14 ငါ၏သန်ရှင်းမြင့်မြတ်မှုသည်ထိတ်လန့်အံ့ဩ  
ဖွယ်ဖြစ်သဖြင့်၊ ငါသည်လူတို့တိုက်မိ၍လဲ  
စရာကျောက်နှင့်တူ၏။ ယုဒပြည်သူများ၊  
ကူသရေလပြည်သူများနှင့်ယေရုရှလင် မြို့သားတို့အား  
ထောင်ဖမ်းမည့်ကျော့ကွင်း နှင့်လည်းတူ၏။-

☆ 15 လူအများပင်တိုက်မိ၍လဲကြလိမ့်မည်။  
သူတို့သည်ယင်းသို့လဲကျကာကျိုးပဲ့၍ သွားကြလိမ့်မည်။  
သူတို့သည်ကျော့ကွင်း တွင်မိကြလိမ့်မည်”  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

သူသေတို့အားမေးမြန်းစုံစမ်းမှုမပြုရန် သတိပေးခြင်း  
16 ငါ၏တပည့်တို့သည်ငါ့အားဘုရားသခင်  
ပေးတော်မူသောဗျာဒိတ်တော်များကို  
စောင့်ရှောက်ထိန်းသိမ်းရကြပေမည်။-

17 ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏လူမျိုးတော်  
အား မျက်နှာတော်ကိုမပြဘဲနေတော်မူ  
သော်လည်း၊ ငါသည်ကိုယ်တော်ကိုယုံကြည်  
အားထားစောင့်စားမျှော်ကိုးပါမည်။-☆

☆ 8:12 ဝပေ၊ ၃:၁၄-၁၅။ ☆ 8:14 ဝပေ၊ ၂:၈။ ☆ 8:17 ဟေဗြဲ၊ ၂:၁၃။

18 ငါ့အားထာဝရဘုရားပေးသနားတော်  
 မူသောသားသမီးများနှင့်အတူ ငါသည်  
 ဤမှာရှိပါ၏။ ဇိအုန်တောင်တော်ပေါ်တွင်  
 စိုးစံတော်မူသောအနု နှင့် တတန်ခိုးရှင်ထာဝရ  
 ဘုရားသည် ငါတို့အားကူသရေလအမျိုး  
 သားတို့အတွက်ပြန်ကြားသည့်ဗျာဒိတ် တော်တို့ကို  
 သရုပ်ဆောင်သူများဖြစ်စေ တော်မူလေပြီ။\*

19 လူတို့သည်ဖတ်ရွတ်သရ ဇု ဈာ ယ်တတ်သူဗေဒင်  
 ဆရာများနှင့် နတ်ဝင်သည်တို့အားစုံစမ်း  
 မေးမြန်းရန်သင်တို့အားပြောကြလိမ့်မည်။  
 သူတို့က "လူတို့သည်အသက်ရှင်သူတို့  
 ကိုယ်စားသေသူတို့၏ဝိညာဉ်များကိုမေး  
 မြန်းစုံစမ်းအပ်သည်" ဟုဆိုကြလိမ့်မည်။

20 ထိုအခါသင်တို့က "ထာဝရဘုရား၏  
 သွန်သင်တော်မူချက်ကိုနားထောင်ကြ။ သူ  
 တို့ပြောဆိုသောစကားများသည်သင်တို့  
 အတွက်အကျိုးမရှိ" ဟုပြန်ပြောကြ လော့။

**ဆင်းရဲဒုက္ခရောက်ရာကာလ**

21 လူတို့သည်မိမိတို့ပြည်တွင်စိတ်ပျက်အား  
 လျော့လျက် ဆာလောင်မွတ်သိပ်လျက်သွားလာ  
 ရကြလိမ့်မည်။ သူတို့သည်ဆာလောင်မွတ်သိပ်  
 မှုနှင့်အမျက်ထွက်မှုတို့ကြောင့်မိမိတို့၏

\* 8:18 ဟေမြ၊ ၂:၁၃။

ဘုရင်နှင့် မိမိတို့၏ဘုရားသခင်ကိုကျိန်  
 ဆဲကြလိမ့်မည်။ သူတို့သည်ကောင်းကင်သို့  
 မျှော်ကြည့်သည့်အခါသော်လည်းကောင်း၊-

22 မြေကြီးသို့စိုက်ကြည့်သည့်အခါသော်  
 လည်းကောင်းဆင်းရဲဒုက္ခနှင့်ကံဆိုးမိုးမှောင်  
 မှတစ်ပါး အဘယ်အရာကိုမျှတွေ့ရကြ  
 လိမ့်မည်မဟုတ်။ ထိုသူတို့အပေါ်သို့ထိတ်  
 လန့်ဖွယ်ရာကံဆိုးမိုးမှောင်ကျရောက်လာ  
 လိမ့်မည်။ ဤသို့ဆင်းရဲဒုက္ခရောက်ရာကာလ  
 နှင့်သူတို့ကင်းလွတ်ရန်လမ်းရှိတော့မည် မဟုတ်။

### 9

#### နောင်အခါပေါ်ထွန်းမည့်ဘုရင်

1 မြေထဲပင်လယ်မှသည်အရှေ့သို့လားသော်  
 ယော်ဒန်မြစ်တစ်ဖက်ကမ်းနှင့်ဂါလိလဲ  
 ပြည်တိုင်အောင် ရောက်ရှိသည့်ဇာဗုလု  
 န်နှင့် နဿလိသားချင်းစုတို့၏နယ်မြေတည်း  
 ဟူသောလူမျိုးခြားတို့နေထိုင်ရာအရပ်  
 သည် ယခင်ကအသရေပျက်ခဲ့သော်လည်း  
 နောင်အခါ၌အသရေရှိလိမ့်မည်။\*

2 အမှောင်တွင်သွားလာနေသူတို့သည်  
 ကြီးစွာသောအလင်းကိုမြင်ရကြ၏။

---

\* 9:1 မ၊ ၄:၁၅။

သူတို့သည်သေမင်း၏အရိပ်လွှမ်းမိုးရာပြည်တွင်  
 နေထိုင်ခဲ့ရသော်လည်း၊  
 ယခုအခါသူတို့အပေါ်သို့အလင်းရောင်  
 ကျရောက်လာလေပြီ။\*

3 အို ထာဝရဘုရားကိုယ်တော်ရှင်သည်သူတို့ အား  
 လွန်စွာအားရရွှင်လန်းမှုကိုပေးတော်မူပါပြီ။  
 ကိုယ်တော်ရှင်သည်သူတို့အားဝမ်းမြောက်  
 စေတော်မူပါပြီ။

လူတို့သည်အသီးအနှံ့ရိတ်သိမ်းချိန်၌လည်းကောင်း၊  
 တိုက်ရာပါပစ္စည်းများကိုခွဲဝေယူချိန်၌လည်းကောင်း၊  
 ဝမ်းမြောက်ကြသကဲ့သို့  
 သူတို့သည်ကိုယ်တော်ရှင်ပြုတော်မူသော  
 အမှုတော်အတွက်ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်ကြ ပါ၏။

4 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ကိုယ်တော်ရှင်သည်  
 သူတို့ထမ်းပိုးနှင့်  
 သူတို့အားရိုက်သည့်တုတ်ကိုချိုးပစ် တော်မူသောကြောင့်ဖြစ်၏။  
 ရှေးအခါကကိုယ်တော်သည်မိဒျ န်အမျိုးသား  
 တို့အားနှိမ်နင်းတော်မူခဲ့သည့်နည်းတူ၊  
 ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်အားနှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲ ကြသည့်  
 လူမျိုးအားနှိမ်နင်းတော်မူပါပြီ။

5 ချင်းနင်းဝင်ရောက်လာသောရန်သူစစ်သည် တို့၏  
 ဖိနပ်များနှင့်သွေးစွန်းလျက်

---

\* 9:2 မ၊ ၄:၁၆။ လု၊ ၁:၇၉။

ရှိသည့်အဝတ်အစားများသည်မီးရှို့ ဖျက်ဆီးခြင်း  
ကိုခံရကြလိမ့်မည်။

6 ငါတို့အဖို့သူငယ်ကိုဖွားမြင်၏။

ငါတို့အားသားကိုပေးသနားတော်မူပါ၏။

သူသည်ငါတို့ကိုအုပ်စိုးလိမ့်မည်။

“သူ၏နာမတော်ကိုအံ့ဩဖွယ်၊” “တိုင်ပင်ဘက်”

“တန်ခိုးကြီးသောဘုရား” “ထာဝရအဖ”

“ငြိမ်းချမ်းရေးအရှင်” ဟူ၍နာမည်တွင် လိမ့်မည်။

7 သူ၏ရာဇအာဏာသည်ဆက်လက်တိုး တက်လျက်

သူ၏နိုင်ငံတော်သည်လည်း၊ အစဉ်အမြဲ

ငြိမ်းချမ်းသာယာလိမ့်မည်။

သူသည်ဒါဝိဒ်မင်း၏အရိုက်အရာကို ဆက်ခံကာ

ယခုမှစ၍ကပ်ကာလကုန်ဆုံးချိန်တိုင်အောင်

တရားတော်နှင့်အညီမျှတစွာအုပ်စိုးလိမ့်မည်။

အန နှု တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသည် ဤ

အမှုအရာအလုံးစုံတို့အားဖြစ်ပျက်စေ ရန်သ နှု နိဗ္ဗူ

ဌာန်ချမှတ်တော်မူပြီးဖြစ်သတည်း။\*

ဣသရေလအမျိုးသားတို့အားထာဝရဘုရား

ဆုံးမတော်မူလိမ့်မည်

8 ထာဝရဘုရားသည်ယာကုပ်၏သားမြေး

များအပေါ်နှင့် ဣသရေလပြည်အပေါ်၌

တရားစီရင်ချက်ချမှတ်တော်မူလေပြီ။-

\* 9:7 လု၊ ၁:၃၂-၃၃။



9 ယင်းသို့ပြုတော်မူကြောင်းကိုရှုမာရိမြို့တွင်နေထိုင်သူမှန်သမျှနှင့်ကူသရေလအမျိုးသားမှန်သမျှတို့သိရှိကြလိမ့်မည်။ ယခုအခါသူတို့သည်မာန်မာနထောင်လွှားလျက်စိတ်ကြီးဝင်လျက်နေကြ၏။ သူတို့က-

10 “အုတ်တိုက်များပြိုကျပြီဖြစ်သော်လည်း ယင်းတို့ကိုငါတို့သည်ဆစ်ကျောက်များဖြင့် အစားထိုးတည်ဆောက်ကြကုန်အံ့။ သဖန်းသားယက်မများကိုခုတ်ဖြတ်ပစ်ကြသော်လည်း၊ ငါတို့သည်ယင်းတို့ကိုအကောင်းဆုံးအာရစ်သား(သစ်ကတိုးသား) ဖြင့်အစားထိုး ကြကုန်အံ့” ဟုဆိုကြ၏။

11 ထာဝရဘုရားသည်သူတို့အားတိုက်ခိုက်ကြစေရန် ရန်သူတို့ကိုလှုံ့ဆော်တော်မူ၏။-

12 အရှေ့ဘက်ရှိအာရှရိပြည်နှင့်အနောက်ဘက်ရှိဖိလိ တု တီပြည်တို့သည် ကူသရေလပြည်ကိုဖျက်ဆီးချေမှုန်းရန်အသင့်ပြင်ဆင်ကြကုန်၏။ သို့နှင့်လည်းထာဝရဘုရား၏အမျက်တော်သည်မပြေ။ သူတို့အားဆုံးမရန်ကိုယ်တော်သည်လက်တော်ကိုဆန့်လျက် ပင်ရှိထားတော်မူသေး၏။

13 ကူသရေလအမျိုးသားတို့သည်နှောင်တမရကြ။ မိမိတို့အားအန နှ တတန်ခိုးရှင်

ထာဝရဘုရားသည် အပြစ်ဒဏ်ခတ်တော်မူ  
ပြီဖြစ်သော်လည်းသူတို့သည်အထံတော် သို့မပြန်ကြ။-

14 ထာဝရဘုရားသည်တစ်နေ့တည်းတွင်ကူသ  
ရေလခေါင်းဆောင်များနှင့်ပြည်သူတို့အား  
အပြစ်ဒဏ်ခတ်တော်မူလိမ့်မည်။ ကိုယ်တော်သည်  
သူတို့၏ခေါင်းပိုင်း၊ အမြီးပိုင်းတို့ကိုတစ်နေ့  
တည်းအတွင်းဖြတ်တောက်ပစ်တော်မူလိမ့်မည်။-

15 ခေါင်းပိုင်းသည်သက်ကြီးဝါကြီးဂုဏ်အသရေ  
ရှိသူများဖြစ်၍ အမြီးပိုင်းသည်လိမ်လည်  
ဟောပြောတတ်သူပရောဖက်များဖြစ်၏။-

16 ဤလူတို့အားရှေ့ဆောင်လမ်းပြသူတို့သည်  
လမ်းမှားကိုပြု၍စိတ်ရှုပ်ထွေးစေတတ်ကြ၏။-

17 သို့ဖြစ်၍ထာဝရဘုရားသည်အဘယ်  
လူငယ်လူရွယ်ကိုမျှ ချမ်းသာပေးတော်မူ  
လိမ့်မည်မဟုတ်။ မုဆိုးမများနှင့်မိဘမဲ့

သူများအားလည်းကရုဏာပြတော်မူ  
လိမ့်မည်မဟုတ်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်လူ  
အပေါင်းတို့သည်ဘုရားမဲ့လျက်ယုတ်မာ  
လျက်ရှိကြသည့်အပြင် ညစ်ည မ်းသည့်  
စကားကိုသာလျှင်ပြောဆိုကြသောကြောင့်  
ဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့်ထာဝရဘုရားအမျက်  
တော်မပြေဘဲအပြစ်ဒဏ်ခတ်တော်မူရန်  
လက်တော်ကိုဆန့်တန်းချိန်ရွယ်လျက်ပင် ထားတော်မူ၏။

18 လူတို့၏ယုတ်မာမှုသည် ဆူးပင်အမျိုးမျိုး  
 ကိုကျွမ်းလောင်စေသည့်မီးကဲ့သို့တောက်  
 လောင်တတ်၏။ တောမီးကဲ့သို့တောက်လောင်၍  
 မီးခိုးလုံးကြီးများကိုတက်စေတတ်၏။-

19 အနန္တ တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသည်  
 အမျက်ထွက်တော်မူသဖြင့်ကိုယ်တော်  
 ပေးတော်မူသောအပြစ်ဒဏ်သည် တစ်ပြည်  
 လုံးတွင်မီးသဖွယ်တောက်လောင်ကာလူ  
 တို့အားသုတ်သင်ဖျက်ဆီးပစ်လိမ့်မည်။  
 ထိုအခါလူတိုင်းပင်ကိုယ်လွတ်ရုန်း ကြလိမ့်မည်။-

20 နေရာတကာတွင်လူတို့သည်မိမိတို့ရနိုင်  
 သမျှသောအစားအစာများကိုစားကြ  
 သော်လည်း အာသာမပြောဘဲရှိလိမ့်မည်။  
 သူတို့သည်မိမိတို့၏သားသမီးများကိုပင်  
 ပြန်၍စားကြပါသည်တကား။- 21 မနာရှေ့သားချင်းစုနှင့်ဖေရို  
 မ်သားချင်း စုသည်အပြန်အလှန်တိုက်ခိုက်ကြပြီးလျှင်  
 သူတို့နှစ်ဦးပေါင်း၍ယုဒသားချင်းစုကို  
 တိုက်ခိုက်ကြတော့၏။ သို့နှင့်လည်းထာဝရ  
 ဘုရားသည်အမျက်တော်မပြောဘဲအပြစ်  
 ဒဏ်ခတ်တော်မူရန်လက်တော်ကိုချိန်ရွယ်  
 လျက်ပင်ထားတော်မူ၏။

# 10

1 သင်တို့သည်အမိ နီ ဂလာရှိကြ၏။ ငါ၏လူမျိုး

တော်အားနှိပ်စက်ညှင်းဆဲရန်မတရားသည့်  
 ဥပဒေများကိုထုတ်ကြ၏။- 2 ဤနည်းအားဖြင့်သင်တို့သည်ဆင်းရဲသူတို့  
 အား မိမိတို့ရပိုင်ခွင့်များကိုမရရှိကြ  
 စေရန်၊ တရားသဖြင့်သင်တို့သည်စီရင်  
 ဆုံးဖြတ်မှုများကိုမခံရကြစေရန်ပြု ကြ၏။  
 မှုဆိုးမများနှင့်မိဘမဲ့သူတို့၏ ဥစ္စာပစ္စည်းများကိုလည်းသိမ်းယူကြ၏။-  
 3 သင်တို့အားဘုရားသခင်အပြစ်ဒဏ်ခတ်  
 တော်မူသောအခါ သင်တို့အဘယ်သို့ပြု ကြပါမည်နည်း။  
 ကိုယ်တော်သည်သင်တို့အား ရပ်ဝေးဒေသမှဘေးအ  
 နှံ့ တရာ ယ်ဆိုးနှင့်တွေ့ ကြုံစေတော်မူသောအခါ၊  
 သင်တို့အဘယ် သို့ပြုကြပါမည်နည်း။ အကူအညီတောင်း  
 ခံရန်အဘယ်သူထံသို့ပြေးကြပါမည်နည်း။  
 မိမိတို့၏စည်းစိမ်ဥစ္စာများကိုအဘယ်မှာ  
 သိုဝှက်ထားကြပါမည်နည်း။- 4 သင်တို့သည်တိုက်ပွဲတွင်ကျဆုံးရကြလိမ့်  
 မည်။ သို့မဟုတ်လျှင်လည်းသို့ပန်းများအဖြစ်  
 ဖြင့် ဆွဲသွားခြင်းကိုခံရကြလိမ့်မည်။ သို့နှင့်  
 လည်းထာဝရဘုရားသည်အမျက်တော်  
 မပြေဘဲအပြစ်ဒဏ်ခတ်တော်မူရန် လက်  
 တော်ကိုချိန်ရွယ်လျက်ပင်ထားတော်မူ လိမ့်မည်။

အာရှရီဘုရင်အားဘုရားသခင်၏  
 တန်ဆာပလာအဖြစ်သုံးခြင်း  
 5 ထာဝရဘုရားက`အို အာရှရီအမျိုးသား  
 တို့၊ ငါအမျက်ထွက်သောသူတို့အားအာရှရီ

အမျိုးသားတို့ကိုတင်းပုတ်အဖြစ်ဖြင့်ငါ အသုံးပြုမည်။-

☆ 6 ဘုရားမဲ့လူမျိုး၊ ငါ၏အမျက်တော်ကိုလှုံ့

ဆော်ပေးသည့်လူတို့အားတိုက်ခိုက်ရန်အာ

ရှုရိအမျိုးသားတို့ကိုငါစေလွှတ်ခဲ့၏။

သူတို့သည်လူယက်ခိုးဝှက်ကာထိုလူစုကို

မြေမှုန့်သဖွယ် လမ်းများပေါ်တွင်ကျော်နင်း

ကြစေရန်ငါစေလွှတ်ခဲ့သတည်း" ဟု မိန့်တော်မူ၏။

7 သို့ရာတွင်အာရှရိဘုရင်သည်အကြမ်းဖက် လိုသဖြင့်

မိမိကိုယ်ပိုင်အကြံအစည်များ ကိုပြုလုပ်ထားလေသည်။

သူသည်တိုင်းနိုင်ငံ အမြောက်အမြားကိုဖျက်ဆီးပစ်ရန်သ

န့်နိ ဋ္ဌဌာန်ချကာ၊- 8 "ငါ၏တပ်မှူးမှန်သမျှတို့သည်ဘုရင်

များဖြစ်ကြပါသည်တကား။- 9 ကာလနောမြို့နှင့်ခါခေမိတ်မြို့၊

ဟာမတ်မြို့ နှင့်အာပဒ်မြို့၊ ရှမာရိမြို့နှင့်ဒမာသက်မြို့

တို့ကိုငါနှိမ်နင်းခဲ့၏။- 10 ရုပ်တုကိုးကွယ်သည့်တိုင်းပြည်များကိုအပြစ်

ဒဏ်ပေးရန် ငါသွားရောက်ခဲ့၏။ ထိုတိုင်းပြည်

တွင် ယေရုရှလင်မြို့နှင့်ဒမာသက်မြို့များ

မှာထက် ရုပ်တုဆင်းတုပေါများသည်သာ တည်း။-

11 ရှိ မာ ရိမြို့ကိုရုပ်တုဆင်းတုများနှင့်တကွ

ငါ သုတ်သင်ဖျက်ဆီးပြီးလေပြီ။ ယေရုရှလင်

မြို့နှင့်ထိုမြို့သားတို့ဝတ်ပြုကိုးကွယ်သည့်

ရုပ်တုများကိုလည်း ထိုနည်းတူငါပြုမည်" ဟုဝါကြွား၏။

12 သို့ရာတွင်ထာဝရဘုရားက "ငါသည်ဒီအုန်

☆ 10:5 ဟောရှာ၊ ၁၄:၂၄-၂၇။ နာ၊ ၁:၁-၃:၁၉။ ဇေ၊ ၂:၁၃-၁၅။

တောင်နှင့်ယေရုရှလင်မြို့တွင်ဆောင်ရွက်ရန်  
 အမှုပြီးစီးသောအခါ၊ အာရှရိဘုရင်  
 အား မိမိ၏ဝါကြွားမှုနှင့်မာန်မာန်ကြီး  
 မှုတို့အတွက်အပြစ်ဒဏ်ခတ်မည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

13 အာရှရိဘုရင်က`ဤအမှုကိုငါကိုယ်တိုင် ပြုခဲ့၏။  
 ငါသည်ခွန်အားကြီး၏။ ပညာရှိ၍ တတ်သိလိမ္မာ၏။  
 တိုင်းနိုင်ငံတို့၏နယ်နိမိတ် ကိုဖယ်ရှားပြီးလျှင်  
 သူတို့သိုလှောင်ထားသည့် ရိက္ခာများကိုသိမ်းယူခဲ့၏။  
 ထိုတိုင်းနိုင်ငံ များတွင်နေထိုင်သူတို့အား  
 ငါသည်နွား နင်းသကဲ့သို့နင်းချေပစ်ခဲ့၏။-

14 ကမ္ဘာပေါ်ရှိတိုင်းနိုင်ငံတို့သည်ငှက်သိုက်နှင့်  
 တူ၍ ငါသည်ထိုနိုင်ငံတို့၏စည်းစိမ်ဥစ္စာကို  
 ငှက်ဥများသဖွယ်လွယ်ကူစွာသိမ်းယူခဲ့  
 လေပြီ။ အဘယ်သူမျှအတောင်ကိုမခတ်၊  
 ပါးစပ်ကိုမဟရဲကြဟုဝါကြွားလေ သည်။

15 သို့ရာတွင်ထာဝရဘုရားက`ပုဆိ  
 န်သည် မိမိကိုအသုံးပြုသူထက်ကြီးမြတ်သည်  
 ဟုဆိုနိုင်ပါမည်လော။ လွှသည်လည်းမိမိ  
 ကိုကိုင်၍တိုက်သူထက်အရေးပါအရာ  
 ရောက်သည်ဟုဆိုနိုင်ပါမည်လော။ တင်းပုတ်  
 ကလူကိုကိုင်သည်မဟုတ်၊ လူကတင်းပုတ်  
 ကိုကိုင်သတည်း'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

16 အန နှ တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသည်

ယခု အခါဝလင်စွာစားရကြသူတို့အားအပြစ်  
 ဒဏ်ခတ်ရန် အနာရောဂါကပ်ရောက်စေတော်  
 မူလိမ့်မည်။ သူတို့၏ကိုယ်ခန္ဓာအတွင်းပိုင်း  
 သည်မီးကဲ့သို့အဆက်မပြတ်ပူလောင်၍ နေလိမ့်မည်။-

17 ကုသရေလအမျိုးသားတို့၏အလင်းဖြစ် တော်မူ၍  
 သန်ရှင်းမြင့်မြတ်တော်မူသောဘုရားသခင်သည်ဆူးပင်အမျိုးမျိုးပါမကျ  
 ခပ်သိမ်းသောအရာတို့ကို တစ်နေ့ချင်း၌  
 ကျွမ်းလောင်စေတတ်သောမီးကဲ့သို့ဖြစ် လိမ့်မည်။-

18 သေစေတတ်သောအနာရောဂါကြောင့်လူ  
 သည်ဆုံးပါးပျက်စီးသွားရသည်နည်းတူ  
 စိမ်းလန်းစိုပြေသောသစ်တောများနှင့်လယ်  
 ယာများသည်လုံးဝပျက်ပြုန်း၍သွားရ ကြလိမ့်မည်။-

19 သစ်ပင်များအနည်းငယ်မျှသာကျန်ရှိ  
 တော့မည်ဖြစ်၍ ယင်းတို့ကိုကလေးသူငယ်  
 ပင်လျှင်ရေတွက်၍ကြည့်နိုင်လိမ့်မည်။

လူအချို့သာလျှင်အထံတော်သို့ ပြန်လာကြမည့်အကြောင်း

20 အသက်မသေဘဲကျန်ရှိနေကြသည့်ကုသ  
 ရေလပြည်သူတို့သည် မိမိတို့အားလုံးနည်း  
 ပါးသုတ်သင်ဖျက်ဆီးခဲ့သည့်လူမျိုးကို အား  
 မကိုးတော့မည့်အချိန်ကာလကျရောက်လာ  
 လိမ့်မည်။ သူတို့သည်ကုသရေလအမျိုးသား

တို့၏သန်ရှင်းမြင့်မြတ်တော်မူသော ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားကိုအမှန်ဝ  
 ယုံကြည်ကိုးစားကြလိမ့်မည်။- 21 ကုသရေလပြည်သူအချို့တို့သည်လည်

မိမိတို့၏တန်ခိုးတော်ရှင်ဘုရားသခင်  
၏အထံတော်သို့ပြန်လာကြလိမ့်မည်။-

22 ယခုအခါ၌ကုသရေလအမျိုးသားတို့ သည်  
သမုဒ္ဒ ဒရာသဲလုံးနှင့်အမျှများသော် လည်း  
အချို့သာလျှင်အထံတော်သို့ပြန် လာကြလိမ့်မည်။  
ဘုရားသခင်သည်သူတို့ အားသုတ်သင်ဖျက်ဆီးပစ်ရန်  
စီမံထားပြီး ဖြစ်ပေသည်။ သူတို့သည်လည်းယင်းသို့သုတ်  
သင်ဖျက်ဆီးခြင်းကိုလုံးဝခံထိုက်ကြ သတည်း။-

☆ 23 အနန္တ တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသည်မိမိ  
မိန့်တော်မူခဲ့သည့်အတိုင်း တစ်ပြည်လုံးကို  
အမှန်ပင်သုတ်သင်ဖျက်ဆီးပစ်တော်မူ လိမ့်မည်။

အာရှုရီပြည်ကိုထာဝရဘုရားအပြစ်ဒဏ်  
ခတ်တော်မူမည့်အကြောင်း

24 အနန္တ တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသည်ဖိအုန်  
မြို့တွင်နေထိုင်ကြသူ မိမိတို့၏လူမျိုးတော်  
အား အာရှုရီအမျိုးသားတို့သည်အီဂျစ်  
အမျိုးသားတို့နည်းတူ သင်တို့အားဖိနှိပ် ကြသော်လည်း  
သင်တို့သည်သူတို့ကိုမ ကြောက်ကြနှင့်။-

25 သင်တို့အားအပြစ်ဒဏ်ခတ်ပြီးနောက်  
မကြာမီပင်ငါသည်သူတို့အားသုတ် သင်ပယ်ရှင်းမည်။-

26 အနန္တ တတန်ခိုးရှင်ငါထာဝရဘုရားသည်  
ဩရဘကျောက်အနီးတွင် မိဒျန်အမျိုးသား

☆ 10:22 ယော၊ ၉:၂၇။



တို့အားငါ၏နှင့်တံနှင့်ရိုက်ဆုံးမခဲ့သည်  
နည်းတူသူတို့ကိုလည်းရိုက်ဆုံးမမည်။

ငါ သည်အီဂျစ်အမျိုးသားတို့အားဆင်းရဲ  
ဒုက္ခရောက်စေခဲ့သည့်နည်းတူ သူတို့ကို  
လည်းဆင်းရဲဒုက္ခရောက်စေမည်။- 27 ထိုအချိန်ကာလကျရောက်လာသော  
ငါသည်သင်တို့အားအာရှရီအမျိုးသား  
တို့၏လက်မှလွတ်မြောက်စေမည်။ သင်တို့  
၏ပခုံးပေါ်တွင်ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးဖြစ်တော့ မည်မဟုတ်။  
သင်တို့သည်အလွန်ဝဖြိုး လာသောကြောင့်  
သင်တို့၏ထမ်းပိုးများ ကျိုးကြလိမ့်မည်။  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ရန်သူများချင်းနင်းဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခြင်း

28 ရန်သူများသည်အာရပ်မြို့သို့ရောက်ရှိနေ  
ကြ၏။ သူတို့သည်မိဂရု န်မြို့ကိုဖြတ်သန်း  
၍လာခဲ့ကြ၏။ မိမိတို့၏စားနပ်ရိက္ခာများ  
ကိုမိတ်မတ်မြို့တွင်ထားခဲ့ကြလေသည်။-

29 သူတို့သည်တောင်ကြားလမ်းကိုဖြတ်ပြီး  
လျှင် ဂေဗမြို့တွင်စခန်းချလျက်နေကြ၏။  
ထိုအခါရာမမြို့သားတို့သည်ကြောက်  
လန့်ကြကုန်လျက် ရှောလုမင်း၏ဌာနေဖြစ်  
သောဂိဗမြို့မှလူတို့သည်လည်းထွက် ပြေးကြကုန်၏။-

30 အို ဂ လှ လိမ်မြို့သူမြို့သားတို့၊ ကြွေးကြော်ကြ  
လော့။ အို လဲရှမြို့၊ ထိုကြွေးကြော်သံကိုနား

ထောင်ကြလော့။ အာနသုတ်မြို့သူမြို့သား တို့၊  
တို့ပြန်ပြောကြားကြလော့။- 31 မာဒမေနမြို့သူမြို့သားနှင့်ဂေဗိ  
မ်မြို့သူ မြို့သားတို့သည် မိမိတို့အသက်ဘေးမှ  
လွတ်မြောက်ရန်ထွက်ပြေးကြလေပြီ။-

32 ရန်သူတို့သည်ယနေ့နောဘမြို့တွင်ရှိကြ  
၏။ သူတို့သည်ထိုမြို့မှနေ၍ဖိအုန်တောင် နှင့်  
ယေရုရှလင်မြို့အားလက်သီးဆုပ်၍ ပြုကြ၏။

33 အနု နှု တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသည်သစ်  
ပင်မှခုတ်ဖြတ်ချလိုက်သည့်သစ်ကိုင်းများ  
သဖွယ် သူတို့အားပြိုလဲပျက်စီးစေတော်မူ  
လိမ့်မည်။ သူတို့တွင်မာန်မာနထောင်လွှားဆုံး၊  
အကြီးမြတ်ဆုံးသောသူတို့ကိုခုတ်လှဲ  
ရှုတ်ချတော်မူလိမ့်မည်။- 34 တောနက်အတွင်းမှသစ်ပင်တို့သည်ပုဆိ  
န် ဖြင့်လဲကျရသကဲ့သို့၊ လေဗနု  
န်တော မှအဖိုးအတန်ဆုံးသောသစ်ပင်များလဲ  
ကျကြသကဲ့သို့သူတို့အားထာဝရ ဘုရားသည်ပြိုလဲစေတော်မူလိမ့်မည်။

# 11

## ငြိမ်းချမ်းသာယာသည့်နိုင်ငံတော်

1 ဒါဝိ ဒ်မင်းဆက်သည်ခုတ်လှဲသည့်သစ်ပင်နှင့်  
တူ၏။ သို့ရာတွင်သစ်ပင်တို့မှအကိုင်းအခက်  
များထွက်လာသကဲ့သို့ ဒါဝိ ဒ်၏သားမြေး  
များအထဲမှဘုရင်သစ်တစ်ပါးပေါ်ထွက် လာလိမ့်မည်။\*

\* 11:1 ဗျာ၊ ၅:၅၊ ၂၂:၁၆။

2 သူသည်မိမိပြည်သူတို့အားအုပ်စိုးရန် ဉာဏ်ပညာ၊  
 အသိပညာနှင့်၊ စွမ်းရည်ကို  
 ထာဝရဘုရား၏ဝိညာဉ်တော်တန်ခိုး အားဖြင့်ရလိမ့်မည်။  
 သူသည်ထာဝရဘုရား၏အလိုတော်ကိုသိ၍  
 ကိုယ်တော်ကိုကြောက်ရွံ့ရုံသေလိမ့်မည်။

3 ကိုယ်တော်အားကြောက်ရွံ့ရုံသေမှု၌လည်း  
 မွေ့လျော်ပျော်ပိုက်လိမ့်မည်။  
 သူသည်မျက်စိနှင့်မြင်ယုံသို့မဟုတ်  
 တစ်ဆင့်စကားနှင့်ကြားယုံဖြင့်အဆုံး အဖြတ်  
 ပေးလိမ့်မည်မဟုတ်။

4 ဆင်းရဲသားတို့အားဖြောင့်မှန်စွာတရားစီရင်၍  
 နိမ့်ကျသူတို့၏ရပိုင်ခွင့်များကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်လိမ့်မည်။  
 သူပေးသည့်ရာဇသံဖြင့်ပြည်သူတို့သည်  
 ဒဏ်သင့်ကြလိမ့်မည်။  
 ဆိုးညစ်သူတို့သည်လည်း သေရကြလိမ့်မည်။\*

5 သူသည်မိမိပြည်သူတို့အားမျှတဖြောင့် မတ်စွာ  
 အုပ်စိုးလိမ့်မည်။\*

6 ဝံပုလွေများသည်သိုးတို့နှင့်အတူ အေးချမ်းစွာ  
 နေကြလိမ့်မည်။  
 ကျားသစ်များသည်လည်းဆိတ်ငယ်များနှင့် အတူ  
 အိပ်ကြလိမ့်မည်။

နွားသူငယ်များနှင့်ခြင်္သေ့များ၊ အတူတူအစာစားကြလျက်

\* 11:4 ၂သက်၊ ၂:၈။ \* 11:5 ၈၊ ၆:၁၄။

သူတို့အားကလေးသူငယ်များကထိန်းကျောင်း  
လိမ့်မည်။\*

7 နွားမများနှင့်ဝက်ဝံမတို့သည်အတူတူ  
အစာစားကြလိမ့်မည်။

သူတို့၏သားငယ်များသည်လည်း  
အတူတူအေးချမ်းစွာနေကြလိမ့်မည်။

ခြင်္သေ့တို့သည်ကျွန်းများကဲ့သို့မြက်ကို စားလိမ့်မည်။

8 အကယ်၍နို့စို့ကလေးသည်မြေဆိုးတွင်းဝ၌ပင်  
ကစားစေကာမူ

ဘေးအန္တရာယ်ရောက်ရလိမ့်မည်မဟုတ်။

9 ဘုရားသခင်၏သန်ရှင်းမြင့်မြတ်သည့်  
ဇိအုန်တောင်တော်ပေါ်၌

ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်စေသည့်အရာသို့မဟုတ်

ဆိုးညစ်သည့်အရာတစ်စုံတစ်ခုမျှ ရှိလိမ့်မည်မဟုတ်။

ပင်လယ်များသည်ရေနှင့်ပြည့်လျက်နေသကဲ့သို့၊

ထိုပြည်တော်သည်လည်းထာဝရဘုရားအား

သိကျွမ်းမှုအသိပညာနှင့်ပြည့်ဝ၍နေလိမ့် မည်။\*

ပြည်နှင့်ဒဏ်သင့်သူတို့ပြန်လာကြခြင်း

10 ဒါဝိ ဒ်မင်းဆက်မှပေါ်ထွန်းလာသည့်ဘုရင်  
သည် လူမျိုးတကာတို့အဖို့အချက်ပြုအမှတ်

လ ကု ခဏာတစ်ရပ်ဖြစ်သည့်အချိန်ကာလကျ  
ရောက်လာလိမ့်မည်။ သူတို့သည်သူ၏မြို့တော်

\* 11:6 ဟောရှာ၊ ၆၅:၂၅။ \* 11:9 ဟဗ၊ ၂:၁၄။

သို့လာရောက်စုရုံးကြလျက် သူ့အားဂုဏ်ပြု  
 ချီးမြှင့်ကြလိမ့်မည်။-<sup>☆ 11</sup> ထိုနေ့ရက်ကာလကျရောက်လာသောအခါ  
 ထာဝရဘုရားသည် မိမိတန်ခိုးတော်ကို  
 အသုံးပြုတော်မူလျက်အာရှုရိပြည်၊ အီဂျစ်  
 ပြည်၊ ပါသရုပြည်၊ ဆူဒန်ပြည်၊ ဇေလ်ပြည်၊  
 ဗာဗုလု န်ပြည်၊ ဟာမတ်ပြည်၊ ပင်လယ်ကမ်း  
 ခြေဒေသများနှင့်ကျွန်းများတွင် ကျန်ရှိ  
 နေသေးသောကူသရေလအမျိုးသားတို့  
 အားမိမိတို့ဌာနေသို့ပြန်လည်ပို့ဆောင် တော်မူလိမ့်မည်။-  
<sup>12</sup> မိမိသည်ကွဲလွင့်လျက်နေသောကူသရေလ  
 ကိုလည်းကောင်း၊ ပြန်ကျနေသောယုဒလူမျိုး  
 တို့အား ကမ္ဘာမြေပြင်အရပ်လေးမျက်နှာမှ  
 ပြန်လည်စုသိမ်းလျက်နေတော်မူကြောင်း  
 ကိုလည်းကောင်း ဖော်ပြရန်ထာဝရဘုရား  
 သည်အချက်ပြအလံတော်ကိုလွှင့်ထူ တော်မူလိမ့်မည်။-  
<sup>13</sup> ကူသရေလပြည်သူတို့သည်၊ ယုဒပြည်သူ  
 တို့အပေါ်တွင်ဌာစိုက်ရုံကြတော့မည်  
 မဟုတ်။ ယုဒပြည်သူတို့သည်လည်းကူသရေ  
 လပြည်သူတို့၏ရန်ဘက်ဖြစ်ကြတော့မည်  
 မဟုတ်။- <sup>14</sup> ထိုပြည်သူနှစ်ရပ်တို့သည်ပူးပေါင်း၍  
 အနောက်ဘက်ရှိဖိလိ တု တံအမျိုးသားတို့  
 အားတိုက်ခိုက်၍ အရှေ့ပြည်တွင်နေထိုင်

☆ 11:10 ရော၊ ၁၅:၁၂။

ကြသူတို့၏ဥစ္စာပစ္စည်းများကိုလူယူကြ  
 လိမ့်မည်။ သူတို့သည်ဒေသများ၊  
 နှင့်မောဘအမျိုးသားတို့ကိုအနိုင်ရ၍ အ  
 မှ မှန်အမျိုးသားတို့အားလည်းမိမိတို့  
 ၏ဩဇာခံဖြစ်စေကြလိမ့်မည်။- 15 ထာဝရဘုရားသည်လေပူကိုတိုက်စေ  
 စူးအက်ပင်လယ်ကွေ့နှင့်ဥပရတ်မြစ်တို့ကို  
 ခန်းခြောက်စေတော်မူပြီးလျှင် မည်သူမဆို  
 လမ်းလျှောက်ကျော်ဖြတ်နိုင်သည့်ချောင်းငယ်  
 ကလေးခုနစ်ခုသာလျှင် ကျန်ရှိစေတော် မူလိမ့်မည်။-  
 ☆ 16 အီဂျစ်ပြည်မှကုသရေလအမျိုးသားတို့  
 ထွက်ခွာလာစဉ်အခါကကဲ့သို့ပင် အာရှရီ  
 ပြည်တွင်ကျန်ရှိနေသေးသူကိုယ်တော်၏လူ  
 မျိုးတော်ထွက်ခွာရန်အတွက်လမ်းမကြီး  
 တသွယ်ကိုဖြစ်ပေါ်စေတော်မူလိမ့်မည်။

# 12

ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းသည့်ငွေငွေမှမသိချင်း

1 “အို ထာဝရဘုရားကိုယ်တော်ရှင်အား၊  
 ကျွန်တော်မျိုးထောမနာပြုပါ၏။  
 ကိုယ်တော်ရှင်သည်ယခင်ကကျွန်တော်မျိုးအား  
 အမျက်ထွက်တော်မူခဲ့သော်လည်း၊  
 ယခုအခါအမျက်ထွက်တော်မမူတော့ဘဲ  
 နှစ်သိမ့်မှုကိုပေးတော်မူပါပြီ” ဟု

☆ 11:15 ဗျာ၊ ၁၆:၁၂။

လူတို့သီဆိုကူးကြေမည့်အချိန်ကာလ  
ရောက်လာလိမ့်မည်။

2 “ဘုရားသခင်သည်ငါ၏ကယ်တင်ရှင်ဖြစ် တော်မူ၏။  
ငါသည်ကိုယ်တော်အားကြောက်လန့်၍မနေဘဲ  
ယုံကြည်ကိုးစားမည်။

ထာဝရဘုရားသည်ငါ့အားတန်ခိုးနှင့် ခွန်အားကို  
ပေးတော်မူသောအရှင်ဖြစ်ပါ၏။  
ကိုယ်တော်သည်ငါ၏ကယ်တင်ရှင်တည်း။\*

3 ရေကောင်းရေသန့်သည်ရေငတ်သူတို့အား  
ရွှင်ပြစေသကဲ့သို့  
ဘုရားသခင်၏လူမျိုးတော်သည်၊  
ကိုယ်တော်ကယ်တင်တော်မူသောအခါ  
ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်လိမ့်မည်။

4 ထာဝရဘုရားအားထောမနာပြုကြလော့။  
ကူမတော်မူရန်တောင်းလျှောက်ကြလော့။  
ကိုယ်တော်ပြုတော်မူသောအမှုတော်တို့ကို  
လူမျိုးတကာတို့အားပြောကြားကြလော့။  
ကိုယ်တော်၏ကြီးမြတ်တော်မူပုံကို သူတို့အားပြောကြားကြလော့”  
ဟု  
လူတို့သီဆိုကူးမည့်အချိန်ကာလ  
ကျရောက်လာလိမ့်မည်။

\* 12:2 ထွ၊ ၁၅:၂။ ဆာ၊ ၁၁၈:၁၄။

5 “ကိုယ်တော်ပြုတော်မူသောကြီးမြတ်သည့်  
 အမှုတော်တို့အတွက်  
 ထာဝရဘုရား၏ဂုဏ်တော်ကိုချီးကျူး သိဆိုကြလော့။  
 ကမ္ဘာသူကမ္ဘာသားအပေါင်းတို့အား ထိုသတင်းကိုကြေညာကြလော့။

6 ဇီအုန်မြို့သူမြို့သားအပေါင်းတို့အား  
 ကြွေးကြော်သိဆိုစေကြလော့။  
 ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ ဘုရားသခင်သည်ကြီးမြတ်တော်မူ၍၊  
 မိမိလူမျိုးတော်အလယ်၌ကျိန်းဝပ်တော် မူ၏။”

### 13

ဗာဗုလုန်မြို့ကိုထာဝရဘုရား ဒဏ်ခတ်တော်မူမည့်အကြောင်း

1 ဤဗျာဒိတ်တော်သည်ဘုရားသခင်ထံတော်  
 မှဗာဗုလု န်ပြည်နှင့်ပတ်သက်၍ အာမုတ်၏  
 သားဟေရှာယခံယူရရှိသည့်ဗျာဒိတ် တော်ဖြစ်၏။\*

2 တောင်ကတုံးပေါ်တွင်စစ်အလံကိုလွှင့်  
 ထူကြလော့။ မာန်မာနထောင်လွှားသည့်မြို့  
 တော်တံခါးတို့ကိုတိုက်ခိုက်ရန်ဟစ်အော်  
 ကာ သင်တို့လက်ကိုမြှောက်၍ စစ်သည်တို့  
 အားအချက်ပေးကြလော့။- 3 ထာဝရဘုရားသည်

မိမိအမျက်တော်ရှ သောသူတို့ကိုဒဏ်ခတ်ရန်အတွက်  
 မိမိ၏ ယုံကြည်စိတ်ချရုဏ်ယူဝါကြွားထိုက်သော  
 စစ်သည်တော်တို့ကိုခေါ်ယူတော်မူပြီ။

\* 13:1 ဟေရှာ၊ ၄၇:၁-၁၅။ ယေ၊ ၅၀:၁-၅၁:၆၄။



4 တောင်ပေါ်ရှိလူအုပ်ကြီး၏အသံကိုနား  
 ထောင်ကြလော့။ ထိုအသံသည်လူမျိုးတကာ  
 တို့စုရုံးနေကြသောအသံဖြစ်၏။ ဗိုလ်ခြေ  
 တို့၏အရှင်ထာဝရဘုရားသည် မိမိ၏စစ်  
 သည်တော်တို့ကိုတိုက်ပွဲဝင်စေရန်အတွက်  
 အသင့်ပြင်ဆင်လျက်နေတော်မူ၏။-

5 သူတို့သည်ကမ္ဘာအစွန်အဖျားရှိရပ်ဝေး  
 နိုင်ငံများမှ လာရောက်ကြလိမ့်မည်။ ထာဝရ  
 ဘုရားသည်အမျက်ထွက်တော်မူသဖြင့်  
 လက်နက်ဖြင့် နိုင်ငံတစ်ခုလုံးကိုသုတ်သင်  
 ဖျက်ဆီးပစ်ရန်ကြွလာတော်မူပေအံ့။

6 အနု နှင့် တတန်ခိုးရှင်သည်ဘေးအန္တရာယ်  
 ယ်ဆိုးကို သက်ရောက်စေတော်မူမည့်နေ့ရက်ကာလ  
 တည်းဟူသော ထာဝရဘုရားတရားစီရင်  
 တော်မူရာနေ့ရက်ကာလကျရောက်လာ ရဦးမည်။  
 ဝေဒနာခံစားလျက်ငိုကြွေး မြည်တမ်းကြလော့။-

☆ 7 လူအပေါင်းတို့၏လက်သည်နှိန့်၍နေလိမ့်  
 မည်။ ထိုသူတို့သည်သတ္တိကြောင့်၍နေလိမ့်  
 မည်။- 8 သူတို့အားလုံးပင်ထိတ်လန့်တုန်လှုပ်လျက်  
 သားဖွားသောအမျိုးသမီးကဲ့သို့ပြင်းပြ  
 စွာဝေဒနာခံရကြလိမ့်မည်။ သူတို့သည်  
 အချင်းချင်းတစ်ယောက်ကိုတစ်ယောက်

---

☆ 13:6 ယောလ၊ ၁:၁၅။

ကြောက်စိတ်နှင့်ကြည့်ကြလိမ့်မည်။ သူတို့  
၏မျက်နှာများသည်လည်းရှက်သွေးသန်း  
လျက်နေလိမ့်မည်။- 9 သနားညှာတာမှုကင်းမဲ့သည့်ဒေါသအမျက်  
တော်ဒဏ်ကိုခံရကြမည့်နေရက်ကာလတည်း

ဟူသော ထာဝရဘုရားတရားစီရင်တော်မူ  
ရာနေရက်ကာလကျရောက်လာလိမ့်မည်။

ကမ္ဘာ မြေကြီးသည်လူသူဆိတ်ညံ့ရာဖြစ်လျက်  
နေလိမ့်မည်။ အပြစ်ကူးလွန်သူမှန်သမျှ  
သည်လည်းသုတ်သင်ပယ်ရှင်းခြင်းကိုခံ ရကြလိမ့်မည်။-

10 ကြယ်နက္ခတ်အပေါင်းတို့သည်မတောက်ဘဲ  
နေလိမ့်မည်။ နေထွက်လာသောအခါမှောင်  
လျက်နေလိမ့်မည်။ လသည်လည်းအလင်း  
ရောင်ကိုပေးလိမ့်မည်မဟုတ်။\*

11 ထာဝရဘုရားက`ငါသည်ဘေးအ နှံ တရာ  
ယ် ဆိုးကိုကမ္ဘာမြေပေါ်သို့သက်ရောက်စေ၍  
သူ ယုတ်မာတို့အားမိမိတို့၏အပြစ်များ  
အတွက်အပြစ်ဒဏ်ခတ်မည်။ ငါသည်မာန်  
မာန်ကြီးသူမှန်သမျှကိုရှုတ်ချ၍ စိတ်  
ကြီးဝင်ကာရက်စက်ကြမ်းကြုတ်သူ အပေါင်းအားအပြစ်ဒဏ်ခတ်မည်။-

12 အသက်မသေဘဲကျန်ရှိသူတို့သည်  
ရွှေ ထက်လည်းကောင်းရှားလိမ့်မည်။-

13 အန နှံ တတန်ခိုးရှင်ငါထာဝရဘုရားသည်

\* 13:10 ယေဇ၊ ၃၂:၇။ မ၊ ၂၄:၂၉။ မာ၊ ၁၃:၂၄-၂၅။ လု၊ ၂၁:၂၅။ ဗျာ၊ ၆:၁၂-၁၃။

အမျက်တော်ကိုပြတော်မူသောအခါ မိုး  
ကောင်းကင်သည်တုန်လှုပ်၍ကမ္ဘာမြေကြီး  
သည်လည်းတည်နေရာမှရွေ့လျားသွား လိမ့်မည်။

14 မုဆိုးတို့၏ဘေးမှကစဉ်ကလျားထွက်ပြေး  
ကြသည့်ဒရယ်များကဲ့သို့၊ ထိန်းကျောင်းသူမရှိ  
သည့်သိုးများကဲ့သို့ ဗာဗုလု န်ပြည်တွင်နေထိုင်  
သူလူမျိုးခြားတို့သည် မိမိတို့၏နေရင်း  
ပြည်သို့ပြန်ပြေးကြလိမ့်မည်။- 15 သူတို့အထဲမှအဖမ်းခံရသူတို့သည်  
၎င်း ဌားဖြင့်ထိုးသတ်ခြင်းကိုခံကြလိမ့်မည်။-

16 သူတို့သည်ခိုကိုးရာမဲ့ငေးလျက်ကြည့်နေ  
စဉ် သူတို့၏နှို့စို့ကလေးများသည်ဆောင့်ဖွပ်  
၍ အသတ်ခံရကြလိမ့်မည်။ သူတို့၏အိမ်များ  
မှာအလှအယက်ခံရ၍ သူတို့၏ဇနီးများ  
သည်မုဒိန်းအကျင့်ခံရကြလိမ့်မည်' ဟုမိန့် တော်မူ၏။

17 ထာဝရဘုရားက`ငါသည်မေဒိအမျိုး သားတို့အား  
ဗာဗုလု န်ပြည်ကိုတိုက်ခိုက် ရန်လှုံ့ဆော်လျက်ရှိ၏။  
သူတို့သည်ငွေကို ပမာဏမပြု။ ရွှေကိုလည်းမမက်မော။-

18 မိမိတို့၏လေးမြားများဖြင့်လူငယ်လူရွယ်  
တို့ကို ပစ်ခတ်သတ်ကြလိမ့်မည်။ သူတို့သည်  
နှို့စို့သူငယ်များအားကရုဏာပြုလိမ့်မည် မဟုတ်။  
ကလေးသူငယ်တို့ကိုလည်းသနား လိမ့်မည်မဟုတ်။-

19 ဗာဗုလု န်မြို့သည်မြို့တကာတို့တွင်အလှဆုံး  
ဖြစ်၍ မြို့သူမြို့သားတို့ဂုဏ်ယူဝါကြွားရာ

ဖြစ်ပေသည်။ သို့ရာတွင်ငါထာဝရဘုရားသည်  
သောဒိုနှင့်ဂေါမောရမြို့တို့ကိုပြုခဲ့သည်နည်း

တူဗာဗုလု န်မြို့ကိုလည်းပျက်သုဉ်းစေမည်။-  
☆ 20 ထိုမြို့တွင်အဘယ်အခါ၌မျှလူတို့နေထိုင်

ရကြလိမ့်မည်မဟုတ်။ အဘယ်အာရပ်အမျိုး  
သားခရီးသည်မျှလည်းတဲထိုးတည်းခိုရ

ကြလိမ့်မည်မဟုတ်။ အဘယ်သိုးထိန်းမျှ  
လည်းထိုအရပ်တွင်မိမိ၏သိုးအုပ်ကိုထိန်း

ကျောင်းရလိမ့်မည်မဟုတ်။- 21 ထိုအရပ်သည်တောတိရ  
စုဆန်များကျက်စားရာ နေရာ၊ ဇီးကွက်များအသိုက်လုပ်ရာဖြစ်လိမ့်မည်

ယင်းအရပ်တွင်ငှက်ကုလားအုတ်များနေ၍ တော  
ဆိတ်များသည်လည်း အဆောက်အဦးပျက်များ

၏အကြိုအကြားတွင်ခုန်ပေါက်မြူးတူးကြ လိမ့်မည်။-  
☆ 22 မျှော်စင်များနှင့်နန်းတော်အဆောက်အဦး

များသည်တောခွေးနှင့်ခွေးအများဟောင်ကြ  
သည့်အသံဖြင့် ပဲ့တင်ထပ်လျက်နေလိမ့်မည်။

ဗာဗုလု န်မြို့အပြစ်ဒဏ်သင့်မည့်နေရက်ကာ  
လရောက်ရှိလာလေပြီ။ ထိုမြို့တည်ရှိမည့်  
နေရက်ကာလသည်လည်းဆုံးခန်းတိုင် ရောက်လှပြီ။

# 14

## ပြည်နှင့်ဒဏ်ပေးခြင်းမှပြန်လည်ရောက်ရှိခြင်း

☆ 13:19 က၊ ၁၉:၂၄။ ☆ 13:21 ဟောရှာ၊ ၃၄:၁၄။ ဇေ၊ ၂:၁၄။ ဗျာ၊ ၁၈:၂။

1 ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏လူမျိုးတော်ကူသ  
 ရေလအမျိုးသားတို့အား တစ်ဖန်ကရုဏာသက်  
 တော်မှုပြန်၏။ မိမိပိုင်ဆိုင်သူများအဖြစ်ဖြင့်  
 ရွေးချယ်တော်မူလိမ့်မည်။ ကိုယ်တော်သည်သူ  
 တို့အားမိမိတို့နေရင်းပြည်၌ပြန်လည်နေ  
 ထိုင်ခွင့်ပြုတော်မူလိမ့်မည်။ လူမျိုးခြားများ  
 သည်သူတို့နှင့်အတူလာရောက်နေထိုင် ကြလိမ့်မည်။-

2 လူမျိုးတကာတို့သည်ကူသရေလအမျိုး  
 သားတို့အား ထာဝရဘုရားပေးသနား  
 တော်မှုသောပြည်တော်သို့ပြန်လာနိုင်ကြ  
 စေရန်ကူညီမစကြလိမ့်မည်။ ထိုပြည်၌  
 လူမျိုးခြားတို့သည်ကူသရေလအမျိုး  
 သားတို့အားကျွန်များကဲ့သို့အစေခံ ကြလိမ့်မည်။  
 ကူသရေလအမျိုးသားတို့ အားဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်သူတို့သည်  
 ယခု အခါကူသရေလအမျိုးသားတို့၏ဖမ်း  
 ဆီးချုပ်နှောင်ခြင်းကိုခံရကြလိမ့်မည်။  
 ကူသရေလပြည်သူတို့သည်လည်းအခါ  
 တစ်ပါးကမိမိတို့အား ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်  
 ခဲ့သူတို့ကိုအုပ်စိုးရကြလိမ့်မည်။

မရဏနိုင်ငံသို့ဗာဗုလုန်ဘုရင်ရောက်ရှိလာခြင်း

3 ထာဝရဘုရားသည်ကူသရေလအမျိုး  
 သားတို့အား မိမိတို့ခံစားရသောဝေဒနာ  
 နှင့်ဆင်းရဲဒုက္ခများမှလည်းကောင်း၊ အလုပ်

ကြမ်းလုပ်ကိုင်ရမှုမှလည်းကောင်းသက်  
သာခွင့်ပေးတော်မူလိမ့်မည်။- 4 ဤသို့ကိုယ်တော်ပြုတော်မူသောအခါ၌  
သူတို့သည်ဗာဗုလုန်ဘုရင်အားပြက်ရယ် ပြုကာ၊

“ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်သောမင်းသည်ကျဆုံး  
လေပြီ။ သူသည်နောက်တစ်ဖန်အဘယ်သူကို  
မျှဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်ရတော့မည်မဟုတ်။-

5-6 ပြည်သူတို့အားအမျက်ဒေါသနှင့်ဖိနှိပ်ချုပ်  
ချယ်ကာ၊ မိမိနှိမ်နင်းအောင်မြင်သည့်လူမျိုး

တို့အားလည်း အဆက်မပြတ်ညှင်းဆိန်ပုံ  
စက်တတ်သူမင်းဆိုးမင်းညစ်များ၏တန်ခိုး  
အာဏာကိုထာဝရဘုရားပျက်သုဉ်းစေ တော်မူပြီ။-

7 ဤအခါကျမှကမ္ဘာတစ်ခုလုံးသည် ငြိမ်  
သက်အေးချမ်းလျက်လူအပေါင်းတို့သည်  
လည်းရွှင်ပြစွာသီချင်းဆိုရကြ၏။- 8 လေဗန

န်တောမှထင်းရှူးပင်များနှင့်အာရစ် ပင်(သစ်ကတိုး)  
တို့ကသင်ကျဆုံးပြီဖြစ်၍ ဤတို့အားခုတ်လှဲမည့်သူမရှိတော့ဟု  
ဆို၍ဗာဗုလု န်ဘုရင်ကျဆုံးမှုအတွက်  
ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်ကြကုန်၏။

9 “မရုဏ်နိုင်ငံသည် ဗာဗုလု န်ဘုရင်အားကြို  
ဆိုလက်ခံရန်အသင့်ပြင်ဆင်လျက်နေ၏။  
ကမ္ဘာ မြေကြီးပေါ်တွင်ရှိစဉ်အခါကတန်ခိုးကြီး  
မားခဲ့သူတို့၏နာမ်ဝိညာဉ်များသည် လှုပ်ရှား  
သွားလာလျက်နေကြ၏။ ဘုရင်တို့၏ဝိညာဉ်

များသည်လည်း မိမိတို့ရာဇပလ္လင်များမှ  
 တက်ကြွလျက်နေကြ၏။- 10 သူတို့အားလုံးကဗာဗုလု  
 န်ဘုရင်အား သင်သည်ယခုအခါ၊ ငါတို့ကဲ့သို့ချည့်နဲ့လျက်နေ  
 ပါပြီတကား၊ ငါတို့လူစုတွင်အပါအဝင်  
 ဖြစ်လေပြီတကား။- 11 အခါတစ်ပါးကသင်သည်စောင်းသံများ  
 ဖြင့်ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေခြင်းကိုခံခဲ့ရသော်  
 လည်း ယခုအခါမရဏနိုင်ငံသို့ရောက်ရှိ  
 နေပါပြီတကား။ လောက်ကောင်များကိုအိပ်  
 ရာလုပ်၍လဲလျောင်းကာတီကောင်များကို  
 စောင်လုပ်၍ခြုံရလေပြီတကား' ဟုဟစ်  
 အော်ပြောဆိုကြ၏။''

12 အို နံနက်အရှု ဖော်၏သား၊ ဗာဗုလု န်ဘုရင်၊  
 ထွန်း လင်းတောက်ပသည့်မိုးသောက်ကြယ်၊  
 သင်သည် မိုးကောင်းကင်မှပြုတ်ကျရလေပြီ။  
 အတိတ် ကာလကသင်သည်လူမျိုးတကာကိုနှိမ်  
 နင်းခဲ့၏။ သို့ရာတွင်ယခုအခါ၌မြေ  
 ပေါ်သို့ပစ်ချခြင်းကိုခံရလေပြီ။- ☆ 13 သင်သည်မိုးကောင်းကင်သို့အရောက်  
 အမြင့်ဆုံးသောကြယ်များ၏အထက်တွင်  
 မိမိ၏ရာဇပလ္လင်ကိုတည်ထားရန်သံ နှဲ့ နိဋ္ဌ ဌာန်  
 ပြုခဲ့၏။ သင်သည်နတ်ဘုရားတို့စုဝေးရာ  
 မြောက်အရပ်ရှိတောင်တော်ပေါ်တွင်ဘုရင်  
 တစ်ပါးပီပီထိုင်နေရလိမ့်မည်ဟုထင်မှတ် ခဲ့၏။-

---

☆ 14:12 မျာ၊ စ:၁၀၊ ၉:၁။

☆ 14 `ငါသည်မိုးတိမ်များပေါ်သို့တက်၍အနန္တ  
 တတန်ခိုးရှင်နှင့်တူအောင်ပြုမည်'' ဟုဆင့်ဆို  
 ခဲ့၏။- 15 သို့ရာတွင်ထိုသို့ဖြစ်မည့်အစားသင်သည်  
 မရဏနိုင်ငံတွင်အနက်ရှိ င်းဆုံးသောအရပ်  
 သို့ရောက်ရှိလျက်နေရ၏။

16 သူသေတို့သည်သင့်ကိုအကြောင်သားငေး၍  
 ကြည့်နေကြလိမ့်မည်။ သူတို့က`ကမ္ဘာကိုတုန်  
 လှုပ်စေ၍တိုင်းနိုင်ငံတို့ကိုချောက်ချားစေ  
 သောသူကားဤသူပင်လော။- 17 မြို့များကိုပျက်ပြုန်းစေ၍ကမ္ဘာလောက  
 ကို သဲကနု တာရဖြစ်စေသူကားဤသူပင်လော။  
 အကျဉ်းသမားတို့ကိုအစဉ်ချုပ်နှောင်ထား  
 ကာ မိမိတို့နေရပ်သို့ပြန်၍မလွတ်ဘဲနေ  
 သူကားဤသူပင်လော'' ဟုမေးမြန်းကြ လိမ့်မည်။

18 ကမ္ဘာမြေပေါ်ရှိဘုရင်အပေါင်းတို့သည်  
 မိမိ တို့၏လှပသောသင်္ချိုင်းများတွင်လဲလျောင်း  
 လျက်ရှိကြ၏။- 19 သို့ရာတွင်သင့်မှာမူသင်္ချိုင်းမရှိ။  
 ပုပ်ပျက်စေ ရန်သင်၏အလောင်းကိုစွန့်ပစ်ထားလိုက်ကြ  
 လေပြီ။ ထိုအလောင်းသည်တိုက်ပွဲတွင်ကျ  
 ဆုံးသည့်အသေကောင်များနှင့်ဖုံးလျက်၊

ဌားနှင့်ထိုးဖောက်ခံရ၍ကျောက်တွင်းထဲ  
 သို့ပစ်ချကျော်နင်းခြင်းကိုခံရ၏။- 20 သင်သည်မိမိ၏တိုင်းပြည်ကိုပျက်  
 ကိုယ့်ပြည်သူတို့ကိုသတ်ဖြတ်ပစ်သည်ဖြစ်၍

---

☆ 14:13 မ၊ ၁၁:၂၃။ လု၊ ၁၀:၁၅။



အခြားဘုရင်များကဲ့သို့သ ဂြိုဟ်ခြင်းကို  
ခံရလိမ့်မည်မဟုတ်။ သင်၏ဆိုးညစ်သော  
အမျိုးအနွယ်ဝင်တို့သည်လည်း တစ်ဦးတစ်  
ယောက်မျှအသက်မသေဘဲကျန်ရစ်လိမ့် မည်မဟုတ်။-  
21 ဘိုးဘေးတို့၏အပြစ်ကြောင့်သားတို့အား  
ကွပ် မျက်မှုကိုအစပြုကြစေ။ ဤဘုရင်၏သား  
မြေးတို့အနက်အဘယ်သူမျှကမ္ဘာမြေပေါ်  
တွင်အုပ်စိုးခွင့်ကိုရရှိကြလိမ့်မည်မဟုတ်။

ဗာဗုလုန်မြို့ကိုပျက်ပြုန်းစေတော်မူမည့်အကြောင်း

22 အန နှု တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားက`ငါသည်  
ဗာဗုလု န်မြို့ကိုတိုက်ခိုက်၍ပျက်စီးယိုယွင်း  
စေမည်။ ထိုမြို့တွင်ရှိသမျှသောအရာတို့ကို  
ဖျက်ဆီးပစ်မည်။ ကလေးသူငယ်များပင်လျှင်  
အသက်မသေဘဲကျန်ရှိလိမ့်မည်မဟုတ်။-

23 ငါသည်ဗာဗုလု န်မြို့ကိုညွှန်ပျောင်းဖြစ်စေ  
၍၊ ဇီးကွက်တို့သည်ထိုအရပ်တွင်နေကြလိမ့်  
မည်။ ငါသည်တံမြက်လှည်းသူကဲ့သို့ဗာဗုလု  
န် မြို့မှရှိသမျှသောအရာတို့ကိုသုတ်သင်  
ပယ်ရှင်းမည်။ ဤကားအန နှု တတန်ခိုးရှင်ငါ  
ထာဝရဘုရားမြှောက်ဟသည့်စကားပင် ဖြစ်၏။  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

အာရှုရီအမျိုးသားတို့အားဘုရားသခင်  
သုတ်သင်ဖျက်ဆီးတော်မူမည့်အကြောင်း

24 အန နှု တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားကကျိန်  
ဆိုလျက်`ငါအကြံအစည်ပြုထားသည့်  
အမှုအရာတို့သည်ဖြစ်ပျက်ကြလိမ့်မည်။ သ နှု နိဋ္ဌ  
ဌာန်ချမှတ်ထားသည့်အတိုင်းဖြစ်ပျက် ရကြလိမ့်မည်။-

☆ 25 ငါသည်မိမိ၏ဣသရေလပြည်တော်တွင်  
အာရှုရီအမျိုးသားတို့အားသုတ်သင်ဖျက်  
ဆီး၍၊ ငါ၏တောင်ရိုးများအပေါ်တွင်သူ  
တို့ကိုခြေနှင့်ကျော်နင်းပစ်မည်။ ငါ၏လူမျိုး  
တော်အား သူတို့ထမ်းရကြသည့်ထမ်းပိုး  
နှင့်ဒုက္ခဝန်ထုပ်များမှလွတ်မြောက်စေမည်။-

26 ဤကားကမ္ဘာလောကအတွက်ငါ၏အကြံ  
အစည်တော်ပင်ဖြစ်၍၊ ငါသည်လူမျိုးတကာ  
တို့အားအပြစ်ဒဏ်ခတ်ရန်လက်တော်ကိုချိန်  
ရွယ်လျက်ထားသတည်း။' ဟုမိန့်ကြားတော် မူ၏။-

27 အန နှု တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသည် ဤ  
အတိုင်းပြုတော်မူရန်သ နှု နိဋ္ဌ ဌာန်ချမှတ်တော်  
မူလေပြီ။ ကိုယ်တော်သည်လည်း အပြစ်ဒဏ်  
ခတ်ရန်လက်တော်ကိုချိန်ရွယ်လျက်ထား  
တော်မူ၏။ ကိုယ်တော်အားအဘယ်သူမျှ  
ဆီးတားနိုင်လိမ့်မည်မဟုတ်။

☆ 14:24 ဟောရှာ၊ ၁၀:၅-၃၄။ နာ၊ ၁:၁-၃:၁၉။ ဇေ၊ ၂:၁၃-၁၅။

ဖိလိတု တိအမျိုးသားတို့အားဘုရားသခင်  
သုတ်သင်ဖျက်ဆီးပစ်တော်မူမည့်အကြောင်း

28 ဤဗျာဒိတ်တော်သည်အာခတ်မင်းနတ်ရွာ  
စံသည့်နှစ်၌ပြန်ကြားသောဗျာဒိတ်တော် ဖြစ်၏။<sup>☆</sup>

29 အို ဖိလိ တု တိအမျိုးသားတို့၊ သင်တို့အားရိုက်  
နှက်သည့်တုတ်သည်ကျိုး၍သွားပြီဖြစ်သော်  
လည်းသင်တို့ဝမ်းမြောက်ကြရန်အကြောင်း

မရှိ။ မြေတစ်ကောင်သေသောအခါထိုမြေ  
ထက်ဆိုးသည့်အခြားမြေတစ်ကောင်ပေါက်  
၍လာလိမ့်မည်။ မြေဥမှအဆိပ်ပြင်းသော  
နဂါးပျံပေါက်ဖွားလာတတ်ပါသည် တကား။-

☆ 30 ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏လူမျိုးတော်  
ထဲမှ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူတို့ကို သိုးထိန်းသဖွယ်  
စောင့်ရှောက်တော်မူ၍ဘေးမဲ့လုံခြုံစွာနေစေ  
တော်မူလိမ့်မည်။ သို့ရာတွင်သင်တို့မူကား  
ကြောက်မက်ဖွယ်ရာငတ်မွတ်ခေါင်းပါးခြင်း  
ဘေးဆိုက်ရောက်စေတော်မူမည်ဖြစ်၍ သင်တို့  
တစ်စုံတစ်ယောက်မျှအသက်မသေဘဲကျန်  
ရှိရလိမ့်မည်မဟုတ်။

31 အို ဖိလိ တု တိမြို့အပေါင်းတို့၊ ညည်းတွားမြည်  
တမ်းလျက်အကူအညီအော်ဟစ်တောင်းခံ

☆ 14:28 ၄ရာ၊ ၁၆:၂၀။ ၆ရာ၊ ၂၈:၂၇။ ☆ 14:29 ယေ၊ ၄၇:၁-၇။ ယေဇ၊  
၂၅:၁၅-၁၇။ ယောလ၊ ၃:၄-၈။ အာ၊ ၁:၆-၈။ ဇေ၊ ၂:၄-၇။ ဇာ၊ ၉:၅-၇။

ကြလော့။ သင်တို့အားလုံးပင်ထိတ်လန့်တုန်  
 လှုပ်လျက်ရှိနေကြလော့။ သူရဲဘောကြောင်  
 သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမပါသည့်တပ်  
 မတော်ကြီးတစ်ခုသည်ဖုတ်တထောင်း  
 ထောင်းနှင့်မြောက်အရပ်မှချီတက်လာနေ၏။

32 ဖိလိတု တိပြည်မှရောက်ရှိလာသောသံတမန်  
 တို့အား ငါတို့အဘယ်သို့ပြန်ကြားရပါ မည်နည်း။  
 ထာဝရဘုရားသည်ဇိအုန်မြို့ ကိုတည်တော်မူပြီဖြစ်၍  
 ထိုမြို့တွင်ကိုယ် တော်၏ဒုက္ခသည်လူစုသည်ဘေးမဲ့လုံခြုံ  
 မှုကိုရရှိကြတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း သူတို့  
 အားငါတို့ပြောကြားကြကုန်အံ့။

# 15

မောဘပြည်သို့ဘေးအ နှံ တရာ ယ်ဆိုး  
 ဆိုက်ရောက်မည့်အကြောင်း

1 ဤဗျာဒိတ်တော်သည်မောဘပြည်နှင့် သက်  
 ဆိုင်သောဗျာဒိတ်တော်ဖြစ်၏။

အာရမြို့နှင့်၊ ကိရမြို့တို့သည်တစ်ည ညှိချင်း  
 ခွဲပျက်ပြုန်း၍သွားရကြလေသည်။ မောဘ  
 ပြည်သည်လည်းဆိတ်ငြိမ်လျက်နေ၏။-☆

2 ဒိဘု န်မြို့သားတို့သည်ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာ  
 ဌာနသို့ သွားရောက်ငိုကြွေးရန်တောင်ပေါ်သို့

☆ 15:1 ဟောရှာ၊ ၂၅:၁၀-၁၂။ ယော၊ ၄၈:၁-၄၇။ ယောဇ၊ ၂၅:၈-၁၁။ အာ၊ ၂:၁-၃။ ဇေ၊ ၂:၈-၁၁။

တက်ကြ၏။ မောဘပြည်သူတို့သည်လည်း  
 နေဗောမြို့နှင့်မေဒဘမြို့အတွက်ဝမ်းနည်း  
 သဖြင့်အော်ဟစ်ငိုကြွေးကြကုန်၏။ သူတို့  
 သည်ဝမ်းနည်းခြင်းအထိမ်းအမှတ်ဖြင့် ဆံပင်နှင့်  
 မှတ်ဆိတ်များကိုရိတ်ပစ်ကြလေ သည်။-

3 လမ်းများပေါ်ရှိလူတို့သည်လျှော်တေကို  
 ဝတ်ထားကြ၏။ မြေကွက်လပ်များနှင့်အိမ်  
 ခေါင်မိုးများအပေါ်၌လည်းဝမ်းနည်း  
 ကြကွဲမှုကိုပြု၍ငိုကြွေးကြ၏။-

4 ဟောရှာဘု  
 န်နှင့်ဇောလေမြို့သူမြို့သားတို့ သည်အော်ဟစ်ငိုကြွေးကြရာ  
 သူတို့ငိုကြွေး သံကိုယာဟတ်မြို့တိုင်အောင်ကြားရသဖြင့်  
 မောဘစစ်သူရဲများပင်လျှင်တုန်လှုပ်ချောက်  
 ချားကာကြောက်စိတ်ဝင်၍လာကုန်၏။-

5 ငါသည်မောဘပြည်အတွက်ငိုကျွေး၏။  
 ပြည် သူတို့သည်ဇောရမြို့ဂေလတ်ရှလိရှိယ  
 အထိထွက်ပြေးကြ၏။ အချို့သောသူတို့  
 သည်မျက်ရည်ကျလျက် လှဟိတ်တောင်လမ်း  
 အတိုင်းတက်သွားကြ၏။ အချို့တို့ကမူ  
 ဝမ်းနည်းအော်ဟစ်ငိုကြွေးကာ ဟောရနိမ်  
 မြို့သို့ထွက်ပြေးကြကုန်၏။-

6 နိမရိ  
 မ်ချောင်းသည်ခန်းခြောက်လျက် ချောင်းနံ  
 ဘေးရှိမြက်တို့သည်လည်းခြောက်သွေ့ခဲ့ပြီ  
 ဖြစ်၍စိမ်းစိုနေသည့်အရာတစ်စုံတစ်ခု

မျှမကျန်မရှိတော့ပေ။- 7 လူတို့သည်မိမိတို့၏ပစ္စည်းဥစ္စာရှိသမျှကို  
ယူ၍ မိုးမခပင်ချိုင့်ဝှမ်းကိုဖြတ်ကျော်ထွက်  
ပြေးရန်ကြိုးစားကြ၏။- 8 မောဘပြည်၊  
နယ်စပ်အနှံ့အပြားတွင်ငို ကြွေးမြည်တမ်းသံကိုကြားရကြ၏။  
ထို အသံကိုဂေလိမ်မြို့နှင့်ဗေရလိမ်မြို့  
မှပင်ကြားရကြလေသည်။- 9 ဒိဘု  
န်မြို့၌မြစ်ရေသည်သွေးများဖြင့်နီ မြန်းလျက်ရှိ၏။  
ဘုရားသခင်သည်လည်း ထိုမြို့မှလူတို့သည်ပိုမိုဆိုးရွားသည့်ဘေး  
အ နှံ့ တရာ ယ်ကိုစီမံထားတော်မူလေပြီ။  
မောဘ ပြည်တွင်ကြွင်းကျန်နေသူမှန်သမျှသည်  
ထိုအရပ်တွင်ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်စွာ  
အသတ်အဖြတ်ခံရကြလိမ့်မည်။

# 16

မောဘပြည်မှစစ်ပြေးဒုက္ခသည်များ  
ယုဒပြည်သို့သွားရောက်ကြခြင်း

1 သဲက နှံ့ တာရရှိသေလမြို့မှမောဘအမျိုးသား  
တို့သည် ဇိအုန်တောင်၏သမီးထံသို့သိုးတစ်  
ကောင်ကိုလက်ဆောင်ပဏ္ဏာအဖြစ်ပေးပို့လိုက်  
ကြ၏။- 2 သူတို့သည်အာနု န်မြစ်ကမ်းပေါ်တွင်စောင့်  
ဆိုင်းလျက်နေစဉ် အသိုက်ကိုစွန့်ခွာခဲ့ရသည့်  
ငှက်များကဲ့သို့ ခြေဦးတည့်ရာခေါက်တုံ့  
ခေါက်ပြန်သွားလာလျက်နေကြ၏။

3 သူတို့ကယုဒပြည်သူတို့အား“ ငါတို့ကို အကြံပေးကြပါ။ ငါတို့သည်စစ်ပြေးဒုက္ခသည်များဖြစ်ပါ၏။ မွန်းတည့်ချိန်၌အေးမြသောသစ်ပင်၏အရိပ်ကဲ့သို့ သင်တို့သည်ငါတို့အားအကာအကွယ်ပေးကြပါ။ အဘယ်သူမျှရှာ၍မတွေ့စေရန်ငါတို့အားဝှက်ထားကြပါ။-

4 သင်တို့၏ပြည်တွင်နေခွင့်ပြုကြပါ။ ငါတို့ကိုသုတ်သင်ဖျက်ဆီးလိုသူတို့၏ဘေးမှ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ကြပါ။" ဟုမောဘပြည်သူတို့ပြောကြားကြ၏။

(ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်မှုနှင့်သုတ်သင်ဖျက်ဆီးမှုတို့သည်ပပျောက်၍သွားလိမ့်မည်။ တိုင်းပြည်ကိုပျက်ပြုန်းစေသောသူတို့သည်လည်းရှိကြတော့မည်မဟုတ်။- 5 ထိုအခါဒါဝိဒ်၏သားမြေးတစ်ဦးတည်း နန်းတက်၍ပြည်သူတို့အားသစ္စာ၊ မေတ္တာနှင့် အုပ်စိုးလိမ့်မည်။ သူသည်မှန်ရာကိုပြုရန် လက်နှေးလိမ့်မည်မဟုတ်။ တရားသဖြင့် စီရင်ဆုံးဖြတ်ပေးလိမ့်မည်။)

6 ယုဒပြည်သူတို့က“ မောဘပြည်သူတို့သည် အဘယ်မျှမာန်မာန်ကြီးကြကြောင်းကိုငါတို့ကြားရကြလေပြီ။ သူတို့သည်မောက်မာထောင်လွှားလျက်မိမိတို့ကိုယ်ကိုအထင်ကြီးလျက်နေခဲ့ကြသော်လည်း သူတို့ဝါကြွားမှု

များသည်အချည်းနှီးသာဖြစ်ကြောင်းကို ငါတို့သိပါ၏။  
ဟုဆိုကြ၏။

7 မောဘပြည်သူတို့သည်မိမိတို့ခံရသည့်  
ဆင်းရဲဒုက္ခများအတွက်ငိုယိုကြလိမ့်မည်။  
ကိရဟရက်မြို့တွင်မိမိတို့စားခဲ့ရဖူး သည့်ကောင်းသောအစားအစာများက  
ပြန်လည်သတိရသောအခါသူတို့အား

လုံးပင်ငိုယိုကြလိမ့်မည်။ စိတ်ပျက်အား  
ငယ်လျက်နေကြလိမ့်မည်။- 8 ဟောရှာဘု

န်မြို့အနီးရှိလယ်ယာများနှင့်စိ ဗမာစပျစ်ဥယျာ  
ဥများသည်ပျက်ပြုန်း၍ သွားကြ၏။

လူမျိုးခြားမင်းအပေါင်းတို့သည် ထိုစပျစ်ဥယျာ  
ဥတို့မှထွက်သောစပျစ်ရည် များဖြင့်မူးယစ်နေခဲ့ကြဖူး၏။

အခါတစ် ပါးကစပျစ်နွယ်များသည် အရှေ့ဘက်သို့  
ယာဇမြို့နှင့်သဲက နှု တာရတိုင်အောင်လည်း

ကောင်း၊ အနောက်ဘက်သို့ပင်လယ်သေတစ်  
ဘက်ကမ်းတိုင်အောင်လည်းကောင်းရောက်ရှိ

ခဲ့ကြ၏။- 9 ယခုအခါငါသည်ယာဇမြို့အတွက်ငို  
ယိုမိသကဲ့သို့ စိဗမာစပျစ်ပင်များအတွက်

လည်းငိုယိုမိပါ၏။ လူတို့ဝမ်းမြောက်စွာစု  
သိမ်းရန်အသီးအနှံများမရှိတော့သဖြင့် ငါသည်ဟောရှာဘု

န်မြို့နှင့်လောလေမြို့ တို့အတွက်မျက်ရည်ကျပါ၏။-  
10 ယခုအခါမြေဩဇာကောင်းသည့်လယ်များ

တွင် ဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းသူမရှိ။ စပျစ်ဥယျာ



ဥ် များ၌ကြွေးကြော်သီဆိုသူမရှိ။ စပျစ်သီး  
 များကိုနယ်၍စပျစ်ရည်လုပ်သူလည်းမရှိ တော့ပေ။  
 ပျော်ရွှင်စွာကြွေးကြော်မှုများသည် ဆိတ်သုဉ်းခဲ့လေပြီ။-  
 11 ငါသည်မောဘပြည်အတွက်စိတ်ညှိုးငယ်  
 လျက်၊ ကိရဟရက်မြို့အတွက်ဝမ်းနည်း  
 လျက်ညည်းညူမိပါ၏။- 12 မောဘပြည်သူတို့သည်ဆုတောင်းပ  
 တု ထနာ ပြုရန်အပင်ပန်းခံကာရုပ်တုကိုးကွယ်ရာ  
 ဌာနများနှင့် ဝတ်ကျောင်းများသို့သွားရောက်  
 ကြသော်လည်းအဘယ်သို့မျှအကျိုးရှိ လိမ့်မည်မဟုတ်။  
 13 ဤဗျာဒိတ်တော်ကားမောဘပြည်နှင့်ပတ်  
 သက်၍စောစောပိုင်းက ထာဝရဘုရားပေး  
 တော်မူခဲ့သောဗျာဒိတ်တော်ဖြစ်ပေသည်။-  
 14 ယခုအခါထာဝရဘုရားက`သုံးနှစ်တိ  
 တိရှိသောအခါ မောဘပြည်၏စည်းစိမ်ဥစ္စာ  
 များသည်ကွယ်ပျောက်သွားလိမ့်မည်။  
 မြောက် မြားစွာသောပြည်သူတို့အနက်မှလူ  
 အနည်းငယ်သာလျှင် အသက်မသေဘဲ ကျန်ရှိလိမ့်မည်။  
 သူတို့သည်လည်းအားအင် ချည့်နဲ့၍နေလိမ့်မည်'  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

# 17

ဒမာသက်မြို့နှင့်ကူသရေလပြည်အား  
 အပြစ်ဒဏ်ခတ်တော်မူမည့်အကြောင်း

1 ဤဗျာဒိတ်တော်သည်ဒမာသက်မြို့နှင့် သက်ဆိုင်သောဗျာဒိတ်တော်ဖြစ်၏။

ထာဝရဘုရားက`ဒမာသက်မြို့သည်မြို့ အဖြစ်နှင့်ရပ်တည်နေတော့မည်မဟုတ်။

ယို ယွင်းပျက်စီးနေသည့်အဆောက်အဦးစု သာလျှင်ဖြစ်ပေတော့အံ့။-<sup>☆ 2</sup> ရှုရိမြို့များသည်လည်းထာဝစဉ်လူသူ ဆိတ်ငြိမ်ရာဖြစ်လိမ့်မည်။ ထိုမြို့တို့သည်သိုး

များနှင့်ကျွဲနွားများ၏စားကျက်ဖြစ်လိမ့် မည်။ ထိုတိရစ္ဆာန်တို့အားမောင်းထုတ်မည့်သူ ရှိလိမ့်မည်မဟုတ်။-

3 က္ကသရေလပြည်သည်ရန်သူတို့အားခုခံ နိုင်စွမ်းကင်းမဲ့လျက်နေလိမ့်မည်။ ဒမာသက်

မြို့သည်လည်းလွတ်လပ်ရေးဆိုးရှုံး၍သွား လိမ့်မည်။ အသက်မသေဘဲကျန်ရှိနေသူ ရှုရိအမျိုးသားတို့သည် က္ကသရေလအမျိုး သားတို့နည်းတူအသရေပျက်ရကြလိမ့် မည်။ ဤကားအန နှ တတန်ခိုးရှင်၊ ငါထာဝရ ဘုရားမြွက်ဟသည်စကားဖြစ်၏။' ဟုမိန့် တော်မူ၏။

4 ထာဝရဘုရားက`က္ကသရေလပြည်၏ ဘုန်းအသရေမေ့မိန်ရာနေ့ရက်ကာလ

ကျရောက်လာလိမ့်မည်။ ထိုပြည်သည်ကြွယ် ဝချမ်းသာရာမှဆင်းရဲနွမ်းပါး၍သွား လိမ့်မည်။-

5 က္ကသရေလပြည်သည်အသီးအနှံများရိတ် သိမ်းထားသည့်လယ်ကွက်ကဲ့သို့လည်းကောင်း၊

☆ 17:1 ယော ၄၉:၂၃-၂၇။ အာ ၁:၃-၅။ အါ ၉:၁။

အကုန်အစင်ကောက်သင်းကောက်ထားသည့်  
ရေဖို မ်ချိုင့်ဝှမ်းမှ လယ်ယာကဲ့သို့လည်း  
ကောင်းပြုတ်ပြုတ်ပြုန်း၍နေပေလိမ့်မည်။-

6 လူအနည်းငယ်သာလျှင်အသက်မသေဘဲ  
ကျန်ရှိခါ ကုသရေလသည်လည်းအသီးများ  
ကိုအကုန်အစင်ဆွတ်ခူးပြီးနောက် အပင်  
ထိပ်ဖျားတွင်နှစ်လုံးသုံးလုံးနှင့်အကိုင်းများ  
တွင် လေးငါးလုံးမျှသာကျန်ရှိသည့်သံလွင်  
ပင်နှင့်တူလိမ့်မည်။ ဤကားအန နှ တတန်ခိုးရှင်  
ငါထာဝရဘုရားမြွက်ဟသည့်စကား ဖြစ်၏။  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

7 ထိုနေ့ရက်ကာလကျရောက်လာသောအခါ၊  
လူတို့သည်မိမိတို့အားကူမတော်မူရန်  
ကုသရေလအမျိုးသားတို့၏ သန်ရှင်းတော်  
မူသောဘုရားသခင်တည်းဟူသောဖန်ဆင်း  
တော်မူရှင်ကိုဖူးမြော်ကြလိမ့်မည်။- 8 သူတို့သည်မိမိတို့ကိုယ်တိုင်ပြုလုပ်  
ယဇ်ပလ္လင်များကိုသော်လည်းကောင်း၊ အာရှရ  
နတ်သမီးအားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရန် မိမိလက်  
စွမ်းလက်စတံခွန်တိုင်များနှင့်နံ့သာပေါင်း  
မီးရှို့ရာယဇ်ပလ္လင်များကိုလည်းကောင်း ယုံ  
ကြည်ကိုးစားကြတော့မည်မဟုတ်။

9 ထိုနေ့ရက်ကျရောက်လာသောအခါ၊ အခိုင်  
အမာတံတိုင်းကာရံထားသည့်မြို့များသည်

ဟိဝိနှင့်အာမောရီအမျိုးသားတို့သည်  
ကူသရေလအမျိုးသားများထံမှထွက်ပြေး  
ရာတွင် စွန့်ပစ်ထားခဲ့သည့်မြို့များကဲ့သို့လူ  
သူဆိတ်ငြိမ်ရာဖြစ်လျက်ပျက်စီးယိုယွင်း၍နေလိမ့်မည်။

10 အို ကူသရေလပြည်၊ သင်သည်မိမိအားကယ်  
ဆယ်တော်မူ၍ကျောက်တုံးကြီးသဖွယ်ကွယ်  
ကာတော်မူသောဘုရားသခင်ကိုမေ့လျော့  
ခဲ့လေပြီ။ သင်သည်လူမျိုးခြားများ၏ဘုရား  
ကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရန်အတွက် မွန်မြတ်သော  
အပင်များကိုစိုက်ပျိုးခဲ့ပေသည်။

11 သို့သော်ထိုဥယျာ ခြံများမှသစ်စေ့တို့သည်  
သင်စိုက်ပျိုးသည့်နေ့နံနက်၌ပင်အပင်ပေါက်  
၍အပွင့်များပွင့်ကြသည်ဆိုစေကာမူ ယင်း  
တို့မှသင်သည်အသီးများကိုဆွတ်ခူးရလိမ့်  
မည်မဟုတ်။ ဆင်းရဲဒုက္ခနှင့်မပျောက်နိုင်သည့်  
ဝေဒနာကိုသာလျှင်ခံစားရလိမ့်မည်။

ရန်သူနိုင်ငံများအရေးရှုံးနိမ့်ကြခြင်း

12 တန်ခိုးကြီးမားသည့်နိုင်ငံများသည် ပင်လယ်  
မြည်ဟည်းသံ၊ လှိုင်းလုံးကြီးများရိုက်ပုတ်  
သံကဲ့သို့သောအသံနှင့်ထကြွသောင်း

ကျန်းလျက်ရှိကြ၏။ - 13 ထိုနိုင်ငံသားတို့သည်လှိုင်းလုံးများသဖွယ်  
တစ်ဟုန်တည်းရှေ့သို့ချီတက်လာကြ၏။

သို့ ရာတွင်ဘုရားသခင်ကသူတို့အားဖြင့်

ပြင်း ပြင်းထန်ထန်မိန့်ကြားဆုံးမတော်မူသော  
 အခါသူတို့သည်တောင်နံရံမှမြေမှုန့်များ  
 ကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ လေဗေဗေတွင်လွင့်ပါသွား  
 သည့်ဖွဲ့ကဲ့သို့လည်းကောင်းဆုတ်ပြေးကြ ကုန်၏။-  
 14 သူတို့သည်လူတို့အားည ညိုဦးယံ၌ တုန်လှုပ်  
 ချောက်ချားစေကြသော်လည်း မိုးသောက်ယံ၌  
 မရှိကြတော့ပါတကား။ ဤကားငါတို့ပြည်  
 ကိုလုယက်တိုက်ခိုက်သူမှန်သမျှတို့၏ကံ  
 ကြမ္မာပင်ဖြစ်လေသည်။

# 18

ဆူဒန်ပြည်ကိုဘုရားသခင် အပြစ်ဒဏ်ခတ်တော်မူမည့်အကြောင်း

1 ဆူဒန်မြစ်များ၏အလွန်တွင် တောင်ပံခတ်  
 သံများကိုကြားရသည့်တိုင်းပြည်တစ် ပြည်ရှိ၏။-  
 ☆ 2 ထိုပြည်မှသံတမန်များသည်ကူရိုးဖြင့်  
 ပြီးသည့်လှေများဖြင့် နိုင်းမြစ်ကိုစုံဆင်း  
 လာကြ၏။ “အချင်းခြေလျင်သံတမန်တို့၊  
 ဌာနေသို့ပြန်ကြလော့။ နိုင်းမြစ်ဖျားတွင်  
 တည်ရှိသည့်ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးကကြောက်ရွံ့  
 ကြ၍ ခွန်အားတန်ခိုးကြီးမားသည့်ရုပ်ရည်  
 ချောမောမြင့်မားသည့်သင်တို့ပြည်သား များထံ  
 ဤသတင်းစကားကိုယူဆောင် သွားကြလော့။

☆ 18:1 ဇေ ၂:၁၂။

3 ကမ္ဘာပေါ်ရှိလူအပေါင်းတို့၊ ကမ္ဘာမြေပေါ်တွင်  
 နေထိုင်ကြသူလူအပေါင်းတို့၊ နားထောင်ကြ  
 လော့။ တောင်ထိပ်ဖျားတွင်လွင့်ထူမည့်အချက်  
 ပြုအလံကိုစောင့်မျှော်ကြည့်ရှုကြလော့။  
 တံပိုးခရာမှုတ်သံကိုနားစွင့်၍နေကြ လော့။-

4 ထာဝရဘုရားကငါ့အား`အသီးအနှံ  
 ရိတ်သိမ်းချိန်၏ပူအိုက်သည့်ညတို့၌ဆီးနှင်း  
 များသည်ငြိမ်သက်စွာကျလာသကဲ့သို့  
 လည်းကောင်း၊ အပူရှိန်ပြင်းသည့်နေ့၌နေ  
 သည်ကြည်လင်ဆိတ်ငြိမ်စွာထွန်းလင်းတောက်  
 ပသကဲ့သို့လည်းကောင်း ငါသည်ကောင်းကင်  
 ဘုံမှငြိမ်သက်စွာထွ်ကြည့်တော်မူမည်။-

5 စပျစ်သီးများကိုမစုသိမ်းမီ၊ အပွင့်များ  
 ကြွေ၍အသီးများမှည့်လာချိန်၌သူသည်  
 ဌားဖြင့် စပျစ်ခက်များကိုအလွယ်တကူ  
 လှီးဖြတ်သကဲ့သို့ဆူဒန်အမျိုးသားတို့  
 အားသုတ်သင်ဖျက်ဆီးပစ်ကြလိမ့်မည်။-

6 သူတို့၏အလောင်းများသည်ငှက်များနှင့်  
 သားရဲတိရစ္ဆာန်များအတွက်ကျန်ရှိနေ လိမ့်မည်။  
 နွေအခါငှက်တို့နှင့်ဆောင်းအခါ သားရဲတို့သည်  
 ထိုလူသေကောင်တို့ကိုစား ကြလိမ့်မည်။

7 နှိုင်းမြစ်ဖျားတွင်တည်ရှိသည့်ထိုနိုင်ငံမှ  
 လည်းကောင်း၊ ခွန်အားတန်ခိုးကြီးမားသည့်

ထိုလူမျိုးထံမှလည်းကောင်း၊ ရုပ်ရည်ချောမော  
 ၍မြင့်မားသည့်ထိုပြည်သားတို့ထံမှလည်း  
 ကောင်း၊ ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးကကြောက်ရွံ့ကြ  
 သူထံမှလည်းကောင်း၊ ပူဇော်သကာများကို  
 အနန္တ တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားလက်ခံ  
 တော်မူမည့်နေ့ရက်ကာလကျရောက်လာ  
 လိမ့်မည်။ ထိုသူတို့သည်အနန္တ တတန်ခိုးရှင်  
 ထာဝရဘုရားအားကိုးကွယ်ဝတ်ပြုရန်  
 ဇီအုန်တောင်တော်သို့လာရောက်ကြလိမ့်မည်။

# 19

အီဂျစ်ပြည်ကိုဘုရားသခင်အပြစ်ဒဏ်  
 ခတ်တော်မူမည့်အကြောင်း

1 ဤဗျာဒိတ်တော်သည်အီဂျစ်ပြည်နှင့် သက်  
 ဆိုင်သောဗျာဒိတ်တော်ဖြစ်၏။

ထာဝရဘုရားသည်မိုးတိမ်ကိုစီး၍ အီဂျစ်  
 ပြည်သို့လျင်မြန်စွာကြွလာတော်မူလေပြီ။

အီဂျစ်ပြည်ရှိရုပ်တုဆင်းတုများသည် ကိုယ်  
 တော်၏ရှေ့တော်၌ကြောက်လန့်တုန်လှုပ်ကြ

ကုန်၏။ အီဂျစ်ပြည်သူတို့သည်လည်းသူရဲ  
 ဘောကြောင်၍သွားကုန်၏။-☆ 2 ထာဝရဘုရားက`ငါသည်အီဂျစ်ပြည်တွင်

ပြည်တွင်းစစ်ဖြစ်စေရန်လှုံ့ဆော်၍ညီအစ်ကို  
 အချင်းချင်း၊ အိမ်နီးချင်းအချင်းချင်းခိုက်

☆ 19:1 ယေ၊ ၄၆:၂-၂၆။ ယေဇ၊ ၂၉:၁-၃၂:၃။





အပေါင်းတို့သည် ညည်းညူငိုကြွေးကြလိမ့်မည်။  
 သူတို့၏ငါးမျှားချိပ်များနှင့်ပိုက်ကွန်များ  
 သည်လည်း အသုံးဝင်ကြတော့မည်မဟုတ်။-  
 9 ပိတ်ချောချည်ငင်သူတို့သည်စိတ်ပျက်အား  
 လျော့ကြလျက်၊- 10 ရက်ကန်းသည်များနှင့်အတတ်ပညာရှင်  
 အလုပ်သမားများသည်လက်မှိုင်ချလျက်  
 နေကြလိမ့်မည်။

11 ဇောနမြို့သူမြို့သားတို့၏ခေါင်းဆောင်များ  
 သည် အသိဉာဏ်တိုးသူများဖြစ်ပါသည် တကား၊  
 အီဂျစ်ပြည်၏အတိုင်ပင်ခံပညာ ကျော်တို့ကလည်း  
 မိုက်မဲသောအကြံဉာဏ် ကိုပေးကြပါသည်တကား။  
 သူတို့သည် မိမိတို့ကိုယ်ကိုအဘယ်သို့လျှင်  
 ရှေးဘုရင် များနှင့်ရှေးပညာရှင်တို့၏အဆက်အနွယ်  
 များဖြစ်သည်ဟုမင်းကြီးအားလျှောက်ထား  
 ဝံ့ကြပါသနည်း။- 12 အို အီဂျစ်မင်း၊  
 သင်၏အတိုင်ပင်ခံပညာရှိ များကားအဘယ်မှာနည်း။  
 အီဂျစ်ပြည်အတွက် အနန္တတတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားအဘယ်သို့  
 အကြံအစည်တော်ရှိသည်ကိုသူတို့အား  
 မေးမြန်းပါလော့။- 13 ဇောနမြို့သားများနှင့်နောဗမြို့သားတို့၏  
 ခေါင်းဆောင်များသည် အသိဉာဏ်တိုးသူများ  
 သာတည်း။ သူတို့အားမိမိတို့လူမျိုး၏ရှေ့  
 ဆောင်လမ်းပြများဟုယူဆရမည်ဖြစ်သော်  
 လည်း သူတို့ကလမ်းမှားကိုပြု၍ပေးကြ၏။-

14 ထာဝရဘုရားသည်သူတို့အားမရှင်းမလင်း  
 သည့်အကြံဉာဏ်များကိုပေးစေတော်မူသဖြင့်  
 အီဂျစ်ပြည်သူတို့သည်အမှားမှားအယွင်း  
 ယွင်းဖြစ်လျက်၊ မိမိ၏အံဖတ်ပေါ်တွင်ပြန်လဲ  
 သောသေသောက်ကြူးသူကဲ့သို့ယိမ်းယိုင်၍  
 နေကြတော့၏။- 15 ချမ်းသာသူဖြစ်စေ၊ ဆင်းရဲသူဖြစ်စေ၊  
 ကြီး မြတ်သူဖြစ်စေ၊ ယုတ်ညံ့သူဖြစ်စေ၊  
 အဘယ် သူမျှမိမိတို့အီဂျစ်ပြည်ကိုအကူ  
 အညီပေးနိုင်ကြလိမ့်မည်မဟုတ်။

အီဂျစ်ပြည်သည်ထာဝရဘုရားကို ကိုးကွယ်လိမ့်မည်  
 16 အီဂျစ်အမျိုးသားတို့သည်မိန်းမကဲ့သို့  
 သဝန်ကြောင်ကြမည့်အချိန်ကာလ ကျရောက်  
 လာလိမ့်မည်။ အန နှု တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရား  
 သည်သူတို့အားအပြစ်ဒဏ်ခတ်တော်မူရန်  
 လက်တော်ကိုချိန်ရွယ်လျက်ထားတော်မူ  
 သည်ကိုတွေ့မြင်ကြသောအခါ၊ သူတို့  
 သည်ကြောက်လန့်တုန်လှုပ်ကြလိမ့်မည်။-

17 အီဂျစ်ပြည်သူတို့သည်မိမိတို့အတွက် အန နှု  
 တ တန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားပြင်ဆင်ထားတော်  
 မူသည့်ကံကြမ္မာကိုပြန်လည်သတိရသည့်  
 အခါတိုင်းယုဒပြည်ကိုကြောက်ကြလိမ့်မည်။

18 ထိုအချိန်ကာလကျရောက်လာသောအခါ  
 အီဂျစ်ပြည်မြို့ကြီးငါးမြို့တွင်ဟေဗြဲ

ဘာသာစကားကိုသုံးစွဲကြလိမ့်မည်။ ထို  
 မြို့များရှိလူတို့သည်ကျိန်ဆို၍ထာဝရ  
 ဘုရားအားသစ္စာကတိပြုကြလိမ့်မည်။ ထို  
 မြို့တို့အနက်မှမြို့တစ်မြို့သည်နေမင်း၏  
 မြို့ဟုနာမည်တွင်လိမ့်မည်။

19 ထိုအချိန်ကာလကျရောက်လာသောအခါ  
 အီဂျစ်ပြည်တွင်ထာဝရဘုရားအတွက်  
 ယဇ်ပလ္လင်တစ်ခုကိုတည်ထားလိမ့်မည်။ ကိုယ်  
 တော်အားအနုမောဒနာပြု၍စိုက်ထူထား  
 သည့်ကျောက်တိုင်တစ်ခုသည်နယ်စပ်တွင်ရှိ လိမ့်မည်။-

20 ထိုအရာတို့သည်အီဂျစ်ပြည်တွင် အနု နှု  
 တတန်ခိုး ရှင်ထာဝရဘုရားရှိတော်မူကြောင်းသက်သေ  
 ခံအမှတ်လ ကု ခဏာများဖြစ်လိမ့်မည်။ ပြည်သူတို့  
 သည်ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်ခြင်းကိုခံရ၍ ထာဝရ  
 ဘုရားထံတော်သို့ကူမတော်မူရန်ဟစ်အော်  
 ကြသောအခါ ကိုယ်တော်သည်သူတို့အား  
 ကယ်တင်မည့်သူတစ်ဦးကိုစေလွှတ်တော် မူလိမ့်မည်။-

21 ထာဝရဘုရားသည်မိမိကိုအီဂျစ်အမျိုး  
 သားတို့သိရှိလာအောင်ပြုတော်မူလိမ့်မည်။  
 ထိုအခါသူတို့သည်ကိုယ်တော်အားသိမှတ်  
 လာကြလျက်ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ကြလိမ့်မည်။  
 အထံတော်သို့လည်းယဇ်နှင့်ပူဇော်သကာ  
 များကိုယူဆောင်လာကြလိမ့်မည်။ သူတို့သည်

ကိုယ်တော်၏ရှေ့တော်၌သစ္စာကတိထားပြီး  
 လျှင်ယင်းသစ္စာကတိအတိုင်းပြုမှုကြ လိမ့်မည်။-  
 22 ထာဝရဘုရားသည်အီဂျစ်အမျိုးသားတို့  
 အား အပြစ်ဒဏ်ခတ်တော်မူမည်ဖြစ်သော်လည်း  
 သူတို့၏ဒဏ်ရာဒဏ်ချက်များကိုပျောက်ကင်း  
 စေတော်မူပေအံ့။ သူတို့သည်ထာဝရဘုရား  
 ထံတော်သို့ပြောင်းလဲလာသဖြင့် သူတို့တောင်း  
 လျှောက်သံကိုနားထောင်လျက် သူတို့ရောဂါ  
 ကိုပျောက်ကင်းစေတော်မူမည်။

23 ထိုအချိန်ကာလကျရောက်လာသောအခါ  
 အီဂျစ်ပြည်နှင့်အာရှရိပြည်စပ်ကြားတွင်  
 လမ်းမကြီးတစ်သွယ်ဖောက်လုပ်ထားလိမ့်မည်။  
 ထိုပြည်များမှလူတို့သည်တစ်ပြည်နှင့်တစ်  
 ပြည်အပြန်အလှန်ကူးသန်းသွားလာလျက်  
 အတူတကွကိုးကွယ်ဝတ်ပြုမှုကိုပြု ကြလိမ့်မည်။-

24 ထိုအချိန်ကာလကျရောက်လာသောအခါ  
 ဣသရေလပြည်သည်အီဂျစ်ပြည်၊ အာရှရိ  
 ပြည်နှင့်ရင်ဘောင်တန်းလျက်နေလိမ့်မည်။  
 ထို နိုင်ငံသုံးခုသည်ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးအတွက်  
 ကောင်းကျိုးချမ်းသာကိုဖြစ်ပွားစေလိမ့်မည်။-

25 အနန္တ တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားကထို  
 ပြည်တို့ကိုကောင်းချီးပေး၍ ငါ၏လူစု  
 အီဂျစ်အမျိုးသားတို့၊ ငါဖန်ဆင်းထားသူ

အာရှုရိအမျိုးသားတို့နှင့် ငါရွေးကောက်  
 သောလူမျိုးတော်ကူသရေလအမျိုးသား တို့၊  
 သင်တို့အားငါကောင်းချီးပေးမည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

## 20

### အဝတ်အချည်းစည်းရှိသောပရောဖက်

1 အာရှုရိဘုရင်သာဂုန်၏အမိန့်တော်အရ  
 အာရှုရိတပ်မတော်ဦးစီးချုပ်သည်ဖိလိ တု တံ  
 ပြည်၊ အာဇုတ်မြို့ကိုတိုက်ခိုက်လေသည်။-  
 2 လွန်ခဲ့သောသုံးနှစ်ကထာဝရဘုရားသည်  
 အာမုတ်၏သားဟေရှာယအား မိမိဝတ်ဆင်  
 ထားသည့်လျှော်တေအဝတ်နှင့်ဖိနပ်ကိုချွတ်  
 ပစ်ရန်မိန့်တော်မူခဲ့သည့်အတိုင်း ဟေရှာယ  
 သည်အဝတ်မဝတ်၊ ဖိနပ်မစီးဘဲသွားလာ  
 လျက်နေခဲ့၏။- 3 အာဇုတ်မြို့ကျဆုံးသောအခါထာဝရ  
 ဘုရားက`ငါ၏အစေခံဟေရှာယသည်  
 ဖိနပ်မစီးဘဲ အဝတ်အချည်းစည်းနှင့်သုံး  
 နှစ်တိုင်တိုင်သွားလာနေခဲ့သည်မှာ အီဂျစ်  
 ပြည်နှင့်ဆူဒန်ပြည်တို့ကြိုတွေ့ရမည့်  
 အဖြစ်အပျက်နိမိတ်လ ကု ခဏာပင်ဖြစ်၏။-  
 4 အာရှုရိဘုရင်သည်ဤနိုင်ငံနှစ်ခုမှဖမ်းဆီး  
 ရမိသည့်သို့ပန်းများကို အဝတ်အချည်းစည်း  
 နှင့်ခေါ်ဆောင်သွားလိမ့်မည်။ သူတို့သည်လူကြီး

လူငယ်မကျန်၊ ဖိနပ်မပါ၊ မိမိတို့အရှက်ကို  
 ပင်မဖုံးနိုင်ဘဲအဝတ်အချည်းစည်းနှင့်လိုက် ပါသွားကာ  
 အီဂျစ်ပြည်ကိုအသရေဖျက် ကြလိမ့်မည်။-  
 5 ဆူဒန်ပြည်ကိုယုံကြည်ကိုးစားကာ အီဂျစ်ပြည်  
 အကြောင်းကိုဝါကြွားပြောဆိုကြသူတို့သည်  
 မျှော်လင့်ခြင်းပျက်ပြားလျက် အမြင်မှန်ရရှိ  
 လာကြလိမ့်မည်။- 6 ထိုအချိန်ကာလကျရောက်လာသောအခါ  
 ဖိလိ တု တံကမ်းခြေတွင်နေထိုင်ကြသူတို့သည်“ငါ  
 တို့အားအာရှရီဘုရင်၏ဘေးမှကာကွယ်စောင့်  
 ရှောက်ရန် ငါတို့မိမိအားကိုးခဲ့သည့်လူတို့၏  
 ဖြစ်အင်ကိုကြည့်ကြလော့။ ငါတို့သည်အဘယ်  
 သို့လျှင်အသက်မသေဘဲကျန်ရှိနိုင်ကြပါ မည်နည်း”  
 ဟုဆိုကြလိမ့်မည်။

# 21

ဗာဗုလုန်မြို့ကျဆုံးခြင်းနှင့်ဆိုင်သော ဗျာဒိတ်တော်

1 ဤဗျာဒိတ်တော်သည်ဗာဗုလု န်နှင့်သက်ဆိုင်  
 သောဗျာဒိတ်တော်ဖြစ်၏။

သဲကနု တာရကိုဖြတ်ကျော်၍တိုက်ခတ်လာ  
 သောလေဗွေကဲ့သို့ ဘေးအ နု တရာ ယ်ဆိုးတစ်ခု  
 သည်ကြောက်မက်ဖွယ်ကောင်းသည့်တိုင်းပြည်  
 တစ်ပြည်မှသက်ရောက်လာလိမ့်မည်။-

2 ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်မှုများ၊ သစ္စာဖောက်မှု

နှင့်သုတ်သင်ဖျက်ဆီးမှုတို့ကိုဗျာဒိတ်  
ရူပါရုံတွင်ငါမြင်ရပြီ။

အို လေတပ်မတော်သားတို့၊ တိုက်ခိုက်ကြ  
လော့။ အို မေဒိတပ်မတော်သားတို့၊ မြို့များ  
ကိုဝိုင်းရံထားကြလော့။ ဘုရားသခင်သည်  
ဗာဗုလု န်မြို့သားတို့ပေးသည့်ဆင်းရဲဒုက္ခ  
ကိုချုပ်ငြိမ်းစေတော်မူလိမ့်မည်။

3 ဗျာဒိတ်ရူပါရုံတွင်မြင်ရကြားရသောအမှု  
အရာများကြောင့် ငါသည်သားဖွားသည့်အမျိုး  
သမီးသဖွယ်ထိတ်လန့်၍ဝေဒနာခံရ၏။-

4 ငါ၏ဦးခေါင်းသည်ချာချာလည်လျက်ငါ  
သည်ကြောက်စိတ်ဖြင့်တုန်လှုပ်၍နေ၏။ ငါ  
သည်ည ညဦးယံကိုတမ်းတလျက်နေခဲ့၏။  
သို့ရာတွင်ထိုအချိန်သည် ငါ့အားထိတ်လန့်  
မှုကိုဖြစ်စေသည်မှတစ်ပါးအဘယ်သို့ မျှမပြု။

5 ဗျာဒိတ်ရူပါရုံတွင်ညစာစားပွဲကြီးတစ်  
ခုအသင့်ပြင်ဆင်ထားသည်ကိုငါမြင်ရ၏။  
ညဉ့်သည်တို့ထိုင်ရန်အတွက်ကော်ဇောများ  
ကိုခင်းထားလေသည်။ သူတို့သည်စားသောက်  
လျက်နေကြစဉ် `တပ်မှူးတို့၊ သင်တို့၏ဒိုင်းလွှား  
များကိုအသင့်ပြင်ကြလော့' ဟူသောအမိန့်  
တော်တစ်ရပ်ရုတ်တရက်ထွက်ပေါ်၍လာ၏။

6 ထိုနောက်ထာဝရဘုရားကငါ့အား `သင်

သွား၍ကင်းစောင့်တစ်ဦးကိုချထားပြီး  
 လျှင် သူတွေ့မြင်ရသည့်အရာများကို  
 အစီရင်ခံရန်မှာကြားလော့။- 7 အကယ်၍နှစ်ယောက်တစ်တွဲနှစ်ယောက်တစ်  
 မြင်းစီးသူရဲများလာသည်ကိုလည်းကောင်း၊  
 မြည်းများကုလားအုတ်များကိုစီး၍လူတို့  
 လာကြသည်ကိုလည်းကောင်းမြင်လျှင် ထိုသူ  
 တို့အားသတိထား၍ကြည့်ရန်ကင်းစောင့်ကို  
 မှာကြားထားလော့။" ဟုမိန့်တော်မူပါ၏။

8 ကင်းစောင့်က`အရှင်၊ အကျွန်ုပ်သည်ဤမျှစင်  
 ပေါ်တွင်ရပ်၍ နေ့ရောညပါကင်းစောင့်လျက် နေပါ၏။"  
 ဟုအော်၍ပြောကြားစဉ်၊

9 မြင်းစီးသူရဲတို့သည်နှစ်ယောက်တစ်တွဲနှစ်  
 ယောက်တစ်တွဲရုတ်တရက်ပေါ်လာကြ၏။ ထို  
 ကြောင့်ကင်းစောင့်က`ဗာဗုလု န်မြို့ကျဆုံး  
 သွားလေပြီ။ သူတို့ကိုးကွယ်သည့်ရုပ်တုမှန်  
 သမျှသည်လည်းမြေပေါ်တွင်ကျိုးပဲ့ကြေမှု  
 လျက်နေပါ၏။" ဟုသတင်းပေးပို့လိုက်၏။\*

10 ငါ၏အမျိုးသားတို့၊ သင်တို့သည်ဂျုံနှင့်  
 သဖွယ်အနင်းအနယ်ခံခဲ့ရကြ၏။ သို့ရာ  
 တွင်ငါသည်ကူသရေလအမျိုးသားတို့၏  
 ဘုရားသခင်၊ အနု နှု တတန်ခိုးရှင်ထာဝရ  
 ဘုရားထံတော်မှကြားရသည့်သတင်းကို

---

\* 21:9 မျာ၊ ၁၄:၈၊ ၁၈:၂။



ယခုသင်တို့အားကြေညာပြီးလေပြီ။

ဒေသနာပြုသောတို့အားပေးသည့်အဖြေ

11 ဤဗျာဒိတ်တော်သည်ဒေသနာပြုနှင့်သက်ဆိုင်သောဗျာဒိတ်တော်ဖြစ်၏။

ဒေသနာပြုမှလူတစ်ယောက်ကငါအား“အို ကင်းစောင့်၊ ည ညှိယံကုန်ဆုံးရန်အဘယ်မျှ ကြာပါဦးမည်နည်း။ အဘယ်အခါ၌ကုန် ဆုံးမည်ကိုငါ့အားပြောပါလော့” ဟုအော် ဟစ်မေးမြန်း၏။

12 ငါကလည်း“မိုးသောက်ယံရောက်တော့မည်၊ သို့ရာတွင်ည ညှိယံပြန်လည်ကျရောက်လာ လိမ့်မည်။ သင်ထပ်မံမေးမြန်းလိုလျှင်နောက် တစ်ဖန်လာ၍မေးမြန်းလော့” ဟုဖြေကြား လိုက်၏။

အာရပ်ပြည်နှင့်သက်ဆိုင်သောဗျာဒိတ်တော်

13 ဤဗျာဒိတ်တော်ကားအာရပ်ပြည်နှင့်သက်ဆိုင်သောဗျာဒိတ်တော်ဖြစ်၏။

သစ်ပင်မပေါက်သည့်အာရပ်နယ်မြေ၌၊ ကုန် စည်လှည်းရထားများကိုစခန်းချတတ် သည့်အချင်းဒေဒန်အမျိုးသားတို့၊- 14 သင်တို့ထံသို့လာရောက်ကြသည့် သူတို့အားရေကိုပေးကြလော့။ အချင်း တေမပြည်သူတို့၊ စစ်ပြေးဒုက္ခသည်တို့ အားအစားအစာများကိုပေးကြလော့။-

15 လူတို့သည်မိမိတို့အားခုတ်ရန်အသင့်

ရှိသည့်ဌ  
 ဌားများ၏ဘေးမှလည်းကောင်း၊  
 ပစ်ရန်အသင့်ရှိသည့်လေးမြားတို့၏ဘေး  
 မှလည်းကောင်း၊ စစ်ဘေးအ နှု တရာ ယ်ဟူသမျှမှ  
 လည်းကောင်းလွတ်မြောက်ရန်ထွက်ပြေးလျက် ရှိကြ၏။

16 ထိုနောက်ထာဝရဘုရားကငါ့အား“တစ်နှစ်  
 တိတိကြာသောအခါ ကေဒါလူမျိုးစု၏  
 ဘုန်းအသရေသည်လုံးဝကွယ်ပျောက်သွား  
 လိမ့်မည်။- 17 ထိုလူမျိုးစုတွင်ရဲစွမ်းသတ္တိအရှိဆုံးဖြစ်  
 သောလေးသည်တော်တို့သည်လည်း အနည်း  
 ငယ်မျှသာလျှင်ကျန်ရှိပေတော့မည်။ ဤကား  
 ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်၊  
 ငါ့ထာဝရဘုရားမြှောက်ဟသည့်စကားပင် ဖြစ်၏”  
 ဟုမိန့်တော်မူပါ၏။

## 22

### ယေရုရှလင်မြို့နှင့်သက်ဆိုင်သည့်ဗျာဒိတ်တော်

1 ဤဗျာဒိတ်တော်သည်ဗျာဒိတ်ရူပါရုံချိုင့် ဝှမ်းနှင့်  
 သက်ဆိုင်သည့်ဗျာဒိတ်တော်ဖြစ်၏။

မြို့သူမြို့သားအပေါင်းတို့သည်အဘယ်ကြောင့်  
 မိမိတို့အိမ်ခေါင်မိုးများအပေါ်တွင်ပွဲလမ်း  
 သဘင်ဆင်ယင်ကျင်းပနေကြပါသနည်း။  
 အဘယ်အမှုအရာဖြစ်ပျက်လျက်ရှိပါ သနည်း။-

2 တစ်မြို့လုံးပင်အုတ်အုတ်ကျက်ကျက်ဖြစ် လျက်  
လူတို့စိတ်လှုပ်ရှားအော်ဟစ်သံများ နှင့်ပြည့်နှက်၍နေ၏။

သင်၏လူတို့သည်ဤစစ်ပွဲတွင်တိုက်ခိုက်  
ရင်းကျဆုံးရကြသည်မဟုတ်။- 3 မြားတစ်စင်းကိုမျှမပစ်မလွှတ်ရမီ  
သင် ၏ခေါင်းဆောင်အပေါင်းသည်ထွက်ပြေးသဖြင့်  
သို့ပန်းအဖြစ်အဖမ်းခံရကြ၏။- 4 ယခုငါ့အားတစ်ကိုယ်တည်းပြင်းပြစွာ  
ငိုကြွေးခွင့်ပြုပါလော့။ ငါ၏လူအမြောက်  
အမြားသေကြေပျက်စီးကြပြီဖြစ်၍ ငါ့အားနှစ်သိမ့်ရန်မကြိုးစားပါနှင့်။-

5 ဤအချိန်သည်ဗျာဒိတ်ရူပါရုံချိုင့်ဝှမ်း  
တွင်ကြောက်လန့်မှု၊ အရေးရှုံးနိမ့်မှုနှင့်ကစင့်  
ကလျားဖြစ်ပွားမှုများပေါ်ပေါက်ရာကာလ ပင်ဖြစ်၏။  
အန နှင့် တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရား ကလည်း  
ငါတို့အားထိုကာလနှင့်ကြုံတွေ့ စေတော်မူလေပြီ။  
ငါတို့၏မြို့ရိုးများသည် အဖြိုခံရကြလေပြီ။  
ကယ်မရန်လူတို့ အော်ဟစ်ကြသည့်အသံများသည်လည်း  
တောင်ကုန်းများတွင်ပဲ့တင်ထပ်လျက်နေ လေပြီ။

6 လေံပြည်မှမြင်းစီးသူရဲတို့သည် လေးမြား  
များကိုကိုင်ဆောင်လာကြ၏။ ကံရပြည်မှ  
စစ်သူရဲတို့ကလည်း ခိုင်းလွှားများကို  
အသင့်ကိုင်ဆောင်ထားကြ၏။- 7 မြေဩဇာထက်သန်သည့်ယုဒချိုင့်ဝှမ်း  
သည် စစ်မြင်းရထားများနှင့်ပြည့်နှက်လျက်  
ရှိပြီးလျှင် မြင်းစီးသူရဲတို့သည်ယေရု  
ရှလင်မြို့တံခါးတွင်ရပ်လျက်နေကြ၏။-

8 ယုဒပြည်၏ခံတပ်ရှိသမျှတို့သည်ကား ပြိုပျက်၍သွားလေပြီ။

ထိုအခါသင်၏လူတို့သည်လက်နက်တိုက် မှလက်နက်များကိုထုတ်ယူကြ၏။- 9 မြို့ရိုးတို့တွင်ပျက်စီးနေသည်နေရာ ကိုပြင်ဆင်ရန်ကြည့်ရှုကြ၏။ 10 မြို့ထဲရှိအိမ်များကိုရေတွက်ကာမြို့ရိုးများ ပြင်ဆင်ရန်ကျောက်တုံးများရရှိရေးအတွက် အိမ်အချို့ကိုဖြိုချကြ၏။- 11 ရေကန်ဟောင်းမှစီးဆင်းလာသည့်ရေတို့ကို

မြို့တွင်း၌သိုလှောင်ထားနိုင်ရန် ရေလှောင်ကန် တစ်ခုကိုလည်းတူးကြ၏။ သို့ရာတွင်သူ တို့သည်ဤအမှုကိုရှေးမဆွကပင် စီမံ ထားတော်မူသောအရှင်၊ ဖြစ်ပျက်စေတော် မူသောအရှင်ဘုရားသခင်ကိုမူအလေး ဂရုမပြုကြ။

12 ထိုစဉ်အခါကအန နှု တတန်ခိုးရှင်ထာဝရ ဘုရားသည် သင့်အားငိုကြွေး၍၊ ဝမ်းနည်းသည့် အမှတ်လ ကု ခဏာပြရန်နှင့်ခေါင်းတုံးရိတ်၍ လျှော်တေကိုဝတ်ရန်စေခိုင်းတော်မူခဲ့၏။-

13 သင်သည်ယင်းသို့ပြုမည့်အစားရယ်မော လျက် ပွဲလမ်းသဘင်ကျင်းပကာနေခဲ့၏။ သိုးနွားများကိုသတ်၍စားကာစပျစ်ရည် ကိုသောက်ခဲ့၏။ "နက်ဖြန်သေရကြမည် ဖြစ်၍ယခုငါတို့စားကြသောက်ကြ ကုန်အံ့" ဟုသင်ဆိုခဲ့၏။\*

\* 22:13 ဝကော၊ ၁၅:၃၂။

14 အန နှ တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားကိုယ်တော်  
 တိုင်ပင်ငါ့အား။ ထိုသူတို့သည်ဤမကောင်း  
 မှုအတွက်မိမိအသက်ရှင်သမျှကာလ  
 ပတ်လုံး အဘယ်အခါ၌မျှအပြစ်ဖြေလွှတ်  
 ရကြလိမ့်မည်မဟုတ်။ ဤကားအန နှ တတန်ခိုး  
 ရှင်ငါထာဝရဘုရားမြွက်ဟသည့်စကား ပင်ဖြစ်၏။  
 ဟုမိန့်တော်မူပါ၏။

ရှေ့ဗနအားသတိပေးခြင်း

15 အန နှ တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသည်  
 ငါ့ကို နန်းတော်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရှေ့ဗန၏အိမ်သို့  
 သွား၍သူ့အား၊- 16 သင်သည်မိမိကိုယ်ကိုအဘယ်သူဟုထင်  
 မှတ်ပါသနည်း။ ကျောက်တောင်နံရံတွင် မိမိ  
 တို့အတွက်သင်္ချိုင်းဂူကိုထွင်းထုလုပ်ပိုင်ခွင့်  
 သင့်မှာရှိပါသလော။- 17 သင်သည်အရေးပါအရာရောက်သူတစ်ဦး  
 ဖြစ်ကောင်းဖြစ်ပေမည်။ သို့ရာတွင်ထာဝရ ဘုရားသည်  
 သင့်အားဆွဲကိုင်၍ပစ်ထုတ် တော်မူလိမ့်မည်။-

18 ကိုယ်တော်သည်သင့်အားလောက်စာသဖွယ်  
 လုံး၍ ပိုမိုကျယ်ဝန်းသောပြည်သို့ပစ်ထုတ်  
 တော်မူလိမ့်မည်။ သင်သည်ထိုပြည်တွင်  
 မိမိ ဂုဏ်ယူဝါကြွားသည့်စစ်ရထားများအနီး  
 တွင်သေရလိမ့်မည်။ သင်သည်မိမိအရှင်၏  
 နန်းတော်ကို အသရေယုတ်စေလိမ့်မည်။-

19 ထာဝရဘုရားသည်သင့်ကိုအလုပ်မှ

ထုတ်ပယ်တော်မူ၍	ကြီးမြင့်သည့်ရာထူး
မှဖြုတ်ချတော်မူလိမ့်မည်။"	ဟုပြော
ကြားစေတော်မူပါ၏။	

20 ထာဝရဘုရားကရှေ့ဗနအား`ငါသည် မိမိ၏အစေခံ၊  
 ဟိလခိ၏သားလျော့ ကိ မ်ကိုခေါ်ယူကာ၊-

21 သင်ရာထူးအလျောက်ဝတ်ဆင်ရသည့်ဝတ်  
 လုံကိုသူ့အားဝတ်ဆင်စေ၍ သင်၏ခါးစည်း  
 ကိုစည်းစေလော့။ သင်ရရှိခဲ့သောအခွင့်  
 အာဏာရှိသမျှကိုအပ်နှင်းမည်။ ထိုသူ

သည်ယေရုရှလင်မြို့သူမြို့သားများနှင့်  
 ယုဒပြည်သူတို့အတွက် ဖခင်သဖွယ် ဖြစ်လိမ့်မည်။-

22 ငါသည်သူ့အားဒါဝိ ဒ်၏သားမြေးဖြစ်သူ  
 ပြည်ရှင်မင်း၏အမှုတော်ကိုထမ်းဆောင်ရန်

အာဏာအပြည့်အဝအပ်နှင်းပေးမည်။ သူ  
 သည်အလုပ်ဝ တု တရားများဆောင်ရွက်ရာတွင်

သော့ချက်သဖွယ်ဖြစ်၍သူပြုသည့်အမှု  
 တို့ကိုအဘယ်သူမျှပြင်ဆင်ပြောင်းလဲ

နိုင်လိမ့်မည်မဟုတ်။-✧ 23 ငါသည်ခိုင်မြဲစွာရှိက်ထားသည့်ငှက်ကဲ့သို့  
 သူ့အားမြဲမြဲစွာထားရှိမည်။ သူသည်လည်း

မိမိအိမ်ထောင်စုတစ်စုလုံး၏ဂုဏ်အသ  
 ရေကိုဆောင်လိမ့်မည်။

24 `သို့ရာတွင်ဆွေမျိုးညာတိများနှင့်မှီခို သူတို့သည်

---

✧ 22:22 ဗျာ ၃:၇။

သူ၏အတွက်ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးဖြစ်  
 ငုတ်တွင်ဆွဲချိပ်ထားသည့်အိုး  
 သူတို့သည်သူ့ကိုတွယ်ကပ်  
 25 ဤသို့ဖြစ်ပျက်လာသောအခါခိုင်မြဲစွာ  
 ရိုက်သွင်းထားသည့်ငုတ်သည်  
 ကာလံကျသွားလိမ့်မည်။  
 ထားသမျှသောအရာတို့သည်လည်း  
 စီးသွားကြလိမ့်မည်။' ဟုထာဝရဘုရား မိန့်တော်မူ၏။

### 23

ဖိနိရှသင်္ဘောဆိပ်မြို့များကိုဘုရားသခင်  
 အပြစ်ဒဏ်ခတ်တော်မူမည့်အကြောင်း  
 1 ဤဗျာဒိတ်တော်သည်တုရုမြို့နှင့်သက်ဆိုင်  
 သည့်ဗျာဒိတ်တော်ဖြစ်၏။ ပင်လယ်သို့ရောက်ရှိ  
 နေကြသူအချင်းသင်္ဘောသားတို့၊ ဝမ်းနည်း  
 လျက်ငိုကြွေးမြည်တမ်းကြလော့။ သင်တို့၏  
 ဌာနေဖြစ်သည့်တုရုသင်္ဘောဆိပ်မြို့သည်ပျက်  
 ပြုန်းသွားလေပြီ။ ယင်း၏အိမ်များနှင့်ဆိပ်  
 ကမ်းများသည်ယိုယွင်းပျက်စီးလျက်နေ  
 ၏။ ထိုသတင်းကိုသင်တို့သည်ကုပရုပြည်  
 မှအပြန်ခရီးတွင်ကြားသိရကြ၏။-☆  
 2 ပင်လယ်တွင်ကုန်ကူးလျက်ရှိသောဒိဒုန်ကုန် သည်တို့။

☆ 23:1 ယေဇ၊ ၂၆:၁-၂၈:၂၉။ ယောလာ၊ ၃:၄-၈။ အာ၊ ၁:၉-၁၀။ အ၊ ၉:၁-၄။  
 မ၊ ၁၁:၂၁-၂၂။ လု၊ ၁၀:၁၃-၁၄။

ဟစ်အော်ငိုကြွေးကြလော့။ သင်တို့ သည်ထိုသူတို့အား၊-  
 3 ပင်လယ်ရပ်ခြားသို့စေလွှတ်၍အီဂျစ်  
 ပြည်မှထွက်သည့်ကောက်ပဲသီးနှံများ  
 ကိုရောင်းဝယ်ကာလူမျိုးတကာတို့နှင့်  
 ကုန်သွယ်မှုကိုပြုစေကြ၏။

4 အို ဇိဒု န်မြို့၊ သင်သည်အသရေပျက်လေပြီ။  
 ပင်လယ်နှင့်သမု ဒု ဒရာကြီးများ၏နက်နဲရာ  
 အရပ်က`ငါ့မှာအဘယ်အခါကမျှသား  
 သမီးများမရှိခဲ့။ ငါသည်ဘယ်သောအခါ  
 ကမျှသားများကိုသော်လည်းကောင်း၊ သမီး  
 များကိုသော်လည်းကောင်းမမွေးဖွားမပြု စုခဲ့''  
 ဟုဆိုကာသင့်ကိုစွန့်လွှတ်လိုက်လေပြီ။

5 တုရုမြို့ပျက်စီးသွားသည့်သတင်းကို  
 ကြားသောအခါအီဂျစ်အမျိုးသားတို့  
 ပင်လန်ဖျပ်သွားကြကုန်၏။

6 အချင်းဖိုနီးရှားပြည်သူတို့၊ ဝမ်းနည်း  
 လျက်ညည်းတွားမြည်တမ်းကြလော့။ စပိန်  
 ပြည်သို့ထွက်ပြေးရန်ကြိုးစားကြလော့။-

7 ဤမြို့သည်ရှေးအခါကတည်ထောင်ခဲ့သည့်  
 မြို့၊ သာယာရွှင်လန်းခဲ့သည့်တုရုမြို့ဖြစ်နိုင်  
 ပါသလော။ ဤမြို့သည်ကိုလိုနီနိုင်ငံများ  
 တည်ထောင်ရန်ပင်လယ်ရပ်ခြားသို့လူများ  
 ကိုစေလွှတ်နေထိုင်စေသည့်မြို့မဖြစ်နိုင် ပါသလော။-



8 ကမ္ဘာပေါ်တွင်ဂုဏ်အသရေအရှိဆုံးဖြစ်သူ  
 မင်းညီမင်းသားကုန်သည်များ၏ကေရာ ၆  
 နိုင်ငံ၊ မြို့တော်တုရုကိုဤသို့ဖြစ်ပျက်စေ  
 ရန်ကြံစည်တော်မူသောသူမှာအဘယ်သူ ဖြစ်ပါသနည်း။-

9 အန နှု တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားပင်ဖြစ်  
 ပါသည်တကား။ ကိုယ်တော်သည်ထိုသူတို့  
 ၏မာန်မာန်ကိုချိုးတော်မူလိုသဖြင့်၊ သူ  
 တို့တွင်ဂုဏ်အသရေရှိသူတို့အားရှုတ်ချ  
 တော်မူလိုသဖြင့်ဤသို့ကြံစည်တော်မူ ခြင်းဖြစ်ပေသည်။

10 စပိန်ပြည်ရှိကိုလိုနီနိုင်ငံများမှလူတို့၊  
 သင်တို့သည်သွား၍လယ်ယာများကိုထွန်  
 ယက်ကြလော့။ သင်တို့အားကာကွယ်စောင့်  
 ရှောက်မည့်သူတစ်စုံတစ်ယောက်မျှမရှိ တော့ပေ။-

11 ထာဝရဘုရားသည်ပင်လယ်ပေါ်မှာ  
 လက်တော်ကိုချိန်ရှယ်လျက် တိုင်းနိုင်ငံများ  
 ကိုပျက်ပြုန်းစေတော်မူပြီ။ ဖိုနီးရှားတို့  
 ၏ကုန်သွယ်ရေးဌာနများကိုဖျက်ဆီး  
 ပစ်ရန်လည်းအမိန့်ပေးတော်မူလေပြီ။- 12 အို

ဇိဒု န်မြို့၊ သင်သည်နောက်တစ်ဖန်သာယာ  
 ရှင်လန်းရတော့မည်မဟုတ်။ သင်၏လူတို့  
 သည်လည်းဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်မှုကိုခံရလျက်  
 ရှိ၏။ အကယ်၍သူတို့သည်ကုပရုပြည်သို့  
 ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်သွားကြသည်ဆိုစေ ကာမူ

ဘေးမဲ့လုံခြုံစွာနေကြလိမ့်မည် မဟုတ်။

13 (တုရုမြို့ကို တောတိရ စု ဆာ န်များခိုအောင်းရာ  
ဖြစ်စေသူတို့မှာ အာရုရိအမျိုးသားများ  
မဟုတ်၊ ဗာဗုလု န်အမျိုးသားများသာဖြစ်  
၏။ သူတို့သည်ခံတပ်မြို့စင်မြင့်များကို  
တည်ဆောက်ပြီးလျှင်၊ ခံတပ်တို့ကိုဖြိုချ  
ကာတုရုမြို့ကိုဖျက်ဆီး၍ထားခဲ့ကြ၏။)

14 သမု ဒု ဒရာတွင်ရောက်ရှိနေသူအချင်းသဘော  
သားတို့၊ ဝမ်းနည်းလျက်ညည်းတွားမြည်တမ်း  
ကြလော့။ သင်တို့ယုံကြည်အားထားရာမြို့  
သည်ပြိုပျက်သွားလေပြီ။

15-16 ဘုရင်တစ်ပါး၏တစ်သက်၊ အနှစ်ခုနှစ်ဆယ်  
တိုင်တိုင်တုရုမြို့ကိုလူတို့မေ့ပျောက်လျက်  
နေမည့်အချိန်ကာလကျရောက်လာလိမ့် မည်။  
နှစ်များကုန်လွန်သွားသောအခါ တုရုမြို့သည်၊

“သနားစရာကောင်း၍လူတို့ အမှတ်မရကြတော့သည့်ပြည့်တန်ဆာမ၊  
သင်၏စောင်းကိုယူ၍မြို့ကိုလှည့်လည်လော့။  
သင်၏ချစ်သူများပြန်လာကြစေရန် စောင်းကိုတီး၍သီချင်းများကိုဆိုဦးစွာ  
အစရှိသည့်သီချင်းထဲကပြည့်တန်ဆာမ  
နှင့်တူလိမ့်မည်။

17 အနှစ်ခုနှစ်ဆယ်ကုန်လွန်သောအခါ၊  
ထာဝရ ဘုရားသည်တုရုမြို့အားရှေးအခါကနည်း  
တူ တစ်ဖန်ပြန်၍ကုန်သွယ်ရန်ခွင့်ပြုတော်မူ

လိမ့်မည်။ ထိုမြို့သည်ကမ္ဘာပေါ်ရှိနိုင်ငံတကာ  
 ၏အစေကိုခံလိမ့်မည်။- 18 ကုန်သွယ်၍ရရှိသည့်ငွေများကို  
 ထာဝရ ဘုရားအားဆက်ကပ်လှူဒါ န်းလိမ့်မည်။  
 ယင်း တို့ကိုသိမ်းဆည်း၍ထားလိမ့်မည်မဟုတ်။  
 ထာဝရဘုရားအားဝတ်ပြုကိုးကွယ်သူ တို့သည်လည်း  
 ထိုငွေဖြင့်မိမိတို့လိုအပ် သည့်အစားအစာများနှင့်  
 အဝတ်အထည် များကိုဝယ်ခြမ်းကြလိမ့်မည်။

# 24

ကမ္ဘာမြေကြီးကိုထာဝရဘုရားအပြစ်ဒဏ်  
 ခတ်တော်မူမည့်အကြောင်း

1 ထာဝရဘုရားသည်ကမ္ဘာမြေကြီးကိုပျက်  
 ပြုန်းစေတော်မူ၍ လူသူဆိုတ်ငြိမ်ရာဖြစ်စေ  
 တော်မူလိမ့်မည်။ ကိုယ်တော်သည်ကမ္ဘာမြေ  
 မျက်နှာပြင်ကိုတွန့်လိမ်စေ၍ လူတို့ကို  
 ကွဲလွင့်စေတော်မူလိမ့်မည်။- 2 ယဇပုရောဟိတ်နှင့်ပြည်သူ၊  
 ကျွန်နှင့်သခင်၊ ဝယ်သူနှင့်ရောင်းသူ၊ ချေးသူနှင့်ငှားသူ၊  
 ချမ်း သာသူနှင့်ဆင်းရဲသူ၊ ရှိရှိသမျှသောလူ  
 တို့သည်ကံကြမ္မာတစ်မျိုးတစ်စားတည်း  
 နှင့်ကြုံတွေ့ရကြလိမ့်မည်။- 3 ကမ္ဘာမြေကြီးသည်ကစင့်ကလျားဖြစ်လျက်  
 ယိုယွင်းပျက်စီးနေလိမ့်မည်။ ဤကားထာဝရ  
 ဘုရား၏အမိန့်တော်ဖြစ်သဖြင့်ဤနည်း  
 အတိုင်းပင်ဖြစ်ပျက်ရမည်သာတည်း။

4 ကမ္ဘာမြေကြီးသည်ခြောက်သွေ့နွမ်းနယ်လျက်  
 ရှိ၏။ ချိုးမြောက်ခြင်းခံရသောကမ္ဘာသူကမ္ဘာ  
 သားအပေါင်းတို့သည်ချည့်နဲ့၍နေကြ၏။  
 မိုးကောင်းကင်သည်လည်းကမု ဘာမြေကြီး  
 နှင့်အတူဆွေးမြေ့လျက်ရှိပေသည်။-

5 လူတို့သည်ဘုရားသခင်၏ပညတ်တရား  
 တော်ကိုပစ်ပယ်ခြင်းအားဖြင့်လည်းကောင်း၊  
 ကိုယ်တော်၏ထာဝရပဋိညာဉ်တော်ကို  
 ချိုးဖောက်ခြင်းအားဖြင့်လည်းကောင်း  
 ကမ္ဘာ မြေကြီးကိုညစ်ည မ်းစေကြ၏။-

6 ထို့ကြောင့်ဘုရားသခင်သည်ကမ္ဘာမြေကြီး  
 ကိုကျိန်စာသင့်စေတော်မူ၏။ ကမ္ဘာသူကမ္ဘာ  
 သားတို့သည်လည်းမိမိတို့ပြုခဲ့သည့်မ  
 ကောင်းမှု၏အကျိုးဆက်ကိုခံယူရကြကုန်  
 ၏။ အသက်မသေဘဲကျန်ရှိသူများသည်  
 လည်းနည်းသည်ထက်နည်း၍လာတော့၏။-

7 စပျစ်ပင်တို့သည်ညှိုးနွမ်းသဖြင့်စပျစ်  
 ရည်ရှားပါး၍လာလေသည်။ အခါတစ်ပါး  
 ကကြည်လင်ရွှင်လန်းလျက်ရှိကြသူလူ အပေါင်းတို့သည်  
 ယခုအခါစိတ်ညှိုး ငယ်လျက်နေကြ၏။-

8 သူတို့၏စောင်းများ၊ ပတ်သာများမှရွှင်ပျ  
 ချိုသာသောသီချင်းသံသည်လည်း ဆိတ်  
 သုဉ်းသွားလေပြီ။- 9 သူတို့သည်စပျစ်ရည်သောက်ကာသီချင်း

များကိုမဆိုကြတော့ပေ။ အဘယ်သူမျှ  
စပျစ်ရည်၏အရသာကိုမခံစားကြ တော့ချေ။-

10 မြို့တွင်း၌အစစအရာရာကစဉ်ကလျား  
ဖြစ်လျက်နေ၏။ လူတို့မဝင်နိုင်ရန်အိမ်တိုင်း  
ကိုလည်းပိတ်ထားကြ၏။- 11 လူတို့သည်လမ်းများပေါ်တွင်ရပ်၍စပျစ်  
ရည်ကိုအော်ဟစ်တောင့်တလျက်နေကြ၏။

ဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းမှုကားထာဝစဉ်ကွယ်  
ပျောက်သွားတော့၏။ ယင်းကိုပြည်တွင်းမှ

နှင့်ထုတ်လိုက်ကြလေပြီ။- 12 မြို့သည်ပျက်စီးယိုယွင်းလျက်ကျန်ခဲ့၏။  
မြို့တံခါးများသည်လည်းကျိုးပျက်၍ သွားလေပြီ။-

13 ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးမှနိုင်ငံရှိသမျှတို့တွင်  
ဤနည်းအတိုင်းပင်ဖြစ်ပျက်ရလိမ့်မည်။

ဤသို့ဖြစ်ပျက်ရာအချိန်သည်သံလွင်သီး  
များကိုအပင်ရှိသမျှမှရိုက်ချလျက်၊ စပျစ်သီးအကြွင်းအကျန်များကိုလည်း

စပျစ်နွယ်များမှဆွတ်ခူးပြီးသည့်အချိန်၊  
သီးနှံများရိတ်သိမ်းမှုပြီးဆုံးရာကာလ နှင့်တူလိမ့်မည်။

14 အသက်မသေဘဲကျန်ရှိကြသူတို့သည် ရွှင်  
လန်းဝမ်းမြောက်လျက်သီချင်းဆိုကြလိမ့် မည်။

အနောက်အရပ်မှလူတို့သည်ဘုရားသခင်၏ကြီးမြတ်တော်မူပုံကိုဖော်ပြ၍  
15 အရှေ့အရပ်မှလူတို့ကကိုယ်တော်အား

ထောမနာပြုကြလိမ့်မည်။ ပင်လယ်ကမ်းခြေ  
တွင်နေထိုင်ကြသူတို့သည်လည်း က္လသရေလ

အမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရ

ဘုရားအားထောမနာပြုကြလိမ့်မည်။-

16 ငါတို့သည်သူတော်ကောင်းတရားကျင့်သူ  
ကုသရေလအမျိုးသားတို့အား ကမ္ဘာရပ်စွန်း  
ရပ်ဖျားများမှချီးကူးကြသည့်သီချင်း  
သံများကိုကြားရကြလိမ့်မည်။

သို့ရာတွင်ငါသည်မျှော်လင့်ရာမဲ့ဖြစ်လျက်  
လုံးပါးပါး၍နေပါသည်တကား။ သစ္စာမဲ့  
သူတို့သည်ဆက်လက်၍သစ္စာဖောက်လျက်  
ဆိုးရွားသည်ထက်ဆိုးရွား၍လာကြ၏။- 17 အို

ကမ္ဘာသူကမ္ဘာသားတို့၊ ထိတ်လန့်ဖွယ်ရာ  
ဘေးဥပဒ်များ၊ မြေတွင်းများနှင့်ကျော့ကွင်း  
များသည်သင်တို့အားစောင့်မျှော်လျက်နေ ကြ၏။-  
18 ထိတ်လန့်ဖွယ်ရာဘေးဥပဒ်မှလွတ်မြောက်

ရန်ကြိုးစားသူသည်မြေတွင်းထဲသို့ကျ  
လိမ့်မည်။ မြေတွင်းမှလွတ်မြောက်လာသူသည်  
ကျော့ကွင်းတွင်မိလိမ့်မည်။ ကောင်းကင်မှမိုး  
ကြီးသည်ထန်စွာရွာသွန်း၍ ကမ္ဘာမြေကြီး  
၏အုတ်မြစ်များသည်တုန်လှုပ်လိမ့်မည်။-

19 ကမ္ဘာမြေကြီးသည်ကွဲအက်ကာကစဉ်  
ကလျားဖြစ်လျက်နှစ်ခြမ်းပွင့်၍သွား လိမ့်မည်။-

20 ကမ္ဘာမြေကြီးသည်လေမုန်တိုင်းမိသည့်တံ  
ကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ သေသောက်ကြူးသူကဲ့သို့  
လည်းကောင်းယိမ်းယိုင်လျက်နေလိမ့်မည်။

ကမ္ဘာ လောကသည်အပြစ်ဝန်ထုပ်ပိလျက်နေ  
သဖြင့် ပြိုလဲသွားလိမ့်မည်။ နောက်တစ်ဖန်  
ပြန်၍ထနိုင်တော့မည်မဟုတ်။

21 မိုးကောင်းကင်ကိုအစိုးရသည့်နတ်များ  
နှင့်လောကီဘုရင်တို့အား ထာဝရဘုရား  
အပြစ်ဒဏ်ခတ်တော်မူမည့်အချိန်ကာလ  
ကျရောက်လာလိမ့်မည်။- 22 ဘုရားသခင်သည်ပြည်ရှင်မင်းတို့အား  
အကျဉ်းသမားများသဖွယ် တွင်းတစ်ခုတွင်  
ပြတ်သိပ်၍ချုပ်နှောင်ထားတော်မူလိမ့်မည်။  
အပြစ်ဒဏ်ခံကြမည့်အချိန်မရောက်  
မချင်း သူတို့အားကိုယ်တော်သည်အကျဉ်း  
ချ၍ထားတော်မူလိမ့်မည်။- 23 အန  
န့် တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသည်နန်း  
စံတော်မူတော့မည်ဖြစ်၍ လသည်မိုက်လျက်  
နေလိမ့်မည်။ နေသည်လည်းနောက်တစ်ဖန်ထွန်း  
လင်းတော့မည်မဟုတ်။ ကိုယ်တော်သည်ယေရု  
ရှလင်မြို့၊ ဇိအုန်တောင်ပေါ်တွင်စိုးစံတော်  
မူလိမ့်မည်။ ပြည်သူတို့၏ဦးစီးခေါင်းဆောင်  
များသည်လည်း ကိုယ်တော်၏ဘုန်းအသရေ  
တော်ကိုဖူးမြင်ရကြလိမ့်မည်။

# 25

ထောမနာသီချင်း

- 1       အို               ထာဝရဘုရားကိုယ်တော်ရှင်သည်၊  
           ကျွန်တော်မျိုး၏ဘုရားဖြစ်တော်မူပါ၏။  
           ကျွန်တော်မျိုးသည်ကိုယ်တော်ရှင်ကိုချီးမြှောက်၍  
           နာမတော်ကိုထောမနာပြုပါမည်။  
           ကိုယ်တော်ရှင်သည်အံ့ဩဖွယ်ရာအမှုတို့ကို  
           ပြုတော်မူပါပြီ။  
           ရှေးမဆွကပင်ပြုတော်မူခဲ့သည့်  
           အကြံအစည်တော်တို့ကို၊  
           တိကျစွာအကောင်အထည်ဖော်တော်မူပါပြီ။
- 2       ကိုယ်တော်ရှင်သည်မြို့များကိုယိုယွင်းပျက်စီးလျက်  
           နေစေတော်မူ၍၊  
           မြို့တံတိုင်းတို့ကိုလည်းဖြိုဖျက်တော်မူပါပြီ။  
           ကျွန်တော်မျိုးတို့ရန်သူများတည်ဆောက်ခဲ့သည့်  
           နန်းတော်များသည်  
           ထာဝစဉ်ကွယ်ပျောက်၍သွားလေပြီ။
- 3       တန်ခိုးကြီးမားသည့်လူမျိုးတို့သည်ကိုယ်တော်   ရှင်ကို  
           ထောမနာပြုကြပါလိမ့်မည်။  
           ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်သူတို့နေထိုင်ရာ  
           မြို့များတွင်လည်း  
           ကိုယ်တော်အားကြောက်လန့်၍နေကြပါလိမ့်မည်။
- 4       ဆင်းရဲသူနှင့် ခိုကိုးရာမဲ့သူတို့သည်  
           ကိုယ်တော်ရှင်၏ထံတော်သို့ခိုလှုံကြသဖြင့်  
           ဒုက္ခရောက်ချိန်၌ဘေးမဲ့လုံခြုံမှုကိုရရှိကြ ပါပြီ။



ကိုယ်တော်ရှင်သည်သူတို့အားမိုးသက်မုန်တိုင်းမှ  
 အကာအကွယ်ကိုလည်းကောင်း၊  
 ပြင်းထန်သည့်အပူရှိန်မှခိုလှုံရန်အရိပ်      အာဝါသ  
 ကိုလည်းကောင်းပေးတော်မူပါ၏။  
 ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်သူတို့၏တိုက်ခိုက်မှုသည်၊  
 ဆောင်းလေပြင်းနှင့်လည်းကောင်း၊  
 5 ခြောက်သွေ့ရာဒေသတွင်မိုးခေါင်မှုနှင့် လည်းကောင်း၊  
 တူပါ၏။  
 သို့ရာတွင် အို ထာဝရဘုရား၊ကိုယ်တော်ရှင်သည်  
 ကျွန်တော်မျိုးတို့ရန်သူများ၏အသံကို  
 တိတ်စေတော်မူပါပြီ။  
 မိုးတိမ်သည်ပူအိုက်သည့်နေကိုအေးမြလာစေ  
 သကဲ့သို့၊  
 ကိုယ်တော်ရှင်သည်ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်သူတို့၏  
 အော်ဟစ်သံကိုတိတ်စေတော်မူပါ၏။

ညစာစားပွဲကြီးတစ်ရပ်ထာဝရဘုရား  
 ပြင်ဆင်တော်မူခြင်း

6 အနု နှု တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသည် ဇိအုန်  
 တောင်တော်ပေါ်တွင်ကမ္ဘာပေါ်ရှိလူမျိုးတကာ  
 တို့အတွက်      အမွန်မြတ်ဆိုးစားဖွယ်ခဲဖွယ်များ  
 နှင့်အကောင်းဆုံးစပျစ်ရည်များဖြင့်      ညစာ  
 စားပွဲကြီးကိုပြင်ဆင်တော်မူလိမ့်မည်။-

7      ထိုအရပ်တွင်ကိုယ်တော်သည်အံ့မှိုင်းလျက်ရှိ

နေသည့်ဝမ်းနည်းဖွယ်မိုးတိမ်လွှာကို လူမျိုး  
တကာတို့အပေါ်မှဖယ်ရှားတော်မူလိမ့်မည်။-

8 ထာဝရဘုရားသည်သေခြင်းတရားကိုထာဝ  
စဉ်ချေမှုန်းဖျက်ဆီးတော်မူလိမ့်မည်။ လူ့ခပ်သိမ်း  
တို့၏မျက်နှာမှမျက်ရည်များကိုသုတ်တော်မူ  
၍ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးတွင် မိမိ၏လူမျိုးတော်ကြို  
တွေ့ရသည့်အရှက်ကွဲအကျိုးနည်းမှုများကို  
လည်းဖယ်ရှားတော်မူလိမ့်မည်။ ဤကားထာဝရ  
ဘုရားကိုယ်တော်တိုင်မိန့်တော်မူသောစကား ပင်ဖြစ်၏။\*

9 ဤအမှုအရာများဖြစ်ပျက်လာသောအခါ  
လူ့အပေါင်းတို့က `ကိုယ်တော်သည်ငါတို့၏  
ဘုရားသခင်ဖြစ်တော်မူပါသည်တကား။  
ငါတို့သည်ကိုယ်တော်ကိုယုံကြည်ကိုးစား သည်ဖြစ်၍  
ကိုယ်တော်ကလည်းငါတို့အား ကယ်ဆယ်တော်မူလေပြီ။  
ကိုယ်တော်ကား ထာဝရဘုရားပေတည်း။  
ငါတို့သည် ကိုယ်တော်ကိုယုံကြည်ကိုးစားခဲ့ကြ၏။  
ကိုယ်တော်သည်ငါတို့ကိုကယ်တင်တော်  
မူပြီဖြစ်၍ယခုအခါ ငါတို့သည်ဝမ်း  
မြောက်ကြည်နူးရွှင်မြူးအားရကြပေ သည်'  
ဟုဆိုကြလိမ့်မည်။

မောဘပြည်ကိုဘုရားသခင်အပြစ်ဒဏ်  
ခတ်တော်မူမည့်အကြောင်း

\* 25:8 ခကော၊ ၁၅:၅၄။ ဗျ၊ ၇:၁၇၊ ၂၁:၄။

10 ထာဝရဘုရားသည် ဇိအုန်တောင်ကိုကွယ်  
 ကာစောင့်ရှောက်တော်မူလိမ့်မည်။ သို့ရာတွင်  
 မောဘပြည်သူတို့မူကားနွားချေးနှင့်ရော  
 နှောနေသောကောက်ရိုးကဲ့သို့နှင့်ချေခြင်း  
 ကိုခံရကြလိမ့်မည်။-☆ 11 သူတို့သည်ရေကူးသူကဲ့သို့လက်များကို  
 ဆန့်၍ကူးယက်ရန်ကြိုးစားပါသော်လည်း  
 ထာဝရဘုရားသည်သူတို့၏မာန်မာန  
 ကိုနှိမ်ချသဖြင့်လက်များကိုလေးလံ ၍နေစေလိမ့်မည်။-  
 12 ဘုရားသခင်သည်မြင့်မားသည့်မောဘမြို့  
 ရိုး၊ ခံတပ်များကိုဖျက်ဆီးကာဖုတ်ထဲသို့  
 ပြိုကျစေတော်မူလိမ့်မည်။

# 26

ဘုရားသခင်သည်မိမိ၏လူမျိုးတော်အား  
 အောင်ပွဲခံစေတော်မူခြင်း

1 ယုဒပြည်တွင်အောက်ပါသီချင်းကိုလူတို့  
 သီဆိုကြသည့်နေ့ရက်ကာလကျရောက်လာ လိမ့်မည်။  
 သူတို့က  
 “ငါတို့၏မြို့တို့သည်ခိုင်ခန့်ပေသည်။  
 ကယ်တင်ခြင်းနှင့်ဆိုင်သောမြို့ရိုးများကို  
 ဘုရားသခင်ကိုယ်တော်တိုင်ကာကွယ်တော်မူ ပါ၏။

---

☆ 25:10 ဟေရှာ၊ ၁၅:၁-၁၆:၁၄။ ယေ၊ ၄၈:၁-၄၇။ ယေဇ၊ ၂၅:၈-၁၁။ အာ၊ ၂:၁-၃။ ဇေ၊ ၂:၈-၁၁။

2 မြို့တံခါးတို့ကိုဖွင့်လိုက်ပြီးလျှင်ဖြောင့်မှန် ရာကို  
 ပြုကျင့်သည့်လူမျိုး၊  
 သစ္စာရှိသည့်လူမျိုးအားဝင်ခွင့်ပြုကြလော့။

3 အို ထာဝရဘုရား၊ ကိုယ်တော်ရှင်သည်  
 စိတ်နှလုံးတည်ကြည်၍  
 ကိုယ်တော်ရှင်ကိုယုံကြည်ကိုးစားကြသူတို့ အား  
 စစ်မှန်သောငြိမ်းချမ်းသာယာမှုကိုပေးတော် မူပါ၏။

4 ထာဝရဘုရားကိုအမြဲတစေယုံကြည် ကိုးစားကြလော့။  
 ကိုယ်တော်သည်ငါတို့အားအစဉ်ကွယ်ကာ  
 စောင့်ထိန်းတော်မူလိမ့်မည်။

5 ကိုယ်တော်သည်မာန်မာနကြီးသူတို့ကို  
 ရှုတ်ချတော်မူပြီးလျှင်၊  
 သူတို့နေထိုင်ရာခိုင်ခန့်သည့်မြို့ကို  
 ဖျက်ဆီးတော်မူ၍၊

မြို့ရိုးများကိုဖုတ်ထဲသို့ပြိုကျစေတော်မူလေပြီ။

6 ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်မှုခံခဲ့ရကြသူ တို့သည်လည်း  
 ယခုအခါ၊ ထိုမြို့ကိုခြေနှင့်နင်း၍  
 ကျော်လွှားသွားလာလျက်ရှိကြ၏။

7 အို ထာဝရဘုရား၊ ကိုယ်တော်ရှင်သည်  
 သူတော်ကောင်းတို့လမ်းကိုဖြောင့်စေတော်မူပါ၏။  
 သူတို့သွားရသောခရီးလမ်းသည်လည်းညီညာ ပါ၏။

8 ကျွန်တော်မျိုးတို့သည်ကိုယ်တော်ရှင်၏  
 အလိုတော်အတိုင်းလိုက်၍၊

ကိုယ်တော်ရှင်အားမျှော်ကိုးလျက်ရှိကြပါ၏။

ကိုယ်တော်ရှင်ကိုသာလျှင် တောင့်တကြပါ၏။

9 ည ည့်အခါ၌ကျွန်တော်မျိုးသည်ကိုယ်တော်ရှင်အား  
စိတ်နှလုံးအကြွင်းမဲ့တသပါ၏။

ကမ္ဘာမြေကြီးနှင့်ကမ္ဘာသူကမ္ဘာသားတို့အား

ကိုယ်တော်ရှင်တရားစီရင်တော်မူသောအခါ၊

တရားမျှတမှုဆိုသည်မှာအဘယ်အရာ ဖြစ်သည်ကို  
သူတို့သိရှိကြပါလိမ့်မည်။

10 ကိုယ်တော်ရှင်သည်သူယုတ်မာတို့အား

သနားညှာတာတော်မူသော်လည်း၊

သူတို့သည်ဖြောင့်မှန်ရာကိုပြုကျင့်ရန်  
နားမလည်ကြပါ။

သူတော်ကောင်းတို့နေထိုင်ရာဤပြည်၌ပင် လျှင်  
သူတို့သည်မတရားသောအမှုတို့ကိုပြုလျက်  
ရှိကြပါ၏။

ကိုယ်တော်ရှင်၏အာနုဘော်တော်ကိုလည်း

အသိအမှတ်မပြုကြပါ။

11 ရန်သူများသည်မိမိတို့အား၊

ကိုယ်တော်ရှင်အပြစ်ဒဏ်ခတ်တော်မူမည်  
ကိုမသိကြပါ။

အို ထာဝရဘုရားသူတို့အားအရှက်ကွဲ စေတော်မူပါ။

ဒုက္ခရောက်စေတော်မူပါ။

ကိုယ်တော်ရှင်ပြင်ဆင်ထား တော်မူသည့်အပြစ်ဒဏ်ကိုခံစေတော်မူပါ။

ကိုယ်တော်ရှင်သည်မိမိ၏လူမျိုးတော်အား  
အဘယ်မျှချစ်တော်မူကြောင်း သူတို့အားပြတော်မူပါ၏။<sup>☆</sup>

12 အို ထာဝရဘုရားကိုယ်တော်ရှင်သည်  
ကျွန်တော်မျိုးတို့အားကောင်းစားခွင့်  
ပေးတော်မူပါလိမ့်မည်။  
ကျွန်တော်မျိုးတို့၏အောင်မြင်မှုမှန်သမျှ သည်  
ကိုယ်တော်ရှင်စီရင်တော်မူသောအမှုများ၏  
အကျိုးဆက်ပင်ဖြစ်ပါ၏။

13 ကျွန်တော်မျိုးတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရ ဘုရား၊  
ကျွန်တော်မျိုးတို့သည်  
သူတစ်ပါးတို့အုပ်စိုးမှုကို ခံရကြပါပြီ။  
သို့ရာတွင်ကိုယ်တော်ရှင် တစ်ပါးတည်းသာလျှင်၊  
ကျွန်တော်မျိုးတို့၏အရှင်သခင်ဖြစ်တော်မူပါ၏။

14 ထိုသူတို့သည်ယခုအခါကွယ်လွန်သွား ကြပါပြီ။  
တစ်ဖန်ပြန်၍အသက်ရှင်ကြတော့မည်မဟုတ်ပါ။  
ကိုယ်တော်ရှင်သည်သူတို့အားအပြစ်ဒဏ်ခတ်၍၊  
သုတ်သင်ပယ်ရှင်းတော်မူလိုက်ပြီဖြစ်သဖြင့်၊  
သူတို့၏ဝိညာဉ်များသည်လည်းသင်္ချိုင်းထဲမှ  
ထကြလိမ့်မည်မဟုတ်ပါ။  
သူတို့အားအဘယ်သူမျှလည်း သတိမရကြတော့ပါ။

15 အို ထာဝရဘုရားကိုယ်တော်ရှင်သည်

<sup>☆</sup> 26:11 ဟေဗြဲ၊ ၁၀:၂၇။

ကျွန်တော်မျိုးတို့၏နိုင်ငံကိုကြီးပွားတိုးတက်  
စေတော်မူပါပြီ။

ကြီးပွားတိုးတက်စေတော်မူပါပြီ။

ယင်း၏နယ်ပယ်တို့လည်းလေးဘက်လေးတန်  
ပိုမိုကျယ်ဝန်းစေတော်မူပါပြီ။

ဤသို့ပြုတော်မူသဖြင့်ကိုယ်တော်ရှင်တွင်  
ဂုဏ်အသရေရှိပါ၏။

16 အို ထာဝရဘုရားကိုယ်တော်ရှင်သည်မိမိ၏  
လူမျိုးတော်အားအပြစ်ဒဏ်ခတ်တော်မူသဖြင့်၊  
သူတို့သည်ပြင်းစွာစိတ်ဒုက္ခရောက်လျက်  
အထံတော်သို့ဆုတောင်းပတုထနာ ပြုကြပါ၏။

17 အို ထာဝရဘုရားကိုယ်တော်ရှင်သည်  
ကျွန်တော်မျိုးတို့အားသားဖွားသည့်  
အမျိုးသမီးကဲ့သို့၊

နာကျင်ခြင်းဝေဒနာနှင့်အော်ဟစ်စေတော် မူပါပြီ။

18 ကျွန်တော်မျိုးတို့သည်နာကျင်ခြင်း  
ဝေဒနာခံရကြပါ၏။

သို့ရာတွင်အဘယ်အမှုကိုမျှ မဖြစ်ပွားစေပါ။

ကျွန်တော်မျိုးတို့သည်မိမိတို့နိုင်ငံအတွက်  
အဘယ်အောင်ပွဲကိုမျှမရကြပါ။  
အဘယ်အမှုကိုမျှအထမြောက်အောင်  
ဆောင်နိုင်ခဲ့သည်မရှိပါ။

19 ကျွန်တော်မျိုးတို့၏လူစုအနက်မှ  
 သေလွန်သွားကြသူတို့သည်၊ တစ်ဖန်ပြန်၍  
 အသက်ရှင်လာကြပါလိမ့်မည်။  
 သူတို့၏ခန္ဓာကိုယ်များသည်အသက်ဝင်၍  
 လာပါလိမ့်မည်။  
 သင်္ချိုင်းတွင်း၌လဲလျောင်းနေသောသူသေတို့သည်  
 ထ၍ရွှင်လန်းစွာသီချင်းဆိုကြပါလိမ့်မည်။  
 အရောင်လျှပ်သည့်ဆီးနှင်းများသည်ကမ္ဘာမြေ ကြီးကို  
 ပြန်လည်စိမ်းလန်းလာစေသကဲ့သို့  
 ကာလကြာမြင့်စွာကပင်သေလွန်ခဲ့သော  
 သူတို့ကိုထာဝရဘုရားသည်ပြန်၍ အသက်ရှင်စေတော်မူပါလိမ့်မည်။\*

တရားစီရင်ခြင်းနှင့်ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်း

20 ငါ၏အမျိုးသားတို့၊ သင်တို့သည်မိမိတို့အိမ်  
 တွင်းသို့ဝင်၍တံခါးများကိုပိတ်ထားကြ  
 လော့။ ဘုရားသခင်၏အမျက်တော်ပြေသည်  
 တိုင်အောင်ကာလအနည်းငယ်ပုန်းအောင်းနေ  
 ကြလော့။- 21 ထာဝရဘုရားသည်ကမ္ဘာသူကမ္ဘာသားတို့  
 အားအပြစ်ဒဏ်ခတ်ရန်ကြွလာတော်မူလိမ့်  
 မည်။ ကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်တွင်လျှို့ဝှက်ကူးလွန်  
 ထားသည့်လူသတ်မှုများသည်ပေါ်လွင်ထင်  
 ရှား၍လာလိမ့်မည်။ အသတ်ခံရသူတို့အား  
 မြေကြီးသည်ဖုံးကွယ်ထားတော့မည်မဟုတ်။

\* 26:19 ဒါ ၁၂:၂။



# 27

1 ထိုကာလ၌ထာဝရဘုရားသည်ကြီးမား  
 ထက်မြက်သောဌ ဌားတော်ဖြင့် တွန့်လိမ်လျက်နေ  
 သည့်မြေကြီးလဝံသန်ကိုအပြစ်ဒဏ်ခတ် တော်မူ၍၊  
 ပင်လယ်နဂါးကြီးကိုလည်းသတ် တော်မူလိမ့်မည်။\*

2 ထိုကာလ၌ထာဝရဘုရားသည် မိမိ၏  
 သာယာသောစပျစ်ဥယျာ ဥှ်နှင့်ပတ်သက်၍၊-

3 "ငါသည်ဤဥယျာ ဥှ်ကိုအခါမလပ်စောင့်  
 ကြပ်ကြည့်ရှုကာရေလောင်း၏။ အဘယ်သူမျှ  
 မဖျက်ဆီးနိုင်စေရန်နေ့ရောည ဥှ်ပါစောင့်ကြပ်  
 ကြည့်ရှု၏။- 4 စပျစ်ဥယျာ ဥှ်အပေါ်၌ငါအမျက်မထွက်  
 တော့ပြီ။ ငါခုတ်ထွင်ပစ်ရန်ဆူးပင်မျိုးစုံရှိ  
 စေချင်ပါဘိ။ ယင်းတို့ကိုငါသည်လုံးဝ မီးရှို့ပစ်မည်။-

5 သို့ရာတွင်ငါ၏လူမျိုးတော်၏ရန်သူများ သည်  
 ငါ၏ကွယ်ကာစောင့်ထိန်းမှုကိုအလိုရှိ ပါမှု  
 ငါနှင့်ပြေလည်ကျေအေးမှုရရှိရန် ဆောင်ရွက်ကြရာ၏။  
 သူတို့သည်ငါနှင့်ပြေ လည်ကျေအေးမှုရရှိရန်  
 အမှန်ပင်ဆောင် ရွက်ကြရာ၏" ဟုမိန့်တော်မူလိမ့်မည်။

6 ထိုနေ့၌ယာကုပ်၏သားမြေးများဖြစ်သော  
 ကုသရေလအမျိုးသားတို့သည် သစ်ပင်သဖွယ်  
 အမြစ်စွဲ၍ဖူးပွင့်ကြလိမ့်မည်။ ကမ္ဘာမြေကြီး  
 သည်သူတို့၏သားမြေးများနှင့်ပြည့်နှက်၍ နေလိမ့်မည်။

---

\* 27:1 ယောဘ၊ ၄၁:၁။ ဆာ၊ ၇၄:၁၄၊ ၁၀၄:၂၆။

7 ကူသရေလအမျိုးသားတို့သည် မိမိတို့ရန်သူများလောက် ပြင်းထန်စွာထာဝရဘုရား၏ အပြစ်ဒဏ်ကိုမခံရကြ၊ ရန်သူများလောက်လည်းမသေရကြ။- 8 ထာဝရဘုရားသည်မိမိလူမျိုးတော်အား ပြည်နှင့်ဒဏ်ပေး၍အပြစ်ဒဏ်ခတ်တော်မူ၏။ သူတို့သည်အရှေ့မှလာသောလေပြင်းမုန်တိုင်းတွင်လွင့်ပါသွားရဘိသကဲ့သို့ မိမိတို့ပြည်မှထွက်ခွာသွားရကြလေသည်။-

9 ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာယဇ်ပလ္လင်ကျောက်ရှိသမျှသည် မြေဖြူကျောက်ကဲ့သို့ထုထောင်းချေမှုန်းခြင်းကိုခံရ၍ အာရှရတံခွန်တိုင်များနှင့် နံ့သာပေါင်းကိုမီးရှို့ရာပလ္လင်များမကျန် မရှိတော့သည့်အချိန်ကာလမကျရောက် မီ ကူသရေလအမျိုးသားများသည် မိမိတို့၏အပြစ်များမှဖြေလွတ်ဖယ်ရှားလိမ့်မည် မဟုတ်။

10 ခိုင်ခံ့စွာတန်တိုင်းကာရံထားသည့်မြို့သည် ပျက်စီးယိုယွင်းလျက်ရှိ၏။ ထိုမြို့သည်လူသူမရှိသည့်တောက နှု တာရကဲ့သို့ဆိတ်ငြိမ်၍နေ၏။ ယင်းသည်ကျွဲနွားတို့အစာစားနားနေရာ စားကျက်ဖြစ်လေပြီ။- 11 သစ်ပင်များမှအကိုင်းအခက်တို့သည်ကျိုးကျခြောက်သွေ့လျက်ရှိသဖြင့် အမျိုးသမီးများသည်လာ၍ထင်းခွေကြလေသည်။ လူတို့သည်အသိတရားမရှိကြသဖြင့် သူတို့၏

ဖန်ဆင်းတော်မူရှင်ဘုရားသခင်သည်သူတို့  
အားသနားကြင်နာကရုဏာထားတော်မူ လိမ့်မည်မဟုတ်။

12 ထိုကာလ၌ထာဝရဘုရားကိုယ်တော်တိုင်

ဥဖရတ်မြစ်မှအီဂျစ်ပြည်နယ်စပ်အထိ  
မိမိလူတို့ကိုတစ်ယောက်ပြီးတစ်ယောက်

ယူတော်မူ၍ဂျုံစပါးအကောင်းနှင့် အညံ့  
ကိုစပါးနယ်လျက်ခွဲခြားသကဲ့သို့ခွဲ ခြားတော်မူမည်။

13 ထိုနေ့ရက်ကာလကျရောက်သောအခါအာ

ရှုရီပြည်နှင့်အီဂျစ်ပြည်၌ပြည်နှင့်ဒဏ်သင့်

လျက်နေသော ကုသရေလအမျိုးသားအပေါင်း  
ကိုခေါ်ယူရန်တံပိုးခရာမှုတ်လိမ့်မည်။ သူ

တို့သည်လည်းယေရုရှလင်မြို့ရှိမြင့်မြတ်

သောတောင်တော်ပေါ်တွင် ထာဝရဘုရား

အားကိုးကွယ်ဝတ်ပြုရန်လာရောက်ကြ လိမ့်မည်။

## 28

မြောက်ပိုင်းကုသရေလနိုင်ငံကိုသတိပေးခြင်း

1 ကုသရေလနိုင်ငံသည်အမိ ဂလာရှိ၏။ မိမိ

၏သေသောက်ကြူးသောခေါင်းဆောင်များဆောင်း

ထားသည့်ပန်းဦးရစ်များနွမ်းသကဲ့သို့၊ ထို

နိုင်ငံ၏ဘုန်းအသရေသည်ညှိုးနွမ်းလျက်

နေ၏။ ထိုခေါင်းဆောင်တို့သည်ဝင့်ဝါမော်ကြွား

ကာ၊ မိမိတို့ဦးခေါင်းကို နံ့သာဆီမွှေးကောင်း

စွာလိမ်း၍ထားကြသော်လည်းသေသောက်

ကြူးကာလဲ၍နေကြ၏။- 2 ထာဝရဘုရားသည်သူတို့အားတိုက်ခိုက်  
 စေရန် တန်ခိုးခွန်အားကြီးမားသူတစ်ဦး  
 ကိုအသင့်ထားရှိတော်မူ၏။ ထိုသူသည်  
 မိုးသီးမုန်တိုင်းကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ အဟုန်  
 ပြင်းသည့်မိုးကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ ထိန်းချုပ်  
 ၍မရနိုင်သည့်မြစ်လျှံရေကဲ့သို့လည်းကောင်း၊  
 တစ်ပြည်လုံးကိုလွှမ်းခြုံနှိမ်နင်း ပစ်လိမ့်မည်။-

3 ထိုသေသောက်ကြူးသောခေါင်းဆောင်တို့  
 ဂုဏ်ယူဝါကြွားမှုသည် ခြေနှင့်နင်းချေ  
 ခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်။- 4 မာန်မာနထောင်လွှားသူခေါင်းဆောင်များ  
 ၏မှေးမှိန်လျက်နေသောဂုဏ်အသရေသည်  
 မှည့်သည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက်ခူးဆွတ်စားသုံး  
 လိုက်သည့်ရာသီစာသံ ဘောသဖ န်းသီး  
 များကဲ့သို့ကွယ်ပျောက်၍သွားလိမ့်မည်။

5 အန နှု တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသည်အသက်  
 မသေဘဲ ကျန်ရှိခဲ့သည့်မိမိ၏လူမျိုးတော် အတွက်  
 ဘုန်းအသရေတောက်ပသောဦးရစ် သရဖူသဖွယ်  
 ဖြစ်တော်မူမည့်နေ့ရက်ကာလ ကျရောက်လာလိမ့်မည်။-

6 ကိုယ်တော်သည်တရားသူကြီးအဖြစ်ဆောင်  
 ရွက်ရသူတို့အား တရားမျှတစွာပြုကျင့်  
 တတ်သောစိတ်နေသဘောထားကိုလည်းကောင်း၊  
 ရန်သူတို့ကိုမြို့တံခါးများမှနှင်ထုတ်ရ ကြသောသူတို့အား  
 ရဲစွမ်းသတ္တိကိုလည်း ကောင်းပေးတော်မူလိမ့်မည်။

ဟေရှာယနှင့်သေသောက်ကြူးသော  
ယုဒပရောဖက်များ

7 ပရောဖက်များနှင့်ယဇ်ပုရောဟိတ်များပင် လျှင်  
သေသောက်ကြူးကြသဖြင့်ယိမ်းထိုး၍ နေကြ၏။  
သူတို့သည်စပျစ်ရည်နှင့်သေရည် အသောက်လွန်သဖြင့်  
ဂယောင်ချောက်ချားဖြစ် ကာခြေချော်၍လဲကြ၏။  
ပရောဖက်တို့သည် မှူးယစ်လျက်နေရကား ဘုရားသခင်ပြ  
တော်မူသောဗျာဒိတ်ရူပါရုံများ၏အနက် အဋ္ဌ  
ဌိ ပု ပါ ယ်ကိုနားမလည်ကြ။ ယဇ်ပုရောဟိတ်  
တို့သည်လည်း မိမိတို့ထံသို့ရောက်ရှိလာ  
သည့်အမှုများကိုစီရင်ဆုံးဖြတ်ရန် မတတ်ကြ။-

8 သူတို့၏စားပွဲများသည်ရစရာမရှိ  
အောင်အန်ဖတ်များနှင့်ပေကျံ၍နေတော့၏။

9 သူတို့က`ဤသူသည်ငါတို့အားအဘယ်  
သူထင်မှတ်၍ သွန်သင်နေပါသနည်း။  
သူ ၏သတင်းစကားသည်အဘယ်သူတို့  
အတွက်အကျိုးရှိပါမည်နည်း။ နို့ဖြတ်  
ကာစကလေးများနှင့်သာလျှင်သင့် တော်ပေသည်။-

10 သူသည်ငါတို့အားကြိုးစား၍လုံးစေ  
ပတ်စေ၊ တစ်ကြောင်းပြီးတစ်ကြောင်းတစ်ပိုဒ်  
ပြီးတစ်ပိုဒ်သင်ကြားလျက်နေ၏။' ဟုငါ  
၏အကြောင်းညဉ်းညပြောဆိုကြလေ သည်။

11 အကယ်၍သင်တို့သည်ငါ၏စကားကိုနား

မထောင်ကြပါမူထာဝရဘုရားသည် သင်  
 တို့အားကျောင်းမှန်းကန်မှန်းသိအောင်ထူး  
 ဆန်းသောဘာသာစကားပြောဆိုသူ လူ  
 မျိုးခြားတို့ကိုအသုံးပြုတော်မူလိမ့်မည်။-\*

12 ကိုယ်တော်သည်သင်တို့အားငြိမ်းအေးချမ်းမြေ့  
 စွာနေထိုင်ခွင့်ကိုပေးတော်မူသော်လည်း သင်  
 တို့သည်ကိုယ်တော်၏စကားကိုနားမထောင် ကြ။-

13 သို့ဖြစ်၍ထာဝရဘုရားသည်သင်တို့အား  
 ကျောင်းမှန်းကန်မှန်းသိအောင်လုံးစေ့ပတ်စေ့  
 တစ်ကြောင်းပြီးတစ်ကြောင်းတစ်ပိုဒ်ပြီးတစ်  
 ပိုဒ် သွန်သင်တော်မူလိမ့်မည်။ ထိုအခါသင်တို့  
 သည်ခြေလှမ်းလိုက်တိုင်းလဲကျကြလိမ့်မည်။  
 သင်တို့သည်ထိခိုက်ဒဏ်ရာရလျက်ကျော့  
 ကွင်းတွင်မိကာအဖမ်းခံရကြလိမ့်မည်။

**ဇိအုန်တောင်အတွက်ထောင့်ချုပ်ကျောက်**

14 ယခုယေရုရှလင်မြို့တွင် ဤလူတို့အား  
 အုပ်စိုးလျက်ရှိသည့်အချင်းမောက်မာ ထောင်လွှားသူတို့၊  
 ထာဝရဘုရားမိန့် တော်မူသည်ကိုနားထောင်ကြလော့။-

15 သင်တို့သည်သေမင်းနှင့်မဟာမိတ်စာချုပ်  
 ချုပ်ဆိုထားပြီဟူ၍လည်းကောင်း၊ မရဏ  
 နိုင်ငံနှင့်သဘောတူညီမှုရရှိပြီဟူ၍ လည်းကောင်းကြွားဝါတတ်ကြ၏။  
 သင်တို့ သည်လိမ်လည်လှည့်စားမှုများကိုအမှီ

\* 28:11 ဝကော ၁၄:၂၁။

သဟဲပြုကာဘေးမဲ့လုံခြုံမှုကိုရှာသူ များဖြစ်သဖြင့်  
ဘေးအန္တရာယ်ကျရောက် ချိန်၌လည်းအသက်ချမ်းသာရာရလိမ့်  
မည်ဟုစွဲမှတ်ယုံကြည်ကြလေသည်။-

16 ယခုအန နှု တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရား  
မိန့်တော်မူသည်ကား`ငါသည်ဇိအုန်တောင်  
တွင်တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့်အုတ်မြစ်ကိုချ  
တော်မူမည်။ ငါသည်ခိုင်မြဲစွာယုံကြည်မျှော်  
လင့်တတ်သူသည် သည်းခံလျက်စောင့်ဆိုင်း  
တတ်၏' ဟူသောကမ္ပည်းစာတမ်းပါရှိသည့်  
အဖိုးတန်ထောင့်ချုပ်ကျောက်ကိုလည်းထို  
အုတ်မြစ်တွင်ထည့်သွင်းထားရှိမည်။-\*

17 ထိုအုတ်မြစ်အတွက်တရားမျှတမှုကို တံမျဉ်းကြိုး၊  
ရိုးသားဖြောင့်မှန်မှုကိုချိန် သီးကြိုးအဖြစ်အသုံးပြုမည်။  
ထိုကြောင့်ငါသည်မိုးသီးမှန်တိုင်းသဖွယ်  
သင်တို့၏အမှီသဟဲဖြစ်သည့်လိမ်လည်  
မှုများကို သိမ်းကျုံးဖယ်ရှားကာမြစ်လျှံ  
ရေကဲ့သို့ သင်တို့၏လုံခြုံမှုကိုလည်းလွှမ်း  
မိုးပျက်ပြားစေတော်မူမည်။

18 သင်တို့သည်သေမင်းနှင့်ချုပ်ဆိုထားသည့်စာ  
ချုပ်ကိုပယ်ဖျက်၍ မရဏနိုင်ငံနှင့်ရရှိထား  
သည့်သဘောတူညီမှုကိုလည်းရုပ်သိမ်းရ ကြလိမ့်မည်။  
ရန်သူများချင်းနင်းဝင်ရောက် လာသောအခါ

\* 28:16 ဆာ၊ ၁၁၈:၂၂-၂၃။ ရော၊ ၉:၃၃၊ ၁၀:၁၁။ ၁ပေ၊ ၂:၆။

သင်တို့သည်အရေးရှုံးနိမ့် ကြလိမ့်မည်။-

19 သူတို့သည်သင်တို့အားနံနက်တိုင်းထပ်ကာ ထပ်ကာတိုက်ခိုက်ကြလိမ့်မည်။ သင်တို့သည် နေ့ရောည ဦးပါဒုက္ခရောက်ကြလိမ့်မည်။

ဘုရားသခင်၏ဗျာဒိတ်တော်ရောက်ရှိလာသည့် အခါတိုင်း ထိတ်လန့်၍နေကြလိမ့်မည်။-

20 သင်တို့သည်“ငယ်လွန်းသောစောင်ကိုခြုံ၍ တိုလွန်းသောကုတင်တွင်အိပ်ရန်ကြိုးစား သူ”

ကဲ့သို့ဖြစ်ကြလိမ့်မည်။- 21 ထာဝရဘုရားသည်ပေရုဇိမ်တောင်နှင့် ဂိဗော င်ချိုင့်ဝှမ်းတွင် ပြုတော်မူခဲ့သည့်နည်း

တူစစ်ချီတော်မူလိမ့်မည်။ ကိုယ်တော်သည် မိမိပြုရန်ရှိသည့်အမှုကိုပြီးပြတ်အောင်

ဆောင်ရွက်တော်မူလိမ့်မည်။ ထိုအမှုကား နက်နဲသိမ်မွေ့သည့်အရာဖြစ်၏။\*

22 အန နှု တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားသည်တစ် ပြည်လုံးကိုဖျက်ဆီးပစ်တော်မူရန် သ နှု နိဋ္ဌ

ဌာန် ချမှတ်ပြီးကြောင်းငါကြားသိရလေပြီ။ သင်တို့အားငါသတိပေးသည်ကိုပြက်

ရယ်မပြုကြနှင့်။ ပြက်ရယ်ပြုကြပါမူ သင်တို့သည်အသက်ဘေးမှလွတ်ကင်း

ရန်ပို၍ပင်ခဲယဉ်းပေလိမ့်မည်။

ဘုရားသခင်၏ဉာဏ်ပညာတော်

\* 28:21 ယောရှု၊ ၁၀:၁၀-၁၂။ ၂ရာ၊ ၅:၂၀။ ၅ရာ၊ ၁၄:၁၁။



23

သင်တို့ ငါပြောသည်ကိုနားထောင်ကြလော့။  
 အားငါပြောသည့်စကားကိုအာရုံစိုက်၍  
 နားထောင်ကြလော့။- 24 အဘယ်လယ်သမားမျှစိုက်ပျိုးမှုအတွက်  
 မိမိ၏လယ်ကိုအစဉ်အမြဲထွန်ယက်ပြင်  
 ဆင်၍မနေတတ်။- 25 မြေကိုပြုပြင်ပြီးလျှင်သူသည်စမုန်နက်၊  
 ဇီယာအစရှိသည့်မျိုးစေ့များကိုစိုက် ပျိုးတတ်၏။  
 ဂျုံစပါးနှင့်မုယောစပါးကို အတန်းလိုက်စိုက်ပျိုးကာ၊  
 လယ်အနားစွန်း တို့တွင်အခြားသောသီးနှံများကိုစိုက်  
 ပျိုးတတ်လေသည်။- 26 ဘုရားသခင်သည်သူ့အားအသိဉာဏ်ပေး  
 ထားတော်မူသဖြင့် သူသည်မိမိအဘယ်  
 သို့လုပ်ဆောင်ရမည်ကိုသိ၏။- 27 စမုန်နက်နှင့်ဇီယာနှံများကိုတင်းပုတ်နှုတ်  
 ရိုက်၍မနယ်တတ်။ ယင်းသို့ပြုမည့်အစား  
 ထိုက်လျောက်ရာတုတ်ငယ်ဖြင့်သာလျှင်  
 ရိုက်နယ်တတ်၏။- 28 သူသည်ဂျုံနှံများကိုလည်းအဆက်မပြတ်  
 နင်းနယ်ခြင်းအားဖြင့် ဂျုံဆံအများပျက်စီး  
 အောင်မပြုတတ်။ ဂျုံဆံများမပွန်းမပဲ့ရ  
 လေအောင်လှည်းဖြင့်အဘယ်သို့နင်းနယ်ရ  
 မည်ကိုသိ၏။- 29 သူသည်ဤအသိပညာမှန်သမျှကို  
 အနန္တတ တန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားထံတော်မှရရှိ ပေသည်။  
 ထာဝရဘုရားပြုတော်မူသော အကြံအစည်တော်တို့သည်  
 ဉာဏ်ပညာ အမြော်အမြင်နှင့်ပြည့်စုံ၍အစဉ်အောင်  
 မြင်မှုရှိပါပေသည်။

# 29

## ယေရုရှလင်မြို့၏ကံကြမ္မာ

1 ထာဝရဘုရား၏ယဇ်ပလ္လင်တော်တည်းဟူသော  
 ယေရုရှလင်မြို့ပင်လျှင်အမ ှိ ဂလာ  
 ရှိ၏။ ဒါဝိ ဒ်တပ်စခန်းချရာမြို့သည်အ မ  
 ှိ ဂလာရှိ၏။ ထိုမြို့တွင်တစ်နှစ်၊ နှစ်နှစ်မျှ  
 ပွဲလမ်းသဘင်များကိုဆင်နွှဲလျက်နေ ကြစေဦးတော့။-

2 ထိုနောက်ဘုရားသခင်သည် ထာဝရဘုရား  
 ၏ယဇ်ပလ္လင် လင်တော်ဟုအမည်တွင်သောမြို့ကို  
 ဘေးအ နှု တရာ ယ်ဆိုးဆိုက်ရောက်စေတော်မူလိမ့်  
 မည်။ လူတို့သည်ငိုယိုညည်းတွားမြည်တမ်း  
 ကြလိမ့်မည်။ တစ်မြို့လုံးပင်ယဇ်များကို  
 ပူဇော်ရာပလ္လင်အဖြစ်သို့ပြောင်းလဲသွား လိမ့်မည်။-

3 ဘုရားသခင်သည်ထိုမြို့ကိုတိုက်ခိုက်  
 ဝိုင်းရံထား၍ သိမ်းပိုက်တော်မူလိမ့်မည်။-

4 ယေရုရှလင်မြို့သည်မြေသင်္ချိုင်းတွင်း၌ စကားပြောရန်  
 ရုန်းကန်အားထုတ်လျက်နေ သည့်တစ္ဆေနှင့်တူလိမ့်မည်။  
 ထိုမြို့၏အသံ သည်လည်းဖုတ်တောထဲမှ မပီမသထွက်  
 ပေါ်လာသောတိုးညှင်းသောအသံဖြစ် လိမ့်မည်။

5 အို ယေရုရှလင်မြို့၊ သင့်ကိုတိုက်ခိုက်ကြ  
 သည့်လူမျိုးခြားအပေါင်းတို့သည် မြေမှုန့်  
 ကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ သူတို့၏ကြောက်မက်  
 ဖွယ်ကောင်းသည့်စစ်တပ်များသည် ဖွဲ့ကဲ့

သို့လည်းကောင်းချက်ခြင်းလွင့်စင်သွား ကြလိမ့်မည်။-  
 6 ထာဝရဘုရားသည်ပြင်းထန်သောမိုးကြိုး  
 မုန်တိုင်းများ၊ မြေလျင်များအားဖြင့်မြည်  
 ဟည်းကာ သင်တို့ကိုကယ်ဆယ်တော်မူလိမ့်  
 မည်။ ကိုယ်တော်သည်လေပြင်းမုန်တိုင်းများ  
 နှင့်မီးလျှံကိုစေလွှတ်တော်မူလိမ့်မည်။-

7 ထိုအခါထာဝရဘုရား၏ယဇ်ပလ္လင်တော်  
 မြို့ကိုတိုက်ခိုက်ကြသည့်စစ်တပ်အပေါင်းနှင့်  
 သူတို့၏လက်နက်တန်ဆာရှိသမျှသည်အိပ်  
 မက်ကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ ည ည့်အခါစိတ်ကူး  
 ယဉ်မှုကဲ့သို့လည်းကောင်းကွယ်ပျောက်သွား  
 လိမ့်မည်။- 8 ယေရုရှလင်မြို့ကိုတိုက်ကြသည့်လူမျိုး  
 အပေါင်းတို့သည် အိပ်မက်တွင်အစားအသောက်  
 များကိုစားရ၍ အိပ်ရာမှနိုးထချိန်၌မွတ်  
 သိပ်မြဲမွတ်သိပ်လျက်နေသူနှင့်လည်းကောင်း၊  
 အိပ်မက်တွင်ရေကိုသောက်ရ၍ အိပ်ရာမှနိုး  
 ထချိန်ရေငတ်မြဲငတ်လျက်နေသူနှင့် လည်းကောင်းတူလိမ့်မည်။

သတိပေးစကားများကိုအဘယ်သူမျှ  
 နားမထောင်ကြခြင်း

9 သင်တို့သည်အသိဉာဏ်တုံးလျက်ပင်ရှိနေ  
 ကြလော့။ မျက်စိကန်း၍နေကြလော့။ စပျစ်  
 ရည်မသောက်ဘဲယစ်မှုးကြလော့။ တစ်စက်မျှ  
 ပင်မသောက်ဘဲယိမ်းထိုး၍နေကြလော့။-

10 ထာဝရဘုရားသည်သင်တို့အားအလွယ်  
 တကူအိပ်မောကျ၍သွားစေတော်မူလိမ့်  
 မည်။ ပရောဖက်များသည်လူတို့၏မျက်စိ  
 များဖြစ်သင့်သော်လည်းဘုရားသခင်သည်  
 သူတို့၏မျက်စိများကိုဖုံးပိတ်၍ထား တော်မူ၏။-

☆ 11 ဗျာဒိတ်ရူပါရုံမှန်သမျှ၏အနက်အဋ္ဌ ဌိ ပု ပါ  
 ယ် များသည် တံဆိပ်ခတ်နှိပ်ထားသည့်စာလိပ်ကဲ့  
 သို့ သင်တို့အတွက်ဖုံးကွယ်၍နေလိမ့်မည်။ စာ  
 ဖတ်တတ်သူတစ်ဦးအားသင်အဖတ်ခိုင်းပါ မူ  
 ထိုသူက`ဤစာလိပ်ကိုတံဆိပ်ခတ်နှိပ်ထား သဖြင့်  
 အကျွန်ုပ်ဖတ်၍မရပါ။' ဟုဆို လိမ့်မည်။-

12 စာဖတ်တတ်သူကိုအဖတ်ခိုင်းလျှင်လည်း  
 ထိုသူက`အကျွန်ုပ်အဘယ်သို့ဖတ်ရမည် မသိပါ။'  
 ဟုဆိုလိမ့်မည်။

13 ထာဝရဘုရားက`ဤသူတို့သည်ငါ့အား  
 နှုတ်ဖြင့် ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ပါသည်ဟုဆိုသော်  
 လည်းသူတို့၏စကားများသည်အဋ္ဌ ဌိပု ပါ ယ်  
 မရှိ။ သူတို့၏စိတ်သည်လည်းအရပ်တစ်ပါး  
 သို့ရောက်၍နေ၏။ သူတို့၏ဘာသာတရား  
 သည် မိမိတို့အလွတ်ကျက်မှတ်ထားသည့်လူ့  
 ထုံးတမ်းစဉ်လာနှင့်နည်းဥပဒေများသာ  
 လျှင်ဖြစ်ပေသည်။-☆ 14 သို့ဖြစ်၍ငါသည်သူတို့မမျှော်လင့်သည့်ဘေး

☆ 29:10 ရော၊ ၁၁:၈။ ☆ 29:13 မ၊ ၁၅:၈-၉။ မာ၊ ၇:၆-၇။

ဒုက္ခတစ်ခုပြီးတစ်ခုသက်ရောက်စေ၍	သူတို့
အားတုန်လှုပ်ချောက်ချားစေမည်။	ပညာရှိတို့
သည်လူ့မှိုက်များဖြစ်ကုန်ကြလျက်၊	သူတို့
၏အသိအလိမ္မာမှန်သမျှသည်လည်း	သူတို့
အားအဘယ်သို့မျှအကျိုးပြုလိမ့်မည်	မဟုတ်''
ဟုယခုမိန့်တော်မူပါ၏။*	

အနာဂတ်အတွက်မျှော်လင့်ချက်

15 မိမိတို့၏အကြံအစည်များကိုထာဝရ  
 ဘုရားထံတော်မှ ဖုံးကွယ်ထားရန်ကြိုးစား  
 သူတို့သည်အမိ ့ ဂလာရှိကြ၏။ သူတို့သည်  
 မိမိတို့၏စီမံကိန်းများကိုလျှို့ဝှက်၍ အကောင်အထည်ဖော်ကာမိမိတို့အား  
 အဘယ်သူမျှမြင်လိမ့်မည်မဟုတ်။ မိမိ  
 တို့ပြုသောအမှုတို့ကိုလည်းအဘယ်သူ  
 မျှသိလိမ့်မည်မဟုတ်ဟုထင်မှတ်တတ် ကြ၏။-

16 သူတို့သည်အရာခပ်သိမ်းကိုကပြောင်းက  
 ပြန်ဖြစ်စေတတ်ကြ၏။ အိုးထိန်းသည်နှင့်  
 အိုးမြေတို့တွင် အဘယ်သူကပို၍အရေး  
 ကြီးပါသနည်း။ လူ့လက်ဖြင့်ပြီးသောအရာ  
 တစ်ခုကလူကိုပြန်၍“ငါသည်သင်ပြုလုပ်  
 ထားသည့်အရာမဟုတ်'' ဟူ၍သော်လည်း  
 ကောင်း“သင်သည်မိမိပြုလုပ်လျက်နေသည့်

\* 29:14 ဘကော ၁:၁၉။

အမှုကိုမသိ'' ဟူ၍သော်လည်းကောင်း  
ဆိုနိုင်ပါမည်လော။\*

17 စကားပုံရှိသကဲ့သို့ မကြာမီပင်တော  
နက်သည်လယ်ပြင်ဖြစ်၍လာလိမ့်မည်။ လယ်  
ပြင်သည်လည်းသစ်တောပြန်၍ဖြစ်လာ လိမ့်မည်။

18 ထိုနေ့ရက်ကာလကျရောက်လာသော  
အခါနားဆို့သူများသည် စာဖတ်သည့်  
အသံကိုကြားလိမ့်မည်။ မှောင်မှိုက်တွင်နေ  
ထိုင်ရသူများမမြင်များသည်လည်း မျက်စိပွင့်၍မြင်ကြလိမ့်မည်။-

19 ဆင်းရဲသူများနှင့်နိမ့်ချသောသူတို့သည်  
ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏မြင့်မြတ်  
သောဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားပေး တော်မူသော  
ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်မှုကိုတစ် ဖန်ပြန်၍ရရှိကြလိမ့်မည်။-

20 သူတစ်ပါးတို့ကိုဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်ကာဘုရားသခင်အား  
မထီမဲ့မြင်ပြုသောသူတို့သည် အစတိုးကြလိမ့်မည်။  
အပြစ်ကူးလွန်သူ မှန်သမျှသည်ဆုံးပါးပျက်စီးကြလိမ့်မည်။-

21 ဘုရားသခင်သည်သူတစ်ပါးတို့ကို  
အသရေဖျက်သူများ၊ ရာဇဝတ်သင့်သူ  
တို့ကိုအပြစ်ဒဏ်နှင့်ကင်းလွတ်အောင်ဆောင်  
ရွက်ကြသူများနှင့်ရိုးဖြောင့်သူတို့တရား  
မျှတစွာစီရင်ဆုံးဖြတ်ခြင်းမခံရစေ ရန်လိမ့်မည်၍  
သက်သေခံသောသူတို့ အားသုတ်သင်ဖျက်ဆီးတော်မူလိမ့်မည်။

\* 29:16 ဟေရှာ၊ ၄၅:၉။

22 ထို့ကြောင့်အာဗြဟံအားဆင်းရဲဒုက္ခမှ  
 ကယ်ဆယ်တော်မူခဲ့သည့်ကူသရေလ  
 အမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရ  
 ဘုရားက`အို ငါ၏လူမျိုးတော်၊ သင်တို့  
 သည် အသရေပျက်ရကြတော့မည်မဟုတ်။  
 အရှက်ရ၍မျက်နှာပျက်ရကြတော့မည် မဟုတ်။-

23 သင်တို့သည်ငါပေးသနားမည့်သားသမီး  
 များကိုတွေ့မြင်ကြရလိမ့်မည်။ ထိုအခါ  
 ငါသည်ကူသရေလအမျိုးသားတို့၏သန့်  
 ရှင်းမြင့်မြတ်သောဘုရားဖြစ်တော်မူကြောင်း  
 သင်တို့သိမှတ်ကြလိမ့်မည်။ ငါ့အားလေးစား  
 ကြည်ညိုကာရိုသေလေးစားကြောက်ရွံ့ကြ လိမ့်မည်။-

24 လူမှိုက်များသည်အသိတရားရှိ၍လာ လိမ့်မည်။  
 ညည်းညူနေသူများနှင့်ခေါင်းမာ နေသူများသည်လည်း  
 ဆုံးမဩဝါဒ ကိုဝမ်းမြောက်စွာခံယူကြလိမ့်မည်။''

### 30

#### အီဂျစ်ပြည်နှင့်မဟာမိတ်စာချုပ်မချုပ်ရ

1 ထာဝရဘုရားက`ယုဒပြည်ကိုအစိုးရ  
 သူတို့သည်အမ ့ ဂလာရှိကြ၏။ အဘယ်ကြောင့်  
 ဆိုသော်သူတို့သည်ငါ့ကိုမုန်းသောကြောင့်  
 ဖြစ်၏။ သူတို့သည်ငါ၏အလိုတော်နှင့်ဆန့်  
 ကျင်သည့်အကြံအစည်များကိုပြု၍ ငါ၏

ခွင့်ပြုချက်မရဘဲမဟာမိတ်စာချုပ်များ  
 ကိုချုပ်ဆိုကာ၊ အပြစ်တစ်ခုအပေါ်တွင်  
 တစ်ခုထပ်ဆင့်၍ကူးလွန်ကြ၏။- 2 သူတို့သည်ငါ၏ထံမှအကြံဉာဏ်ကိုမ  
 တောင်းခံဘဲ အီဂျစ်ပြည်သို့သွား၍အကူ  
 အညီတောင်းခံကြ၏။ အီဂျစ်ပြည်၏ကာ  
 ကွယ်စောင့်ရှောက်မှုကိုအလိုရှိသဖြင့် သူတို့  
 သည်အီဂျစ်ဘုရင်ကိုယုံကြည်ကိုးစား ကြ၏။-  
 3 သို့ရာတွင်ထိုပြည်သည်သူတို့အားကွယ်ကာ  
 စောင့်ရှောက်နိုင်လိမ့်မည်မဟုတ်။ အီဂျစ်ပြည်  
 ၏ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုသည်လည်း တိုင်း  
 ပြည်ပျက်ပြုန်းမှုတွင်အဆုံးသတ်လိမ့်မည်။-  
 4 သူတို့၏သံတမန်များသည်အီဂျစ်ပြည်၊  
 ဇေနမြို့နှင့်ဟာနက်မြို့သို့ရောက်ရှိနေ လေပြီ။-  
 5 ယုဒအမျိုးသားများသည်မိမိတို့အကူ  
 အညီရရှိလိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ကာမှုကူညီ  
 ရန်ပျက်ကွက်သည့်လူမျိုး၊ ယုံကြည်စိတ်ချ  
 ၍မရသည့်ထိုလူမျိုးကိုအားကိုးမှီခို မိသည့်အတွက်နောင်တရကြလိမ့်မည်။

6 ဤဗျာဒိတ်တော်သည်တောင်ပိုင်းသဲက နှု တာရ  
 တွင်ရှိသည့် တိရ ဖု ဆာ န်များနှင့်သက်ဆိုင်သော  
 ဗျာဒိတ်တော်ဖြစ်၏။ ကိုယ်တော်က`သံတမန်  
 တို့သည်ခြင်္သေ့များခိုအောင်းရာ၊ မြေဆိုးများ၊  
 နဂါးပျံများရှိ၍ဘေးအ နှု တရာ ယ်ပေါများ  
 ရာအရပ်ကိုဖြတ်၍သွားရကြ၏။ ထိုသူတို့



သည်မိမိတို့အားအဘယ်အကူအညီမျှ  
 မပေးနိုင်သည့်လူမျိုးအတွက် အဖိုးထိုက်  
 လက်ဆောင်ပဏ္ဏာများကိုမြည်းများ၊  
 ကုလား အုတ်များနှင့်တင်ယူလာကြ၏။-  
 7 အီဂျစ်ပြည်မှပေးသောအကူအညီကား  
 အချည်းနှီးပင်တည်း။ ထို့ကြောင့်ငါသည်၊  
 အီဂျစ်ပြည်အား 'အဆိပ်မရှိသည့်နဂါး' ဟု  
 နာမည်ပေးထားလေပြီ' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

**နာခံခြင်းမရှိသောလူမျိုး**

8 ဘုရားသခင်က`ထိုသူတို့သည်အဘယ်သို့  
 သောလူမျိုးဖြစ်သည်ကို နောင်အခါအစဉ်  
 သက်သေခံအမှတ်အသားရရှိစေရန် စာ  
 စောင်တစ်ခုတွင်ရေးမှတ်၍ထားလော့' ဟု  
 ငါအားစေခိုင်းတော်မူပါ၏။- 9 သူတို့သည်ဘုရားသခင်ကိုအမြဲတစေ  
 ပုန်ကန်လျက်၊ အမြဲတစေလိမ်လည်လျက်၊  
 ထာဝရဘုရား၏တရားတော်ကိုနာယူ  
 ရန်အမြဲတစေငြင်းဆန်လျက်နေကြ၏။-  
 10 ပရောဖက်များကိုလည်းဆိတ်ဆိတ်နေရန်  
 ပြောဆိုကြ၏။ သူတို့က`ငါတို့အားအမှန်  
 တရားကိုမပြောကြနှင့်။ ငါတို့ကြားလို  
 သောစကားကိုပြောကြလော့။ ငါတို့အား  
 မိမိတို့၏လွဲမှားသောအထင်အမြင် အယူအဆများနှင့်ပင်ရှိနေစေကြ  
 လော့။- 11 ငါတို့လမ်းမှဖယ်ကြလော့။ ငါတို့လမ်းကို

မပိတ်ကြနှင့်။ သင်တို့ကိုးကွယ်သောသန့်ရှင်း  
 မြင့်မြတ်သည့်ကုသရေလအမျိုးသားတို့  
 ၏ဘုရားသခင်အကြောင်းကိုငါတို့ မကြားလို။  
 ဟုဆိုကြ၏။

12 သို့ရာတွင်ကုသရေလအမျိုးသားတို့၏  
 သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်သောဘုရားသခင်က`သင်  
 တို့သည်ငါ့စကားကိုအရေးမစိုက်ဘဲ အကြမ်းဖက်မှုနှင့်လိမ်လည်မှုကိုသာ  
 အားကိုးကြ၏။- 13 သင်တို့သည်အပြစ်ဒဏ်ခံထိုက်သူများသာ  
 တည်း။ သင်တို့သည်တောက်လျှောက်ကွဲအက်  
 လျက်နေသော အုတ်တံတိုင်းမြင့်ကြီးကဲ့သို့  
 ရုတ်တရက်လဲပြိုပျက်စီးကြလိမ့်မည်။-

14 အိုးခြမ်းကွဲဖြင့်မီးခဲများကိုကောက်ယူရန်  
 သော်လည်းကောင်း၊ စည်တွင်နှစ်၍ရေကိုခပ်ယူ  
 ရန်သော်လည်းကောင်း၊ မဖြစ်နိုင်အောင်အစိတ်  
 စိတ်အမြွှာမြွှာကွဲသွားသောမြေအိုးနှင့်တူ ကြလိမ့်မည်။

15 ကုသရေလအမျိုးသားတို့၏ သန့်ရှင်းမြင့်  
 မြတ်သည့်ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားက  
 လူတို့အား`သင်တို့သည်ငါ့ထံသို့ပြန်လာ  
 ကာတည်ငြိမ်စွာ ငါ့အားယုံကြည်ကိုးစား၍  
 နေကြလော့။ သို့ပြုလျှင်သင်တို့သည်ခွန်အား  
 စွမ်းရည်ကိုရ၍ကယ်တင်ခြင်းကိုရကြ  
 လိမ့်မည်' ဟုမိန့်တော်မူပါ၏။ သို့ရာတွင်  
 သင်တို့သည်ကိုယ်တော်၏စကားကိုနား မထောင်ကြ။-

16 ယင်းသို့နားထောင်မည့်အစား၊ လျင်မြန်သည့်  
 မြင်းများကိုစီး၍ ရန်သူတို့ထံမှထွက်ပြေး  
 ရန်ကြံစည်ကြလေသည်။ သင်တို့၏အကြံ  
 အစည်မှာမဆိုးလှ။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်  
 သင်တို့သည်အမှန်ပင်ထွက်ပြေးရကြလိမ့်  
 မည်ဖြစ်သောကြောင့်တည်း။ သင်တို့သည်မိမိ  
 တို့မြင်းများကိုလျင်မြန်လှပြီဟုထင်မှတ်  
 ကြသော်လည်း သင်တို့အားလိုက်လံဖမ်းဆီး  
 သူတို့၏မြင်းများကပို၍ပင်လျင်မြန်ကြ လိမ့်မည်။-

17 ရန်သူတစ်ယောက်ကိုမြင်လျှင်သင်တို့ဘက်  
 မှလူတစ်ထောင်ထွက်ပြေးကြလိမ့်မည်။ ရန်  
 သူငါးယောက်ဆိုလျှင် သင်တို့အားလုံးပင်  
 ထွက်ပြေးကြလိမ့်မည်။ တောင်ထိပ်တွင်အထီး  
 တည်းစိုက်ထူထားသည့်အလံတိုင်မှတစ်ပါး  
 သင်တို့၏တပ်မတော်မှအဘယ်အရာမျှ  
 ကျန်ရှိခဲ့လိမ့်မည်မဟုတ်။- 18 သို့ရာတွင်ထာဝရဘုရားသည်သင်တို့အား  
 ကျေးဇူးပြုတော်မူရန် စောင့်ဆိုင်း၍နေတော်မူ  
 ပါ၏။ ကိုယ်တော်သည်တရားမျှတမှုကို  
 အစဉ်ပြုတော်မူတတ်သည်ဖြစ်၍ သင်တို့  
 အားကရုဏာပြုတော်မူရန်အသင့်ရှိ တော်မူပါ၏။  
 ထာဝရဘုရားကိုယုံကြည် ကိုးစားကြသူတို့သည်မ ၆  
 ဂလာရှိကြ၏။

ဘုရားသခင်သည်မိမိလူမျိုးတော်အား

ကောင်းကြီးပေးတော်မူမည့်အကြောင်း

19 ယေရုရှလင်မြို့တွင်နေထိုင်ကြသောသူတို့၊  
သင်တို့သည်ငိုယိုရကြတော့မည်မဟုတ်။

ထာဝရဘုရားသည်သနားကြင်နာတော်  
မူတတ်၏။ ကူမတော်မူရန်အထံတော်သို့  
သင်တို့ဟစ်အော်ကြသောအခါ ကိုယ်တော်  
သည်နားညောင်းတော်မူ၍အဖြေပေး လိမ့်မည်။-

20 ထာဝရဘုရားသည်သင်တို့အားဆိုးယုတ်

ခက်ခဲမှုများနှင့်တွေ့ကြုံစေတော်မူမည်  
ဖြစ်သော်လည်း ကိုယ်တော်တိုင်ပင်သင်တို့နှင့်  
အတူရှိတော်မူ၍လမ်းပြသွန်သင်တော်မူ  
လိမ့်မည်။ သင်တို့သည်လည်းကိုယ်တော်ကို

ရှာနေရန်လိုတော့မည်မဟုတ်။- 21 လက်ဝဲဘက်သို့သော်လည်းကောင်း၊

လက်ယာ ဘက်သို့သော်လည်းကောင်း သင်တို့လမ်းမှား

၍လိုက်မိကြသောအခါ လမ်းမှန်ကား၍  
မှာတည်း။ ဤလမ်းအတိုင်းလိုက်ကြလော့''

ဟုသင်တို့နောက်မှနေ၍ကိုယ်တော်မိန့်တော်

မူသံကိုကြားရကြလိမ့်မည်။- 22 သင်တို့သည်ငွေဖြင့်မွမ်းမံထားသည့်ရုပ်

များနှင့်ရွှေဖြင့်မွမ်းမံထားသည့်ရုပ်တုများ

ကိုယူ၍ ငါတို့မျက်မှောက်မှသွားကြပေ

တော့'' ဟုဆိုကာ၊ အညစ်အကြေးသဖွယ်

ပစ်ထုတ်လိုက်လိမ့်မည်။- 23 သင်တို့သီးနှံများကိုစိုက်ပျိုးကြသည့်

အခါတိုင်းအပင်ပေါက်စေရန်ထာဝရ

ဘုရားသည်မိုးကိုရွာသွန်းစေတော်မူ လိမ့်မည်။  
 သင်တို့ရိတ်သိမ်းရန်အသီးအနှံ များကိုလှိုင်လှိုင်ထွက်စေ၍  
 ကျွဲနွားများ သည်လည်းစားကျက်အလုံအလောက်ရရှိ  
 ကြလိမ့်မည်။- 24 သင်တို့လယ်ယာများကိုထွန်ယက်ပေးကြ  
 သည့်နွားများ၊ မြည်းများသည်ကောင်းပေ၊  
 သန်ပေဆိုသည့်အစာများကိုစားရကြ လိမ့်မည်။-  
 25 သင်တို့သည်ရန်သူ့ခံတပ်များကိုဖမ်းဆီး  
 သိမ်းယူကာ သူတို့အားသတ်ဖြတ်လိုက်သော  
 အခါ၊ တောင်ကုန်း၊ တောင်တန်းရှိသမျှပေါ်  
 မှချောင်းရေတို့သည်စီးဆင်း၍လာလိမ့် မည်။-  
 26 လသည်နေတမျှထွန်းလင်းတောက်ပလျက်  
 နေသည်လည်း ခုနစ်စင်းပြိုင်တူထွက်သကဲ့  
 သို့ ခါတိုင်းထက်ခုနစ်ဆထွန်းလင်းတောက်ပ  
 လိမ့်မည်။ ကိုယ်တော်သည်မိမိ၏လူမျိုးတော်  
 ရရှိခဲ့သည်ဒဏ်ရာဒဏ်ချက်များကိုအဝတ်  
 နှင့်ပတ်စည်း၍ အနာများကိုကုသပျောက်  
 ကင်းစေတော်မူသောအခါ၊ ဤအမှုအရာ  
 အပေါင်းသည်ဖြစ်ပျက်၍လာလိမ့်မည်။

**အာရှုရီပြည်ကိုဘုရားသခင်အပြစ်ဒဏ်  
 ခတ်တော်မူမည့်အကြောင်း**

27 ဘုရားသခင်၏တန်ခိုးတော်နှင့်ဘုန်းအသရေ  
 တော်ကိုအဝေးမှပင်မြင်နိုင်ပါသည်တကား။  
 မီးလျှံနှင့်မီးခိုးတို့သည်ကိုယ်တော်၏အမျက်

တော်ကိုဖော်ပြကြ၏။ ကိုယ်တော်မိန့်မြှောက်တော်  
 မူသောအခါနှုတ်တော်ထွက်စကားများသည်  
 မီးကဲ့သို့လောင်ကျွမ်းစေတတ်၏။- 28 ကိုယ်တော်သည်လေပြင်းကိုတိုက်  
 တော်မူလိမ့်မည်။ ထိုလေသည်အရာခပ်သိမ်း  
 ကိုမြောပါသွားစေတတ်သည့်မြစ်ရေလျှံ  
 သကဲ့သို့လူမျိုးတကာကိုဆိုးပါးပျက်စီး  
 စေ၍၊ သူတို့၏ဆိုးညစ်သောအကြံအစည်  
 များကိုပျက်ပြားစေလိမ့်မည်။- 29 သို့ရာတွင်၊ အို  
 ထာဝရဘုရား၏လူမျိုးတော်၊ သင်တို့သည်ဘာသာရေးပွဲတော်ည  
 ဉ်မှာကဲ့ သို့ပျော်ရွှင်စွာသီချင်းဆိုကြလိမ့်မည်။  
 သင် တို့သည်ကုသရေလအမျိုးသားတို့၏ကွယ်  
 ကာရာအရှင်၊ ထာဝရဘုရား၏ဗိမာန်တော်  
 သို့သွားရာလမ်းတွင် ပုလွေသံနှင့်စည်းချက်  
 ကျကျလမ်းလျှောက်၍သွားကြသူတို့ကဲ့  
 သို့ပျော်ရွှင်ကြလိမ့်မည်။

30 ထာဝရဘုရားသည်လူ့အပေါင်းတို့အား  
 အာနုဘော်တော်နှင့်ပြည့်ဝသည့်အသံတော်  
 ကိုကြားစေတော်မူ၍ မိမိ၏အမျက်တော်  
 အရှိန်ကိုခံစားစေတော်မူလိမ့်မည်။ မီး  
 တောက်မီးလျှံများ၊ မိုးထစ်ချုန်းမှု၊  
 မိုးသီး များကျမှုနှင့်သည်းထန်စွာမိုးရွာသွန်း  
 မှုကိုဖြစ်ပွားစေတော်မူလိမ့်မည်။- 31 အာရှရီအမျိုးသားတို့သည်ဘုရားသ  
 ၏အသံတော်ကိုကြားသောအခါ ကြောက်

လန်တုန်လှုပ်လျက်ကိုယ်တော်ပေးအပ်တော်  
 မူသောအပြစ်ဒဏ်အဟုန်ကိုခံစားရကြ လိမ့်မည်။-  
 32 ထိုသူတို့အားအဖန်တလဲလဲဘုရားသခင်ရိုက်တော်မူသောအခါ  
 ကိုယ်တော်၏ လူမျိုးတော်သည်စောင်းသံ၊  
 ပတ်သာသံများ ကိုစည်းလိုက်ကြလိမ့်မည်။  
 ဘုရားသခင် ကိုယ်တော်တိုင်ပင်အာရှရိအမျိုးသား  
 တို့ကိုတိုက်ခိုက်တော်မူလိမ့်မည်။- 33 ရှေးမဆွကပင်အာရှရိဘုရင်ကိုမီးသ  
 ရန် လောင်တိုက်ကိုပြင်ဆင်၍ထားခဲ့၏။  
 ထိုလောင် တိုက်သည်အစောက်နက်၍ကျယ်ဝန်း၏။  
 ထို အရပ်တွင်မြင့်မားသောထင်းပုံကြီးတစ်  
 ခုလည်းရှိ၏။ ထာဝရဘုရားသည်ခံတွင်း  
 တော်မှမီးလျှံကိုမှုတ်ထုတ်တော်မူ၍ ထို  
 ထင်းပုံကိုမီးစွဲလောင်စေတော်မူလိမ့်မည်။

### 31

ယေရှုရှလင်မြို့ကိုဘုရားသခင်ကာကွယ်  
 စောင့်ရှောက်တော်မူမည်

1 အီဂျစ်ပြည်သို့အကူအညီတောင်းခံရန်  
 သွားရောက်သူတို့သည်အမ ့် ဂလာရှိကြ၏။  
 သူတို့သည်မြင်းများ၊ စစ်ရထားများနှင့်  
 မြင်းစီးသူရဲများတည်းဟူသောအီဂျစ်  
 ပြည်၏ကြီးမားသောစစ်အင်အားကိုမှီခို  
 အားကိုး၍နေကြ၏။ သို့ရာတွင်မြင့်မြတ်  
 သန်ရှင်းတော်မူသောဣသရေလအမျိုး သားတို့၏

ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား ကိုမူအားမကိုးကြ။  
 ကူမတော်မူရန် ကိုယ်တော်ကိုလည်းမတောင်းမလျှောက်  
 ကြ။- 2 ကိုယ်တော်သည်မိမိပြုတော်မူလျက်နေ  
 သည့်အမှုကိုသိတော်မူပါသည်တကား။  
 ကိုယ်တော်သည်ဘေးအန္တရာယ်ဆိုးကိုသက်  
 ရောက်စေတော်မူပါ၏။ ဆိုးညစ်သူများနှင့်  
 သူတို့အားကာကွယ်စောင့်ရှောက်သူတို့ကို  
 အပြစ်ဒဏ်ခတ်ရန်ကြိုးဝါးတော်မူခဲ့ သည့်အတိုင်းပြုတော်မူပါ၏။-  
 3 အီဂျစ်အမျိုးသားတို့သည်နတ်ဘုရားများ မဟုတ်။  
 သာမန်လူသားများသာလျှင်ဖြစ်ပါ သည်တကား။  
 သူတို့၏မြင်းများသည်လည်း နတ်မြင်းများမဟုတ်။  
 ထာဝရဘုရားအရေး ယူဆောင်ရွက်တော်မူသောအခါ  
 ခွန်အားကြီး မားသည့်လူမျိုးသည်ကြေမွ၍သွားလိမ့်မည်။  
 အကူအညီရသည့်လူမျိုးသည်လည်းပြိုလဲ  
 ၍သွားလိမ့်မည်။ ထိုလူမျိုးနှစ်မျိုးစလုံးပင်  
 ဆုံးပါးပျက်စီးရလိမ့်မည်။

4 ထာဝရဘုရားက`သိုးထိန်းတို့သည်အဘယ်  
 မျှပင်ငေါက်ငန်းအော်ဟစ်ကြသော်လည်း သား  
 ကောင်ကိုကိုက်သတ်ထားသည့်ခြင်္သေ့ကိုချောက်  
 လှန်၍မရနိုင်သကဲ့သို့၊ ဇိအုန်တောင်ကိုကာ  
 ကွယ်စောင့်ရှောက်နေသည့် အနန္တ တတန်ခိုးရှင်ငါ  
 ထာဝရဘုရားအားလည်းအဘယ်အရာ  
 ကမျှဟန်တားပိတ်ပင်နိုင်လိမ့်မည်မဟုတ်။-



5 ငှက်သည်မိမိအသိုက်ထက်တွင်ပျံဝဲကာ  
 သားငယ်ကိုကာကွယ်စောင့်ရှောက်သကဲ့သို့၊  
 အနန္တ တတန်ခိုးရှင်ငါ့ထာဝရဘုရားသည်  
 ယေရုရှလင်မြို့ကိုကာကွယ်စောင့်ရှောက်၍  
 ရန်သူကိုခံတိုက်ခိုက်တော်မူမည်'' ဟု  
 ငါ့အားမိန့်တော်မူပါ၏။

6 ဘုရားသခင်က`အို ဣသရေလအမျိုးသား  
 တို့၊ သင်တို့သည်ငါ့ကိုပြစ်မှားကာဆန့်ကျင်  
 ဘက်ပြုကြလေပြီ။ သို့ရာတွင်ယခုငါ၏  
 ထံသို့ပြန်လာကြလော့။- 7 သင်တို့အားလုံးပင်မိမိတို့သွန်းလုပ်ထား  
 သောညစ်ညမ်းသည့်ရွှေ၊ ငွေရုပ်တုများကိုပစ်  
 ထုတ်လိုက်မည့်အချိန်ကာလကျရောက်လာ  
 လိမ့်မည်။- 8 အာရှရီပြည်သည်စစ်ပွဲတွင်ကျရှုံးရလိမ့်  
 မည်။ သို့ရာတွင်လူတို့တန်ခိုးစွမ်းရည်ကြောင့်  
 မဟုတ်။ အာရှရီအမျိုးသားတို့တိုက်ပွဲမှ  
 ထွက်ပြေးကြလိမ့်မည်။ သူတို့လူငယ်လူ  
 ရွယ်များသည်လည်းကျွန်ခံရကြလိမ့်မည်။-  
 9 သူတို့၏ဘုရင်သည်လည်းကြောက်ရွံ့၍ထွက်  
 ပြေးကြလိမ့်မည်။ တပ်မှူးများသည်မိမိတို့  
 တိုက်ပွဲအလံများကိုစွန့်ပစ်လိုက်ကြလိမ့်  
 မည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ဤကားထာဝရဘုရား  
 မိန့်တော်မူသောစကားပင်ဖြစ်၏။ ကိုယ်တော်  
 သည်ယေရုရှလင်မြို့တွင်လူတို့ကိုးကွယ်

ဝတ်ပြုကြသည့်ထာဝရဘုရားဖြစ်တော်  
 မူ၍ ကိုယ်တော်၏မီးလျှံသည်လည်းယဇ်  
 ကောင်များကိုမီးရှို့ရန်အတွက်တောက်  
 လောင်လျက်ရှိသတည်း။

### 32

#### သမာဠိဌိရှိသည့်ဘုရင်

1 တစ်နေ့သောအခါ၊ သီလသမာဠိ ဌိရှိသည့်  
 ဘုရင်တစ်ပါးနှင့် တရားသဖြင့်အုပ်စိုးသည့်  
 အမျိုးသားခေါင်းဆောင်များပေါ်ထွန်းလာ လိမ့်မည်။-

2 သူတို့အားလုံးပင်လေနှင့်မိုးသက်မုန်တိုင်း  
 များမှခိုလှုံရာအရပ်ကဲ့သို့ဖြစ်လိမ့်မည်။  
 သူတို့သည်ခြောက်သွေ့ရာအရပ်၌စီးလျက်  
 နေသည့်ချောင်းများနှင့်လည်းကောင်း၊ ကွင်း  
 ခေါင်ခေါင်နေပူကြဲကြဲတွင်ရှိသောကျောက်  
 တုံးကြီး၏အရိပ်နှင့်လည်းကောင်းတူလိမ့် မည်။-

3 သူတို့သည်ပြည်သူတို့၏ချို့တဲ့မှုများကို  
 သိရှိရန်မျက်စိရှင်ရှင်နားပါးပါးနှင့်နေ လိမ့်မည်။-

4 စိတ်လိုက်မာန်ပါမပြုကြတော့ဘဲအသိ  
 ပညာနှင့်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ကာ ပြတ်ပြတ်  
 သားသားပြောဆိုကြလိမ့်မည်။- 5 လူမိုက်တို့အားဂုဏ်အသရေရှိသူများပ  
 ၍သော်လည်းကောင်း၊ သူယုတ်မာတို့အားရိုး  
 ဖြောင့်သူများဟူ၍သော်လည်းကောင်း အဘယ်

သူ့မျှထင်မှတ်ပြောဆိုကြလိမ့်မည်မဟုတ်။-

6 လူမိုက်သည်မိုက်မဲသည့်စကားကိုပြောဆို၍  
ဆိုးညစ်သောအမှုများကိုပြုရန်ကြံစည်  
တတ်၏။ သူပြုသောအမှုနှင့်သူပြောသော

စကားတို့သည်ဘုရားသခင်အားစော်ကား  
ရာရောက်၏။ သူသည်ဆာငတ်မွတ်သိပ်သူတို့ကို  
အဘယ်အခါ၌မျှမကျွေးမွေး။ ရေငတ်သူ

တို့ကိုလည်းအဘယ်အခါ၌မျှရေမတိုက်။-

7 သူသည်ဆိုးညစ်သူဖြစ်၍ဆိုးညစ်မှုများကို  
သာပြုတတ်၏။ ဆင်းရဲသူတို့၏အခွင့်အရေး  
များပျက်စီးရာပျက်စီးကြောင်းကိုလိမ်လည်

၍ကြံစည်တတ်၏။- 8 သို့ရာတွင်ရိုးဖြောင့်သူမူကားရိုးဖြောင့်စွာ  
ပြုကျင့်တတ်လျက် အမှန်တရားဘက်မှစွဲ  
မြဲစွာရပ်တည်နေတတ်၏။

တရားစီရင်ခြင်းနှင့်ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်း

9 ပူပင်သောကမရိုဘဲအေးဆေးစွာနေထိုင်  
ကြသူအချင်းအမျိုးသမီးတို့၊ ငါပြော  
သည့်စကားကိုနားထောင်ကြလော့။-

10 သင်တို့သည်ယခုအခါကျေနပ်ရောင့်ရဲ  
လျက်ရှိနေမည်ဖြစ်သော်လည်း နောင်နှစ်ခါ  
ဤအချိန်၌စိတ်ပျက်ရကြပေလိမ့်မည်။  
အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်သင်တို့စုသိမ်းရန်  
စပျစ်သီးများရရှိမည်မဟုတ်သော ကြောင့်ဖြစ်၏။-

11 သင်တို့သည်ပူပင်သောကမရှိဘဲအေးဆေး  
 စွာနေထိုင်လျက်ရှိကြ၏။ သို့ရာတွင်ယခု  
 အခါထိတ်လန့်တုန်လှုပ်၍နေကြကုန်လော့။  
 သင်တို့၏အဝတ်များကိုချွတ်၍ခါးတွင်  
 စောင်စုတ်များပတ်ထားကြလော့။- 12-13 သီးနှံကောင်းစွာထွက်သည့်လယ်  
 စပျစ်ဥယျာ ဥများသည်ပျက်စီးသွားပြီ  
 ဖြစ်သဖြင့်လည်းကောင်း၊ ငါ့အမျိုးသား  
 တို့၏မြေယာများကို ဆူးခြံအမျိုးမျိုး  
 ဖုံးလွှမ်းလျက်နေပြီဖြစ်သဖြင့်လည်းကောင်း၊  
 သင်တို့သည်ကြေကွဲဝမ်းနည်းလျက်မိမိတို့  
 ရင်ပတ်များကိုတီးခတ်ကြလော့။ ယခင်  
 အခါကလူတို့ပျော်ရွှင်စွာနေထိုင်ခဲ့ကြ  
 သည့်အိမ်များနှင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာရှိ  
 နေခဲ့သည့်မြို့၏အတွက်ငိုကြွေးကြလော့။-

14 နန်းတော်ပင်လျှင်အထီးတည်းကျန်ရစ်၍  
 နေ ပြည်တော်ကြီးသည်လုံးဝလူသူဆိတ်ငြိမ်  
 လျက်နေလိမ့်မည်။ ထိုမြို့တော်ကိုစောင့်ကြပ်  
 ကာကွယ်ရာခံတပ်များနှင့်အိမ်များသည်  
 လည်း ထာဝစဉ်ပျက်စီးယိုယွင်း၍နေလိမ့်  
 မည်။ ထိုအရပ်တွင်မြည်းရိုင်းများလှည့်လည်  
 သွားလာကာသိုးများကျက်စားကြလိမ့်မည်။

15 သို့ရာတွင်ဘုရားသခင်သည်မိမိ၏ဝိညာဉ်  
 တော်ကို ငါတို့ထံသို့တစ်ဖန်ပြန်၍စေလွှတ်

တော်မူလိမ့်မည်။ ထိုအခါမြေလွတ်မြေရှိုင်း  
 များသည်မြေကောင်းမြေသန့်များဖြစ်လာ  
 ကြလျက် လယ်ယာများကောက်ပဲသီးနှံ  
 အမြောက်အမြားထွက်လိမ့်မည်။- 16 တိုင်းပြည်အတွင်း၌အရပ်တကာတွ  
 တော်ကောင်းတရားနှင့် တရားမျှတမှုကို  
 ကျင့်သုံးကြလိမ့်မည်။- 17 လူအပေါင်းတို့သည်အမှန်တရားအတိုင်း  
 ကိုပြုကျင့်ကြမည်ဖြစ်၍ ထာဝစဉ်ငြိမ်း  
 ချမ်းသာယာမှုနှင့်လိုခြုံစိတ်ချမှုရှိ လိမ့်မည်။-  
 18 ဘုရားသခင်၏လူမျိုးတော်တို့နေထိုင်ရာ  
 အိမ်များသည်ငြိမ်သက်၍လိုခြုံလိမ့်မည်။  
 ထို လူမျိုးတော်သည်လည်းပူပင်သောကနှင့်  
 ကင်းဝေးကြလိမ့်မည်။- 19 (သစ်တောများအပေါ်သို့မိုးသီးများကျ  
 လိမ့်မည်။ မြို့သည်လည်းပြိုပျက်၍သွားလိမ့်  
 မည်။-) 20 ကောက်ပဲသီးနှံများအတွက်မြည်းနှင့်ကျွဲ  
 နွားစားကျက်များအတွက် ရေအလုံအလောက်  
 ရရှိသဖြင့်လူအပေါင်းတို့သည်ရွှင်လန်း  
 ဝမ်းမြောက်ကြလိမ့်မည်။

### 33

#### မစတော်မူရန်ဆုတောင်းခြင်း

1 ငါတို့၏ရန်သူများသည်အမ ့ ဂလာရှိကြ  
 ၏။ မိမိတို့အားအဘယ်သူမျှတိုက်ခိုက်လု  
 ယက်မှုကိုမပြု။ သစ္စာလည်းမဖောက်ကြသော်

လည်းသူတို့ကလုယက်တိုက်ခိုက်ကာသစ္စာ  
 ဖောက်ကြ၏။ သို့ရာတွင်သူတို့လုယက်တိုက်  
 ခိုက်၍သစ္စာဖောက်ရန်အချိန်ကာလကုန်ဆုံး  
 ချိန်ကျရောက်လာလိမ့်မည်။ ထိုအခါသူတို့  
 သည်လုယက်တိုက်ခိုက်ခြင်းနှင့်သစ္စာဖောက်  
 ခြင်းကိုခံရကြလိမ့်မည်။

2 အို ထာဝရဘုရား၊ ကျွန်တော်မျိုးတို့အား  
 ကရုဏာထားတော်မူပါ။ ကျွန်တော်မျိုးတို့  
 သည်ကိုယ်တော်ရှင်ကိုမျှော်ကိုးပါ၏။ နေ့စဉ်  
 နေ့တိုင်းကျွန်တော်မျိုးတို့အားကာကွယ်  
 စောင့်ထိန်းတော်မူ၍ဒုက္ခရောက်ချိန်များ၌  
 ကယ်တော်မူပါ။- 3 ကိုယ်တော်ရှင်သည်ကျွန်တော်မျိုးတို့ဘက်  
 မှနေ၍တိုက်ခိုက်တော်မူသောအခါ၊ ရန်သူ  
 တို့သည်စစ်တိုက်ခိုက်သံများကြောင့်ထွက်  
 ပြေးကြပါ၏။- 4 သူတို့၏ပစ္စည်းဥစ္စာများကိုလည်းတိုက်ရာ  
 ပါအဖြစ်လုယက်သိမ်းယူခြင်းကိုခံရ ကြပါ၏။

5 ထာဝရဘုရားသည်အလွန်ကြီးမြတ်တော်  
 မူပါသည်တကား။ ကိုယ်တော်သည်ခပ်သိမ်း  
 သောအရာတို့ကိုအစိုးရတော်မူပါ၏။  
 ယေရုရှလင်မြို့ကိုတရားမျှတမှုနှင့် သော်လည်းကောင်း၊  
 ဖြောင့်မတ်ခြင်းဖြင့်သော် လည်းကောင်းပြည့်ဝစေတော်မူ၍၊-

6 ကုသရေလအမျိုးသားတို့အားကြံ့ခိုင်  
 တည်ငြိမ်မှုကိုပေးတော်မူလိမ့်မည်။ ကိုယ်တော်

သည်မိမိ၏လူမျိုးတော်အားအစဉ်အမြဲ  
 ကွယ်ကာစောင့်ရှောက်တော်မူ၍၊ ဉာဏ်ပညာ  
 နှင့်အသိပညာကိုပေးတော်မူပါ၏။ သူ  
 တို့၏အဖိုးအထိုက်ဆုံးဘဏ္ဍာကားထာဝရ  
 ဘုရားကိုကြောက်ရွံ့ရုံရှိသေခြင်းပင်ဖြစ် သတည်း။

7 သူရဲကောင်းတို့သည်အကူအညီတောင်းခံ  
 လျက် နေကြပါသည်တကား။ စစ်ပြေငြိမ်း  
 ရန်ကြိုးစားကြသူသံတမန်များသည်  
 ပြင်းပြစွာငိုကြွေးလျက်နေကြ၏။- 8 လမ်းမကြီးများသည်ဘေးအန္တရာယ်  
 များသဖြင့်အဘယ်သူမျှမသွားဝံ့ကြ၊  
 မဟာမိတ်စာချုပ်များကိုချိုးဖောက်၍သစ္စာ  
 ကတိများသည်လည်းပျက်ပြယ်၍သွားလေ ပြီ။  
 အဘယ်သူမျှရှိသေလေးစားမှုကို မခံရကြတော့ပေ။-

9 တိုင်းပြည်သည်လည်းခြောက်သွေ့၍ လူသူဆိတ်  
 ငြိမ်လျက်နေတော့၏။ လေဗနု န်တောသည်ညှိုး  
 နွမ်းခြောက်သွေ့၍နေလေပြီ။ မြေဩဇာထက်  
 သန်သည့်ရှာရု န်ချိုင့်ဝှမ်းသည် သဲက နှု တာရကဲ့သို့  
 ဖြစ်လျက်၊ ဗာရှု န်တောင်နှင့်ကရမေလတောင်  
 တွင်ရှိသောသစ်ပင်များသည် အရွက်ကြွေကြ ကုန်၏။

ရန်သူတို့အားထာဝရဘုရားသတိပေးတော်မူခြင်း  
 10 ထာဝရဘုရားသည်လူမျိုးတကာတို့  
 အား`ယခုငါသည်အရေးယူဆောင်ရွက် ပေတော့အံ့။  
 ငါ၏တန်ခိုးတော်ကြီးမားပုံ ကိုပြတော်မူမည်။-

11 သင်တို့သည်အကျိုးမရှိသည့်အကြံအစည်များကိုပြုကြ၏။ သင်တို့ပြုသမျှသောအမှုတို့သည်လည်း အချည်းနီးပင်။ ငါ၏ဝိညာဉ်သည် မီးကဲ့သို့ဖြစ်၍သင်တို့ကိုဖျက်ဆီးလိမ့်မည်။-

12 သင်တို့သည်ထိုးလုပ်ရန်မီးအဖုတ်ခံရသည့်ကျောက်ကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ ပြာဖြစ်အောင်ကျွမ်းလောင်သွားသည့်ဆူးပင်ကဲ့သို့လည်းကောင်း ကြေမွသွားကြလိမ့်မည်။- 13 ရပ်နီးရပ်ဝေးတွင်ရှိသမျှသောသူတို့သည် ငါပြုသည့်အမှုအရာများအကြောင်းကို ကြားရ၍ ငါ၏တန်ခိုးတော်ကိုသိမှတ်ကြ ရာ၏" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

14 အပြစ်ကူးလွန်သည့်ဖိအုန်မြို့သူမြို့သားတို့သည်ကြောက်ရွံ့တုန်လှုပ်၍နေကြ၏။ သူတို့က "ဘုရားသခင်၏တရားစီရင်တော်မူချက်သည် ထာဝစဉ်တောက်လောင်နေသော မီးနှင့်တူ၏။ ဤသို့သောမီးမှငါတို့လွတ်မြောက်၍အသက်မသေဘဲကျန်ရှိနိုင်ကြ ပါမည်လော" ဟုဆိုကြ၏။- 15 သင်တို့သည်အမှန်တရားကိုပြောဆိုပြုကျင့်ကြပါမူ အသက်မသေဘဲကျန်ရှိနိုင်ပါ၏။ ဆင်းရဲသူတို့အားလိမ်လည်လှည့်ဖြားရန်သင်တို့၏တန်ခိုးအာဏာအသုံးမပြုကြနှင့်။ တံစိုးလက်ဆောင်များကိုလည်းလက်မခံကြနှင့်။ လူ့အသက်ကိုသတ်ရန်၊ အခြားဆိုးညစ်မှုများကိုပြုရန်ကြံစည်ကြသူများနှင့်ပူးပေါင်း



ဆောင်ရွက်မှုမပြုကြနှင့်။- 16 သို့မှသာသင်တို့သည်အကြံအောင်၍  
 ခိုင်ခံ့ သောရဲတိုက်တွင်နေထိုင်ရဘိသကဲ့သို့  
 ဘေးမဲ့လုံခြုံကြလိမ့်မည်။ စားသောက်စရာ  
 အစာရေစာများကိုလည်းရရှိကြလိမ့်မည်။

ခမ်းနားကောင်းမွန်သည့်အနာဂတ်ကာလ

17 သင်တို့သည်အလွန်ကြီးမားကျယ်ဝန်း  
 သောနယ်မြေတွင်ခမ်းနားသိုက်မြိုက်စွာ အုပ်စိုးလျက်  
 နေသူဘုရင်တစ်ပါးကို တွေ့မြင်ရကြလိမ့်မည်။-

18 လူမျိုးခြားအခွန်ခံများနှင့်သူလျှို့တို့အား  
 သင်တို့ကြောက်ရွံ့ရမှုများသည်အတိတ်  
 ကာလမှအဖြစ်အပျက်များသာလျှင် ဖြစ်၍နေလိမ့်မည်။-

19 သင်တို့သည်မိမိနားမလည်နိုင်သည့်ဘာသာ  
 စကားကိုပြောဆိုသူ၊ မောက်မာထောင်လွှား  
 သည့်လူမျိုးခြားတို့ကို တွေ့မြင်ရကြတော့

မည်မဟုတ်။- 20 ငါတို့ဘာသာရေးပွဲတော်များဆင်နွှဲရာ  
 ဇီအုန်မြို့ကိုကြည့်ကြလော့။ ယေရုရှလင်  
 မြို့ကိုကြည့်ကြလော့။ ထိုမြို့သည်ဘေးမဲ့လုံ

ခြုံ၍အလွန်နေထိုင်ရန်ကောင်းသည့်မြို့ဖြစ်  
 ပါသည်တကား။ ယင်းသည်ပ နှု နက်တိုင်များကို  
 အဘယ်အခါ၌မျှမနုတ်ယူဘဲ အစဉ်

ခိုင်ခံ့သည့်ကြိုးတို့ဖြင့်ဆွဲချည်ထားကာ၊  
 အဘယ်အခါ၌မျှမပြောင်းမရွှေ့ရသည့်  
 တဲရှင်နှင့်တူလိမ့်မည်။- 21 ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏ဘုန်းအသရေ

တော်ကို ငါတို့အားဖူးမြင်ခွင့်ပေးတော်မူ  
 လိမ့်မည်။ ငါတို့သည်မြစ်ကြီးချောင်းကြီး  
 များအနီးတွင်နေထိုင်ရကြလိမ့်မည်။  
 သို့ ရာတွင်ထိုမြစ်ကြီးတို့တွင်ရန်သူလှေ  
 သင်္ဘောများသွားလာရကြလိမ့်မည် မဟုတ်။-  
 22-23 ထိုလှေသင်္ဘောများ၏ရွက်တိုင်နှင့်ကြိုးတို့  
 သည်ပြုတ်လျက် ရွက်များသည်လည်းဖြန်၍  
 မရပါတကား။ ရန်သူတပ်မှဥစ္စာပစ္စည်း  
 များကိုလုယူကြလိမ့်မည်။ ထိုပစ္စည်းဥစ္စာ  
 တို့မှာမြောက်မြားလှသည်ဖြစ်၍ ခြေမစွမ်း  
 သူများပင်လျှင်မိမိတို့ဝေစုကိုရရှိကြ လိမ့်မည်။  
 ထာဝရဘုရားကိုယ်တော်တိုင် ပင်လျှင်  
 ငါတို့၏ဘုရင်ဖြစ်တော်မူလိမ့် မည်။  
 ကိုယ်တော်သည်ငါတို့ကိုအုပ်စိုး၍ ကွယ်ကာတော်မူလိမ့်မည်။-  
 24 ငါတို့ပြည်တွင်နေထိုင်ကြသူအပေါင်းတို့  
 သည်ဖျားနာပါသည်ဟူ၍ အဘယ်အခါ၌  
 မျှည်းညှစ်ရကြလိမ့်မည်မဟုတ်။ အပြစ်  
 ရှိသမျှမှလည်းဖြေလွတ်ကြလိမ့်မည်။

### 34

ရန်သူတို့အားဘုရားသခင်အပြစ်ဒဏ်  
 ခတ်တော်မူမည့်အကြောင်း

1 အို လူမျိုးအပေါင်းတို့လာကြလော့။ လာ  
 ရောက်စုဝေး၍နားထောင်ကြလော့။ ကမ္ဘာတစ်  
 ဝှမ်းလုံးတွင်နေထိုင်သမျှသောလူတို့သည်  
 ဤအရပ်သို့လာ၍နားထောင်ကြရာ၏။-

2 ထာဝရဘုရားသည်လူမျိုးတကာတို့အား  
 လည်းကောင်း၊ သူတို့၏စစ်တပ်အပေါင်းအား  
 လည်းကောင်း၊ အမျက်ထွက်တော်မူသဖြင့်  
 ပျက်စီးစေရန်အပြစ်ဒဏ်စီရင်တော်မူ လေပြီ။-

3 သူတို့၏အလောင်းများသည်မြှုပ်နှံခြင်းကို  
 မခံရဘဲ မြေပေါ်တွင်လဲလျက်ပုပ်စပ်နံ့စေ  
 ၍နေလိမ့်မည်။ တောင်တို့သည်လည်းသွေးများ  
 ဖြင့်နီရဲလျက်နေလိမ့်မည်။- 4 နေလနက္ခတ်တို့သည်မြေသို့ကြွေကျလိမ့်မ

မိုးကောင်းကင်သည်လိပ်၍တင်လိုက်သည့်စာ  
 လိပ်သဖွယ်ပျောက်ကွယ်သွားကာ ကြယ်တို့  
 သည်စပျစ်ပင်သို့မဟုတ်သင်္ဘောသဖွယ် နန်းပင်  
 မှအရွက်ကြွေသကဲ့သို့ကြွေကျကြလိမ့် မည်။\*

5 ထာဝရဘုရားသည်ဌ ဌားတော်ကိုကောင်းကင်  
 ဘုံတွင် အသင့်ပြင်ဆင်တော်မူပြီးမှဆုံးပါး  
 ပျက်စီးရန် အပြစ်ဒဏ်စီရင်ထားတော်မူ  
 သောဒေသနာပြုသူတို့အပေါ်သို့သက်ရောက်  
 စေတော်မူလိမ့်မည်။-\*

6 ကိုယ်တော်၏ဌ

☆ 34:4 မ၊ ၂၄:၂၉။ မာ၊ ၁၃:၂၅။ လု၊ ၂၁:၂၆။ ဗျာ၊ ၆:၁၃-၁၄။ ☆ 34:5  
 ဟောရှာ၊ ၆၃:၁-၆။ ယော၊ ၄၉:၇-၂၂။ ယောဇ၊ ၂၅:၁၂-၁၄၊ ၃၅:၁-၁၅။ အာ၊  
 ၁:၁၁-၁၂။ သြ၊ ၁-၁၄။ မာလာ၊ ၁:၂-၅။

ဌားတော်သည်ယဇ်ပူဇော်ရာ သိုးဆိတ်တို့၏အသွေးအဆီဖြင့်ဝလျက်  
 နေသကဲ့သို့ ထိုသူတို့၏အသွေးအဆီများ  
 နှင့်ဝလျက်နေလိမ့်မည်။ ထာဝရဘုရား

သည်ဤယဇ်ပူဇော်ပွဲကိုဟောဇရမြို့တွင်  
 ကျင်းပတော်မူလိမ့်မည်။ ဤလူသတ်ပွဲ  
 ကြီးကိုဒေဒ်ပြည်တွင်ဖြစ်ပွားစေတော်  
 မူလိမ့်မည်။-

7 ပြည်သူတို့သည်နွားရိုင်းများ၊ နွားသိုးပျို  
 များကဲ့သို့လဲကျကြလိမ့်မည်။ မြေကြီး

သည်လည်းသွေးများဖြင့်နီ၍လည်းကောင်း၊  
 အဆီများဖြင့်အီ၍လည်းကောင်းနေလိမ့်  
 မည်။-

8 ဤအချိန်အခါကားဇိအုန်မြို့ကိုထာဝရ  
 ဘုရားကယ်ဆယ်တော်မူ၍ ထိုမြို့၏ရန်သူ  
 တို့အားလက်စားချေတော်မူမည့်အခါ ပင်ဖြစ်သတည်း။

9 ဒေဒ်ပြည်မှမြစ်တို့သည်က တု တရာစေး  
 အဖြစ်သို့လည်းကောင်း၊ မြေဆီလွှာသည်

ကန်အဖြစ်သို့လည်းကောင်းပြောင်းလဲသွား  
 လိမ့်မည်။ ထိုပြည်တစ်ခုလုံးသည်က တု  
 တရာ စေးကဲ့သို့မီးစွဲလောင်၍နေလိမ့်မည်။-

10 ယင်းသည်နေ့ရောည ဌ်ပါမီးလောင်လျက်မီး  
 ခိုးများထာဝစဉ်တက်၍နေလိမ့်မည်။ ထို

ပြည်သည်လူမျိုးစဉ်ဆက်အဟောသိကံ  
 ဖြစ်၍နေလိမ့်မည်။ ထိုပြည်ကိုနောင်အဘယ်  
 အခါ၌မျှဖြတ်သန်းသွားလာသူရှိလိမ့် မည်မဟုတ်။-

☆ 11 ထိုပြည်သည်ဇီးကွက်များနှင့်ကျီးအတို့  
 ခိုအောင်းရာဖြစ်လိမ့်မည်။ ကမ္ဘာကိုဖန်ဆင်း  
 တော်မမူမီအခါကကဲ့သို့ပင် ထာဝရ

ဘုရားသည်ထိုပြည်ကိုလွတ်လပ်လဟာ  
 ပြင်ကြီးဖြစ်စေတော်မူလိမ့်မည်။- 12 တိုင်းပြည်ကိုစိုးမိုးအုပ်ချုပ်သည့်ဘု  
 ပြည်သူ့ခေါင်းဆောင်အပေါင်းတို့သည်လည်း

ရှိကြတော့မည်မဟုတ်။- 13 နန်းတော်အဆောက်အဦများနှင့်တံတိုင်း  
 ကာရံထားသည့်မြို့အပေါင်းတို့တွင် ဆူး  
 ပင်အမျိုးမျိုးပေါက်လျက် ခွေးအများနှင့်  
 ဇီးကွက်များခိုအောင်းရာဖြစ်လိမ့်မည်။-

14 ထိုအရပ်တွင်တောတိရ ဖု ဆာ န်များလှည့်လည်  
 သွားလာလျက် မကောင်းဆိုးရွားတို့သည်လည်း  
 အချင်းချင်းအော်မြည်လျက်နေကြလိမ့်မည်။  
 ကြောက်မက်ဖွယ်ညသတ္တဝါကြီးသည်လည်း  
 ထိုအရပ်သို့လာ၍နားရန်နေရာကိုရှာ လိမ့်မည်။-

15 ဇီးကွက်တို့သည်အသိုက်များလုပ်လျက်ဥ  
 များကိုဥပြီးနောက် ဝပ်၍သားငယ်တို့ကို  
 စောင့်ရှောက်ကာနေလိမ့်မည်။ လင်းတများ  
 သည်လည်းတစ်ကောင်ပြီးတစ်ကောင်လာ  
 ရောက်စုရုံးကြလိမ့်မည်။

16 သက်ရှိသတ္တဝါများအကြောင်းဖော်ပြပါ  
 ရှိသည့် ထာဝရဘုရား၏စာစောင်တော်တွင်

---

☆ 34:10 မျာ၊ ၁၄:၁၁၊ ၁၉:၃။

ရှာ၍ဖတ်ကြည့်ကြလော့။ ထိုသတ္တဝါတစ်  
 ကောင်မျှပျောက်ဆုံးလိမ့်မည်မဟုတ်။  
 အဘယ် သတ္တဝါမျှလည်းကြင်ဖော်မဲ့ဖြစ်ရလိမ့်  
 မည်မဟုတ်။ ဤနည်းအတိုင်းဖြစ်စေရန်  
 ထာဝရဘုရားအမိန့်ပေးတော်မူခဲ့လေ ပြီ။  
 ကိုယ်တော်သည်သူတို့အားစုဝေးစေ တော်မူလိမ့်မည်။-  
 17 ထိုသတ္တဝါအသီးသီးတို့အားမြေကြီး  
 ပေါ်တွင် နယ်မြေခွဲဝေသတ်မှတ်ပေးတော်  
 မူသောအရှင်ကားထာဝရဘုရားတည်း။  
 သူတို့သည်အမျိုးစဉ်ဆက်ထိုနယ်မြေများ  
 တွင်နေရကြလိမ့်မည်။ ယင်းတို့ကိုလည်း  
 ထာဝစဉ်ပိုင်ရကြလိမ့်မည်။

### 35

သန်ရှင်းမြင့်မြတ်ရာသို့သွားသည့်လမ်းခရီး  
 1-2 ကနုတာရသည်ရွှင်မြူးလိမ့်မည်။  
 မြေရိုင်းများတွင်လည်းပန်းများပွင့်လိမ့်မည်။  
 ကနုတာရသည်ဝမ်းမြောက် ရွှင်လန်းသဖြင့်  
 သီချင်းဆိုကြွေးကြော်လိမ့်မည်။  
 လေဗနုန်တောင်ကဲ့သို့လှပတင့်တယ်လျက်  
 ကာရမေလနှင့်ရှာရုန်တောင်ကုန်း  
 လယ်ယာများကဲ့သို့အသီးအနှံများ ဝေဆာလျက်  
 ရှိလိမ့်မည်။

လူအပေါင်းတို့သည်ဘုရားသခင်၏  
 ဘုန်းအသရေတော်ကိုလည်းကောင်း၊  
 ကိုယ်တော်၏တန်ခိုးအာနုဘော်တော်ကို လည်းကောင်း  
 ဖူးမြင်ရကြလိမ့်မည်။  
 3 နွမ်းနယ်လျက်ရှိသည့်လက်တို့ကိုလည်းကောင်း၊  
 အားနည်းတုန်လှုပ်လျက်နေသည့်  
 ဒူးတို့ကိုလည်းကောင်းအားဖြည့်၍ပေးကြလော့။\*  
 4 စိတ်ပျက်အားလျော့၍နေသူအပေါင်းတို့အား  
 “ကြံ့ခိုင်မှုရှိကြလော့။  
 မကြောက်ကြနှင့်ဘုရားသခင်သည်  
 သင်တို့ကိုကယ်ဆယ်ရန် ကြွလာတော်မူလိမ့်မည်။  
 သင်တို့၏ရန်သူများအားလည်း  
 လက်စားချေတော်မူလိမ့်မည်”  
 ပြောကြားကြလော့။

ဟု

5 မျက်မမြင်တို့သည်မျက်စိမြင်ကြလိမ့်မည်။  
 နားပင်းသူတို့သည်လည်းနားကြားကြလိမ့်မည်။\*  
 6 ခြေမစွမ်းမသန်သူတို့သည် ခုန်ကြလိမ့်မည်။  
 ဆွဲအသူတို့သည်လည်းဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းစွာ  
 ကြွေးကြော်ကြလိမ့်မည်။  
 က နှု တာရ၌စမ်းရေပေါက်၍က နှု တာရတွင်  
 စမ်းချောင်းစီးလိမ့်မည်။

\* 35:3 ဟေဗြဲ ၁၂:၁၂။ \* 35:5 မ၊ ၁၁:၅။ လု၊ ၇:၂၂။

7 ခြစ်ခြစ်တောက်ပူလောင်လျက်ရှိသည့်သဲများသည်  
 ရေအိုင်ဖြစ်၍၊  
 ခြောက်သွေ့သောမြေသည်လည်းစမ်းရေတွင်းများ  
 ပြည့်နှက်၍နေလိမ့်မည်။  
 ခွေးအများကျက်စားလေ့ရှိသည့်အရပ်တွင်  
 ကိုင်းပင်ကူပင်များပေါက်လာလိမ့်မည်။

8 ထိုအရပ်တွင်“သန်ရှင်းမြင့်မြတ်ရာသို့ သွားသည့်လမ်း”  
 ဟု  
 နာမည်တွင်သောလမ်းမကြီးတစ်သွယ်  
 ပေါ်ပေါက်၍လာလိမ့်မည်။  
 အဘယ်အပြစ်ကူးသူမှန်သမျှထိုလမ်းကို  
 လျှောက်သွားရလိမ့်မည်မဟုတ်။  
 အဘယ်လူမိုက်ကမျှထိုလမ်းတွင်  
 လျှောက်နေသူတို့အား  
 လမ်းမှားစေနိုင်လိမ့်မည်မဟုတ်။

9 ထိုအရပ်တွင်အဘယ်ခြင်္သေ့မျှရှိလိမ့်မည်မဟုတ်။  
 ထိုအရပ်သို့အဘယ်သားရဲတိရစ္ဆာန်မျှလည်း  
 လာရကြလိမ့်မည်မဟုတ်။  
 ထာဝရဘုရားကယ်ဆယ်ထားတော်မူသော သူတို့သည်  
 ထိုလမ်းအတိုင်းမိမိတို့နေရပ်သို့ ပြန်ရကြလိမ့်မည်  
 မဟုတ်။

10 သူတို့သည်ဝမ်းမြောက်ပျော်ရွှင်စွာသီချင်း ဆိုလျက်  
 ယေရုရှလင်မြို့သို့ရောက်ရှိလာကြလိမ့်မည်။



သူတို့သည်ထာဝစဉ်ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်ကြ လိမ့်မည်။  
ဝမ်းနည်းပူဆွေးခြင်းနှင့်ထာဝစဉ်ကင်းလွတ်  
ကြလိမ့်မည်။

### 36

ယေရုရှလင်မြို့အားအာရှရိအမျိုးသားတို့  
ချောက်လှန့်ခြင်း

(၄ရာ၊ ၁၈:၁၃-၂၇။ ၆ရာ၊ ၃၂:၁-၁၉)

<sup>1</sup> ယုဒဘုရင်ဟေဇကိန်းစံတစ်ဆယ့်လေး  
နှစ်မြောက်၌ အာရှရိဧကရာ ဇ်ဘုရင်သနာ  
ခရိပ်သည် ယုဒပြည်ရှိခံတပ်မြို့များကို  
တိုက်ခိုက်သိမ်းယူလေသည်။- <sup>2</sup> ထိုနောက်သူသည်မိမိ၏ဗိုလ်ချုပ်အား  
လာခိရ မြို့မှစစ်သည်အလုံးအရင်းနှင့်ယေရုရှလင်  
မြို့သို့သွားရောက်ကာ ဟေဇကိမင်းအားလက်  
နက်ချရန်ပြောဆိုစေ၏။ ဗိုလ်ချုပ်သည်လည်း  
အထက်ရေကန်မှစီးဆင်းလာသောရေသွယ်  
မြောင်းအနီး၊ အထည်ယက်လုပ်သူတို့၏  
အလုပ်စခန်းတည်ရာလမ်းကိုသိမ်းယူလေ  
သည်။- <sup>3</sup> ထိုအခါယုဒပြည်သူသုံးဦးတို့သည်သူ  
နှင့်အတူလာရောက်တွေ့ဆုံကြ၏။ သူတို့  
ကားဟိလခိ၏သားနန်းတော်အုပ်လျော့ ကံ  
မိ၊ နန်းတော်အတွင်းဝန်ရှေဗနနှင့်၊ အာ  
သပ်၏သားအမှုတွဲထိန်းယောအာတို့ ဖြစ်သတည်း။-  
<sup>4</sup> အာရှရိအရာရှိကသူတို့အား“ဟေဇကိ

မင်းသည်အဘယ်ကြောင့် မိမိကိုယ်ကိုဤမျှ  
ယုံကြည်ကိုးစားလျက်နေကြောင်းဘုရင် ဧကရာ  
ဇ်သိရှိလိုပါသည်။- 5 စစ်အင်အားစွမ်းရည်ကိုစကားလုံးဖြင့်  
အစားထိုးနိုင်လိမ့်မည်ဟုသင်တို့ထင် မှတ်ကြပါသလော။  
ငါ့ကိုပုန်ကန်ရန် သင်တို့အားအဘယ်သူကူညီလိမ့်မည်  
ဟုထင်မှတ်ကြပါသနည်း။- 6 သင်တို့သည်အီဂျစ်ပြည်၏အကူအညီကို  
စောင့်စားလျက်နေကြ၏။ သို့ရာတွင်ထိုပြည်  
ကိုအားကိုးခြင်းသည်ကျိုး၍လက်စူးတတ်  
သည့်ကူရိုးကိုတောင်ဝေးအဖြစ်အသုံးပြု  
သည်နှင့်တူ၏။ အီဂျစ်ဘုရင်ကားမိမိတို့  
မှီခိုအားကိုးသူရှိလာချိန်၌ကူရိုးနှင့် သာတူသတည်း။  
ဟုပြော၏။\*

7 ထို့နောက်သူသည်ဆက်လက်၍ "သင်တို့က ငါ  
တို့သည် မိမိတို့ဘုရားသခင်ထာဝရ ဘုရားကို  
အားကိုးပါသည်' ဟုငါ့အား ပြောဆိုကြပါမည်လော။  
ဟေဇကိသည် ထာဝရဘုရားအားဝတ်ပြုရာဌာနများ  
နှင့် ယဇ်ပလ္လင်များကိုဖြိုဖျက်ပစ်ပြီးနောက်  
ယုဒပြည်သူများနှင့်ယေရုရှလင်မြို့ သားတို့အား  
ယေရုရှလင်မြို့ရှိယဇ်ပလ္လင် ၌သာလျှင်  
ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ကြစေရန် မှာကြားခဲ့ပေသည်။-

8 ငါသည်ဘုရင်ဧကရာ ဇ်၏နာမတော်ကို  
တိုင်တည်၍ သင်တို့နှင့်အလောင်းအစားပြု

---

\* 36:6 ယေဇ၊ ၂၉:၆-၇။

မည်။ သင်တို့သည် မြင်းစီးသူရဲနှစ်ထောင်ရ  
ရှိအောင်ရှာနိုင်မည်ဆိုလျှင် သင်တို့အား  
မြင်းကောင်ရေနှစ်ထောင်ကို ငါပေးမည်။-

9 သင်တို့သည် ရာထူးအနိမ့်ဆုံးအာရှရိတ်ပံ  
မှူးကလေးကို ပင်လျှင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းမရှိ  
ကြ။ သို့ပါလျက် အီဂျစ်အမျိုးသားတို့ထံ  
မှ စစ်ရထားနှင့် မြင်းစီးသူရဲအကူအညီ  
များကို စောင့်မျှော်ကြပါသည်တကား။-

10 ငါသည် ထာဝရဘုရား၏အကူအညီ  
မပါဘဲ သင်တို့၏ပြည်ကို တိုက်ခိုက်ဖျက်  
ဆီးခဲ့သည်ဟု သင်တို့ထင်မှတ်ကြပါ သလော။  
သင်တို့ပြည်ကို တိုက်ခိုက်ဖျက်ဆီး ရန် ထာဝရဘုရားကို ယ်တော်တိုင်ပင်ငါ့  
အားစေခိုင်းတော်မူပါ၏။' ဟုဆို၏။

11 ထိုအခါ လျောကိမ်၊ ရှေ့ဗန်နှင့် ယောအာ  
တို့သည် ထိုအရာရှိအား အရှင်၊ အာရမိ  
ဘာသာစကားဖြင့် အကျွန်ုပ်တို့အား အမိန့်  
ရှိပါ။ ထိုစကားကို အကျွန်ုပ်တို့နားလည်  
ပါသည်။ ဟေဗြဲဘာသာစကားကို မပြော  
ပါနှင့်။ မြို့ရိုးပေါ်ရှိ လူအပေါင်းတို့နား  
ထောင်လျက် နေကြပါသည်။' ဟုပြော၏။

12 ထိုသူက ဘုရင်ဧကရာဇ်သည် သင်တို့ဘုရင်  
အားသာလျှင် ဤစကားများကို ပြောကြား  
ရန် ငါ့အားစေလွှတ်တော်မူထိုက်သည်ဟု ထင်

မှတ်ကြပါသလော။ ငါသည်မြို့ရိုးပေါ်တွင်  
 ထိုင်နေကြသူတို့အားလည်းပြောကြားပါ  
 ၏။ သူတို့သည်လည်းသင်တို့နည်းတူမိမိ  
 တို့၏မစင်ကိုပြန်၍စားပြီးလျှင် မိမိ  
 တို့ကျင်ငယ်ရေကိုပြန်၍သောက်ရကြ လိမ့်မည်''  
 ဟုပြန်ပြော၏။

13 ထိုနောက်သူသည်ထ၍ဟေဗြဲဘာသာစကား  
 ဖြင့် ``သင်တို့အားအာရှရီဇကရာ ဇ်ဘုရင်မိန့်  
 တော်မူသောစကားကိုနားထောင်ကြလော့။-

14 ထိုအရှင်ကသင်တို့သည်ဟေဇကိ၏လှည့်စား  
 မှုကိုမခံကြစေရန် သတိပေးတော်မူလိုက်  
 ပါ၏။ ဟေဇကိသည်သင်တို့အားမကယ်နိုင်။-

15 ထာဝရဘုရားအား၊ အားကိုးရန်သူသွေး  
 ဆောင်တိုက်တွန်းသော်လည်း သင်တို့ခွင့်မပြု  
 ကြနှင့်။ ထာဝရဘုရားသည်သင်တို့အား  
 ကယ်တော်မူလိမ့်မည်ဟူ၍လည်းကောင်း၊  
 ငါတို့အာရှရီတပ်မတော်အား သင်တို့  
 ၏မြို့ကိုသိမ်းယူခွင့်ပေးတော်မူလိမ့်မည်  
 မဟုတ်ဟူ၍လည်းကောင်း မထင်မှတ်ကြနှင့်။-

16-17 ဟေဇကိ၏စကားကိုနားမထောင်ကြနှင့်၊  
 မြို့ထဲမှထွက်၍လက်နက်ချကြရန် သင်တို့  
 အားအာရှရီဘုရင်ဇကရာ ဇ်အမိန့်တော်  
 ရှိ၏။ သင်တို့အားဘုရင်ဇကရာ ဇ်သည်သင်

တို့ပြည်နှင့်တူသည့်ပြည်၊ ဂျုဆန်နှင့်စပျစ်ရည်  
 သစ်၊ ပြောင်းနှင့်စပျစ်ဥယျာ ဥပေါများသည့်  
 ပြည်သို့မပို့ဆောင်မီအတောအတွင်း၌  
 မိမိတို့၏စပျစ်ပင်များနှင့်သဘောသဖ  
 န်း ပင်များမှအသီးများကိုစားစေ၍ မိမိ  
 တို့ရေတွင်းများမှရေကိုလည်းသောက်  
 သုံးခွင့်ပြုတော်မူလိမ့်မည်။- 18 ထာဝရဘုရားသည်ငါတို့ကိုကယ်ဆယ်  
 တော်မူနိုင်သည်ဟု သင်တို့ထင်မှတ်ကြစေ  
 ရန် ဟေဇကီလှည့်စားသည်ကိုနားမထောင်  
 ကြနှင့်။ အခြားအမျိုးသားတို့၏ဘုရား  
 များသည် သူတို့၏ပြည်ကိုအာရှုရိဇကရာ ဇ်  
 ဘုရင်၏လက်မှကယ်ဆယ်ခဲ့ကြပါသလော။-  
 19 ဟာမတ်ပြည်နှင့်အာပဒ်ပြည်တို့၏ဘုရား  
 များသည် ယခုအဘယ်မှာရှိပါသနည်း။ သေဖရဝိ  
 မ်ပြည်၏ဘုရားတို့သည်ယခု အဘယ်မှာရှိပါသနည်း။  
 အဘယ်ဘုရား ကရုမာရိပြည်ကိုကယ်ဆယ်ခဲ့ကြပါ  
 သနည်း။- 20 ထိုတိုင်းပြည်အပေါင်းတို့၏ဘုရားများ  
 အနက်မှအဘယ်မည်သောဘုရားသည် မိမိ  
 ၏ပြည်သို့ငါတို့ဘုရင်ဇကရာ ဇ်၏လက်  
 မှအဘယ်အခါမှကယ်ခဲ့ဖူးပါသနည်း။  
 ယင်းသို့ဖြစ်ပါမူထာဝရဘုရားသည် လည်း  
 ယေရုရှလင်မြို့ကိုကယ်တော်မူနိုင် သည်ဟုသင်တို့အဘယ်ကြောင့်ထင်မှ  
 ကြပါသနည်း။'' ဟုဆို၏။

21 ထိုအခါလူတို့သည်ဟေဇကိမှာကြား  
လိုက်သည်အတိုင်းဆိတ်ဆိတ်နေကြ၏။  
စကားတစ်ခွန်းကိုမျှပြန်၍မပြောကြ။-

22 ထိုနောက်လျှောက်မိ၊ ရှေ့ဗနနှင့်ယောအာ တို့သည်  
ဝမ်းနည်းပူဆွေးလျက်မိမိတို့အဝတ် များကိုဆုတ်ဖြဲကာ  
အာရှရိအရာရှိ၏ စကားများကိုမင်းကြီးထံသွားရောက်  
လျှောက်ထားကြ၏။

### 37

ဟေရှာယထံတွင်မင်းကြီးအကြံတောင်း ခံခြင်း  
(၄ရာ၊ ၁၉:၁-၇)

1 ထိုသူတို့၏အစီရင်ခံချက်ကိုကြားလျှင်  
ကြားခြင်း၊ ဟေဇကိမင်းသည်ဝမ်းနည်းပူ ဆွေးလျက်  
မိမိ၏အဝတ်များဆုတ်ဖြဲပြီး လျှင်လျှင်တေကိုဝတ်၍  
ထာဝရဘုရား ၏ဗိမာန်တော်သို့သွားတော်မူ၏။-

2 မင်းကြီးသည်နန်းတော်အုပ်လျှောက် မိ၊  
နန်း တော်အတွင်းဝန်ရှေ့ဗနနှင့်အသက်ကြီး  
သူယဇပုရောဟိတ်များကိုအာမုတ်၏သား  
ဟေရှာယထံသို့စေလွှတ်တော်မူ၏။ ထိုသူ  
တို့သည်လည်းလျှင်လျှင်တေကိုဝတ်ဆင်ထား ကြ၏။-

3 မင်းကြီးက`ယနေသည်ဒုက္ခရောက်ရာနေ့  
ဖြစ်ပါ၏။ အကျွန်ုပ်တို့သည်အပြစ်ဒဏ်ကို  
ခံရ၍အရှက်ကွဲလျက်ရှိကြပါ၏။ အကျွန်ုပ်တို့သည်အချိန်ရောက်သော်လ

ခွန်အားမရှိသဖြင့်  
 အမျိုးသမီးနှင့်တူပါ၏။- 4 သားမဖွားနိုင်သည့်  
 ဇနီးသည်မိမိ၏ဗိုလ်ချုပ်ကို အာရှုရီဧကရာ  
 အသက်ရှင်တော်မူသောဘုရားသခင်အားစော်ကားသည့်စကားများကို စေလွှတ်၍  
 ပြောဆိုစေပါ၏။ သင်၏ဘုရားသခင်  
 ထာဝရဘုရားသည်ထိုစကားတို့ကို ကြားတော်မူ၍  
 ယင်းသို့ပြောဆိုသူတို့ အားအပြစ်ဒဏ်စီရင်တော်မူပါစေသော၊  
 သင်သည်လည်းအသက်မသေဘဲကျန်ရှိ  
 နေသေးသူအကျွန်ုပ်တို့လူစုအတွက် ဘုရားသခင်ထံတော်သို့ဆုတောင်းပ  
 တု ထ နာပြုပါလော့'' ဟုအမှာစာရေး၍  
 ဟေရှာယထံပေးပို့လိုက်၏။

5 ဟေဇကိမင်း၏အမှာစာကိုရရှိသော  
 အခါ၊- 6 ဟေရှာယသည်'' ထာဝရဘုရားကမိမိ  
 အား အာရှုရီအမျိုးသားတို့၏စော်ကား  
 ပြောဆိုသည့်စကားများအတွက် စိတ်  
 အနှောင့်အယှက်မဖြစ်ရန်သင့်အားမိန့် မှာတော်မူပါ၏။-  
 7 ထာဝရဘုရားသည်ဧကရာ ဇ်မင်းအား  
 မိမိ၏ပြည်သို့ပြန်စေရန် သတင်းတစ်စုံတစ်  
 ရာကိုကြားသိစေတော်မူလိမ့်မည်။ ထိုနောက်  
 သူ့ကိုထိုပြည်၌ပင်အဆုံးစီရင်တော်မူ ပေအံ့''  
 ဟုပြန်ကြားလိုက်၏။

အခြားခြိမ်းခြောက်စာတစ်စောင်ကိုအာရှုရီ

အမျိုးသားတို့ပေးပို့ခြင်း  
(၄ရာ၊ ၁၉:၈-၁၉)

8 ကေရာ ဇ်မင်းသည်လာခိရှမြို့မှထွက်  
ခွာပြီးလျှင် အနီးအနားရှိလိဗနမြို့ကို  
တိုက်ခိုက်လျက်ရှိကြောင်းကြားသိသော အခါ၊  
အာရှရိုဗိုလ်ချုပ်သည်မင်းကြီးနှင့် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ရန်  
ထိုအရပ်သို့သွားလေ သည်။- 9 ထိုအခါဆူဒန်ဘုရင်တိရ  
က ကဦးစီးခေါင်း ဆောင်သည့်အီဂျစ်တပ်မတော်သည်  
မိမိတို့ အားတိုက်ခိုက်ရန်ချီတက်လာကြောင်းအာ  
ရှရိုအမျိုးသားတို့သတင်းရရှိကြ၏။-

10 ထိုသတင်းကိုကြားသောအခါကေရာ ဇ်  
မင်းသည်ယုဒဘုရင်ဟေဇကီထံသို့သဝဏ်  
လွှာတစ်စောင်ရေး၍ပေးပို့လိုက်လေသည်။ ထို  
သဝဏ်လွှာတွင် ``သင်ကိုးစားသည့်ဘုရားသခင်က  
သင်သည်ငါ၏လက်တွင်းသို့ကျ ရောက်ရလိမ့်မည်မဟုတ်ဟု  
မိန့်တော်မူသော စကားကြောင့်အထင်အမြင်မမှားပါ  
လေနှင့်။- 11 အာရှရိုကေရာ ဇ်သည်မိမိဖျက်ဆီးပစ်  
ရန် ဆုံးဖြတ်ထားသည့်တိုင်းနိုင်ငံကိုအဘယ်  
သို့ပြုတော်မူတတ်သည်ကိုသင်ကြားသိ  
ရပြီးဖြစ်ပါ၏။ သင်ကိုယ်တိုင်ပင်လျှင်ငါ  
၏လက်မှလွတ်မြောက်နိုင်လိမ့်မည်ဟုမ  
ထင်မှတ်ပါနှင့်။- 12 ငါ၏ဘိုးဘေးတို့သည်ဂေါဇန်မြို့၊  
ခါရန်မြို့ နှင့်ရေဇပ်မြို့တို့ကိုဖျက်ဆီးပစ်ပြီးလျှင်



တေလဇမြို့တွင်နေထိုင်သူဘေသေဒင်  
အမျိုးသားတို့အားသုတ်သင်ပစ်ခဲ့ကြ၏။  
သူတို့၏ဘုရားများအနက်အဘယ်မည်  
သောဘုရားမျှသူတို့ကိုမကယ်နိုင်ကြ။-

13 ဟာမတ်မြို့၊ အာပဒ်မြို့၊ သေဖရဝိ  
မ်မြို့၊ ဟေနမြို့နှင့်ကူဝါမြို့တွင်စိုးစံခဲ့သော  
ဘုရင်များသည်ယခုအဘယ်မှာရှိ ကြပါသနည်း။  
ဟုဖော်ပြပါရှိ၏။

14 ဟေဇကိမင်းသည်ထိုသဝဏ်လွှာကိုသံ  
တမန်များထံမှယူ၍ဖတ်ပြီးလျှင် ဗိမာန် တော်သို့သွား၍  
ထာဝရဘုရား၏ရှေ့တော် တွင်ချထား၏။-

15-16 ထိုနောက်ခမ်းနားတင့်တယ်သည့်ပလ္လင်ပေါ်တွင်  
စံတော်မူသော အို ကူသရေလအမျိုးသားတို့  
၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၊ ကိုယ်တော်  
ရှင်တစ်ပါးတည်းသာလျှင် ကမ္ဘာနိုင်ငံအရပ်  
ရပ်ကိုအစိုးရသောဘုရားဖြစ်တော်မူပါ  
၏။ ကိုယ်တော်ရှင်သည်ကမ္ဘာမိုးမြေကိုဖန်

ဆင်းတော်မူပါ၏။-☆ 17 အို ထာဝရဘုရား၊  
ယခုကျွန်တော်မျိုးတို့ ၏လျှောက်ထားချက်ကိုနားထောင်တော်မူ၍  
ကျွန်တော်မျိုးတို့အားကြည့်တော်မူပါ။  
အသက်ရှင်တော်မူသောဘုရားတည်းဟူ  
သောကိုယ်တော်ရှင်အား သနာခရိပ်ဖော်

☆ 37:15-16 ထွ၊ ၂၅:၂၂။

ကားပြောဆိုသောစကားမှန်သမျှကို နားထောင်တော်မူပါ။-

18 အို ထာဝရဘုရား၊ အာရှရိဇက ရာ ဇံမင်း

များသည်လူမျိုးတကာတို့ကိုပျက်ပြုန်း စေ၍

သူတို့၏ပြည်များကိုလူသူဆိတ် ငြိမ်ရာဖြစ်စေလျက်-

19 သူတို့၏ဘုရားများကိုလည်းမီးရှို့ပစ်

ကြသည်ကို ကျွန်တော်မျိုးတို့သိကြပါ၏။

ထိုဘုရားတို့သည်ဘုရားအစစ်မဟုတ်။

လူ့လက်ဖြင့်လုပ်သည့်သစ်သားရုပ်၊ ကျောက်

ရုပ်များသာဖြစ်ပါ၏။- 20 အို ကျွန်တော်မျိုးတို့၏ဘုရားသခင်ထာ

ဝရဘုရား၊ ယခုပင်ကျွန်တော်မျိုးတို့အား

အာရှရိအမျိုးသားတို့၏လက်မှကယ်တော်

မူပါ။ သို့မှသာလျှင်ကိုယ်တော်ရှင်တစ်ပါး

တည်းသာလျှင် ဘုရားသခင်ဖြစ်တော်မူကြောင်း

ကမ္ဘာပေါ်ရှိလူမျိုးအပေါင်းတို့သိရှိကြပါ လိမ့်မည်။

ဟုဆုတောင်းပတုထနာပြုတော်မူ၏။

မင်းကြီးထံသို့ဟေရှာယပေးပို့သည့် သတင်းစကား  
(၄ရာ၊ ၁၉:၂၀-၃၇)

21 ထိုနောက်ထာဝရဘုရားသည်မင်းကြီး၏

ဆုတောင်းပတုထနာကိုနားညောင်းတော်မူပြီ ဖြစ်ကြောင်း

ဟေရှာယသည်ဟေဇကီမင်း ထံသို့ပေးပို့ရာတွင်-

22 ထာဝရဘုရားက ``အချင်းသနာခရိပ်၊ ယေရု

ရှလင်မြို့သည်သင့်ကိုကြည့်၍ပြုံးကာပြက်

ရယ်ပြုလေပြီ။- 23 သင်သည်အဘယ်သူအားစော်ကားကဲ့ရဲ့လျက်

နေသည်ဟုထင်မှတ်ပါသနည်း။ က္လသရေလ  
 အမျိုးသားတို့၏သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်တော်မူ  
 သောငါဘုရားအားမလေးမခန့်ပြု၍ နေပါသည်တကား။-  
 24 သင်သည်မိမိ၏စစ်ရထားအပေါင်းဖြင့်  
 အမြင့်ဆုံးတောင်များကိုလည်းကောင်း၊ လေ  
 ဗန်တောင်ထိပ်များကိုပင်လည်းကောင်း၊ နိမ့်  
 နင်းအောင်မြင်ခဲ့ကြောင်း၊ ငါ့အားကြွားဝါရန်  
 သံတမန်များကိုစေလွှတ်ခဲ့၏။ ထိုအရပ်  
 ရှိအမြင့်ဆုံးအာရဇ်ပင်များနှင့်အလှဆုံး  
 ထင်းရှူးပင်များကိုခုတ်လှဲကာ၊ တောနက်  
 ကြီးများသို့ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်းကြွားဝါ ခဲ့၏။-  
 25 သင်သည်ရေတွင်းများကိုတူး၍တိုင်းတစ်ပါး  
 မှရေကိုသောက်ခဲ့သည်ဟူ၍လည်းကောင်း၊  
 သင့် တပ်မတော်သားတို့သည်ခြေဖြင့်နင်း၍နိုင်  
 မြစ်ရေကိုခန်းခြောက်စေခဲ့သည်ဟူ၍လည်း  
 ကောင်းကြွားဝါခဲ့၏။

26 “ရှေးမဆွကပင်လျှင်ဤအမှုအရာများ  
 ကို ငါစီမံခန့်ခွဲထားခဲ့ကြောင်းသင်အဘယ်  
 ခြံ့မျှမကြားဘူးပါသလော။ ယခုထိုအမှု  
 အရာတို့ကိုငါဖြစ်ပွားစေလေပြီ။ ခံတပ်  
 မြို့များကိုအမှိုက်ပုံအဖြစ်သို့ပြောင်းလဲ  
 ပစ်နိုင်သောတန်ခိုးကိုသင့်အားငါပေးအပ် ခဲ့၏။-  
 27 ထိုမြို့များတွင်နေထိုင်သူတို့သည်အဘယ်

သို့မျှမတတ်နိုင်။ ကြောက်လန့်လျက်ကြက်သေ  
သေ၍နေကြ၏။ သူတို့သည်အရှေ့လေပူ  
တိုက်၍ညှိုးနွမ်းသွားသည့်လယ်မြက်များ၊  
အိမ်ခေါင်မိုးပေါ်ရှိပေါင်းပင်များနှင့်တူ ကြ၏။"

28 “သို့ရာတွင်သင်၏အကြောင်းကိုအကုန်  
အစင်ငါသိ၏။ သင်အဘယ်အမှုကိုပြု  
၍အဘယ်အရပ်သို့သွားသည်ကိုလည်း  
ကောင်း၊ ငါ့အားအဘယ်မျှအမျက်ထွက်  
လျက်နေသည်ကိုလည်းကောင်းငါသိ၏။-

29 သင်အမျက်ထွက်ပုံ၊ မာန်မာနကြီးပုံတို့  
ကိုငါကြားသိရလေပြီ။ သို့ဖြစ်၍၊ ငါသည်  
သင့်ကိုနှာရှုတ်တပ်၍ဇက်ခွံပြီးလျှင်လာ  
လမ်းအတိုင်းပြန်စေမည်။"

30 ထိုနောက်ဟေရှာယသည်ဟေဇကိမင်း  
အား “နောင်အခါဖြစ်ပျက်မည့်အမှုအရာ  
များ၏ရှေ့ပြေးနိမိတ်ကားဤသို့တည်း။ သင်  
သည်ယခုနှစ်၌လည်းကောင်း၊ နောင်နှစ်ခါ၌  
လည်းကောင်းစပါးရိုင်းကိုသာလျှင်စားရ  
လိမ့်မည်။ သို့ရာတွင်တတိယနှစ်၌မူဂျုံ  
စပါးကိုစိုက်ပျိုးရိတ်သိမ်းရလိမ့်မည်။  
စပျစ်ပင်များကိုလည်းစိုက်၍စပျစ် သီးများကိုစားရလိမ့်မည်။-

31 ယုဒပြည်တွင်အသက်မသေဘဲကျန်ရှိ  
နေသူတို့သည်မြေတွင်နက်စွာအမြစ်စွဲ

၍သီးနှံများကိုဆောင်သည့်အပင်ငယ်  
များကဲ့သို့ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးကြလိမ့်မည်။-

32 ယေရုရှလင်မြို့နှင့်ဇိအုန်တောင်ပေါ်တွင်  
လူတို့သည်အသက်မသေဘဲကျန်ရှိနေ  
ကြလိမ့်မည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ယင်းသို့  
ကျန်ရှိစေရန် ထာဝရဘုရားသ နှ နိဗ္ဗု ဌာန်ချ  
မှတ်ထားတော်မူသောကြောင့်ဖြစ်၏။"

33 အာရှရိုဧကရာ ဇ်မင်း၏အကြောင်းထာဝရ  
ဘုရားမိန့်တော်မူသည်ကားဤသို့တည်း။ ကိုယ်  
တော်က`ထိုသူသည်ဤမြို့ကိုဝင်ရလိမ့်မည်  
မဟုတ်။ မြို့ထဲသို့လည်းမြားတစ်လက်မျှပင်  
ပစ်ရလိမ့်မည်မဟုတ်။ အဘယ်စစ်သူရဲမျှ  
ဒိုင်းလွှားကိုကိုင်ဆောင်၍မြို့အနီးသို့ချဉ်း  
ကပ်ရလိမ့်မည်မဟုတ်။ မြို့ကိုဝိုင်းရံရန်မြေ  
ကတုတ်များကိုလည်းဖို့လုပ်ရလိမ့်မည် မဟုတ်။-

34 အာရှရိုမင်းသည်မိမိလာလမ်းဖြင့်ပြန်ရ လိမ့်မည်။  
သူသည်မြို့ထဲသို့ဝင်ရလိမ့်မည်မ ဟုတ်။ ဤကား၊  
ငါထာဝရဘုရားမိန့်တော် မူသောစကားဖြစ်၏။-

35 ငါသည်မိမိ၏ဂုဏ်သိက္ခာကိုလည်းကောင်း၊  
ငါ၏အစေခံဒါဝိ ဒ်အားပေးခဲ့သည့်ကတိ  
တော်ကိုလည်းကောင်းထောက်၍ဤမြို့ကိုကာ  
ကွယ်စောင့်ထိန်းမည်" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

36 ထိုည ဌ်၌ထာဝရဘုရား၏ကောင်းကင်တမန်

သည် အာရှုရိတပ်စခန်းသို့ဝင်၍တပ်သား  
တစ်သိန်းရှစ်သောင်းငါးထောင်ကိုသုတ်သင်ပစ်  
လေသည်။ နောက်တစ်နေ့အရု ဖ်တက်ချိန်၌  
ထိုသူအပေါင်းတို့သည်လဲ၍သေနေကြ၏။-

37 ထိုအခါအာရှုရိဧကရာ ဇ်မင်းသည်တပ်  
ခေါက်၍နိနေဝေမြို့သို့ပြန်တော်မူ၏။-

38 တစ်နေ့သ၌သူသည်မိမိဘုရားနိသရုတ်  
၏ဗိမာန်တော်တွင်ဝတ်ပြုကိုးကွယ်၏။ ဝတ်ပြု  
နေစဉ်သားတော်များဖြစ်သောအာဒြ မှ မေလက်  
နှင့်ရှရေဇာတို့သည်မင်းကြီးအား ဌ ဌားနှင့်  
ခုတ်သတ်ပြီးလျှင်အာရရတ်ပြည်သို့ထွက်  
ပြေးကြ၏။ အခြားသားတော်တစ်ပါးဖြစ်  
သူသေရဟ ဒု ဒု န်သည်ခမည်းတော်၏  
အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက်လေ သည်။

### 38

ဟေဇကိမင်းဖျားနာခြင်းနှင့်ပြန်လည်  
ကျန်းမာလာခြင်း

(၄ရာ၊ ၂၀:၁-၁၁။ ၆ရာ၊ ၃၂:၂၄-၂၆)

1 ထိုအချိန်ကာလလောက်၌ပင် ဟေဇကိမင်း  
သည်သေလုမတတ်ဖျားနာ၍လာ၏။ အာမုတ်  
၏သားပရောဖက်ဟေရှာယသည်မင်းကြီး  
အားလာရောက်ကြည့်ရှုပြီးနောက် အရှင်သည်

ပြန်လည်ကျန်းမာလာတော့မည်မဟုတ်သ  
 ဖြင့် အရှင်နောက်ဆုံးမှာကြားရန်ရှိသည်တို့  
 ကိုမှာကြားခဲ့ရန်ထာဝရဘုရားမိန့်တော် မူပါ၏။  
 သို့ဖြစ်၍နတ်ရွာစံရန်အသင့်ပြင် ပါလော့" ဟုဆို၏။

2 ဟေဇကိသည်နံရံဘက်သို့မျက်နှာလှည့် လျက်-  
 3 "အို ထာဝရဘုရား၊ ကျွန်တော်မျိုးသည်  
 ကိုယ်တော်ရှင်အားရိုးဖြောင့်စွာသစ္စာနှင့်  
 ကိုးကွယ်ဝတ်ပြုလျက် ကိုယ်တော်ပြုစေလို  
 သည့်အတိုင်းကြိုးစားပြုကျင့်သည်ကို  
 အောက်မေ့သတိရတော်မူပါ" ဟုဆို တောင်းပ တု  
 ထနာပြုပြီးလျှင်ဝမ်းနည်း ပက်လက်ငိုကြွေးတော်မူ၏။

4 ထိုနောက်ထာဝရဘုရားသည်ဟေရှာယ  
 အား၊- 5 ဟေဇကိထံသို့ပြန်လည်စေလွှတ်တော်မူ  
 ကာ "သင်၏ဘိုးတော်ဒါဝိ ဒ်၏ဘုရားသခင်၊  
 ငါထာဝရဘုရားသည်သင့်၏ဆုတောင်း ပ  
 တု ထနာကိုကြားတော်မူ၍ သင်၏မျက်ရည်  
 များကိုမြင်တော်မူပြီ။ ငါသည်သင့်အား  
 နောက်ထပ်တစ်ဆယ့်ငါးနှစ်အသက်ရှင်စေ  
 မည်။- 6 ငါသည်သင်နှင့်ဤယေရုရှလင်မြို့ကို  
 အာရှုရိကေရာ ဇ်၏လက်မှကယ်ဆယ်မည်။  
 ဤမြို့ကိုဆက်လက်၍ကာကွယ်စောင့်ရှောက်  
 မည်ဟုဟေဇကိမင်းအားပြောကြားလော့"  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

7 ဟေရှာယက`ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏  
 ကတိတော်အတိုင်းပြုတော်မူမည်ဖြစ်ကြောင်း  
 အရှင်သိရှိစေရန်နိမိတ်လ ကု ခဏာတစ်ခု  
 ကိုပြတော်မူပါလိမ့်မည်။- 8 ထာဝရဘုရားသည်အာခပ်မင်းစိုက်ထူ  
 ထားသည့်နေနာရီတွင် အရိပ်ကိုနောက်သို့  
 ဆယ်ဒီဂရီဆုတ်စေတော်မူပါလိမ့်မည်''  
 ဟုပြန်လည်လျှောက်ထား၏။ ဆိုသည့်အတိုင်း  
 အရိပ်သည်ဆယ်ဒီဂရီဆုတ်လေ၏။

9 ဟေဇကိသည် ပြန်လည်ကျန်းမာလာပြီး နောက်  
 အောက်ပါချီးမွမ်းသီချင်းကိုရေးစပ် စီကုံးတော်မူ၏။

10 ငါသည်သက်တမ်းစေ့နေရတော့မည်မဟုတ်။  
 အရွယ်ကောင်းချိန်၌ပင်မရဏနိုင်ငံသို့  
 သွားရတော့မည်ဟုငါထင်မှတ်ခဲ့ပါ၏။

11 ဤသက်ရှိလောက၌ငါသည်  
 ထာဝရဘုရားအားလည်းကောင်းသက်ရှိ  
 လူသတ္တဝါတို့အားလည်းကောင်း၊  
 နောက်တစ်ဖန်အဘယ်အခါ၌မျှတွေ့ မြင်ရတော့မည်  
 မဟုတ်ဟုထင်မှတ်ခဲ့ပါ၏။

12 ဖြိုဖျက်၍ချလိုက်သည့်တဲကဲ့သို့လည်းကောင်း၊  
 ယက်ကန်းစင်မှဖြတ်၍ထုတ်လိုက်သည့်  
 အဝတ်ကဲ့သို့လည်းကောင်း၊

ငါ၏အသက်တာသည်ဖြတ်၍ ကုန်ဆုံးသွားလေပြီ။

13 ငါ၏အရိုးများကိုခြင်သေ့ဝါး၍နေဘိ ကဲ့သို့



ငါသည်နာကျင်ခြင်းဝေဒနာနှင့်တစ်ည ည့်လုံး  
ငိုကြွေးရပါ၏။

ဘုရားသခင်သည်ငါ၏အသက်ကို ကုန်ဆုံးစေတော်မူပြီဟုငါထင်မှတ်  
ပါ၏။

14 ငါ၏အသံသည်တုန်တုန်ချိုချိုဖြစ်၍ နေပါ၏။  
ငါသည်ချိုးကဲ့သို့ညည်းညူပါ၏။

မိုးကောင်းကင်သို့မျှော်ကြည့်ရဖန်များ သဖြင့်  
ငါ၏မျက်စိများသည်ညောင်းလျက်ရှိပါ၏။  
အို ထာဝရဘုရားဤဒုက္ခအပေါင်းမှ  
ကျွန်တော်မျိုးအားကယ်ဆယ်တော်မူပါ။

15 ဤအမှုကိုထာဝရဘုရား ပြုတော်မူသည်ဖြစ်၍  
ငါအဘယ်သို့ပြောဆိုနိုင်ပါမည်နည်း။

ငါသည်ပူပင်သောကရောက်လျက် အိပ်၍မပျော်နိုင်ပါ။

16 အို ထာဝရဘုရားကျွန်တော်မျိုးသည်  
ကိုယ်တော်ရှင်၏အတွက်၊  
ကိုယ်တော်ရှင်တစ်ပါးတည်းအတွက်  
အသက်ရှင်ပါမည်။

ကျွန်တော်မျိုး၏အနာရောဂါကိုပျောက်ကင်း  
စေတော်မူ၍၊  
ကျွန်တော်မျိုးအားအသက်ရှင်ခွင့်ပြုတော်မူပါ။

17 ကျွန်တော်မျိုး၏ပူပင်သောကသည်စိတ်ငြိမ်း အေးမှု  
အဖြစ်သို့ပြောင်းလဲသွားပါလိမ့်မည်။

ကိုယ်တော်ရှင်သည်ကျွန်တော်မျိုး၏  
 အသက်ကိုဘေးအန္တရာယ်အပေါင်းမှ  
 ကယ်ဆယ်တော်မူပါ၏။  
 ကျွန်တော်မျိုး၏အပြစ်မှန်သမျှကိုလည်း  
 ဖြေလွှတ်တော်မူပါ၏။

18 မရုဏ်နိုင်ငံတွင်အဘယ်သူမျှကိုယ်တော်ရှင်အား  
 ထောမနာမပြုနိုင်ပါ။  
 သူသေတို့သည်ကိုယ်တော်ရှင်၏သစ္စာတော်ကို  
 ယုံကြည်ကိုးစားနိုင်စွမ်းမရှိပါ။

19 ယခုကိုယ်တော်ရှင်အားကျွန်တော်မျိုး  
 ထောမနာပြုသကဲ့သို့၊  
 အသက်ရှင်သူများသာလျှင်ကိုယ်တော်ရှင်အား  
 ထောမနာပြုကြပါ၏။

ဖခင်တို့သည်သားသမီးများအားကိုယ်တော်ရှင်၏  
 သစ္စာတော်အကြောင်းကိုပြောကြားကြပါ၏။

20 အို ထာဝရဘုရားကိုယ်တော်ရှင်သည်  
 ကျွန်တော်မျိုး၏အနာရောဂါကိုပျောက်ကင်း  
 စေတော်မူပါပြီ။

ကျွန်တော်မျိုးတို့သည်စောင်းများကိုတီး၍  
 ကိုယ်တော်၏ဂုဏ်တော်ကိုချီးမွမ်း၍  
 သီချင်းဆိုပါမည်။

မိမိတို့အသက်ရှင်သမျှကာလပတ်လုံး

ကိုယ်တော်ရှင်၏ဗိမာန်တော်တွင်ထောမနာ ပြု၍  
သီချင်းဆိုပါမည်။

21 ဟေရှာယသည်မင်းကြီးအား“အရှင်၏အနာ  
စိမ်းကိုသဘောသဖွယ် နှိုးသီးဖြင့်အုံ၍ထားပါမူ  
ထိုအနာသည်သက်သာပျောက်ကင်းသွားပါ လိမ့်မည်”  
ဟုလျှောက်၏။-1 22 ထိုအခါမင်းကြီးက“ငါသည်ဗိမာန်တော်  
သို့သွားရောက်နိုင်လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း အဘယ်  
နိမိတ်လ ကု ခဏကုထောက်၍သိရှိနိုင်ပါမည် နည်း”  
ဟုမေးတော်မူ၏။

### 39

ဗာဗုလုန်ပြည်မှစေတမန်များ  
(၄ရာ၊ ၂၀:၁၂-၁၉)

1 ထိုအချိန်ကာလလောက်၌ပင်ဗာဗုလုန်၏  
သားဗာဗုလုန်ဘုရင်မေရောဒ ပု ဗာဗုလုန်သည်  
ဟေဇကီမင်းဖျားနာလျက်ရှိကြောင်းကြား  
သိရသဖြင့်၊ သဝဏ်လွှာတစ်စောင်နှင့်လက်  
ဆောင်ပဏ္ဏာပေးပို့ဆက်သလေ၏။-

2 ဟေဇကီသည်စေတမန်တို့ကိုလက်ခံပြီး  
လျှင် မိမိ၏ဘဏ္ဍာတော်များဖြစ်သည့် ရွှေ၊  
ငွေ၊ နံ့သာမျိုး၊ နံ့သာဆီနှင့်လက်နက်ကိရိယာ  
ရှိသမျှတို့ကိုပြု၏။ ပစ္စည်းသိုလှောင်ခန်းများ

---

1 38:21 \* အခန်းငယ် ၂၁-၂၂ ကိုအဆုံးမှဤနေရာ  
သို့ပြောင်းရွှေ့ထားခြင်းဖြစ်သည်။

နှင့်နိုင်ငံတော်အရပ်ရပ်တို့တွင်ထိုသူတို့  
 အားမင်းကြီးမပြသည့်အရာတစ်စုံ တစ်ခုမျှမရှိ။-  
 3 ထိုနောက်ဟေရှာယသည်ဟေဇကိမင်းထံ  
 သွား၍ ထိုသူတို့သည်အဘယ်အရပ်မှလာ ပါသနည်း။  
 သူတို့ကအရှင်အားအဘယ် သို့ပြောဆိုကြပါသနည်း''  
 ဟုမေး၏။

ဟေဇကိက ``သူတို့သည်အလွန်ဝေးသော ဗာဗုလု  
 န်ပြည်မှလာပါသည်'' ဟုဆိုလျှင်၊

4 ``သူတို့သည်နန်းတော်တွင်း၌အဘယ်အရာ  
 များကိုတွေ့မြင်သွားကြပါသနည်း'' ဟု မေးမြန်း၏။

ဟေဇကိက ``သူတို့သည်နန်းတော်တွင်း၌ရှိ  
 သမျှသောအရာတို့ကိုတွေ့မြင်ကြပါ၏။  
 ပစ္စည်းသိုလှောင်ခန်းများတွင်သူတို့အားငါ  
 မပြသောအရာတစ်စုံတစ်ခုမျှမရှိ'' ဟု မိန့်တော်မူ၏။

5 ထိုအခါဟေရှာယသည်မင်းကြီးအား၊

``အနန္တ တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားမိန့်  
 တော်မူသည်ကိုကြားနာလော့၊- 6 အရှင်နန်းတော်တွင်ရှိသမျှသောအရာတို့  
 ကိုလည်းကောင်း၊ ယနေ့တိုင်အောင်အရှင်ဘိုး

ဘေးတို့စုဆောင်းထားရှိခဲ့သည့်ပစ္စည်းဥစ္စာ  
 မှန်သမျှကိုလည်းကောင်း ဗာဗုလု န်ပြည်သို့  
 ဆောင်ယူသွားရာနေ့ရက်ကာလရောက်ရှိ လာလိမ့်မည်။  
 အဘယ်အရာတစ်စုံတစ်ခု မျှကျန်ရစ်လိမ့်မည်မဟုတ်။-

7 အရှင်သားမြေးအရင်းအချာအချို့တို့

သည်လည်းအဖမ်းခံရလျက် ဗာဗုလု န်ဘုရင်  
၏နန်းတော်တွင်မိန်းမစိုးများအဖြစ်ဖြင့်  
အမှုထမ်းရကြလိမ့်မည်'' ဟုလျှောက်လေ သည်။\*

8 ဤလျှောက်ထားချက်ကိုဟေဇကိမင်းသည်  
မိမိ၏လက်ထက်၌ငြိမ်းချမ်းမှုနှင့်ဘေးမဲ့  
လုံခြုံမှုရှိလိမ့်မည်ဟု အနက်အဋ္ဌ ဌိ ပု ပါ  
ယ် ကောက်ယူလျက်`ငါ့အားသင်ဖော်ပြသည့်  
ထာဝရဘုရားထံမှသတင်းတော်သည် ကောင်းပေ၏''  
ဟုဆို၏။

### 40

မျှော်လင့်ချက်ရှိပုံကိုဖော်ပြသည့်စကားများ

- 1 သင်တို့ဘုရားသခင်က`ငါ၏လူမျိုးတော်ကို  
နှစ်သိမ့်စေကြလော့။ သူတို့ကိုနှစ်သိမ့်စေကြလော့။
- 2 ယေရုရှလင်မြို့သူမြို့သားတို့ကို အားပေးကြလော့။  
သူတို့သည်ကြာမြင့်စွာဆင်းရဲဒုက္ခ  
ရောက်ခဲ့ကြသဖြင့်၊  
သူတို့၏အပြစ်များကိုယခု  
ငါဖြေလွှတ်တော်မူပြီဖြစ်ကြောင်း၊  
သူတို့အားကြားပြောကြလော့။

\* 39:7 ဒံ၊ ၁:၁-၇။ ၄ရာ၊ ၂၄:၁၀-၁၆။ ၆ရာ၊ ၃၆:၁၀။

ငါသည်သူတို့အားမိမိတို့အပြစ်များ အတွက်  
 အပြစ်ဒဏ်အပြည့်အဝခတ်ခဲ့လေပြီ။ ဟု  
 မိန့်တော်မူ၏။

3 အသံတစ်ခုက `တောက နှု တာရ၌ထာဝရဘုရား  
 ကြွတော်မူရန်ခရီးလမ်းကိုအသင့်ပြင်ကြလော့၊  
 ငါတို့ဘုရားသခင်ကြွတော်မူရန်  
 လမ်းကိုရှင်းလင်းကြလော့။`

4 ချိုင့်ဝှမ်းရှိသမျှကိုဖို့၍တောင်ကြီးတောင်ငယ်  
 အပေါင်းကိုဖြိုချရကြလိမ့်မည်။  
 တောင်ကုန်းများသည် မြေညီဖြစ်လျက်  
 ကြမ်းတမ်းသည့်နယ်မြေသည် ချောမော၍လာရလိမ့်မည်။

5 ထိုအခါထာဝရဘုရား၏ဘုန်းအသရေ တော်သည်  
 ပေါ်လွင်ထင်ရှားလာမည်ဖြစ်၍၊  
 လူသတ္တဝါအပေါင်းတို့သည်ထိုဘုန်း  
 အသရေတော်ကိုဖူးမြင်ရကြလိမ့်မည်။

ယင်းသို့ဖြစ်ပျက်စေရန်ထာဝရဘုရား  
 ကိုယ်တော်တိုင်ကတိပြုတော်မူလေပြီ။ ဟု  
 ကြွေးကြော်လေသည်။`

6 ထိုအသံက `ကြွေးကြော်လော့။' ဟုဆိုသဖြင့်  
 `အဘယ်အရာကိုကြွေးကြော်ရပါမည်နည်း။'  
 ဟုငါမေးလျှင်

---

☆ 40:3 မ၊ ၃:၃။ မာ၊ ၁:၃။ ယော၊ ၁:၂၃။ ☆ 40:5 လု၊ ၃:၄-၆။

“လူသတ္တဝါအပေါင်းတို့သည်မြက်ပင်နှင့်တူ ကြောင်းနှင့်  
တောပန်းများကဲ့သို့တာရှည်မခံကြောင်းကို  
ကြွေးကြော်လော့။”<sup>☆</sup>

7 ထာဝရဘုရားစေလွှတ်တော်မူသည့်လေနှင့်  
ထိသောအခါ၊  
မြက်ပင်သည်သွေ့ခြောက်လျက်ပန်းများသည်လည်း  
ညှိုးနွမ်း၍သွားတတ်၏။

လူတို့သည်မြက်ပင်တမျှသာလျှင် သန်မာကြပါသည်တကား။

8 မြက်ပင်သည်အမှန်ပင်ခြောက်သွေ့လျက်  
ပန်းများသည်လည်းအမှန်ပင်ညှိုးနွမ်းတတ်၏။  
သို့ရာတွင်ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်သည်  
အဘယ်အခါ၌မျှမပျောက်မပျက်တတ်' ' ဟု ဆို၏။

9 အို ယေရုရှလင်မြို့၊  
မြင့်သောတောင်ပေါ်သို့တက်၍၊  
သတင်းကောင်းကိုကြေညာလော့။

အို ဇိအုန်တောင်၊  
အသံကျယ်စွာဟစ်၍သတင်းကောင်းကို  
ကြေညာလော့။

မကြောက်နှင့်၊ ပွင့်လင်းစွာပြောကြားလော့။  
ယုဒမြို့များအားသူတို့၏ဘုရားသခင်  
ကြွလာစေတော်မူမည့်အကြောင်းကိုပြောကြားလော့။

☆ 40:6 ယာ ၁:၁၀-၁၁။ ၁ပေ ၁:၂၄-၂၅။

10 ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်သည်  
 မိမိကယ်တင်ထားတော်မူသည့် လူတို့ကိုခေါ်၍  
 တန်ခိုးတော်နှင့်အုပ်စိုးရန်ကြွလာ တော်မူလိမ့်မည်။<sup>☆</sup>

11 ကိုယ်တော်သည်သိုးထိန်းကဲ့သို့မိမိ၏လူမျိုး တော်ကို  
 ကျွေးမွေးပြုစုတော်မူလိမ့်မည်။  
 သိုးထိန်းသည်သိုးငယ်များကိုစုသိမ်း၍  
 လက်ဖြင့်ချီပွေ့ကာ  
 သူတို့၏မိခင်များကိုဖြည်းညှင်းစွာလမ်းပြ  
 ပို့ဆောင်တော်မူလိမ့်မည်။<sup>☆</sup>

ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏မနှိုင်းယှဉ်အပ်သည့်  
 ဘုရားသခင်

12 သမုဒ္ဒရာရေကိုလက်ခုပ်ဖြင့်ချင်တွယ်နိုင်သူ၊  
 သို့တည်းမဟုတ်၊ မိုးကောင်းကင်ကိုလက်နှင့်ထွာ၍  
 တိုင်းတာနိုင်သူရှိပါသလော။

မြေဆီလွှာရှိသမျှကိုခွက်ဖလားတွင်ထည့် ထားနိုင်သူ၊  
 သို့တည်းမဟုတ်တောင်ကြီးတောင်ငယ်တို့ကို  
 ချိန်ခွင်နှင့်ချိန်စက်နိုင်သူရှိပါသလော။

13 ထာဝရဘုရားအားအဘယ်သို့ပြုရမည် ဟု  
 ပြောဆိုနိုင်သူရှိပါသလော။  
 အဘယ်သူသည်ကိုယ်တော်အားသွန်သင်  
 နိုင်ပါသနည်း။

---

☆ 40:10 ဟောရှာ၊ ၆၂:၁၁။ ဗျာ၊ ၂၂:၁၂။ ☆ 40:11 ယေဇ၊ ၃၄:၁၅။ ယော၊ ၁၀:၁၁။



သို့တည်းမဟုတ်အကြံဉာဏ်ပေးနိုင် ပါသနည်း။<sup>☆</sup>

14 ဤမည်သောအမှုတို့ကိုအဘယ်သို့ပြုရ မည်ကို  
သိနိုင်ရန်  
အသိပညာနှင့်ဉာဏ်ပညာများကိုရရှိ နိုင်ရန်  
ကိုယ်တော်သည်  
အဘယ်သူနှင့်တိုင်ပင်တော်မူပါသနည်း။

15 ထာဝရဘုရား၏ရှေ့တော်၌လူမျိုးတကာ တို့သည်  
ဘာမျှမဟုတ်ပါ။  
သူတို့သည်ရေစက်တစ်စက်ကဲ့သို့သာ ဖြစ်ပေသည်။  
ရပ်ဝေးရှိကျွန်းတို့သည်လည်းမြူမှုန်တမျှ သာလျှင်  
အလေးချိန်စီးကြ၏။

16 လေဗန်တောတွင်ရှိသမျှသောတိရစ္ဆာန်တို့ သည်  
ငါတို့ဘုရားသခင်အားယဇ်ပူဇော်ရန်အတွက်  
မလုံလောက်။  
ထိုတောမှသစ်ပင်တို့သည်လည်းမီးမွှေးရန်အတွက်  
မလုံလောက်။

17 လူမျိုးတကာတို့သည်ကိုယ်တော်၏ရှေ့တော်၌  
အချည်းနှီးသာဖြစ်ကြ၏။

18 ဘုရားသခင်အားအဘယ်သူနှင့် နှိုင်းယှဉ်နိုင်ပါမည်နည်း။  
ကိုယ်တော်၏ပုံသဏ္ဍာန်တော်ကိုသင်တို့  
အဘယ်သို့ဖော်ပြနိုင်ပါမည်နည်း။<sup>☆</sup>

☆ 40:13 ရော၊ ၁၁:၃၄။ ၁ကော၊ ၂:၁၆။ ☆ 40:18 တ၊ ၁၇:၂၉။

19 ကိုယ်တော်သည်အတတ်ပညာသည်များသွန်း လုပ်၍၊  
ပန်းထိမ်ဆရာတို့ရွှေဖြင့်မွမ်းမံကာ၊ ငွေ အခြေခံတွင်  
တပ်ဆင်ထားသည့်ရုပ်တုနှင့်မတူ။

20 ငွေ၊ ရွှေ၊ မတတ်နိုင်သူသည်မဆွေးမြေ့နိုင်သည့်  
သစ်သားကိုရွေးချယ်တတ်၏။  
သူသည်မြဲမြံစွာရပ်တည်နိုင်သည့်  
ရုပ်တုကိုပြုလုပ်ရန်ကျွမ်းကျင်သူပန်းပု ဆရာကို  
ရှာတတ်၏။

21 ကမ္ဘာမြေကြီးအဘယ်သို့ဖြစ်ပေါ်လာသည်  
အကြောင်းကိုသင်တို့မကြားဘူးကြပါသလော။  
ရှေးမဆွကပင်လျှင်သင်တို့အားဖော်ပြခဲ့သူ  
မရှိပါသလော။

သင်တို့မကြားဘူးကြမသိကြပါသလော။

22 ကမ္ဘာမြေကြီးကိုဖြစ်ပေါ်စေသူကား  
မြေကြီးနှင့်မိုးကောင်းကင်၏အထက်၌ရှိသော  
ပလ္လင်တော်ပေါ်တွင်စံပယ်တော်မူသောအရှင် ပေတည်း။  
အောက်မြေကြီးပေါ်ရှိလူတို့သည်ကား  
ပုရွက်ဆိတ်များကဲ့သို့သေးငယ်သည်ဟု  
ထင်မှတ်ရပေသည်။  
ကိုယ်တော်သည်မိုးကောင်းကင်ကို  
မျက်နှာကြက်ကဲ့သို့လည်းကောင်း၊  
လူတို့နေထိုင်ရာကဲ့သို့လည်းကောင်း ဖြန့်တော်မူ၏။

23 ကိုယ်တော်သည်တန်ခိုးကြီးသောဘုရင်တို့ကို  
 ဖြုတ်ချတော်မူ၍၊  
 ထိုသူတို့ကိုမရေရာသောသူများအဖြစ်သို့  
 ပြောင်းလဲစေတော်မူ၏။

24 သူတို့သည်စိုက်ပျိုး၍အမြစ်စွဲကာစ  
 အပင်ငယ်များနှင့်တူကြ၏။  
 ထာဝရဘုရားသည်လေကိုတိုက်စေတော်မူ  
 သောအခါ၊  
 ထိုအပင်တို့သည်ခြောက်သွေ့၍ဖွဲသဖွယ်  
 လွင့်ပါသွားကုန်၏။

25 မြင့်မြတ်သန်ရှင်းတော်မူသောဘုရားသခင်ကို  
 အဘယ်သူနှင့်နှိုင်းယှဉ်နိုင်ပါမည်နည်း။  
 ကိုယ်တော်နှင့်တူသောသူတစ်စုံတစ်ယောက်  
 ရှိပါသလော။

26 မိုးကောင်းကင်သို့မျှော်ကြည့်ကြလော့။  
 သင်တို့မြင်ရသည့်ကြယ်များကိုအဘယ်သူ  
 ဖန်ဆင်းတော်မူပါသနည်း။  
 ယင်းတို့အားစစ်သည်ဗိုလ်ခြေသဖွယ်  
 ထုတ်ဆောင်လာတော်မူသောအရှင်ပင်  
 ဖြစ်ပေသည်။  
 ကိုယ်တော်သည်ကြယ်များကိုရေတွက်  
 ထားတော်မူပြီးလျှင်နာမည်တပ်၍  
 ခေါ်တော်မူပါသည်တကား။

ကိုယ်တော်သည်လွန်စွာတန်ခိုးကြီးတော်မူသဖြင့်  
ထိုကြယ်တို့သည်တစ်လုံးတစ်လေမျှ  
ပျောက်ပျက်သည့်အခါဟူ၍မရှိ။

27 အို ကုသရေလအမျိုးသားတို့၊ ထိုသို့ဖြစ်ပါမူ  
ထာဝရဘုရားသည်သင်တို့၏ဆင်းရဲဒုက္ခ များကို  
သိတော်မမူဟူ၍သော်လည်းကောင်း  
သင်တို့၏အမှုကိစ္စများအဆင်ပြေရေးအတွက်  
စိတ်ဝင်စားတော်မမူဟူ၍သော်လည်းကောင်း  
အဘယ်ကြောင့်သင်တို့သည် ညည်းညူကြပါသနည်း။

28 ထာဝရဘုရားသည်ကာလအစဉ်အဆက်  
တည်တော်မူသောဘုရားသခင်ဖြစ်တော်မူသည်ကို  
သင်တို့မသိကြပါသလော။ မကြားဘူးကြပါသလော။  
ကိုယ်တော်သည်ကမ္ဘာလောကကို  
ဖန်ဆင်းတော်မူပါ၏။

ကိုယ်တော်သည်အဘယ်အခါ၌မျှမောပန်း  
နွမ်းလျတော်မမူပါ။  
အဘယ်သူမျှကိုယ်တော်၏အကြံအစည်တော် တို့ကို  
နားမလည်နိုင်ပါ။

29 ကိုယ်တော်သည်နွမ်းလျမောပန်းသူတို့ကို  
အားပေးတော်မူပါ၏။

30 အသက်အရွယ်ငယ်သူများပင်လျှင်  
နွမ်းလျမောပန်းတတ်ကြ၏။

လူငယ်လူရွယ်များသည်အားအင်ကုန်ခန်း၍  
လဲကျကြလေသည်။

31 သို့ရာတွင်ထာဝရဘုရား၏အကူ အညီကို  
ယုံကြည်ကိုးစားသူတို့မူကား၊ ခွန်အားသစ်ကို  
ရရှိကြလိမ့်မည်။

သူတို့သည်လင်းယုန်ငှက်ကဲ့သို့ပျံတက်ကြလိမ့်မည်။  
ပြေးသော်လည်းမောပန်းကြလိမ့်မည်မဟုတ်။  
ခရီးသွားသော်လည်းနွမ်းနယ်ကြလိမ့်မည်မဟုတ်။

### 41

ဣသရေလအမျိုးသားတို့အားထာဝရဘုရား  
အာမခံချက်ပေးတော်မူခြင်း

1 ဘုရားသခင်က

“အချင်းရပ်ဝေးနိုင်ငံတို့၊ ဆိတ်ဆိတ်နေ၍  
ငါပြောသည်ကိုနားထောင်ကြလော့။  
သင်တို့အမှုကိုရိုးတော်သို့တင်ရန်အသင့်  
ပြင်ဆင်ကြလော့။

သင်တို့သည်လျှောက်လဲပြောဆိုနိုင်ခွင့်ရရှိကြလိမ့်မည်။  
အဘယ်သူမှန်သည်ကိုစီရင်ဆုံးဖြတ်ရန်  
ငါတို့စုဝေးကြကုန်အံ့။

2 အရှေ့ပြည်မှစစ်နိုင်ဘုရင်ကိုအဘယ်သူ  
ခေါ်ဆောင်တော်မူခဲ့ပါသနည်း။  
ရောက်ရှိလေရာအရပ်တို့တွင်

သူ့အားအဘယ်သူသည်အောင်မြင်ခွင့်ကို  
ပေးတော်မူပါသနည်း။

အဘယ်သူသည်သူ့အားဘုရင်တကာတို့  
အပေါ်၌လည်းကောင်း

လူမျိုးတကာတို့အပေါ်၌လည်းကောင်း  
အောင်ပွဲကိုခံစေတော်မူပါသနည်း။

သူ၏ဋ္ဌ ဌားသည်ရန်သူတို့အားမြေမှုန့်သဖွယ်  
ခုတ်ချတတ်ပါသည်တကား။

သူ၏လေးမြားတို့သည်လည်းထိုသူတို့ကို  
လေတိုက်ရာတွင်လွင့်ပါသွားသည့်ဖွဲ့ကဲ့သို့  
ကွဲလွင့်စေတတ်ပါသည်တကား။

<sup>3</sup> သူသည်ရန်သူတို့အားလိုက်လံတိုက်ခိုက်ကာ  
ဘေးမဲ့လုံခြုံစွာဆက်လက်ချီတက်ရာတွင်  
လျင်မြန်လှသဖြင့်

သူ၏ခြေသည်မြေ၌ပင်မထိတော့ ပါတကား။

<sup>4</sup> ဤသို့ဖြစ်ပျက်စေသူကားအဘယ်သူနည်း။  
အဘယ်သူသည်သမိုင်း၏ဖြစ်ရပ်များကို  
စီရင်ဖန်တီးတော်မူပါသနည်း။

ငါထာဝရဘုရားသည်ကပ်ကာလအစ ကပင်လျှင်  
ရှိနေတော်မူခဲ့၍၊

ထာဝရအရှင်ငါဘုရားသခင်သည်ကပ် ကာလ  
အဆုံး၌လည်းရှိနေတော်မူလတုတံ့။

5 “ရပ်ဝေးနိုင်ငံများမှလူတို့သည်ငါပြု သည့်အမှုကို တွေ့မြင်ရကြလေပြီ။

သူတို့သည်ထိတ်လန့်လျက်ကြောက်ဒူးတုန်၍  
နေကြသဖြင့် လာရောက်စုဝေးကြကုန်၏။

6 လက်မှုပညာသည်တို့သည်အချင်းချင်းကူညီ  
ရိုင်းပင်းလျက်အားပေးစကားပြောကြားကြ၏။

7 လက်သမားကပန်းထိမ်သည်အား  
‘သင်၏လက်ရာသည်ကောင်းလေစွ’ ဟုဆို၏။

ရုပ်တုကိုအချောထူရိုက်သူက  
ယင်း၏အစိတ်အပိုင်းများကိုဆက်စပ်သူအား၊  
အားပေးစကားပြောကြားလေ၏။

‘ဂဟေဆက်ပုံမှာကောင်းပေသည်’ ဟု  
ပြောဆိုသူကပြောဆိုလျက်၊

သူတို့သည်ရုပ်တုကိုနေရာတကျသံနှင့်ရိုက်၍  
စိုက်ထူထားကြတော့၏။

8 “သို့ရာတွင်ငါ၏အစေခံကုသရေလအမျိုး သားတို့၊  
ငါရွေးချယ်ထားသည့်သင်တို့သည်ငါ၏မိတ်ဆွေ  
အာဗြဟံ၏သားမြေးများဖြစ်ကြ၏။✠

9 ငါသည်သင်တို့အားကမ္ဘာမြေကြီးအစွန်းမှ ခေါ်ယူခဲ့၏။  
မြေစွန်းရပ်ဖျားများမှခေါ်ယူကာ၊ သင်တို့သည် ကား၊  
ငါ၏အစေခံများတည်းဟုဆိုခဲ့၏။

✠ 41:8 ဇရာ၊ ၂၀:၇။ ယာ၊ ၂:၂၃။

ငါသည်သင်တို့အားပစ်ပယ်မည့်အစား

ရွေးချယ်တော်မူခဲ့၏။

10 မကြောက်ကြနှင့်၊ ငါသည်သင်တို့နှင့်အတူ ရှိ၏။

ငါသည်သင်တို့၏ဘုရားသခင်ဖြစ်တော် မူ၏။

အဘယ်အမှုအရာကိုမျှငါတို့အားတုန်လှုပ်

ချောက်ချားမှုမဖြစ်စေနှင့်။

ငါသည်သင်တို့အားကြံ့ခိုင်စေ၍ကူမမည်။

သင်တို့ကိုကာကွယ်စောင့်ရှောက်၍ ကယ်တင်မည်။

11 အို ငါ၏လူမျိုးတော်၊ သင်တို့ကိုအမျက်ထွက်သော

သူတို့သည်အသရေပျက်၍အရှက်ကွဲကြ

လိမ့်မည်။

သင်တို့အားတိုက်ခိုက်သူတို့သည်သေကြေ

ပျက်စီးကြလိမ့်မည်။

12 သူတို့သည်ကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်မှ ကွယ်ပျောက်သွားကြလိမ့်မည်။

13 ငါသည်သင်တို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား

ဖြစ်တော်မူ၍

သင်တို့ကိုခွန်အားနှင့်ပြည့်ဝစေပါ၏။

'မကြောက်ကြနှင့်၊ ငါကူမတော်မူမည်'

ဟု

သင်တို့အားပြောဆို၏။' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

14 ထာဝရဘုရားက

''ဣသရေလအမျိုးသားတို့၊

သင်တို့၏အမျိုးသည်

သေးငယ်၍

ချည့်နဲ့သော်လည်း၊



မကြောက်ကြနှင့်၊ သင်တို့ကို ငါ ကူမတော်မူ မည်။  
 သင်တို့ကို ကယ်တင်တော်မူသော အရှင်ကား၊  
 ကူသရေလအမျိုးသားတို့၏  
 သန်ရှင်းမြင့်မြတ်တော်မူသော ဘုရားသခင်  
 ငါပင်ဖြစ်ပေသည်။

15 ငါသည် သင်တို့အား ထက်မြက်သည့်  
 အသွားများ ရှိသော စပါးနယ်စက်အသစ် ကဲ့သို့  
 ဖြစ်စေတော်မူမည်။

သင်တို့သည် တောင်ကြီးများကို နယ်၍  
 ညက်ညက်ကြစေလိမ့်မည်။  
 တောင်ငယ်များသည် လည်း မြေမှုန့်ဖြစ်၍  
 သွားကြလိမ့်မည်။

16 ယင်းတို့ကို သင်တို့သည် လှေကြလျက်  
 လေများက တိုက်ခတ်ဆောင်ယူပြီးလျှင်  
 မှန်တိုင်းများက လွင့်စင်သွားစေလိမ့်မည်။  
 သို့ရာတွင် ငါသည် သင်တို့၏ ဘုရားဖြစ် တော်မူရကား၊  
 သင်တို့သည် ဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းရကြလိမ့် မည်။  
 သင်တို့သည် လည်း ကူသရေလအမျိုးသားတို့၏  
 သန်ရှင်းမြင့်မြတ်တော်မူသည့် ဘုရားသခင် တည်း  
 ဟူသော ငါ့အား ထောမနာပြုကြလိမ့်မည်။

17 ငါ၏ လူမျိုးတော်သည် ရေကို လို၍  
 ရှာသော အခါ၌ လည်းကောင်း၊

သူတို့သည်ရေငတ်သဖြင့်လည်ချောင်း  
ခြောက်သည့်အခါ၌လည်းကောင်း

ငါထာဝရဘုရားသည်သူတို့၏ဆုတောင်း ပ တု ထနာကို  
နားညောင်းတော်မူမည်။  
ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်  
တည်းဟူသောငါသည်သူတို့အားအဘယ် အခါ၌မျှ  
စွန့်ပစ်လိမ့်မည်မဟုတ်။

18 ငါသည်တောင်ကတုံးများ၌မြစ်များဖြစ်ပေါ်စေ၍၊  
ချိုင့်ဝှမ်းများနှင့်စမ်းရေများပေါက်စေမည်။  
ငါသည်သဲက နှု တာရကိုရေကန်များ  
အဖြစ်သို့လည်းကောင်း၊

ခြောက်သွေ့သောမြေယာများကိုစမ်းရေတွင်း များ  
အဖြစ်သို့လည်းကောင်းပြောင်းလဲစေမည်။

19 ငါသည်သဲက နှု တာရ၌အာရစ်ပင်(သစ်ကတိုး) နှင့်  
ထနောင်းပင်၊မုရတုပင်နှင့်  
သံလွင်ပင်များကိုလည်းကောင်းပေါက်စေမည်။

သစ်ပင်မပေါက်သောအရပ်တွင်ထင်းရှူးပင် အမျိုးမျိုးနှင့်  
အာရဇ်ပင်များ  
ရောနှောသည့်သစ်တောများ ပေါက်ရောက်လာလိမ့်မည်။

20 ဤအချင်းအရာကိုတွေ့မြင်ကြသောအခါ  
လူတို့သည်ဤအမှုကားငါထာဝရဘုရား

စီရင်တော်မူသောအမှုပင်ဖြစ်ကြောင်း  
 သိရှိလာကြလိမ့်မည်။  
 ဤအမှုကိုကူသရေလအမျိုးသားတို့၏  
 သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်တော်မူသည့်  
 ဘုရားသခင်ဖြစ်ပွားစေတော်မူကြောင်း  
 နားလည်လာကြလိမ့်မည်။

ဘုရားအတုအယောင်များအားမိမိနှင့်  
 ယှဉ်ပြိုင်ရန်ထာဝရဘုရားဖိတ်ခေါ်တော်မူခြင်း

21-22 ကူသရေလအမျိုးတို့၏ဘုရင်ထာဝရ ဘုရားက  
 “အချင်းလူမျိုးတကာဘုရားများတို့၊  
 သင်တို့၏အမှုကိုတင်ပြကြလော့။

သင်တို့၏အခိုင်မာဆုံးသောလျှောက်လဲချက် များကို  
 ယူဆောင်လာကြလော့။

ဤအရပ်သို့လာ၍အနာဂတ်တွင်အဘယ်သို့  
 ဖြစ်ပျက်မည်ကိုပြောကြားကြလော့။

အတိတ်ကအဖြစ်အပျက်များကိုဖြေရှင်းဖော်ပြကာ၊  
 နောင်အခါ၌ယင်းတို့အဘယ်သို့အဆုံးသတ်မည်ကို  
 ငါတို့အားပြောပြကြလော့။

သို့မှသာလျှင်ထိုအရာများဖြစ်ပျက်လာချိန်၌  
 ငါတို့သိရှိကြလိမ့်မည်။

23 အနာဂတ်၌အဘယ်အရာဖြစ်မည်ကို ငါတို့အား  
 ဖော်ပြကြလော့။

သို့မှသာလျှင်သင်တို့သည်ဘုရားများဖြစ် ကြောင်း  
ငါတို့သိရှိကြလိမ့်မည်။

ကောင်းသောအမှုကိုပြုကြလော့။

သို့တည်းမဟုတ်ဘေးအ နှံ့ တရာ ယ်တစ်ခုခုကို  
သက်ရောက်စေကြလော့။

ငါတို့အားစိုးရွံ့ကြောက်လန့်တုန်လှုပ်အောင် ပြုကြလော့။

24 သင်တို့နှင့်သင်တို့ပြုသမျှသောအမှုတို့သည်  
အဘယ်သို့မျှမရေရာ။  
သင်တို့အားဝတ်ပြုကိုးကွယ်သူတို့သည်လည်း  
စက်ဆုတ်ရွံ့ရှာဖွယ်ကောင်းပါသည်တကား။

25 “ငါသည်အရှေ့ပြည်သားတစ်ဦးကို  
ရွေးချယ်ထားလေပြီ။  
သူ့အားခေါ်ဆောင်ကာအရှေ့အရပ်မှနေ၍  
တိုက်ခိုက်စေမည်။

အိုးထိန်းသည်ရွံ့စေးကိုခြေဖြင့်နင်းချေ သကဲ့သို့  
သူသည်ပြည်ရှင်မင်းတို့အား နင်းချေပစ်လိမ့်မည်။

26 သင်တို့စကားသည်မှန်ပေ၏ဟုငါတို့ဆိုနိုင် စေရန်  
ဤမည်သောအမှုအရာဖြစ်ပျက်လိမ့်မည်ဟု  
သင်တို့အနက်မှအဘယ်သူသည်ငါတို့အား  
ကြိုတင်ဖော်ပြပါသနည်း။

အဘယ်သူသည်အနာဂတ်ဟောစတမ်း  
ထုတ်ခဲ့ဖူးပါသနည်း။

သင်တို့တွင်အဘယ်သူမျှဤသို့မဟောပြော ခဲ့ကြ။  
ဟောပြောသည်ကိုကြားသူလည်းတစ်ယောက်မျှ  
မရှိပါတကား။

27 ဇိအုန်မြို့သတင်းကောင်းကိုဦးစွာပထမ  
ပြောကြားသူမှာငါထာဝရဘုရားပင်တည်း။  
ငါသည်ယေရုရှလင်မြို့သို့တမန်တစ်ဦးကို  
စေလွှတ်၍

“သင်တို့၏အမျိုးသားများသည်ပြန်လာ ကြလိမ့်မည်။  
သူတို့သည်မိမိတို့ပြည်သို့ပြန်လာကြလိမ့် မည်” ဟု  
ပြောကြားစေခဲ့၏။

28 ငါသည်ဘုရားများကိုကြည့်လိုက်သောအခါ  
သူတို့သည်ငါ့အားစကားတစ်ခွန်းတစ်လေ  
ကိုမျှမပြောကြ။

ငါမေးသည့်မေးခွန်းများကိုလည်းအဘယ် သူမျှ  
ပြန်၍မဖြေနိုင်ကြ။

29 ထိုဘုရားအားလုံးပင်လျှင်အရာမဝင်။  
သူတို့သည်အဘယ်အမှုကိုမျှမပြုနိုင်။  
သူတို့၏ရုပ်တုများသည်လည်းချည့်နဲ့၍ တန်ခိုးမရှိကြ။”

# 42

## ထာဝရဘုရား၏အစေခံ

1 ထာဝရဘုရားက

“ဤသူသည်ခွန်အားနှင့်ငါပြည့်ဝစေသောသူ၊

ငါ၏အစေခံ၊

ငါနှစ်သက်မြတ်နိုး၍

ရွေးချယ်ထားသူဖြစ်၏။

ငါသည်မိမိ၏တန်ခိုးတော်ကိုသူ့အား အပ်နှင်းတော်မူပြီ။

သူသည်လည်းလူမျိုးတကာတို့ကို

တရားမျှတစွာစီရင်အုပ်ချုပ်လိမ့်မည်။\*

2

သူသည်အော်ဟစ်၍အသံကိုလွှင့်၍

စကားပြောဆိုလိမ့်မည်မဟုတ်။

လမ်းများပေါ်တွင်လည်းကျယ်လောင်စွာမိန့် ခွန်း

စကားများကိုပြောကြားလိမ့်မည်မဟုတ်။

3

သူသည်ကောက်နေသောကူရိုးကိုမချိုး၊ မှိတ် တုတ်

မှိတ်တုတ်၊ သေခါနီးမီးကိုမငြိမ်းသတ်ဘဲရှိ

လိမ့်မည်။

သူသည်လူ့အပေါင်းတို့အားတရားမျှတစွာ

စီရင်အုပ်ချုပ်လိမ့်မည်။

4

သူသည်စိတ်ပျက်အားလျော့လိမ့်မည်မဟုတ်။

ကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်တွင်တရားမျှတစွာစီရင်

အုပ်ချုပ်မှုကိုတည်တံ့ခိုင်မြဲစေလိမ့်မည်။

ရုပ်ဝေးနိုင်ငံများသည်လည်းသူ၏ဩဝါဒ ကို

စိတ်ဝင်စားစွာစောင့်မျှော်ကြလိမ့်မည်။''\*

5

ဘုရားသခင်သည်မိုးကောင်းကင်ကို

ဖန်ဆင်းတော်မူ၍ဖြန့်ကျက်ထားတော်မူ၏။

\* 42:1 မ၊ ၃:၁၇၊ ၁၇:၅။ မ၊ ၁:၁၁။ လု၊ ၃:၂၂၊ ၉:၃၅။ \* 42:4 မ၊ ၁၂:၁၈-၂၁။

ကိုယ်တော်သည်ကမ္ဘာမြေကြီးနှင့်တကွ သက်ရှိ  
 သတ္တဝါအပေါင်းကိုဖန်ဆင်းတော်မူ၏။  
 ကမ္ဘာမြေပေါ်ရှိလူ့အပေါင်းတို့အားလည်း၊  
 အသက်နှင့်ထွက်သက်ဝင်သက်ကိုပေးတော် မူ၏။  
 ယခုထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်ကမိမိ၏  
 အစေခံအားပြောသည်မှာ၊<sup>☆</sup>

6 “ငါထာဝရဘုရားသည်သင့်ကိုခေါ်ယူ၍  
 ကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်တွင်တရားမျှတမှုကို  
 ကျင့်သုံးစေရန်  
 တန်ခိုးကိုပေးတော်မူပြီ။  
 သင့်အားဖြင့်ငါသည်လူများနှင့်ပဋိညာဉ် ပြုလျက်  
 နိုင်ငံများအပေါ်သို့အလင်းကိုဆောင်စေ မည်။<sup>☆</sup>

7 သင်သည်မျက်မမြင်တို့အားမျက်စိပွင့်လင်း လာစေ၍  
 အချုပ်ထောင်အမှောင်ခန်းများရှိလူတို့အား  
 အနှောင်အဖွဲ့မှလွတ်မြောက်စေလိမ့်မည်။

8 “ငါတစ်ပါးတည်းသာလျှင်သင်၏ဘုရားသခင်  
 ထာဝရဘုရားဖြစ်တော်မူ၏။  
 ငါ၏ဘုန်းအသရေကိုအခြားအဘယ် ဘုရားမျှ  
 ခံယူရလိမ့်မည်မဟုတ်။  
 ငါသည်မိမိအားရုပ်တုများနှင့်အတူထောမနာ  
 ပြုခွင့်ကိုလည်းပေးလိမ့်မည်မဟုတ်။

---

☆ 42:5 တ၊ ၁၇:၂၄-၂၅။ ☆ 42:6 ဟောရှာ၊ ၄၉:၆။ လူ၊ ၂:၃၂။ တ၊ ၁၃:၄၇၊ ၂၆:၂၃။

9 ငါကြိုတင်ဟောကြားခဲ့သည့်အမှုအရာများ သည်  
 ယခုဖြစ်ပျက်လာလေပြီ။  
 ယခုတစ်ဖန်ငါသည်သင့်အားဆန်းသစ်သည့်  
 အမှုအရာများကို  
 ယင်းတို့အစပြု၍မပေါ်ပေါက်မီပင်ဖော်ပြ ပါအံ့။''

ထောမနာသီချင်း

10 သီချင်းသစ်ကိုဆို၍ထာဝရဘုရား၏ဂုဏ် တော်ကို  
 ချီးမွမ်းကြလော့။

ကမ္ဘာသူကမ္ဘာသားအပေါင်းတို့၊ ကိုယ်တော်ကို  
 ထောမနာပြု၍သီချင်းဆိုကြလော့။

ပင်လယ်တွင်ကူးသန်းသွားလာသူတို့ကိုယ်တော်ကို  
 ထောမနာပြုကြလော့။

ပင်လယ်သတ္တဝါအပေါင်းတို့၊ ကိုယ်တော်ကို  
 ထောမနာပြုကြလော့။

ရုပ်ဝေးနိုင်ငံများနှင့်ယင်းတို့တွင်  
 နေထိုင်သူအပေါင်းတို့သီချင်းဆိုကြလော့။

11 တောက နှု တာရနှင့်ထိုအရပ်ရှိမြို့များသည်  
 ဘုရားသခင်အားထောမနာပြုကြစေ။

ကေဒါအနွယ်ဝင်အပေါင်းတို့သည်ကိုယ်တော် အား  
 ထောမနာပြုကြစေ။

သေလမြို့သူမြို့သားတို့သည်တောင်ထိပ်များမှနေ၍  
 ရွှင်လန်းစွာကြွေးကြော်ကြစေ။

12 ရုပ်ဝေးနိုင်ငံသားတို့သည်လည်းထာဝရဘုရားကို



ထောမနာပြု၍၊ ဘုန်းအသရေတော်ကိုဖော်ပြ  
ကြစေ။

13 ထာဝရဘုရားသည်သူ့ရဲကောင်းကဲ့သို့စစ်တိုက်ရန်  
ထွက်ကြွတော်မူ၏။  
ကိုယ်တော်သည်တိုက်ပွဲဝင်ရန်အသင့်ရှိ၍  
စိတ်စောလျက်နေတော်မူ၏။  
ကိုယ်တော်သည်စစ်တိုက်သံကြွေးကြော်လျက် မိမိ၏  
ရန်သူတို့အားတန်ခိုးတော်ကိုပြတော်မူ၏။

မိမိ၏လူမျိုးတော်အားကူမရန်ဘုရားသခင်  
ကတိပေးတော်မူခြင်း

14 ဘုရားသခင်က

“ငါသည်ကာလကြာမြင့်စွာဆိတ်ဆိတ်နေခဲ့၏။  
ငါ၏လူမျိုးတော်အားအဖြေမပေးခဲ့။  
သို့ရာတွင်ယခုအရေးယူဆောင်ရွက်ရန်  
အချိန်ကျရောက်လာလေပြီ။

ငါသည်သားဖွားသောဝေဒနာကိုခံရသူ  
အမျိုးသမီးကဲ့သို့အော်ဟစ်ပါ၏။

15 ငါသည်တောင်ကြီးတောင်ငယ်တို့ကိုဖြိုဖျက်၍  
မြက်နှင့်သစ်ပင်များကိုခြောက်သွေ့စေမည်။  
ငါသည်မြစ်ဝှမ်းတို့ကိုသဲကနု တာရများ အဖြစ်သို့  
ပြောင်းလဲစေ၍ရေကန်များကိုခန်းခြောက်စေမည်။

16 “ငါသည်မိမိ၏မျက်မမြင်လူစုအား

သူတို့မသွားဘူးသောလမ်းခရီးဖြင့်  
ခေါ်ဆောင်သွားမည်။

ငါသည်သူတို့၏ရှေ့တွင်အမှောင်ကိုအလင်း ဖြစ်စေ၍၊  
ကြမ်းတမ်းသောခရီးကိုချောမောသွားစေမည်။  
ဤအမှုအရာကိုငါပြုမည်။ မပြုဘဲ  
နေလိမ့်မည်မဟုတ်။

17 ရုပ်တုများကိုယုံကြည်ကိုးစားကြသူတို့သည်  
လည်းကောင်း၊

ရုပ်တုများကိုမိမိတို့၏ဘုရားဟုခေါ်ဝေါ်ကြ  
သူတို့သည်လည်းကောင်း  
ရှုတ်ချခြင်းကိုခံရ၍အသရေပျက်ကြလိမ့် မည်။''

ဣသရေလအမျိုးသားတို့သင်ခန်းစာမရကြပုံ

18 ထာဝရဘုရားက

''အချင်းနားဆွဲသူတို့နားထောင်ကြလော့။  
အချင်းမျက်မမြင်တို့သေချာစွာကြည့်ကြလော့။

19 ငါ၏အစေခံထက်ပို၍မျက်စိကန်းသူ၊  
ငါစေလွှတ်လိုက်သည့်တမန်တော်ထက်ပို၍  
နားဆွဲသူတစ်စုံတစ်ယောက်ရှိပါသလော။

20 အို ဣသရေလအမျိုးသားတို့၊ သင်တို့သည်  
တွေ့မြင်ရမှုများသော်လည်း၊  
ထိုအမှုတို့သည်သင်တို့အတွက်အဘယ်သို့ အဋ္ဌဋ္ဌိပုပါ  
ယ်ရှိသနည်း။

သင်တို့တွင်ကြားတတ်သောနားများရှိသော်လည်း

အဘယ်အရာကိုသင်တို့အမှန်တကယ်  
ကြားကြလေပြီနည်း'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

21 ထာဝရဘုရားသည်ကယ်တင်ရန်စိတ်စော  
လျက်နေသည့် ဘုရားသခင်ဖြစ်၍၊  
ကိုယ်တော်သည်မိမိ၏တရားတော်ကို  
ရိုသေလေးစားကြရန်အလိုရှိတော်မူ၏။

22 သို့ရာတွင်ယခုအခါကိုယ်တော်၏လူစုသည်  
တိုက်ခိုက်လုယက်ခြင်းကိုခံရကြလေပြီ။  
သူတို့အားအကျဉ်းထောင်အမှောင်ခန်းများတွင်  
သော့ခတ်၍ဝှက်ထားကြ၏။

ကယ်ဆယ်မည့်သူတစ်စုံတစ်ယောက်မျှမရှိဘဲ  
သူတို့သည်တိုက်ခိုက်လုယက်ခြင်းကို  
ခံရကြလေသည်။

23 သင်တို့အထဲမှအဘယ်သူသည်ဤစကားကို  
နားထောင်ပါမည်နည်း။  
သင်တို့သည်ယခုအချိန်မှစ၍သေချာစွာ  
နားထောင်ကြမည်လော။

24 အဘယ်သူသည်ဣသရေလအမျိုးသား တို့အား၊  
တိုက်ခိုက်လုယက်သူတို့လက်သို့အပ်နှံပါ သနည်း။  
ထိုသူကားငါတို့ပြစ်မှားကြသည့်ထာဝရ ဘုရားပင်  
ဖြစ်ပါသည်တကား။

ငါတို့သည်ကိုယ်တော်အလိုရှိတော်မူသကဲ့သို့  
မနေမထိုင်ကြ။

ကိုယ်တော်ပေးတော်မူသည့်ဩဝါဒတော်တို့ကိုလည်း  
မလိုက်လျှောက်ကြ။

25 သို့ဖြစ်၍ကိုယ်တော်သည်ငါတို့အားမိမိ၏  
အမျက်တော်အရှိန်ကိုလည်းကောင်း၊  
ပြင်းထန်သောစစ်မက်အနုတရားကိုလည်းကောင်း  
ခံစေတော်မူ၏။

ကိုယ်တော်၏အမျက်တော်သည်မီးကဲ့သို့  
ဣသရေလပြည်တစ်လျှောက်တွင်  
တောက်လောင်လျက်ရှိ၏။

သို့ရာတွင်အဘယ်အမှုအရာဖြစ်ပျက်နေသည်ကို  
ငါတို့မသိကြ။  
ငါတို့သည်ထိုအမှုအရာမှအဘယ်  
သင်ခန်းစာကိုမျှမရကြ။

### 43

မိမိ၏လူမျိုးတော်အားဘုရားသခင်  
ကယ်တင်တော်မူခြင်း

1 အို ဣသရေအမျိုးသားတို့၊  
သင်တို့ကိုဖန်ဆင်းတော်မူသောထာဝရ ဘုရားက  
“မကြောက်ကြနှင့်။ သင်တို့ကိုငါကွယ်ကာ  
စောင့်ရှောက်မည်။

သင်တို့အားနာမည်တပ်၍ ငါခေါ်ယူပြီ။  
သင်တို့ကို ငါပိုင်၏။

2 သင်တို့သည် ရေနက်ထဲသို့ လျှောက်သွားရသော အခါ  
ငါသည် သင်တို့နှင့် အတူရှိမည်။  
ဆင်းရဲဒုက္ခများသည် သင်တို့ကို လွှမ်းမိုး  
ရလိမ့်မည်မဟုတ်။

သင်တို့သည် မီးထဲသို့ လျှောက်သွားရသော အခါ  
မီးအလောင်ခံရကြလိမ့်မည်မဟုတ်။  
ပြင်းထန်သော စုံစမ်းခြင်းများသည် သင်တို့ကို  
ထိခိုက်နစ်နာစေလိမ့်မည်မဟုတ်။

3 အဘယ်ကြောင့် ဆိုသော် ငါသည်  
ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ သန့်ရှင်းမြင့် မြတ်သော  
ဘုရားသခင်၊

သင်တို့ကို ကယ်တင်သော အရှင်သင်တို့၏ ဘုရားသခင်  
ထာဝရဘုရား ဖြစ်သောကြောင့် တည်း။  
ငါသည် သင်တို့ ကျွန်ဘဝမှ လွတ်မြောက်ခွင့်  
ရရှိကြစေရန်

အီဂျစ်ပြည်ကို စွန့်လွှတ်မည်။ ဆူဒန်ပြည်နှင့်  
သေဘပြည်ကို ငါစွန့်လွှတ်မည်။

4 သင်တို့သည် ငါ့အဖို့ အလွန်အဖိုးတန်သူများ ဖြစ်ပြီး  
ငါချစ်မြတ်နိုး၍ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်သူများ ဖြစ် သဖြင့်  
ငါသည် သင်တို့၏ အသက်ကို ကယ်ရန်  
လူမျိုးစုတို့ကို စွန့်လွှတ်မည်။

5 မကြောက်ကြနှင့်ငါသည်သင်တို့နှင့်အတူ ရှိ၏။  
“ဝေးလံသောအရှေ့အရပ်နှင့်အနောက်အရပ်၊

အစွန်ဆုံးဒေသမှသင်တို့အမျိုးသားများ ကို  
မိမိတို့ပြည်သို့ငါခေါ်ဆောင်ခဲ့မည်။

6 သူတို့အားထွက်ခွာခွင့်ပြုရန် မြောက်အရပ်ကိုလည်းကောင်း၊  
သူတို့အားဆီးတား၍မထားရန် တောင်အရပ်ကိုလည်းကောင်းငါပြော

ကမ္ဘာအရပ်ရပ်ရှိရပ်ဝေးနိုင်ငံများမှငါ၏  
လူမျိုးတော်များပြန်လာကြပါစေ။

7 သူတို့သည်ငါပိုင်သည့်လူမျိုးတော်  
ငါ၏ဘုန်းအသရေကိုဆောင်ရန်  
ငါဖန်ဆင်းထားသူများဖြစ်ပေသည်။” ဟု  
မိန့်တော်မူ၏။

ဣသရေလအမျိုးသားတို့သည်ထာဝရဘုရား၏  
အသိသက်သေများဖြစ်ကြောင်း

8 ဘုရားသခင်က  
“ငါ၏လူမျိုးတော်ကိုတရားရုံးတော်သို့ ဆင့်ခေါ်ကြလော့။  
သူတို့သည်မျက်စိရှိလျက်နှင့်မမြင်ကြ။  
နားရှိလျက်နှင့်မကြားကြပါတကား။

9 လူမျိုးတကာတို့အားတရားစီရင်ရာသို့  
ဆင့်ခေါ်ကြလော့။  
သူတို့၏အဘယ်မည်သောဘုရားတို့သည်  
အနာဂတ်ဟောစတမ်းကိုထုတ်နိုင်ပါသနည်း။

အဘယ်မည်သောဘုရားတို့သည်ယခုဖြစ် ပျက်ဆဲ  
 အမှုအရာများကိုကြိုတင်ဟောကြားခဲ့ပါ သနည်း။  
 ထိုဘုရားတို့သည်မိမိတို့မှန်ကန်၍နေ ကြောင်း  
 အထောက်အထားပြနိုင်ရန်နှင့်  
 မိမိတို့ပြောဆိုခဲ့သည့်အတိုင်းဟုတ်မှန်၍ နေပုံကို  
 အကိုးအကားပြနိုင်ရန်၊  
 အသိသက်သေများကိုခေါ်ဆောင်ခဲ့ကြပါစေ။

10 “အို ဣသရေလအမျိုးသားတို့၊ သင်တို့သည်  
 ငါ၏အသိသက်သေများတည်း။  
 သင်တို့ငါ့အားသိကျွမ်းယုံကြည်  
 ကြစေရန်လည်းကောင်း၊  
 ငါသည်တစ်ဆူတည်းသောဘုရားဖြစ်ကြောင်း  
 သိရှိနားလည်ကြစေရန်လည်းကောင်း၊  
 ငါသည်သင်တို့အားငါ၏အစေခံလူမျိုး အဖြစ်  
 ရွေးချယ်ခဲ့ပေသည်။  
 ငါမှတစ်ပါးအခြားဘုရားမရှိ။  
 အဘယ်အခါကမျှမရှိခဲ့။ နောင်ကိုလည်း  
 ရှိလိမ့်မည်မဟုတ်။

11 “ငါတစ်ပါးတည်းသာလျှင်ထာဝရဘုရား  
 ဖြစ်တော်မူ၏။  
 ငါတစ်ပါးတည်းသာလျှင်သင်တို့အား  
 ကယ်တင်တော်မူနိုင်၏။

12 ငါသည်ဖြစ်ပျက်မည့်အမှုအရာကိုကြိုတင် ဖော်ပြ၍၊  
 သင်တို့အားကူမရန်ကြွလာခဲ့ပေ သည်။  
 အဘယ်မည်သောလူမျိုးခြားတို့၏ဘုရားမျှ  
 ဤသို့ပြုခဲ့ဖူးသည်မရှိ။  
 သင်တို့သည်ငါ၏အသိသက်သေများ ဖြစ်ကြ၏။

13 ငါသည်ဘုရားသခင်ဖြစ်၏။  
 နောင်ကိုလည်းအစဉ်အမြဲဤသို့ဖြစ်၍နေ မည်သာ၊  
 ငါ၏တန်ခိုးတော်ကိုအဘယ်သူမျှလှလှ  
 နိုင်လိမ့်မည်မဟုတ်၊  
 ငါပြုသောအမှုကိုအဘယ်သူမျှမပြင် နိုင်ရာ''  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဗာဗုလုန်ပြည်မှလွတ်မြောက်လာကြခြင်း

14 ဣသရေလအမျိုးသားတို့အားသန့်ရှင်းမြင့် မြတ်သည့်  
 ဘုရားသခင်၊  
 သင်တို့ကိုကယ်တော်မူသောထာဝရဘုရားက  
 ``ငါသည်သင်တို့အားကယ်ရန်စစ်သည်ဗိုလ်ခြေ တို့ကို  
 ဗာဗုလုန်ပြည်သို့စေလွှတ်မည်။  
 မြို့တံခါးများကိုငါဖျက်ချမည်။  
 မြို့သူမြို့သားတို့၏ကြွေးကြော်သံသည်  
 ငိုကြွေးသံအဖြစ်သို့ပြောင်းလဲသွားလိမ့်မည်။

15 ငါသည်သင်တို့၏သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်သည့်  
 ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားဖြစ်၏။



အို ဣသရေလအမျိုးသားတို့သင်တို့အား  
ငါဖန်ဆင်းခဲ့၏။

ငါသည်သင်တို့၏ဘုရင်ဖြစ်၏' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

16 ရှေးအခါက၊ ထာဝရဘုရားသည်ပင်လယ် ဝဲဩဃကို  
ဖြတ်၍လမ်းဖောက်တော်မူခဲ့၏။

17 ကိုယ်တော်သည်ရထားတပ်၊ မြင်းတပ်များနှင့်  
အင်အားကြီးမားသောစစ်သည်ဗိုလ်ချေတို့ကို  
ဆုံးပါးပျက်စီးစေတော်မူ၏။

သူတို့သည်ငြိမ်းသတ်လိုက်သည့်  
ဖယောင်းတိုင်မီးသဖွယ်နုလိမထူနိုင်အောင်  
ပြိုလဲ၍သွားကြကုန်၏။

18 သို့ရာတွင်ထာဝရဘုရားက  
“အတိတ်ကအဖြစ်အပျက်များကိုစွဲလန်း၍ မနေကြနှင့်။  
ရှေးအခါကဖြစ်ပျက်ခဲ့သည့်အမှုအရာများ  
အကြောင်းကိုပြောဆို၍မနေကြနှင့်။

19 ငါပြုမည့်အမှုအရာသစ်ကိုစောင့်မျှော်  
ကြည့်ရှုကြလော့။  
ထိုအမှုအရာသည်ဖြစ်ပျက်ဆဲပင်ရှိသဖြင့် ယင်းကို  
ယခုသင်တို့တွေ့မြင်နိုင်ကြပါသည်တကား။

ငါသည်တောက နှု တာရကိုဖြတ်၍လမ်းပေါက်စေ  
ပြီးလျှင်၊  
သင်တို့အားစမ်းရေကိုပေးတော်မူမည်။

20 တောတိရ စ ဆာ န်များပင်လျှင်ငါ၏ဂုဏ်ကျေးဇူးကို  
 ချီးကျူးကြလိမ့်မည်။  
 ငါသည်မိမိရွေးချယ်ထားသူလူတို့  
 ရေရရှိရေးအတွက်၊ သဲက နှု တာရတွင်မြစ်ရေ များကို  
 စီးဆင်းစေသောအခါ၊  
 ခွေးအများနှင့်ငှက်ကုလားအုတ်များသည် ငါ့ကို  
 ထောမနာပြုကြလိမ့်မည်။

21 ထိုလူမျိုးတော်ကားမိမိအဖို့ငါ ဖန်ဆင်းခဲ့သူများဖြစ်၏။  
 သူတို့သည်လည်းငါ့ကိုထောမနာပြုကြ လိမ့်မည်။

ဣသရေလ၏အပြစ်ဒုစရိုက်များ

22 ထာဝရဘုရားက  
 “သင်တို့ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်းကိုခံရသူမှာ ငါမဟုတ်။  
 အို ဣသရေလအမျိုးသားတို့၊ သင်တို့သည် ငါ့ကို  
 ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရန်ငြီးငွေ့လျက်ရှိကြ၏။

23 သင်တို့သည်မိမိတို့မီးရှို့ပူဇော်ရာသိုးများကို  
 ငါ့ထံသို့မယူဆောင်ခဲ့ကြ။  
 သင်တို့၏ယဇ်များဖြင့်ဂုဏ်ပြုချီးမြှောက်ခြင်း  
 ခံရသူမှာလည်းငါမဟုတ်။  
 ငါသည်ပူဇော်သကာများကိုတောင်းဆိုခြင်း အားဖြင့်  
 သင်တို့အားဝန်မလေးစေပါ။  
 မွှေးကြိုင်သောနံ့သာပေါင်းကို  
 တောင်းဆိုခြင်းအားဖြင့်လည်းသင်တို့စိတ်ကို  
 မငြီးငွေ့စေပါ။

24 သင်တို့သည်ငါ့အားပူဇော်ရန်နံ့သာပေါင်းကို မဝယ်ကြ။  
ယဇ်ကောင်ဆီဥနှင့်လည်းငါ့အားမရောင့်ရဲစေကြ။

ယင်းသို့ပြုမည့်အစားသင်တို့သည်မိမိတို့  
အပြစ်များဖြင့်ငါ့ကိုဝန်လေးစေကြ၏။  
မိမိတို့ပြုသည့်အမှားများဖြင့်ငါ့ကို  
ငြီးငွေ့စေကြလေပြီ။

25 သို့သော်လည်းငါသည်မိမိ၏ဂုဏ်သိက္ခာကို ထောက်၍၊  
သင်တို့အားအပြစ်ဖြေလွတ်တော်မူသော အရှင်  
ဘုရားသခင်ဖြစ်ပေသည်။

26 “တရားရုံးတော်သို့ငါတို့သွားကြကုန်အံ့။  
သင်တို့၏စွပ်စွဲချက်ကိုယူဆောင်ခဲ့ကြလော့။  
သင်တို့ဘက်မှမှန်ကန်ကြောင်းသက်သေခံ  
အထောက်အထားပြနိုင်ရန်၊  
သင်တို့၏အမှုကိုတင်ပြကြလော့။

27 သင်တို့ပထမအဦးဆုံးဘိုးဘေးဖြစ် သူသည်  
အပြစ်ကူးလွန်ခဲ့၏။  
သင်တို့၏ခေါင်းဆောင်များကငါ့ကိုပြစ်မှား ကြ၏။

28 သင်တို့ဘုရင်များသည်ငါ၏ဗိမာန်တော်ကို ညစ်ည  
မ်းစေကြ၏။  
ထို့ကြောင့်ငါသည်ဣသရေလပြည်ကို  
ပျက်ပြိုနိုးစေ၍၊  
ငါ၏လူမျိုးတော်အားအသရေ ပျက်စေလေသည်။

# 44

ထာဝရဘုရားသည်တစ်ဆူတည်းသောဘုရား  
ဖြစ်တော်မူခြင်း

<sup>1</sup> ထာဝရဘုရားက

“ငါ၏အစေခံကူသရေလအမျိုးသားတို့၊  
ငါရွေးချယ်ထားသောလူမျိုးတော်၊ ယာကုပ်၏  
သားမြေးတို့၊ ယခုနားထောင်ကြလော့။

<sup>2</sup> ငါသည်သင်တို့ကိုဖန်ဆင်းတော်မူသော  
ဘုရားသခင်ဖြစ်၏။

သင်တို့မွေးဖွားချိန်မှအစပြု၍ငါသည်  
သင်တို့အားကူမခံလေပြီ။  
မကြောက်ကြနှင့်၊ သင်တို့သည် ငါ၏အစေခံ၊  
ငါချစ်မြတ်နိုး၍ရွေးချယ်ထားသည့်  
လူမျိုးတော်ဖြစ်ကြ၏။

<sup>3</sup> “ငါသည်ရေငတ်သည့်ပြည်တွင်မိုးရွာသွန်းစေမည်။  
သဲကနုတာရတွင်စမ်းရေများပေါက်စေမည်။  
သင်တို့၏သားသမီးများအပေါ်တွင်ငါ၏  
တန်ခိုးတော်ကိုလည်းကောင်း၊  
သင်တို့သားမြေးများအပေါ်တွင်ငါ၏ ကောင်းချီး မ ။  
ဂလာများကိုလည်းကောင်းသွန်းလောင်းမည်။

<sup>4</sup> သူတို့သည်ရေကောင်းစွာရသည့်မြက်များ ကဲ့သို့  
ရေစီးသောချောင်းအနီးရှိမိုးမခပင်များကဲ့သို့  
စိမ်းလန်းဝေဆာလျက်နေကြလိမ့်မည်။

5                   “လူတို့သည်တစ်ယောက်ပြီးတစ်ယောက်  
                   ‘ငါသည်ထာဝရဘုရား၏လူဖြစ်ပါသည်’           ဟု  
                   ပြောဆိုကြလိမ့်မည်။  
                   သူတို့သည်ကုသရေလအမျိုးသားများနှင့်           အတူ  
                   လာရောက်နေထိုင်ကြလိမ့်မည်။  
                   သူတို့သည်ကိုယ်စီကိုယ်ငှလက်မောင်းတွင်  
                   ထာဝရဘုရား၏နာမတော်ကိုရေးမှတ်ကာ၊  
                   မိမိတို့ကိုယ်ကိုထာဝရဘုရား၏လူမျိုး           တော်ဟု  
                   မှည့်ခေါ်ကြလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

6                   ကုသရေလအမျိုးကိုအစိုးရ၍ကာကွယ်  
                   စောင့်ရှောက်တော်မူသောထာဝရဘုရား၊  
                   အနန္တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားက  
                   “ငါသည်ကပ်ကာလအစမှအဆုံးတိုင်           အောင်  
                   တည်နေတော်မူသောအရှင်၊  
                   တစ်ဆူတည်းသောဘုရားသခင်ဖြစ်တော်   မူ၏။  
                   ငါမှတစ်ပါးအခြားအဘယ်ဘုရားမျှမရှိ။”<sup>☆</sup>

7 ငါပြုခဲ့သည့်အမှုတို့ကိုပြုနိုင်၍ကပ် ကာလအစမှ  
                   အဆုံးတိုင်အောင်ဖြစ်ပျက်မည့်အမှုအရာ မှန်သမျှကို  
                   ပြတ်သားစွာကြိုတင်ဖော်ပြနိုင်သူတစ်စုံ   တစ်ယောက်  
                   ရှိပါသလော” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

8 အို ငါ၏လူမျိုးတော်၊ မကြောက်ကြနှင့်။

☆ 44:6 ဟောရှာ၊ ၄၈:၁၂။ ဗျာ၊ ၁:၁၇၊ ၂၂:၁၃။

ငါသည်ရှေးပဝေသဏီကာလမှစ၍  
 ယခုတိုင်အောင်ဖြစ်ပျက်မည့်အမှုအရာမှန် သမျှကို  
 ကြိုတင်ကြေညာခဲ့သည်ကိုသင်တို့သိကြ၏။  
 သင်တို့သည်ငါ၏အသိသက်သေများဖြစ်  
 ကြပါသည်တကား။  
 ငါမှတစ်ပါးအခြားအဘယ်ဘုရားရှိပါ သနည်း။  
 အဘယ်အခါ၌မျှငါမကြားဘူးသည့်  
 တန်ခိုးတော်ရှင်ဘုရားသခင်ရှိပါသလော။

ရုပ်တုကိုးကွယ်မှုကိုပြန်ရယ်ပြုတော်မူခြင်း

9 ရုပ်တုဆင်းတုပြုလုပ်သူအပေါင်းတို့သည်  
 တန်ဖိုးမဲ့သူများဖြစ်၍ သူတို့အမြတ်တနိုး  
 ထားသည့်ဘုရားများသည်လည်းအသုံးမဝင်  
 ကြ။ ထိုဘုရားများကိုကိုးကွယ်ဝတ်ပြုကြ  
 သောသူတို့သည်မျက်စိကန်းသူများ၊ အသိ  
 ပညာကင်းမဲ့သူများဖြစ်၏။ သူတို့သည်  
 အသရေပျက်ကြလိမ့်မည်။- 10 ဘုရားအဖြစ်ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရန်အတွက်  
 ရုပ်တုကိုသွန်းလုပ်မှုသည်အကျိုးမရှိ ပါတကား။-  
 11 ထိုရုပ်တုကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်သူမှန်သမျှ  
 သည် ရှုတ်ချခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်။ ရုပ်တုဆင်း  
 တုများကိုသွန်းလုပ်သူတို့သည် သာမန်လူ  
 သားများသာလျှင်ဖြစ်ပေသည်။ သူတို့သည်  
 ငါ၏ရှေ့တော်သို့လာရောက်၍အစစ်အဆေး

ခံကြပါလေစေ။ သူတို့သည်ထိတ်လန့်  
တုန်လှုပ်ကာအရှက်ကွဲရကြလိမ့်မည်။

12 ပန်းပဲသမားသည်သံကိုယူပြီးလျှင်မီးတွင်  
ဖုတ်၏။ ထိုနောက်မိမိ၏သန်မာသောလက်ရိုး  
ကိုလွဲ၍သံတူနှင့်ထုကာပုံဖော်ပေး၏။ သူ  
သည်အစာရေစာမှတ်သိပ်၍မောပန်းတတ် သူဖြစ်၏။

13 ပန်းပုသမားသည်သစ်သားကိုတိုင်းတာပြီး  
လျှင် ရုပ်ပုံတစ်ခုကိုမြေဖြူနှင့်ရေးဆွဲ၍ မိမိ  
၏တန်ဆာပလာများဖြင့်ထုလုပ်တတ်၏။ သူ  
သည်ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာဌာနတွင်ထားရှိ ရန်အတွက်  
လှပသောလူရုပ်တစ်ခုကိုထု လုပ်လေသည်။-

14 သူသည်မိမိအသုံးပြုရန်အာရဇ်ပင်(သစ်ကတိုး)  
ကိုခုတ်လှဲရ၏။ တောမှဝက်သစ်ချသား၊ သို့မ  
ဟုတ်ထင်းရှူးသားကိုရွေးချယ်ရာ၏။ ထိုသို့  
မဟုတ်သေးလျှင်လည်းသပိတ်ပင်ကိုစိုက်ပျိုး  
ကာအပင်ပေါက်၍ရင့်သန်လာစေရန်မိုး  
ကိုစောင့်မျှော်တတ်၏။- 15 လူသည်သစ်ပင်တစ်ပိုင်ကိုထင်းအဖြစ်ဖြင့်  
လည်းကောင်း၊ အခြားတစ်ပိုင်ကိုရုပ်တုထု  
လုပ်ရန်လည်းကောင်းအသုံးပြုတတ်၏။  
သစ် ပင်တစ်ပိုင်ဖြင့်မီးလှုံရန်နှင့်မှန်ဖုတ်ရန်မီး  
ကိုမွှေး၍အခြားတစ်ပိုင်ဖြင့် နတ်ဘုရား  
ရုပ်တုလုပ်ကာဝတ်ပြုကိုးကွယ်တတ်လေ သည်။-

16 သူသည်သစ်သားအချို့ဖြင့်မီးကိုမွှေးပြီး

လျှင် အမဲသားကိုကင်၍စားကာရောင့်ရဲ  
 လျက်နေတတ်၏။ သူသည်မီးလှုံလျက်နေ  
 ရင်း "ယခုငါသည်ပူနွေး၍လာလေပြီ။  
 ဤမီးသည်အလွန်နှစ်သက်ဖွယ်ကောင်း  
 ပါသည်တကား" ဟုဆိုတတ်၏။-

17 ထိုနောက်သူသည်အခြားကျန်ရှိသောသစ်  
 သားဖြင့်ရုပ်တုတစ်ခုကိုထုလုပ်ပြီးလျှင်  
 ဦးချဝတ်ပြု၍ ထိုရုပ်တုအား "အရှင်သည်  
 ကျွန်တော်မျိုး၏ဘုရားဖြစ်တော်မူပါ၏။  
 ကျွန်တော်မျိုးအားကယ်မတော်မူပါ" ဟု ဆုတောင်းပ  
 တုထနာပြုတတ်၏။

18 ဤသို့သောလူတို့သည်မိုက်မဲထုံထိုင်းလှ သဖြင့်  
 မိမိတို့အဘယ်အမှုကိုပြုလျက် နေသည်ကိုပင်မသိကြ။  
 အမှန်တရားကို မမြင်မသိနိုင်ရန် မိမိတို့၏မျက်စိများ  
 နှင့်စိတ်နှလုံးတံခါးများကိုပိတ်ထား ကြ၏။-

19 "ငါသည်သစ်သားအချို့ကိုမီးဆိုက်လိုက်  
 ၏။ မီးကျိုးခဲများဖြင့်မုန့်ကိုဖုတ်ကာအမဲ  
 သားကိုကင်၍စား၏။ ကျန်ရှိနေသောသစ်  
 သားဖြင့်ရုပ်တုတစ်ခုကိုပြုလုပ်၏။ ယခု  
 ငါသည်ထိုသစ်သားတုံး၏ရှေ့၌ဦးညွှတ်  
 ပြင်ဝပ်လျက်နေပါသည်တကား" ဟုပြော  
 ဆိုနိုင်လောက်အောင်ရုပ်တုထုလုပ်သူတွင်  
 အသိအလိမ္မာဉာဏ်အမြော်အမြင်မရှိ။



20 သူပြုသောအမှုသည်မီးဖိုပြာကိုစားသ  
 ကဲ့သို့ အနက်အဋ္ဌ ဌိ ပု ပါ ယ်ကင်းမဲ့ပေ၏။  
 မိမိ ၏မိုက်မှားသောအတွေးအခေါ်များက  
 သူ့ကိုလမ်းလွဲ၍နေစေ၏။ သို့ဖြစ်၍သူ  
 အားကူညီပြုစုပေးရန်ပင်မဖြစ်နိုင် တော့ပေ။  
 သူသည်မိမိလက်တွင်ကိုင်ထား သည့်ရုပ်တုမှာဘုရားလုံးဝမဟုတ်  
 ကြောင်းကိုမသိ။

ဖန်ဆင်းတော်မူသောအရှင်ကယ်တင်ရှင်  
 ထာဝရဘုရား

21 ထာဝရဘုရားက

“အို ကုသရေလအမျိုးသားတို့၊  
 ဤအကြောင်းအရာများကို အောက်မေ့သတိရကြလော့။  
 သင်တို့သည်ငါ၏အစေခံများဖြစ်သည် ကို  
 အောက်မေ့သတိရကြလော့။  
 သင်တို့အားငါ၏အစေခံများအဖြစ်ဖြင့်  
 ငါဖန်ဆင်းခဲ့၏။  
 သို့ဖြစ်၍ငါသည်သင်တို့ကို အဘယ်အခါ၌မျှမေ့လျော့လိမ့်မည်မဟုတ်။

22 ငါသည်သင်တို့၏အပြစ်များကို မိုးတိမ်သဖွယ်  
 လွင့်စင်သွားစေပြီ။

ငါ့ထံသို့ပြန်လာကြလော့။ သင်တို့ကို  
 ကယ်တင်သူကားငါပင်ဖြစ်၏။”

23 အချင်းမိုးကောင်းကင်၊ ဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်း စွာ  
 ကြွေးကြော်ကြလော့။  
 ကမ္ဘာမြေကြီးရှိနက်ရှိုင်းရာအရပ်တို့၊  
 ကြွေးကြော်ကြလော့။  
 တောင်များနှင့်တောမှသစ်ပင်အပေါင်းတို့၊  
 ဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းစွာကြွေးကြော်ကြလော့။  
 ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏လူမျိုးတော်  
 ကူသရေလအမျိုးသားတို့အားကယ်တော် မူ၍၊ မိမိ၏  
 ဘုန်းအာနုဘော်တော်ကိုပြတော်မူပြီ။

24 “ငါသည်သင်တို့ကို  
 ဖန်ဆင်းတော်မူသောအရှင်ကယ်တင်ရှင်၊  
 ထာဝရဘုရားဖြစ်တော်မူ၏။  
 ငါသည်ခပ်သိမ်းသောအရာတို့ကိုဖန်ဆင်းသည့်  
 ထာဝရဘုရားတည်း။  
 မိုးကောင်းကင်ကိုငါတစ်ပါးတည်းဖြန့်ကြက်ခဲ့၏။  
 ကမ္ဘာမြေကြီးကိုငါဖန်ဆင်းသောအခါ  
 အဘယ်သူမျှငါ့အားမကူညီခဲ့ကြ။

25 ငါသည်ဗေဒင်ဆရာတို့ကိုအရှုံးဖြစ်စေ၍  
 နက္ခတ်ဆရာတို့၏ဟောကြားချက်များကို  
 ပျက်ပြားစေ၏။  
 ပညာရှိတို့၏စကားများကိုချေပ၍သူတို့  
 ပညာရှိမှုသည်မိုက်မဲမှုဖြစ်နေပုံကိုပြသ ပေး၏။\*

---

\* 44:25 ဘကော ၁:၂၀။

26 သို့ရာတွင်ကြိုတင်ဟောကြားမှုတစ်စုံတစ်ရာကို  
 ငါ၏အစေခံပြုသောအခါ၌လည်းကောင်း၊  
 ငါ၏အကြံအစည်တော်များကိုဖော်ပြရန်  
 တမန်တော်တစ်ဦးဦးကိုငါစေလွှတ် သောအခါ၌လည်းကောင်း၊  
 ငါသည်ထိုအကြံအစည်များနှင့်  
 ကြိုတင်ဟောကြားမှုတို့ကိုအကောင်အထည်  
 ပေါ်စေပါ၏။  
 ယေရုရှလင်မြို့တွင်လူတို့တစ်ဖန်ပြန်၍  
 နေထိုင်ကြလိမ့်မည်။  
 ယုဒမြို့များကိုပြန်လည်ထူထောင်ကြလိမ့် မည်ဟူ၍  
 ထိုမြို့အသီးသီးတို့အားငါပြောကြားပါ၏။  
 ထိုမြို့တို့သည်ပြိုပျက်ရာမှပြန်လည်စည်ကား  
 တိုးတက်၍လာလိမ့်မည်။

27 ငါသည်အမိန့်ပေး၍သမုဒဒရာကိုခန်းခြောက် စေ၏။

28 ကုရုဘုရင်အားလည်းသင်သည်ငါ၏ကိုယ် စား  
 အုပ်စိုးရမည့်သူဖြစ်၏။  
 သင်သည်ငါအလိုရှိသည့်အမှုတို့ကိုပြုရမည်။  
 ယေရုရှလင်မြို့ကိုပြန်လည်တည်ထောင်ရန်နှင့်  
 ဗိမာန်တော်အုတ်မြစ်များကိုချရန်  
 အမိန့်ပေးရမည်ဟုငါဆို၏' " ဟူ၍ မိန့်တော်မူ၏။\*

# 45

## ကုရုဘုရင်ကိုထာဝရဘုရား ခန့်ထားတော်မူခြင်း

\* 44:28 ၆ရာ၊ ၃၆:၂၃။ ၆၅ ၁:၂။

1 ကုရုဘုရင်သည်ထာဝရဘုရားရွေးချယ်  
 ပေးတော်မူသောသူဖြစ်ပါသည်တကား။  
 ထာဝရဘုရားသည်လူမျိုးတကာတို့ကို  
 နှိမ်နင်းအောင်မြင်ရန်သူ့အားခန့်ထားတော် မူ၏။  
 ကိုယ်တော်သည်ပြည်ရှင်မင်းတို့၏တန်ခိုး အာဏာကို  
 ရုပ်သိမ်းရန်သူ့အားစေလွှတ်တော်မူပြီ။  
 ထာဝရဘုရားသည်သူ့အတွက်မြို့တံခါး များကို  
 ဖွင့်ပေးတော်မူမည်။

ထာဝရဘုရားကကုရုဘုရင်အား

2 “ငါကိုယ်တိုင်ပင်တောင်ကြီးတောင်ငယ်တို့ ကိုဖြို၍၊  
 သင်၏အတွက်ခရီးလမ်းကိုပြင်ဆင်မည်။  
 ငါသည်ကြေးဝါမြို့တံခါးတို့ကိုဖျက်၍ ယင်းတို့မှ  
 သံကန်လန်တန်းများကိုအပိုင်းပိုင်းချိုး ပစ်မည်။

3 မှောင်မှိုက်သည့်ဘဏ္ဍာတိုက်များနှင့်လျှို့ဝှက် သည့်  
 အရပ်တွင်  
 သိမ်းဆည်းထားသည့်ပစ္စည်းဥစ္စာရတနာ များကို  
 သင့်အားငါပေးမည်။

ထိုအခါငါသည်ထာဝရဘုရားဖြစ်တော် မူကြောင်း၊  
 ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင် သည်  
 သင့်ကိုရွေးချယ်၍ခန့်ထားတော်မူပြီ  
 ဖြစ်ကြောင်းကိုသင်သိရှိရလိမ့်မည်။

4 ငါရွေးချယ်ထားသည့်လူမျိုးတော်၊  
 ငါ၏အစေခံဣသရေလအမျိုးသားတို့အား

ကူညီမစရန်အတွက်သင့်ကို ငါခန့်ထားခြင်းဖြစ်၏။  
သင်သည်ငါ့ကိုမသိသော်လည်းငါသည် သင့်အား  
ကြီးမြတ်သည့်ဂုဏ်အသရေကိုပေးပြီ။

5 `ငါသည်ထာဝရဘုရားဖြစ်၏။ ငါမှတစ်ပါး  
အခြားအဘယ်ဘုရားမျှမရှိ။  
သင်သည်ငါ့ကိုမသိသော်လည်းငါသည်  
သင်လိုအပ်သောခွန်အားစွမ်းရည်ကိုပေးမည်။

6 ငါ့ဤသို့ပြုရခြင်းအကြောင်းမှာငါသည်  
ထာဝရဘုရားဖြစ်၍၊  
ငါမှတစ်ပါးအခြားအဘယ်ဘုရားမျှ မရှိကြောင်းကို  
ကမ္ဘာမြေကြီးတစ်စွန်းမှ အခြားတစ်စွန်းသို့တိုင်အောင်၊  
ရှိသမျှသောလူတို့သိရှိလာကြစေရန် ပင်ဖြစ်၏။

7 ငါသည်အလင်းနှင့်အမှောင်ကိုဖန်ဆင်း၏။  
ကောင်းကြီးမ ။ ဂလာနှင့်ဘေးအ နှု တရာ ယ်ကိုပါ  
ဆောင်ယူပေး၏။

ဤအမှုအရာအပေါင်းကိုငါထာဝရဘုရား  
ပြုတော်မူပေသည်။

8 ငါသည်အောင်ပွဲကိုမိုးရေသဖွယ် ကောင်းကင်မှချပေးမည်။  
ယင်းကိုကမ္ဘာမြေကြီးသည်ဖွင့်ဟခံယူကာ  
လွတ်လပ်မှုနှင့်တရားမျှတမှုတည်းဟူ သော  
အသီးအပွင့်များကိုဆောင်လိမ့်မည်။

ငါထာဝရဘုရားသည်ဤအမှုအရာများကို  
ဖြစ်ပျက်စေတော်မူပေအံ့။"

အဖန်ဆင်းခံသတ္တဝါများနှင့်သမိုင်းကို  
အစိုးရသောထာဝရဘုရား

9 အခြားအိုးများနှင့်မထူးခြားသည့်မြေအိုးသည်  
အိုးထိန်းသည်နှင့်အတူငြင်းခုံဝံ့ပါမည် လော။

ရွံ့စေးကအိုးထိန်းသည်အား  
အဘယ်သို့သောအရာကိုသင်ပြုလုပ် သနည်းဟု

မေးရပါမည်လော။  
မြေအိုးကမိမိကိုပြုလုပ်သူတွင်ကျင် လည်မှု

မရှိဟုညည်းညူရပါမည်လော။\*

10 မိမိ၏မိဘများအား“အဘယ်ကြောင့်  
ကျွန်တော့်ကိုဤသို့မွေးထုတ်ကြပါ သနည်း” ဟု

ဆိုဝံ့သူရှိပါသလော။  
11 ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏

သန်ရှင်းမြင့်မြတ်တော်မူသောဘုရားသခင်၊  
အနာဂတ်ကိုပြုပြင်ဖန်တီးတော်မူသော ထာဝရဘုရားက၊

“ငါ၏သားသမီးများနှင့်ပတ်သက်၍ သင်တို့တွင်  
မေးခွန်းထုတ်ပိုင်ခွင့်မရှိ။

အဘယ်အမှုကိုငါပြုသင့်သည်ဟုလည်း  
ပြောဆိုပိုင်ခွင့်မရှိ။

\* 45:9 ရော၊ ၉:၂၀။

12 ငါသည်ကမ္ဘာမြေကြီးကိုဖြစ်ပေါ်စေ၍လူ တို့ကို  
ဖန်ဆင်းတော်မူသောအရှင်ဖြစ်၏။

မိမိတန်ခိုးတော်အားဖြင့်

မိုးကောင်းကင်ကိုဖြန့်ကြက်၍နေ၊ လ၊

ကြယ်တာရာများကိုထိန်းချုပ်၍ထား၏။

13 အရာခပ်သိမ်းအဆင်ပြေမှုအတွက်ငါ၏

အကြံအစည်ပြည့်စုံစေရန်၊

ငါကိုယ်တိုင်ပင်ကုရုဘုရင်အား လှုံ့ဆော်စေခိုင်းခဲ့၏။

သူသွားရာလမ်းမှန်သမျှကိုငါဖြောင့်ဖြူး စေမည်။

သူသည်ငါ၏မြို့တော်တည်းဟူသော

ယေရုရှလင်မြို့ကိုပြန်လည်ထူထောင်ကာ၊

အဖမ်းခံနေရသူ၊ ငါ၏လူမျိုးတော်အား

အနှောင်အဖွဲ့မှဖြေလွတ်ပေးလိမ့်မည်။

ဤအမှုတို့ကိုပြုစေရန်၊ သူ့အားအဘယ် သူမျှ

မငှားမယမ်း။

တံစိုးလက်ဆောင်လည်းမပေး'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဤကားအန နှဲ့ တတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရား

မိန့်တော်မူသောစကားပင်ဖြစ်သတည်း။

14 ထာဝရဘုရားကဏ္ဍသရေလအမျိုးသား တို့အား

မိန့်တော်မူသည်မှာ

''အီဂျစ်ပြည်နှင့်ဆူဒန်ပြည်တို့၏စည်းစိမ်

ဥစ္စာများကိုသင်တို့ရရှိကြလိမ့်မည်။

ထွားကြို င်းသည့်သေဘပြည်သားတို့သည်  
 သင်တို့ထံတွင်ကျွန်ခံကြလိမ့်မည်။  
 သူတို့သည်သံကြိုးအနှောင်အဖွဲ့နှင့်  
 သင်တို့နောက်မှလိုက်ရကြလိမ့်မည်။  
 သူတို့သည်သင်တို့၏ရှေ့တွင်ဦးညွတ်လျက်  
 ဘုရားသခင်သည်သင်တို့နှင့်အတူရှိတော် မူပြီ။  
 ကိုယ်တော်တစ်ပါးတည်းသာလျှင်ဘုရားသခင်  
 ဖြစ်တော်မူပါ၏။

15 မိမိ၏လူမျိုးတော်တို့ကယ်တင်တော်မူသော  
 က္လသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင် သည်၊  
 လူ့ဉာဏ်မျက်စိဖြင့်မတွေ့မမြင်နိုင်သော ဘုရား  
 ဖြစ်တော်မူ၏ဟုဝန်ခံကြလိမ့်မည်။

16 ရုပ်တုများကိုပြုလုပ်သူအပေါင်းတို့သည်  
 အရှက်ကွဲကြလိမ့်မည်။  
 ထိုသူအားလုံးပင်အသရေပျက်ကြလိမ့်မည်။

17 သို့ရာတွင်က္လသရေလအမျိုးသားတို့မူကား  
 ထာဝရဘုရား၏ကယ်တင်တော်မူခြင်းကို  
 ခံကြလျက်သူတို့၏အောင်ပွဲသည်  
 ထာဝစဉ်တည်လိမ့်မည်။

သူတို့သည်လည်းအဘယ်အခါ၌မျှ အသရေပျက်ကြရလိမ့်မည်မဟုတ်။'

18 ထာဝရဘုရားသည်မိုးကောင်းကင်ကို  
 ဖန်ဆင်းတော်မူ၏။



ကိုယ်တော်သည်ဘုရားသခင်ဖြစ်တော်မူ  
ပါသည်တကား။

ကိုယ်တော်သည်ကမ္ဘာမြေကြီးကိုပြုပြင်  
ဖန်ဆင်းတော်မူ၍၊ ခိုင်ခန့်တည်မြဲစေတော်မူ၏။  
ယင်းကိုကိုယ်တော်သည်လူသူကင်းမဲ့ရာနေရာ  
အဖြစ်ဖြင့်ဖန်ဆင်းတော်မူသည်မဟုတ်။

လူတို့နေထိုင်ရာအရပ်အဖြစ်ဖြင့်ဖန်ဆင်း  
တော်မူပေသည်။

ကိုယ်တော်ကား `ငါသည်ထာဝရဘုရားဖြစ်၏။

ငါမှတစ်ပါးအခြားအဘယ်ဘုရားမျှမရှိ။

<sup>19</sup> ငါသည်လျှို့ဝှက်၍မဟောပြော။

ငါ၏အကြံအစည်တော်ကိုလည်း ထိမ်ဝှက်၍မထား။

ငါသည်ကူသရေလအမျိုးသားတို့အားလူသူ  
ကင်းမဲ့သည့်အရပ်တွင်ငါ့ကိုရှာဖွေစေသည်  
မဟုတ်။

ငါသည်ထာဝရဘုရားဖြစ်၏။

သစ္စာစကားကိုဆို၍အမှန်တရားကို  
ဖော်ထုတ်တတ်၏။'

ဟုမိန့်တော်မူသော

အရှင်ပင်ဖြစ်သတည်း။

ထာဝရဘုရားနှင့်ဗဟုလုန်ပြည်ရှိရုပ်တုများ

<sup>20</sup> ထာဝရဘုရားက၊

“လူမျိုးတကာတို့လာရောက်စုဝေးကြလော့။

ကေရာ ဇ်နိုင်ငံကျဆုံးပြီးနောက်အသက် မသေဘဲ  
 ကျန်ရှိနေသူအပေါင်းတို့၊  
 အချင်းအသိပညာကင်းမဲ့သူတို့၊  
 မိမိတို့၏သစ်သားရုပ်တုများကို ခင်းကျင်းပြသကာ၊  
 ကယ်တင်နိုင်စွမ်းမရှိသည့်ဘုရားများထံတွင် ဆုတောင်းပ  
 တုထနာပြုသူတို့၊  
 တရားဆိုင်ရန်လာရောက်ကြလော့။

21 လာရောက်၍သင်တို့၏အမှုကိုရုံးတော်သို့  
 တင်ကြလော့။  
 တရားခံတို့သည်အချင်းချင်းတစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး  
 တိုင်ပင်နှီးနှောရကြ၏။  
 ဖြစ်ပျက်မည့်အမှုအရာကိုအဘယ်သူသည်  
 ကြိုတင်ဖော်ပြပါသနည်း။  
 ရှေးမဆွကပင်လျှင်ကြိုတင်ဟောကြားခဲ့ ပါသနည်း။  
 ငါထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏လူမျိုးတော်ကို  
 ကယ်တင်သည့်ဘုရား မဟုတ်ပါလော့။  
 ငါမှတစ်ပါးအခြားအဘယ်ဘုရားမျှ မရှိ။

22 “ကမ္ဘာပေါ်ရှိလူအပေါင်းတို့၊ငါ့ထံသို့လာ၍  
 ကယ်တင်ခြင်းကျေးဇူးကိုခံယူကြလော့။  
 တစ်ဆူတည်းရှိတော်မူသောဘုရားကား  
 ငါပင်တည်း။

23 ငါ၏နှုတ်ထွက်စကားသည်အမှန်ဖြစ်သဖြင့်

ပြောင်းလဲ၍သွားလိမ့်မည်မဟုတ်။  
 လူ့အပေါင်းတို့သည်လာ၍ငါ၏ရှေ့၌ ဒူးထောက်ကာ၊  
 ကျေးဇူးသစ္စာတော်ကိုခံယူပါမည်ဟုကျိန်ဆို  
 ကတိပြုကြလိမ့်မည်။<sup>☆</sup>

24 “သူတို့သည်ငါ့အားဖြင့်သာလျှင်အောင်မြင်မှုနှင့်  
 ခွန်အားစွမ်းရည်ကိုရရှိကြောင်းပြောဆိုကြ  
 လိမ့်မည်။

သို့ရာတွင်ငါ့ကိုမုန်းသောသူ့အပေါင်းသည်  
 အသရေပျက်ကြလိမ့်မည်။

25 ငါထာဝရဘုရားသည်ယာကုပ်၏သားမြေး  
 အပေါင်းကိုကယ်ဆယ်မည်။  
 သူတို့သည်လည်းငါ့ကိုထောမနာပြုကြ လိမ့်မည်။

### 46

1 ဤကားဗာဗုလုန်ဘုရားတို့၏ဇာတ်သိမ်းခန်း ပေတည်း။  
 အခါတစ်ပါးကလူတို့သည်ဗေလဘုရား နှင့်နေဗော  
 ဘုရားတို့ကိုကိုးကွယ်ဝတ်ပြုခဲ့ကြ၏။  
 ယခုအခါ၌သူတို့ကိုမြည်းများပေါ်တွင် တင်၍၊  
 မောပန်းနေသည့်တိရစ္ဆာန်များသယ်ဆောင်ရန်  
 ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးဖြစ်စေကြ၏။

2 ထိုရုပ်တုတို့သည်မိမိတို့ကိုယ်ကိုမကယ် နိုင်ကြ။  
 သူတို့သည်ဖမ်းဆီးသိမ်းယူခြင်းကို ခံရကြတော့၏။

☆ 45:23 ရော၊ ၁၄:၁၁။ ဖိ၊ ၂:၁၀-၁၁။



7 သူတို့သည်ထိုဘုရားကိုပခုံးထက်တွင် ထမ်း၍  
 ဆောင်ယူကာနေရာချထား၏။  
 ဘုရားသည်လည်းမိမိတည်ရှိသည့် နေရာမှ  
 မရွေ့မလျားနိုင်ရပ်လျက်သာနေ၏။

အကယ်၍သူ့အားတစ်စုံတစ်ယောက်သော သူက  
 ဆုတောင်းပ တု ထနာပြုပါမူသူသည်အဖြေ  
 မပေးနိုင်။  
 ထိုသူ့အားဘေးအန္တရာယ်မှလည်းမကယ်နိုင်။

8 “အချင်းအပြစ်ကူးလွန်သူတို့၊ ဤအချင်း အရာကို  
 အောက်မေ့သတိရကြလော့။  
 ငါပြုခဲ့သည့်အမှုကိုစဉ်းစားဆင်ခြင်ကြလော့။

9 ရှေးပဝေသဏီအခါကဖြစ်ပျက်ခဲ့သည့် အမှုကို  
 အောက်မေ့သတိရကြလော့။  
 ငါတစ်ပါးတည်းသာလျှင်ဘုရားသခင်  
 ဖြစ်တော်မူကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊  
 ငါနှင့်တူသောအခြားဘုရားမရှိကြောင်း  
 ကိုလည်းကောင်းသိမှတ်ဝန်ခံကြလော့။

10 ငါသည်အစအဦးမှတင်ကူး၍နိဂုံးကို ဖော်ပြခဲ့၏။  
 ဖြစ်ပျက်မည့်အမှုအရာကိုရှေးကာလမှပင်လျှင်  
 ကြိုတင်ဟောကြားခဲ့၏။

ငါ၏အကြံအစည်များသည်အဘယ်အခါ ခွံမျှ  
 ပျက်ပြားရလိမ့်မည်မဟုတ်ဟု

ငါဆိုခဲ့သည့်အတိုင်း၊ ငါရည်ရွယ်ထားသည့်  
 အမှုအရာမှန်သမျှကိုငါပြုမည်။  
 11 ငါသည်အရှေ့အရပ်မှလူတစ်ဦးကိုခေါ်ယူမည်။  
 သူသည်စွန်ရဲကဲ့သို့ထိုးဆင်းလာပြီးလျှင်  
 ငါကြံစည်ထားသည့်အမှုတို့ကိုဆောင်ရွက်ပေးလိမ့်မည်။  
 ဤကားငါမြှောက်ဆိုသည့်စကားဖြစ်၍ ဤအတိုင်း  
 ဖြစ်ပျက်ရလိမ့်မည်။  
 12 ငါတို့လွတ်မြောက်ရန်အချိန်ကာလသည်  
 ဝေးသေးသည်ဟုဆိုသူ  
 အချင်းခေါင်းမာသည့်လူစု၊ ငါပြောသည်ကို  
 နားထောင်ကြလော့။  
 13 ငါသည်သင်တို့လွတ်မြောက်ရန်အချိန်ကာလကို  
 နီးကပ်၍လာစေမည်။  
 ထိုကာလသည်လုံးဝမဝေးတော့ပြီ။  
 ငါသည်ကယ်တင်ခြင်းကျေးဇူးကိုလည်း ဆိုင်းငံ့၍  
 ထားလိမ့်မည်မဟုတ်။  
 ယေရုရှလင်မြို့ကိုငါကယ်တင်၍၊ ဣသရေလ  
 အမျိုးသားတို့အားဂုဏ်အသရေရှိစေမည်။''

### 47

ဗာဗုလုန်မြို့အားစီရင်ချက်ချမှတ်တော်မူခြင်း  
 1 ``အို ဗာဗုလုန်မြို့တည်းဟူသောအမျိုးသမီး၊  
 သင်သည်ရာဇပလ္လင်ပေါ်မှဆင်း၍  
 မြေကြီးပေါ်တွင်ထိုင်လော့။

အခါတစ်ပါးကသင်သည်အနှောင့်အယှက်  
 မခံရဘူးသည့်အပျိုစင်ဖြစ်ခဲ့၏။  
 သို့ရာတွင်ယခုသင်သည်ပျော့ပျောင်းသိမ်မွေ့သူ  
 မဟုတ်တော့ပေ။

သင်သည်ယခုကျွန်ဘဝရောက်ခဲ့ပေပြီ။<sup>☆</sup>

2 သင်သည်ကျိတ်ဆုံကျောက်ကိုလှည့်၍  
 ဂျုံမှုန့်ကိုကျိတ်ပါလော့။  
 သင်၏မျက်နှာဖုံးပဝါကိုဖယ်ရှား၍လှပသော  
 အဝတ်တို့ကိုချွတ်လော့။

ချောင်းကိုဖြတ်ကျော်ရန်သင်၏အင်္ကျီရှည်ကိုမလော့။

3 သင်သည်ရှုတ်ချခြင်းကိုခံရကာအရှက်ကွဲ လျက်  
 အဝတ်အချည်းစည်းဖြစ်၍နေသည်ကို  
 လူတို့တွေ့မြင်ကြလိမ့်မည်။

ငါသည်သင့်အားလက်စားချေမည်။  
 ငါ့ကိုအဘယ်သူမျှဆီးတားရလိမ့်မည်      မဟုတ်''  
 ဟုထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူ၏။

4 ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏  
 သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်တော်မူသောဘုရားသခင်      သည်  
 ငါတို့ကိုရွေးနှုတ်ကယ်တင်တော်မူပြီ။

ကိုယ်တော်၏နာမတော်သည်အနု နှု တတန်ခိုး      ရှင်  
 ထာဝရဘုရားဖြစ်ပါသည်တကား။

☆ 47:1 ဟောရှာ၊ ၁၃:၁-၁၄:၂၃။ ယော၊ ၅၀:၁၊ ၅၁:၆၄။

5 ဗာဗုလု နိမြို့အားထာဝရဘုရားကဆိတ်ငြိမ်ရာ  
 မှောင်မိုက်ထဲတွင်ထိုင်၍နေလော့။  
 လူတို့သည်သင့်အားလူမျိုးတကာတို့၏ ဘုရင်မဟု  
 ခေါ်ကြတော့မည်မဟုတ်။

6 ငါသည်မိမိ၏လူမျိုးတော်အားအမျက်ထွက် သဖြင့်၊  
 ငါ၏လူမျိုးတော်မဟုတ်ဘိသကဲ့သို့ပြုခဲ့၏။  
 သင်၏အာဏာစက်အောက်တွင်ထားရှိခဲ့၏။  
 သို့ရာတွင်သင်သည်သူတို့အပေါ်၌ သနားကြင်နာစိတ်မထား။  
 အသက်ကြီးသူများကိုပင်ကြမ်းကြုတ်စွာ  
 ပြုကျင့်၏။

7 မိမိသည်အစဉ်အမြဲဘုရင်မဖြစ်၍နေ လိမ့်မည်ဟု  
 ထင်မှတ်ကာ၊ဤအမှုတို့ကိုနှလုံးမသွင်း။  
 ယင်းတို့အဘယ်သို့နိဂုံးချုပ်မည်ကိုလည်း မစဉ်းစား။

8 “အချင်းအပျော်အပါးကိုချစ်မြတ်နိုးသူ၊  
 မိမိတွင်လုံခြုံမှုရှိလှပြီဟုထင်မှတ်သူ၊  
 ဤစကားကိုနားထောင်လော့။  
 ငါသည်ဘုရားတမျှကြီးမြတ်သည်ဟူ၍ လည်းကောင်း၊  
 ငါလိုလူဇမ္ဗူတွင်မရှိဟူ၍လည်းကောင်းသင်ဆို၏။  
 သင်သည်အဘယ်အခါ၌မျှမုဆိုးမ  
 ဖြစ်ရလိမ့်မည်မဟုတ်။  
 အဘယ်အခါ၌မျှသားသမီးများကိုလည်း  
 ဆုံးရှုံးရလိမ့်မည်မဟုတ်ဟုသင်ထင်မှတ်၏။☆

---

☆ 47:8 ဗျာ၊ ၁၈:၇-၈။



9 သို့ရာတွင်၊ သင်သည်တစ်နေ့အတွင်းတခဏ ခြင်း၌  
 ဤအမှုနှစ်ရပ်စလုံးနှင့်ကြုံတွေ့ရလိမ့်မည်။  
 မှော်အတတ်မှန်မျှကိုအသုံးပြုပါသော်လည်း  
 သင်သည်သားသမီးများကိုဆုံးရှုံးရလျက်၊  
 မုဆိုးမဘဝသို့ရောက်လိမ့်မည်။

10 “သင်သည်မကောင်းမှုကိုပြုလျက်၊ မိမိကိုယ်ကို  
 ဟုတ်လှပြီ။  
 မိမိကိုအဘယ်သူမျှမမြင်ဟုထင်မှတ်ဘိ၏။  
 သင်၏ဉာဏ်ပညာနှင့်အသိပညာတို့ကသင့်အား  
 လမ်းလွဲစေလေပြီ။

သင်သည်မိမိကိုယ်ကို ငါသည်ဘုရားဖြစ်၏  
 ငါ့လိုလူဇမ္ဗူတွင်မရှိ' ဟုဆိုပါသည်တကား။

11 ဘေးအ နှု တရာ ယ်ဆိုးသည်သင်၏အပေါ်သို့  
 သက်ရောက်လာလိမ့်မည်။  
 ယင်းကိုသင်၏မှော်အတတ်ကတားဆီးနိုင်  
 လိမ့်မည်မဟုတ်။

သင်သည်အဘယ်အခါကမျှအိပ်မက်၌ပင်  
 မမြင်မက်ဘူးသောဆုံးပါးပျက်စီးမှုနှင့်  
 ကြုံတွေ့ရလိမ့်မည်။

12 သင်၏ဂါထာမန္တန်များနှင့်အဆောင်လက်ဖွဲ့ များကို  
 ဆောင်ထားလော့။

ထိုအရာများကိုသင်သည်ငယ်စဉ်အခါ ကပင်လျှင်  
အသုံးပြု၍လာခဲ့၏။

ယင်းတို့သည်သင့်အားအကူအညီ ပေးကောင်းပေးပါလိမ့်မည်။  
သင်၏ရန်သူများကိုလည်းနှင့်ထုတ်ကောင်း  
နှင့်ထုတ်နိုင်ပါလိမ့်မည်။

13 သင့်မှာအကြံပေးအရာရှိအမြောက်အမြား  
ရှိပါသော်လည်း၊ သင်သည်အဘယ်သို့မျှ မတတ်နိုင်။

ကြယ်တာရာတို့ကိုကြည့်ရှုလေ့လာသူများ  
မိုးကောင်းကင်တွင်ဇုံနယ်များဆွဲကာ၊  
တစ်လပြီးတစ်လဖြစ်ပျက်မည့်အမှုအရာ များကို  
သင့်အားကြိုတင်ဖော်ပြကြသူ၊

သင်၏အကြံပေးအရာရှိများသည်လာ၍  
သင့်ကိုကယ်ကြပါလေစေ။

14 “သူတို့သည်ဖွဲ့ကဲ့သို့ဖြစ်၍မီးသည်သူတို့အား  
ကျွမ်းလောင်စေလိမ့်မည်။

သူတို့သည်မိမိတို့ကိုယ်ကိုပင်ကယ်နိုင်  
ကြလိမ့်မည်မဟုတ်။

မီးလျှံများသည်ပူနှေးရန်လှုံသည့်မီးမျိုး မဟုတ်ဘဲ၊  
သူတို့အတွက်အပူလွန်၍နေလိမ့်မည်။

15 သင်တစ်သက်လုံးတိုင်ပင်ခဲ့သည့်နက္ခတ်ဆရာ တို့၏  
အကြံပေးချက်သည်လည်း၊  
ဤအတိုင်းပင်သင့်အားဖြစ်စေလိမ့်မည်။

ထိုသူအပေါင်းတို့သည်သင့်ကိုထားခဲ့၍  
 မိမိတို့သွားလိုရာသို့ထွက်သွားကြလိမ့်မည်။  
 သင့်ကိုကယ်ရန်မည်သူတစ်ယောက်မျှကျန်ရစ်ခဲ့  
 လိမ့်မည်မဟုတ်။''

# 48

ဘုရားသခင်သည်အနာဂတ်ကို အစိုးရတော်မူသောအရှင်ဖြစ်ခြင်း

1 အချင်းယုဒမှဆင်းသက်လာသူ၊

    ဣသရေလအမျိုးသားတို့၊

ဤစကားကိုနားထောင်ကြလော့။

    သင်တို့သည်ထာဝရဘုရား၏နာမတော်ကို

    တိုင်တည်ကျိန်ဆိုကာ၊

ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်ကို

    ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ပါသည်ဟုဆိုသော်လည်း

    သင်တို့၏စကားများသည်တစ်ခွန်းမျှမမှန်။

2 သို့ပါလျက်သင်တို့သည်မိမိတို့ကိုယ်ကိုသန်ရှင်း

    မြင့်မြတ်သည့်မြို့တော်သားများဟူ၍လည်းကောင်း၊

    အနန္တတတန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရားဟုနာမည် တွင်သော

ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်ကို

    မှီခိုအားကိုးသူများဟူ၍လည်းကောင်း

    ဂုဏ်ယူပြောဆိုကြပေသည်။

3 ဣသရေလအမျိုးသားတို့အားထာဝရ ဘုရားက၊

“ရှေးအခါက၊ ငါသည်ဖြစ်ပျက်မည့်အမှု အရာကို  
ကြိုတင်ဟောကြားခဲ့၏။

ထိုနောက်ထိုအရာကိုရုတ်တရက်ဖြစ်ပေါ်လာစေ၏။

4 သင်တို့သည်သံကဲ့သို့တင်းမာလျက်၊  
ကြေးဝါကဲ့သို့မာကြောလျက်၊ ခေါင်းမာ  
နေကြလိမ့်မည်ကိုငါသိ၏။

5 ငါသည်အမှုအရာများမဖြစ်ပျက်မီက ပင်လျှင်  
ကြိုတင်၍၊ သင်တို့၏အနာဂတ်ကို  
ဟောကြားခဲ့ပေသည်။

ယင်းသို့ပြုရခြင်းမှာဤအမှုအရာများကို  
သင်တို့လုပ်သည့်ရုပ်တုများကဖြစ်ပေါ်စေသည်ဟု  
သင်တို့မပြောမဆိုနိုင်ကြစေရန်ပင်ဖြစ်၏။

6 “ငါသည်ကြိုတင်ဟောကြားခဲ့သမျှသော  
အမှုတို့သည်ယခုဖြစ်ပျက်ကြလေပြီ။  
ငါ၏ဟောကြားချက်များမှန်လျက်နေသည်ကို  
သင်တို့ဝန်ခံကြရပေမည်။

ယခုငါသည်နောင်အခါ၌ဖြစ်ပျက်မည့်  
အမှုအရာသစ်များ၊  
ယခင်အခါကမဖော်ပြခဲ့ဘူးသည့်  
အမှုအရာများကိုသင်တို့အားဖော်ပြပါအံ့။

7 ယခုမှသာလျှင်ငါသည်ထိုအမှုတို့ကို ဖြစ်ပျက်စေမည်။  
ယင်းသို့သောအမှုများသည်ယခင်က  
မဖြစ်ပျက်ခဲ့ဘူးကြ။

အကယ်၍ဖြစ်ပျက်ခဲ့သည်ဆိုပါမူ၊  
 ထိုအရာတို့၏အကြောင်းကိုငါတို့သိရှိပြီး ဟု  
 သင်တို့ဆိုကြလိမ့်မည်။

8 သင်တို့အားယုံကြည်စိတ်ချ၍ မရကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊  
 သင်တို့သည်မွေးဖွားလာချိန်မှပင်အစပြု၍  
 သူပုန်များဟုအခေါ်ခံရကြသည်ကိုလည်း ကောင်း  
 ငါသိ၏။  
 ထို့ကြောင့်ဤအမှုအရာများအကြောင်းကို  
 သင်တို့သည်အဘယ်အခါကမျှမကြားခဲ့ နားမလည်ခဲ့။  
 ယခင်ကတည်းကသင်တို့သည်လည်းနားမပွင့်။

9 “ငါ၏နာမတော်ကိုလူတို့ထောမနာပြုကြစေရန်၊  
 ငါသည်မိမိ၏အမျက်ကိုထိန်းချုပ်၍ထားမည်။  
 မိမိဒေါသကိုချုပ်တည်း၍သင်တို့အား  
 ဖျက်ဆီးသုတ်သင်မှုကိုမပြုဘဲနေမည်။

10 ငွေကိုမီးဖိုတွင်ထည့်၍ချွတ်သကဲ့သို့  
 ငါသည်သင်တို့အားဆင်းရဲဒုက္ခမီးဖြင့်  
 စုံစမ်းစစ်ဆေးပြီးဖြစ်၏။

11 ငါသည်အဘယ်အမှုကိုမဆိုမိမိ၏  
 ဂုဏ်သိက္ခာကိုထောက်၍ပြုတတ်၏။  
 ငါ၏နာမတော်အသရေပျက်စေရန်ပြု  
 လိမ့်မည်မဟုတ်။

ငါတစ်ပါးတည်းသာလျှင်ခံယူထိုက်သည့်  
 ဘုန်းအသရေကိုလည်း၊

အခြားအဘယ်သူအားမျှခံယူစေလိမ့် မည်မဟုတ်။

ထာဝရဘုရားရွေးချယ်တော်မူသည့်ခေါင်းဆောင်  
ကုရုဘုရင်

12 ထာဝရဘုရားက

“အို ငါခေါ်ယူတော်မူသည့်လူမျိုးတော်၊  
ကူသရေလအမျိုးသားတို့၊  
ငါပြောသည်ကိုနားထောင်ကြလော့။  
ငါသည်ဘုရားသခင်ဖြစ်၏။

ကပ်ကာလအစမှအဆုံးတိုင်တည်နေတော်မူသော အရှင်၊  
ဖြစ်တော်မူ၏။\*

13 ငါ၏လက်တော်သည်ကမ္ဘာမြေကြီး

အုတ်မြစ်များကိုချ၍၊  
မိုးကောင်းကင်ကိုဖြန့်ကြက်ခဲ့၏။  
ငါသည်ကမ္ဘာမြေကြီးနှင့်မိုးကောင်းကင်ကို  
ဆင့်ခေါ်သောအခါ၊ သူတို့သည်ချက်ချင်း  
ပေါ်ပေါက်လာကြပါသည်တကား။

14 သင်တို့အပေါင်းသည်စုဝေး၍ငါပြောသည် ကို  
နားထောင်ကြလော့။

ငါရွေးချယ်ထားသူသည်ဗာဗုလု န်ပြည်ကို  
တိုက်ခိုက်လိမ့်မည်ဟူ၍လည်းကောင်း၊

\* 48:12 ဟောရှာ၊ ၄၄:၆။ ဗျာ၊ ၁:၁၇၊ ၂၂:၁၃။

ငါ၏အလိုတော်ကျဆောင်ရွက်ပေးလိမ့်မည်

ဟူ၍လည်းကောင်း၊

အဘယ်ရုပ်တုကမျှကြိုတင်၍မဟောကြား နိုင်ခဲ့။

15 သူ့အားအမိန့်ပေး၍ခေါ်ယူသူမှာငါပင် ဖြစ်ပေသည်။

ငါသည်သူ့အားလမ်းပြပို့ဆောင်၍

အောင်မြင်မှုကိုပေးခဲ့၏။

16 “ယခုငါ၏အနီးသို့ချဉ်းကပ်၍ငါပြောဆို သည်ကို  
နားထောင်ကြလော့။

အစအဦးကပင်လျှင်ငါသည်သင်တို့အား

ပွင့်လင်းစွာဖော်ပြခဲ့၏။

ထိုအဖြစ်အပျက်စ၍ဖြစ်စဉ်ကပင် ငါရှိခဲ့၏  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

(ယခုထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်သည်ငါ့  
အားတန်ခိုးတော်ကိုပေး၍စေလွှတ်တော်မူ ပြီ။)

မိမိ၏လူမျိုးတော်အတွက်ထာဝရဘုရား၏

အကြံအစည်တော်

17 ကုသရေလအမျိုးသားတို့၏သန့်ရှင်းမြင့် မြတ်သည့်  
ဘုရားသခင်၊

သင်တို့အားကယ်တင်တော်မူသောထာဝရဘုရားက

“ငါသည်သင်တို့အကျိုးငှာသွန်သင်တော်မူ၍၊

သင်တို့သွားရမည့်ခရီးလမ်းကို ပြည့်စုံတော်မူလိုသည့်

သင်တို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားဖြစ် တော်မူ၏။

18 “အကယ်၍သင်တို့သာလျှင်ငါ၏အမိန့် တော်များကို  
နားထောင်ကြမည်ဆိုပါမူ  
အဘယ်မျှကောင်းလိမ့်မည်နည်း။

ငြိမ်သက်ခြင်းချောင်းရေကဲ့သို့၊ သင်တို့အတွက်  
စီးဆင်းလာမည်သာ။

အောင်မြင်ခြင်းသည်လည်းကမ်းခြေတွင်  
ရိုက်ခတ်သည့်လှိုင်းလုံးများကဲ့သို့သင်တို့အတွက်  
ပေါ်ထွက်လာမည်သာ။

19 သင်တို့၏သားမြေးများသည်သဲလုံးနှင့်အမျှ  
များပြားကြလျက်၊

ငါသည်လည်းသူတို့အားအဘယ်အခါ၌မျှ  
ပျက်ပြုန်းစေခွင့်ပြုလိမ့်မည်မဟုတ်။

20 ဗာဗုလု န်ပြည်မှထွက်သွားကြလော့။  
လွတ်လပ်စွာထွက်ခွာသွားကြလော့။

“ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏အစေခံ  
ဣသရေလအမျိုးသားတို့အားကယ်တော် မူပြီ” ဟူသော  
သတင်းကိုဝမ်းမြောက်စွာကြွေးကြော်ကြလော့။  
အရပ်တကာတွင်ကြားသိစေကြလော့။\*

21 ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏လူမျိုးတော်အား၊  
ခြောက်သွေ့ပူပြင်းသောသဲကနုတာရကိုဖြတ်၍  
ခေါ်ဆောင်သွားတော်မူသောအခါသူတို့သည်  
ရေမငတ်ကြ။

\* 48:20 ဗျာ၊ ၁၈:၄။



ကိုယ်တော်သည်၊ သူတို့အတွက်ကျောက်ဆောင်ထဲမှ  
 ရေစီး၍ထွက်စေတော်မူ၏။  
 ကျောက်ကိုကွဲအက်စေတော်မူသဖြင့်  
 ရေသည်စီးထွက်၍လာ၏။

22 “သူယုတ်မာတို့သည်ငြိမ်းချမ်းစွာနေရ ကြလိမ့်မည်  
 မဟုတ်” ဟုထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူပါ၏။\*

### 49

လူမျိုးတကာတို့အတွက်အလင်း

1 တိုင်းတစ်ပါးမှလူမျိုးအပေါင်းတို့၊ ရပ်ဝေးတွင်  
 နေထိုင်သောလူတို့၊  
 ငါပြောသည်ကိုသင်တို့နားထောင်ကြလော့။

ငါမမွေးမဖွားမီအခါကပင်လျှင်  
 ထာဝရဘုရားသည်ငါ့ကိုရွေးကောက်တော်မူ၍၊  
 မိမိ၏အစေခံအဖြစ်ဖြင့်ခန့်ထားတော်မူပါ၏။\*

2 ကိုယ်တော်သည်ငါ၏နှုတ်ကိုငွှ ဌားကဲ့သို့ထက်မြက်  
 စေ၍၊  
 လက်တော်ဖြင့်ငါ့ကိုကွယ်ကာစောင့်ရှောက်  
 တော်မူပါ၏။

ကိုယ်တော်သည်ချွန်မြစ်အသုံးပြုရန်အသင့်ရှိသည့်  
 မြားကဲ့သို့ငါ့ကိုဖြစ်စေတော်မူ၍။\*

---

\* 48:22 ဟေရှာ၊ ၅၅:၂၁။ \* 49:1 ယော၊ ၁:၅။ \* 49:2 ဟေမြ၊ ၄:၁၂။ ဗျာ၊ ၁:၁၆။

3 ငါ့အားကိုယ်တော်က`အို ကူသရေလ၊သင်သည်  
 ငါ၏အစေခံဖြစ်၏။  
 သင်၏အတွက်ကြောင့်လူတို့သည်၊ငါ့ကို  
 ထောမနာပြုကြလိမ့်မည်" ဟုမိန့်တော်မူပါ၏။

4 ငါသည်လည်းမိမိလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အမှုတို့  
 အကျိုးမရှိပုံကိုလည်းကောင်း၊  
 မိမိမှာအားအင်သာလျှင်ကုန်ခန်းလျက်  
 အဘယ်အမှုအရာမျှမအောင်မြင်ပုံကို လည်းကောင်း  
 တစ်ကိုယ်တည်းပြောဆိုနေမိ၏။  
 သို့ရာတွင်ငါသည်မိမိ၏အမှုကိစ္စများ  
 အဆင်ပြေစေရန်

ထာဝရဘုရားကိုယုံကြည်ကိုးစားနိုင်ပါစေ။  
 ကိုယ်တော်သည်ငါပြုသည့်အမှုအတွက်  
 ဆုလာဘ်များကိုပေးသနားတော်မူလိမ့်မည်။

5 အမိဝမ်းတွင်ရှိစဉ်အခါကပင်လျှင်၊ ငါ့အား  
 ထာဝရဘုရားသည်ရွေးချယ်ထားတော်မူပါ၏။  
 ကိုယ်တော်သည်မိမိ၏လူမျိုးတော်အား  
 ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်လာစေရန်၊

ပျံ့လွင့်လျက်ရှိသည့်ကူသရေလအမျိုးသား တို့အား  
 ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်လာစေရန်  
 အစေခံအဖြစ်ဖြင့်ငါ့ကိုခန့်ထားတော်မူပါ၏။

ထာဝရဘုရားသည်ငါ့ကိုဂုဏ်ပြုတော်မူ၍  
ငါ့ခွန်အား၏အရင်းအမြစ်ဖြစ်တော်မူ၏။

6 ထာဝရဘုရားကငါ့အား“ငါ၏အစေခံ၊  
သင့်အားငါသည်ပိုမိုကြီးမြတ်သည့်အမှုကို  
ဆောင်ရွက်စေမည်။

မသေဘဲကျန်ရှိနေသူကူသရေလအမျိုးသား တို့  
ပြန်လည်တန်ခိုးကြီးမားလာကြစေရန်သာမက  
ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးပင်ကယ်တင်ခြင်းခံရကြစေရန်  
ငါသည်သင့်အားလူမျိုးတကာတို့၏အလင်း ဖြစ်စေမည်”  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။<sup>☆</sup>

7 လူမျိုးတကာတို့၏ရွံရှာမှုန်းတီးခြင်းကို များစွာခံရ၍၊  
မင်းဆိုးမင်းညစ်တို့၏အစေခံဖြစ်သူအား၊  
ကူသရေလအမျိုးသားတို့၏သန်ရှင်းမြင့်မြတ် သည့်  
ဘုရားသခင်၊ကယ်တင်ရှင်က၊  
“ပြည်ရှင်မင်းတို့သည်သင့်အားလွတ်မြောက်  
စေပြီးလျှင် ထ၍အရိုအသေပေးကြလိမ့်မည်။  
မင်းညီမင်းသားများသည်လည်းသင့်ကိုမြင်၍၊  
ဦးညွတ်ပျပ်ဝပ်ကာအလေးပြုကြလိမ့်မည်။”

အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်၊ ကတိတည်တော်မူသော  
ထာဝရဘုရားတည်းဟူသော၊

<sup>☆</sup> 49:6 ဟောရှာ၊ ၄၂:၆။ လု၊ ၂:၃၂။ ထ၊ ၁၃:၄၅၊ ၂၆:၂၃။

ကူသရေလအမျိုးသားတို့၏သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်  
 တော်မူသောဘုရားသခင်သည်၊  
 သင့်ကိုရွေးချယ်ခန့်ထားတော်မူပြီ ဖြစ်သောကြောင့်တည်းဟုမိန့်တော်မူပါ။

ယေရှုရှလင်မြို့ကိုပြန်လည်ထူထောင်ခြင်း

8 ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏လူမျိုးတော်အား  
 “သင်တို့ကိုကယ်ရန်အချိန်ကျသောအခါ၊  
 ငါသည်သင်တို့အားအခွင့်အရေးပေး၍၊  
 ကူမတော်မူရန်သင်တို့ဟစ်အော်သံကို နားညောင်းမည်။  
 ငါသည်သင်တို့အားထိန်းသိမ်းကွယ်ကာ  
 စောင့်ရှောက်မည်။  
 သင်တို့အားဖြင့်လူအပေါင်းတို့နှင့်လည်း ပဋိညာဉ်ဖွဲ့မည်။  
 ယခုယိုယွင်းပျက်စီးလျက်ရှိသည့်သင်တို့  
 ၏ပြည်တွင်၊

တစ်ဖန်အတည်တကျပြန်လည်နေထိုင်ခွင့်ကို  
 သင်တို့အားငါပေးမည်။✠

9 အကျဉ်းကျလျက်နေသူတို့အား ‘လွတ်လပ်စွာ  
 ထွက်ခွာသွားကြလော့’ ဟူ၍လည်းကောင်း၊  
 မှောင်မှိုက်တွင်ရှိနေသူတို့အား ‘အလင်းသို့  
 ဝင်ကြလော့’ ဟူ၍လည်းကောင်းငါပြောမည်။  
 သူတို့သည်တောင်ကုန်းများပေါ်တွင်ပင်  
 ကျက်စားလျက်နေသော သိုးများနှင့်တူလိမ့်မည်။

---

✠ 49:8 ၂ကော၊ ၆:၂။

10 သူတို့သည်အဘယ်အခါ၌မျှအစာရေစာ ငတ်မွတ်  
 ရလိမ့်မည်မဟုတ်။  
 သူတို့သည်မိမိတို့အားချစ်မြတ်နိုးတော် မှုသော  
 အရှင်၏လမ်းပြပို့ဆောင်မှုကိုခံယူ၍၊  
 နေနှင့်သဲက နှု တာရအပူရှိန်ကြောင့်ဘေး အ နှု တရာ ယ်  
 ရောက်ရလိမ့်မည်မဟုတ်။  
 ထိုအရှင်သည်သူတို့အားစမ်းရေတွင်းများ ရှိရာသို့  
 ပို့ဆောင်တော်မူလိမ့်မည်။<sup>☆</sup>

11 “ငါသည်တောင်တန်းများကိုဖြတ်၍လမ်းမကြီး  
 တစ်သွယ်ကိုဖောက်လုပ်မည်။  
 ငါ၏လူမျိုးတော်အတွက်ခရီးလမ်းကို ပြင်ဆင်မည်။

12 ငါ၏လူမျိုးတော်သည်ရပ်ဝေးဒေသများမှ  
 လည်းကောင်း၊ မြောက်အရပ်နှင့်အနောက်အရပ်မှလည်းကောင်း၊  
 တောင်အရပ်ရှိသိန်မ်ပြည်မှလည်းကောင်း  
 လာရောက်ကြလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

13 အို မိုးကောင်းကင်၊ သီချင်းဆိုလော့။  
 အို ကမ္ဘာမြေကြီး၊ ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်စွာ  
 သီချင်းဆိုကြလော့။  
 တောင်ရိုးတို့သည်အသံလွှင့်၍သီချင်းဆိုကြစေ။  
 ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏လူမျိုးတော်အား  
 နှစ်သိမ့်မှုကိုပေးတော်မူလိမ့်မည်။

---

☆ 49:10 ဗျာ၊ ၇:၁၆-၁၇။

ကိုယ်တော်သည်ဆင်းရဲဒုက္ခရောက်လျက် ရှိသော  
မိမိ၏လူမျိုးတော်အားသနားတော်မူလိမ့်မည်။

14 သို့ရာတွင်ယေရုရှလင်မြို့ သူမြို့ သားတို့က  
“ထာဝရဘုရားသည်ငါတို့ကိုစွန့်ပစ်တော် မူပြီ။  
ကိုယ်တော်သည်ငါတို့အားမေ့လျော့တော်မူပါပြီ တကား”  
ဟုဆိုကြ၏။

15 ထာဝရဘုရားက  
“မိခင်တစ်ဦးသည်မိမိ၏ရင်ခွင်မှရင် သွေးငယ်ကို  
မေ့လျော့နိုင်ပါမည်လော။  
မိမိကိုယ်ဝန်ဆောင်ခဲ့သောကလေးကိုမချစ်ဘဲ  
နေနိုင်ပါမည်လော။

မိခင်ဖြစ်သူသည်ကလေးငယ်ကိုမေ့လျော့သည် ဆိုစေဦး၊  
ငါသည်သင်တို့ကိုအဘယ်အခါ၌မျှမေ့လျော့  
လိမ့်မည်မဟုတ်။

16 အို ယေရုရှလင်မြို့၊ ငါသည်သင့်ကိုအဘယ်အခါ ၌မျှ  
မမေ့မလျော့နိုင်။  
ငါ၏လက်ဝါးတွင်သင်၏နာမည်ကို  
ရေးမှတ်၍ထားလေပြီ။

17 “သင့်ကိုပြန်လည်ထူထောင်ကြမည့်လူတို့သည်  
မကြာမီရောက်ရှိလာလိမ့်မည်။  
သင့်ကိုပျက်ပြုန်းစေခဲ့သောသူတို့မူကား  
ထွက်ခွာသွားရကြလိမ့်မည်။

18 သင်၏ပတ်ဝန်းကျင်တွင်အဘယ်သို့ဖြစ်ပျက် လျက်  
 ရှိသည်ကိုလှည့်၍ကြည့်ပါလော့။  
 သင်၏အမျိုးသားတို့သည်စုရုံးလျက်  
 မိမိတို့ပြည်သို့ပြန်လာနေကြ၏။  
 ငါသည်အသက်ရှင်တော်မူသည့်ဘုရား  
 ဖြစ်တော်မူသည်နှင့်အညီ၊  
 သင်သည်ကျောက်မျက်ရတနာများကို  
 ဝတ်ဆင်ထားသည့်  
 မင်္ဂလာဆောင်သတို့သမီးကဲ့သို့မိမိ၏  
 အမျိုးသားများအတွက်ဂုဏ်ယူဝါကြွား ရလိမ့်မည်။

19 `သင်၏ပြည်သည်ယိုယွင်းပျက်စီးကာလူသူ  
 ဆိတ်ငြိမ်လျက်နေခဲ့၏။  
 သို့ရာတွင်ယခုအခါလာရောက်နေထိုင်ကြမည့်  
 သူများအတွက်  
 ထိုပြည်သည်ကျဉ်းလျက်ပင်နေလိမ့်မည်။  
 သင့်အားယိုယွင်းပျက်စီးစေသူတို့မူကား၊  
 ရပ်ဝေးသို့ရောက်ရှိနေကြလိမ့်မည်။

20 ပြည်နယ်ဒဏ်သင့်ရာတွင်မွေးဖွားခဲ့သည့်  
 သင်၏အမျိုးသားတို့သည်တစ်နေ့သောအခါ၌  
 သင့်အား`ဤပြည်သည်ငယ်လွန်းပါ၏။  
 ငါတို့နေထိုင်ရန်နေရာထပ်၍လိုပါသည်'  
 ဟုဆိုကြလိမ့်မည်။





ထိုအခါငါသည်ထာဝရဘုရား ဖြစ်တော်မူကြောင်းသင်တို့သိရှိကြလိမ့်  
ငါကူမတော်မူမည်ကိုစောင့်မျှော်သူမှန် သမျှသည်  
စိတ်ပျက်ရလိမ့်မည်မဟုတ်ဟုမိန့်တော်မူ၏။

24 ကိုယ်တော်ရှင်သည်စစ်သည်သူရဲထံမှသူ၏ လုရာပါ  
ပစ္စည်းကိုသိမ်းယူနိုင်ပါသလော။  
မင်းဆိုးမင်းညစ်၏လက်မှသို့ပန်းများကို  
ကယ်ဆယ်နိုင်ပါသလော။

25 ထာဝရဘုရားက၊

“ယခုဖြစ်ပျက်မည့်အမှုအရာသည် ဤနည်းအတိုင်းပင်ဖြစ်၏။  
စစ်သည်သူရဲဖမ်းဆီးထားသည့်သို့ပန်းများကို  
ငါလွှတ်ပစ်မည်။

မင်းဆိုးမင်းညစ်၏လုရာပါပစ္စည်းများကို  
ငါသိမ်းဆည်းမည်။  
ငါသည်သင့်ကိုတိုက်ခိုက်သူတို့အားတိုက်ခိုက်၍၊  
သင်၏သားသမီးများကိုကယ်ဆယ်မည်။

26 ငါသည်သင့်ကိုနှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲသူတို့အား  
အချင်းချင်းသတ်ဖြတ်စေမည်။

ထိုအခါငါသည်သင်တို့ကိုကယ်တင်ရှေးနုတ်  
တော်မူသောအရှင်၊  
ထာဝရဘုရားဖြစ်တော်မူကြောင်းလူအပေါင်းတို့  
သိရှိကြလိမ့်မည်။

ငါသည်ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏တန်ခိုး တော်ရှင်  
ဘုရားသခင်ဖြစ်တော်မူသည်ကို

သူတို့သိရှိကြလိမ့်မည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

50

1 ထာဝရဘုရားက၊ ``ဇနီးသည်ကိုကွာရှင်းပစ် လိုက်သည့်  
ယောကျ်ားကဲ့သို့၊  
ငါသည်မိမိ၏လူမျိုးတော်အားနှင့်ထုတ်လိုက်  
သည်ဟု သင်တို့ထင်မှတ်ကြပါသလော။

ယင်းသို့နှင့်ထုတ်လိုက်ပါမှုဖြတ်စာများကား  
အဘယ်မှာရှိပါသနည်း။  
မိမိ၏သားသမီးများကိုကျွန်အဖြစ်  
ရောင်းစားသူကဲ့သို့၊ငါသည်သင်တို့အား  
သို့ပန်းအဖြစ်ဖြင့်ရောင်းချလိုက်သည်ဟုသင်တို့  
ထင်မှတ်ကြပါသလော။

သင်တို့ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခြင်းခံရကြ သည်မှာ  
သင်တို့၏အပြစ်များကြောင့်ဖြစ်ပေသည်။

သင်တို့သည်မိမိတို့ကူးလွန်ကြသည့် ရာဇဝတ်မှုများကြောင့်အနှင်ခံရကြ  
ဖြစ်၏။

2 ``ငါသည်မိမိ၏လူမျိုးတော်အားကယ်ရန်  
လာစဉ်အခါက၊  
အဘယ်ကြောင့်သူတို့သည်ငါ့အားတုံ့ပြန်  
ဖြေကြားမှုမပြုကြပါသနည်း။  
ငါခေါ်သောအခါအဘယ်ကြောင့်မထူးကြ ပါသနည်း။

ငါသည်သူတို့ကိုကယ်နိုင်စွမ်းမရှိအောင်ပင်  
 အားအင်ချညှိခဲ့၍နေပါသလော။  
 ပင်လယ်ကိုအမိန့်ပေး၍ငါခန်းခြောက်စေနိုင်၏။  
 မြစ်များကိုသဲကနုတာရအဖြစ်သို့ပြောင်းလဲစေနိုင်၏။  
 ထိုမြစ်တို့တွင်ရေမရှိသဖြင့်ငါးများ သေကြကုန်၏။  
 3 မိုးကောင်းကင်သည်သူသေအတွက်  
 ဝမ်းနည်းပူဆွေးသည့်အမှတ်လ ကု ခဏာကို  
 ပြသည့်အလား  
 မှောင်မဲ၍လာအောင်ငါပြုနိုင်၏။''

ထာဝရဘုရား၏အစေခံကစကားတော်ကို နာခံပုံ  
 4 မောပန်းနွမ်းနယ်သူအား၊အားအင်ဖြည့်တင်းပေး နိုင်ရန်  
 အဘယ်သို့ပြောဆိုရမည်ကို  
 ငါ့အားထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်  
 သွန်သင်ပေးတော်မူလေပြီ။  
 မိမိသွန်သင်တော်မူမည့်အရာကိုနားထောင်ရန်  
 ကိုယ်တော်သည်ငါ့အားနံနက်တိုင်းစိတ်စောလျက်  
 နေစေတော်မူ၏။

5 ထာဝရဘုရားသည်ငါ့အားနားလည်နိုင်သော  
 သဘောကိုပေးတော်မူပြီဖြစ်၍၊  
 ငါသည်ကိုယ်တော်ကိုမပုန်ကန်။  
 အထံတော်မှလည်းသွေရှောင်၍မသွားပါ။

6 ငါသည်မိမိကိုရိုက်နှက်သူတို့အားကျောခင်း ၍  
 ပေးပါ၏။

ငါ၏မုတ်ဆိတ်မွေးတို့ကိုဆွဲနှုတ်ပြီးလျှင်  
 ငါ၏မျက်နှာကိုတံတွေးနှင့်ထွေး၍၊  
 ငါ့ကိုသူတို့စော်ကားကြသောအခါငါသည်  
 သူတို့အားဆီးတားမှုကိုမပြု။<sup>☆</sup>

7 သို့ရာတွင်ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်သည်  
 ငါ့အားကူမတော်မူသည်ဖြစ်၍၊  
 ထိုသူတို့၏စော်ကားမှုများသည်ငါ့ကို ဘေးအန္တရာ  
 ယ်မဖြစ်စေနိုင်။

ထိုအရာတို့ကိုခံနိုင်ရန်ငါသည်အားတင်း၍ ထားပါ၏။

8 ဘုရားသခင်သည်ငါ၏အနီးတွင်ရှိတော်မူ၍၊  
 ငါ၌အပြစ်မဲ့ပုံကိုသက်သေခံအထောက်အထား  
 ပြတော်မူမည်ဖြစ်သဖြင့်၊

ငါသည်အသရေပျက်ရလိမ့်မည်မဟုတ်ကြောင်းကို  
 သိပါ၏။  
 ငါ့အားစွပ်စွဲပြောဆိုရဲ့သူတစ်စုံတစ်ယောက်ရှိပါမူ၊  
 ရုံးတော်သို့သွားကြကုန်အံ့။

ထိုသူသည်မိမိ၏စွပ်စွဲချက်ကိုယူဆောင်ခဲ့ပါစေ။<sup>☆</sup>

9 ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်ကိုယ်တော်တိုင်ပင်  
 ငါ၏ဘက်မှခွဲလျှောက်လဲတော်မူမည်ဖြစ်၍  
 ငါ၌အပြစ်ရှိကြောင်း၊ အဘယ်သူသည်သက်သေခံ  
 အထောက်အထားပြနိုင်ပါမည်နည်း။

---

☆ 50:6 မ၊ ၂၆:၆၇။ မာ၊ ၁၄:၆၅။ ☆ 50:8 ရော၊ ၈:၃၃-၃၄။

ငါ့အားစွပ်စွဲပြောဆိုသူမှန်သမျှသည်  
 ပျောက်ကွယ်သွားကြလိမ့်မည်။  
 သူတို့သည်ပိုးကိုက်သည့်အဝတ်ကဲ့သို့  
 ပျောက်ပျက်သွားလိမ့်မည်။

10 ထာဝရဘုရားအားကြောက်ရွံ့ရုံသေ၍၊  
 ကိုယ်တော်အစေခံ၏စကားကိုနားထောင်သူ  
 အပေါင်းတို့၊

သင်တို့လျှောက်ရသည့်လမ်းသည်မှောင်လျက်  
 နေကောင်းနေလိမ့်မည်။  
 သို့ရာတွင်သင်တို့သည်ထာဝရဘုရားကို  
 ယုံကြည်ကိုးစားကြလော့။

သင်တို့၏ဘုရားသခင်ကိုမီခိုအားကိုးကြလော့။

11 သူတစ်ပါးတို့အားသုတ်သင်ဖျက်ဆီးရန်လျှို့ဝှက်  
 ကြံစည်သူအပေါင်းတို့၊  
 သင်တို့သည်မိမိတို့၏လျှို့ဝှက်ကြံစည်မှုဖြင့်ပင်  
 ဆုံးပါးပျက်စီးရကြလိမ့်မည်။

ထာဝရဘုရားကိုယ်တော်တိုင်၍အမှုအရာတို့ကို  
 ဖြစ်စေမည်။  
 သူတို့သည်အတိဒုက္ခနှင့်ကြုံတွေ့ရကြလိမ့်မည်။

# 51

ဇိအုန်တောင်အတွက်နှစ်သိမ့်စကားများ

1 ထာဝရဘုရားက၊

“ကယ်တင်ခြင်းခံလိုသူတို့၊ အကူအညီတောင်းခံရန်  
ငါ့ထံသို့လာရောက်သူတို့၊ သင်တို့သည်  
ငါ့ပြောစကားကိုနားထောင်ကြလော့။

သင်တို့ကိုထွင်းထုတ်ယူရာကျောက်ကို ကြည့်ရှုကြလော့။  
သင်တို့ကိုတူးဖော်ရာကျောက်တွင်းကို  
ကြည့်ရှုကြလော့။

2 သင်တို့၏ဘိုးအေအာမြဟ်နှင့်ဘွားအေစာရာတို့၏  
အကြောင်းကိုအောက်မေ့ဆင်ခြင်ကြလော့။  
အာမြဟ်အားငါခေါ်ယူစဉ်အခါက  
သူ့မှာသားသမီးမရှိ။

သို့ရာတွင်ငါသည်သူ့အားသားသမီးများဖြင့်  
ကောင်းချီးပေး၍၊  
သူ၏အဆက်အနွယ်တို့ကိုများပြားစေတော်မူ၏။

3 “ငါသည်ဇိအုန်မြို့နှင့်ထိုမြို့၏ပျက်စီးယိုယွင်းလျက်  
ရှိသည့်အဆောက်အဦများတွင်  
နေထိုင်သူတို့အားကရုဏာပြမည်။

ဇိအုန်ဒေသသည်တောကနုတာရပင်ဖြစ်သော်လည်း  
ငါသည်ယင်းကိုဒေသအရပ်မှာကဲ့သို့  
ထာဝရဘုရား၏ဥယျာဉ်ဖြစ်စေမည်။

ထိုအရပ်တွင်လူတို့သည်ဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းလျက်၊  
ထောမနာသီချင်းဆိုလျက်၊ ငါ၏ကျေးဇူးတော်ကို  
ချီးမွမ်းလျက်နေကြလိမ့်မည်။

4 “အို ငါ၏လူမျိုးတော်၊ ငါ့စကားကိုဂရုပြု ကြလော့။  
 ငါပြောသည်ကိုနားထောင်ကြလော့။  
 ငါသည်လူမျိုးတကာတို့အားဆုံးမ ဩဝါဒပေး၍  
 ငါ၏တရားဒေသနာများသည်သူတို့အတွက်  
 အလင်းဖြစ်လိမ့်မည်။

5 ငါသည်လျင်မြန်စွာလာ၍သူတို့အားကယ်တင်မည်။  
 ငါအောင်ပွဲခံရန်အချိန်သည်နီးကပ်၍လာလေပြီ။  
 လူမျိုးတကာတို့အားငါကိုယ်တိုင်ပင် အုပ်စိုးတော်မူမည်။  
 နိုင်ငံရပ်ခြားတိုင်းတစ်ပါးသားတို့သည်  
 ငါလာမည်ကိုစောင့်မျှော်လျက်ရှိ၏။  
 မိမိတို့အားကယ်တင်လိမ့်မည်ဟူသော  
 မျှော်လင့်ချက်ဖြင့်၊ သူတို့သည်ငါ့ကို  
 စောင့်မျှော်လျက်နေကြ၏။

6 မိုးကောင်းကင်ကိုကြည့်ရှုကြလော့။  
 ကမ္ဘာမြေကြီးကိုလည်းကြည့်ရှုကြလော့။  
 မိုးကောင်းကင်သည်မီးခိုးသဖွယ်  
 ပျောက်ကွယ်၍သွားလိမ့်မည်။  
 ကမ္ဘာမြေကြီးသည်ဟောင်းနွမ်းသည့်အဝတ်ကဲ့သို့  
 တဖြည်းဖြည်းပျက်ပြိုနုန်းသွားလိမ့်မည်။  
 ဤကမ္ဘာမြေကြီးသားအပေါင်းတို့သည်လည်း  
 ယင်ကောင်ကဲ့သို့သေကြေပျက်စီးကြလိမ့်မည်။  
 သို့ရာတွင်ငါ၏ကယ်တင်ခြင်းကျေးဇူးသည်  
 အစဉ်အမြဲတည်လိမ့်မည်။

ငါ၏အောင်မြင်မှုသည်လည်းအဘယ်အခါ၌မျှ  
ပျက်ပြယ်ရလိမ့်မည်မဟုတ်။

7                   “အမှန်တရားကိုသိရှိသူတို့၊ငါ၏ဩဝါဒကို  
စွဲမြဲစွာမှတ်ကြိုးထားသူတို့၊  
သင်တို့သည်ငါပြောသည့်စကားကို  
နားထောင်ကြလော့။

သင်တို့အားကရော်ကမည်ပြု၍၊                   လူတို့စော်ကား  
ပြောဆိုကြသောအခါမကြောက်ကြနှင့်။

8                   ထိုသို့သောလူတို့သည်ပိုးကိုက်သည့်အဝတ်  
ကဲ့သို့ပျောက်ကွယ်၍သွားလိမ့်မည်။  
သို့ရာတွင်ငါ၏ဖြောင့်မတ်ခြင်းကားထာဝစဉ်  
တည်လိမ့်မည်။

ငါ၏ကယ်တင်ခြင်းတန်ခိုးသည်လည်းကာလ  
အစဉ်အဆက်တည်လိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

9                   အို                   ထာဝရဘုရား၊                   နိုးထတော်မူ၍  
ကျွန်တော်မျိုးတို့အားကူမတော်မူပါ။  
ကိုယ်တော်ရှင်၏အစွမ်းတန်ခိုးတော်အားဖြင့်  
ကျွန်တော်မျိုးတို့အားကယ်တော်မူပါ။

နိုးထတော်မူ၍ရှေးပဝေသဏီကာလ၌                   ကဲ့သို့ပင်  
တန်ခိုးတော်ကိုအသုံးပြုတော်မူပါ။  
ပင်လယ်နဂါးကြီးရာခပ်အား



အပိုင်းပိုင်းဖြတ်တော်မူသောသူကား  
ကိုယ်တော်ရှင်ပင်ဖြစ်ပါ၏။

10 မိမိကယ်တင်နေဆဲလူစုကူးဖြတ်နိုင်ရန်  
ပင်လယ်ကိုခန်းခြောက်စေ၍၊  
လမ်းဖောက်ပေးတော်မူသောသူကား  
ကိုယ်တော်ရှင်ပင်ဖြစ်ပါ၏။

11 ကိုယ်တော်ရှင်ကယ်ဆယ်တော်မူလိုက်သည့်  
သူတို့သည်အားရရွှင်လန်းစွာသီဆိုကြွေး  
ကြော်လျက်၊ ယေရုရှလင်မြို့သို့ရောက်ရှိလာကြပါလိမ့်မည်။  
သူတို့သည်ထာဝစဉ်ဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းရကြ၍၊  
ထာဝစဉ်ဝမ်းနည်းကြေကွဲမှုနှင့်ကင်းလွတ်ရကြ  
ပါလိမ့်မည်။

12 ထာဝရဘုရားက၊

“သင်တို့ကိုခွန်အားဖြင့်ပြည့်ဝစေသူမှာငါပင် ဖြစ်၏။  
မြက်ပင်တမျှသာအသက်ရှည်သူ  
သေမျိုးလူသားအား၊ သင်တို့သည်အဘယ်ကြောင့်  
ကြောက်လန့်ရပါမည်နည်း။

13 မိုးကောင်းကင်ကိုဖြန့်ကြက်၍ကမ္ဘာမြေကြီးကို  
အုတ်မြစ်ချကာ၊  
သင်တို့ကိုဖန်ဆင်းတော်မူသောထာဝရဘုရားအား၊  
သင်တို့သည်မေ့လျော့ကြလေပြီလော။  
သင်တို့ကိုနှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲသူများ၊ သင်တို့ကို သုတ်သင်  
ဖျက်ဆီးပစ်ရန်အသင့်ရှိသူများအား၊

အဘယ်ကြောင့်သင်တို့သည်အစဉ်အ မြဲကြောက်၍  
နေရကြပါမည်နည်း။

သူတို့၏အမျက်ဒေါသသည်သင်တို့အား  
အဘယ်အခါ၌မျှဘေးဥပဒ်မဖြစ်စေနိုင်။

14 အကျဉ်းခံနေရသောသူတို့သည်မကြာမီ  
လွတ်မြောက်လာကြလိမ့်မည်။

လူတို့သည်ထောင်တွင်း၌မသေဆုံးတော့ဘဲ၊

မိမိတို့လိုအပ်သည့်အစားအစာမှန်သမျှကို  
ရရှိကြလိမ့်မည်။

15 “ငါသည်သင်တို့၏ဘုရားသခင် ထာဝရဘုရားဖြစ်၏။  
ပင်လယ်ရေကိုငါမွေ့နှောက်၍လှိုင်းတံပိုးသံ များကို  
ဖြစ်ပေါ်စေ၏။

ငါ၏နာမတော်သည်အန နှ တတန်ခိုးရှင်ထာဝရ ဘုရား  
ဖြစ်ပါသည်တကား။

16 ငါသည်မိုးကောင်းကင်ကိုဖြန့်ကြက်၍  
ကမ္ဘာမြေကြီးကိုအုတ်မြစ်ချ၏။

ဖိအုန်မြို့သူမြို့သားတို့အား`သင်တို့သည်  
ငါ၏လူမျိုးတော်ဖြစ်၏။

ငါသည်မိမိ၏တရားတော်ကိုသင်တို့အား ပေးအပ်၍  
လက်တော်ဖြင့်

သင်တို့ကိုကာကွယ်စောင့်ရှောက်၏' ဟု  
ငါမြွက်ဆိုပြီ'' ဟူ၍မိန့်တော်မူ၏။

17 ယေရုရှလင်မြို့၏ဆင်းရဲဒုက္ခပြီးငြိမ်းသွားခြင်း  
 အို ယေရုရှလင်မြို့၊ နိုးထလော့။  
 မိမိကိုယ်ကိုနှိုး၍ထပါလော့။  
 ထာဝရဘုရားအမျက်တော်ထွက်သဖြင့်  
 သင့်အားပေးတော်မူသော၊ ခွက်ဖလားမှအပြစ် ဒဏ်  
 စပျစ်ရည်ကိုသင်သည်သောက်သုံးခဲ့လေပြီ။  
 ယင်းကိုသောက်သုံးသဖြင့်ယိမ်းယိုင်လျက်နေခဲ့၏။  
 18 သင့်ကိုလမ်းပြခေါ်ဆောင်ပေးမည့်သူ  
 တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမရှိ။  
 သင့်အမျိုးသားများထဲမှသင့်ကိုလက်ဆွဲ  
 ခေါ်ယူပေးမည့်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမရှိ။  
 19 သင်သည်ဘေးအန္တရာယ်နှစ်ဆကြုံတွေ့ရလေပြီ။  
 သင်၏ပြည်သည်စစ်ဒဏ်ကြောင့်ပျက်ပြုန်းသွား  
 လေပြီ။  
 သင့်မြို့သူမြို့သားတို့သည်လည်းအစာရေစာ  
 ငတ်မွတ်ကြလေပြီ။  
 သင့်အားကိုယ်ချင်းစာတရားထားရှိမည့်သူ  
 တစ်စုံတစ်ယောက်မျှမရှိ။  
 20 အားအင်ချည့်နဲ့မူကြောင့်သင်၏လူတို့သည်၊  
 လမ်းဆုံလမ်းခွတိုင်းတွင်လဲကျကြ၏။  
 သူတို့သည်မုဆိုး၏ပိုက်ကွန်တွင်ဖမ်းမိသည့်  
 သမင်ကဲ့သို့ဖြစ်လိမ့်မည်။

☆ 51:17 မျာ၊ ၁၄:၁၀၊ ၁၆:၁၉။

သူတို့သည်ဘုရားသခင်၏အမျက်တော်  
အရှိန်ကိုခံကြလေပြီ။

21 ဒုက္ခရောက်လျက်နေသောအချင်းယေရုရှလင်  
မြို့သူမြို့သားတို့၊  
သေသောက်ကြူးသဖွယ် ယိမ်းယိုင်လျက်နေကြသူတို့၊

22 သင်တို့ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားသည်၊ သင် တို့အား  
ကာကွယ်စောင့်ရှောက်တော်မူ၍၊  
“ငါသည်အမျက်ထွက်သဖြင့်သင်တို့အား  
ပေးအပ်ခဲ့သည့်ခွက်ဖလားကို

သင်တို့လက်မှပြန်လည်ရုပ်သိမ်းတော်မူမည်။  
သင်တို့အားယိမ်းယိုင်မှုးဝေစေသည့်စပျစ်ရည်ကို  
သင်တို့သောက်ရကြတော့မည်မဟုတ်။

23 ထိုစပျစ်ရည်ကိုသင်တို့အားညှဉ်းဆဲနှိပ်စက် သူများ၊  
သင်တို့အားလမ်းများပေါ်တွင်လဲလျောင်းစေ၍၊  
မြေမှုန့်သဖွယ်ခြေနှင့်နင်းကြသူများအား  
ငါပေးအပ်မည်” ဟုမိန့်တော်မူပါ၏။

### 52

ယေရုရှလင်မြို့ကိုဘုရားသခင် ကယ်တင်တော်မူမည့်အကြောင်း

1 ဇီအုန်မြို့၊ သင်သည်တစ်ဖန်ပြန်လည်ကြံ့ခိုင်  
ခမ်းနားကြီးကျယ်၍လာလော့။  
အို ဘုရားသခင်၏သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်သည့်မြို့တော်၊  
သင်၏ကိုယ်ကိုဘုန်းအသရေနှင့်လွှမ်းခြုံပါလော့။

တိုင်းတစ်ပါးသားတို့သည်

နောက်တစ်ဖန်အဘယ်အခါ၌မျှသင်၏

တံခါးထဲ၌ဝင်ရကြတော့မည်မဟုတ်။\*

2 အို ယေရုရှလင်မြို့၊ သင်၏ကိုယ်ကိုရုန်းခါ၍  
လွတ်မြောက်အောင်ပြုလော့။

မြေမှုန့်ထဲမှထ၍သင်၏ပလ္လင်ပေါ်တွင်ထိုင်လော့။

အို သို့ပန်းဖိအုန်မြို့သူမြို့သားတို့၊ သင်တို့အား  
ချည်နှောင်ထားသည့်သံကြိုးများကိုဖြေကြလော့။

3 ထာဝရဘုရားကမိမိ၏လူမျိုးတော်အား“သင်  
တို့သည်ငွေဖြင့်ရောင်းချမှုကိုမခံရသော်လည်း  
ကျွန်ဘဝသို့ရောက်ရှိသွားကြ၏။ ထို့ကြောင့်သင်  
တို့အားရွေးနုတ်ရာတွင်လည်းအဖိုးငွေပေးရ  
လိမ့်မည်မဟုတ်။ သင်တို့သည်အခမဲ့လွတ်လပ်

ခွင့်ကိုရရှိကြလိမ့်မည်။- 4 ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်က  
အခါတစ်ပါး ကသင်တို့သည်အီဂျစ်ပြည်တွင်  
လူမျိုးခြား များအဖြစ်ဖြင့်နေထိုင်ခဲ့ရကြ၏။  
ထိုနောက် အာရှရိအမျိုးသားတို့သည်သင်တို့အား  
အကြောင်းမဲ့နှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲကြ၏။-

5 ထာဝရဘုရားကယခုအခါဗာဗုလု န်ပြည်  
တွင်လည်း ဤအတိုင်းပင်ဖြစ်ပြန်လေပြီ။ သင်  
တို့သည်ထိုပြည်တွင်အကြောင်းမဲ့သို့ပန်းများ  
ဖြစ်လျက်နေကြရ၏။ သင်တို့ကိုအုပ်စိုးသူ

\* 52:1 မျာ၊ ၂၁၊ ၂၂။

များသည်ပြောင်လှောင်ကာ ငါ့နာမတော်ကို  
အစဉ်ပင်မထိမဲ့မြင်ပြုကြ၏ဟုမိန့်တော် မူသည်။-

☆ 6 သို့ရာတွင်ငါသည်ဘုရားသခင်ဖြစ်တော်မူ  
ကြောင်း၊ ငါ၏လူတို့သည်ငါ၏နာမတော်ကို  
သိ၍ သင်တို့အားဗျာဒိတ်ပေးတော်မူခဲ့သူ  
မှာ ငါဖြစ်ကြောင်းနောင်အခါ၌သင်တို့သိ  
မှတ်လာကြလိမ့်မည်။

7 ငြိမ်းချမ်းရေးတည်းဟူသောသတင်းကောင်းကို  
ယူဆောင်လာသူ၊စေတမန်တစ်ဦး  
တောင်ရိုးကိုဖြတ်ကျော်နေသည်ကိုတွေ့မြင်ရပုံမှာ  
ကျက်သရေရှိလှပါသည်တကား။

ထိုစေတမန်သည်ကယ်တင်ခြင်းသတင်းကို  
ကြေညာလျက်၊  
ဇိအုန်မြို့အား“သင်၏ဘုရားသခင်သည်  
ဘုရင်ဖြစ်တော်မူ၏” ဟုဆို၏။☆

8 မြို့စောင့်တပ်သားများသည်အသံကျယ်စွာနှင့်  
အားရရွှင်လန်းစွာတညီတညွတ်တည်း  
ကြွေးကြော်လျက်နေကြ၏။

ဇိအုန်မြို့သို့ထာဝရဘုရားပြန်လည်  
ကြွလာတော်မူမည်ကို၊ သူတို့ကိုယ်တိုင်ပင်  
တွေ့မြင်နိုင်ကြလေသည်။

☆ 52:5 ရော၊ ၂:၂၄။ ☆ 52:7 နာ၊ ၁:၁၅။ ရော၊ ၁၀:၁၅။ ဧ၊ ၆:၁၅။

9 အချင်းယိုယွင်းပျက်စီးလျက်ရှိသည့်  
 ယေရုရှလင်အဆောက်အဦတို့၊ အားရရွှင်လန်းစွာ  
 ကြွေးကြော်ကြလော့။  
 ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏လူမျိုးတော်အား  
 နှစ်သိမ့်စေတော်မူပြီ။  
 ကိုယ်တော်သည်ယေရုရှလင်မြို့တော်ကို  
 ကယ်တင်တော်မူပြီ။

10 ထာဝရဘုရားသည်သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်သည့်  
 လက်တော်အားဖြင့်၊ နိုင်ငံအသီးသီး၏ရှေ့တွင်  
 မိမိ၏လူမျိုးတော်ကိုကယ်တင်တော်မူပြီဖြစ်၍၊  
 ထိုအချင်းအရာကိုကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးပင်  
 တွေ့မြင်ရကြလေပြီ။

11 သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်သည့်ခွက်ဖလားများကို  
 ကိုင်ဆောင်လာသူအပေါင်းတို့၊  
 ဗာဗုလုန်ပြည်မှချက်ချင်းထွက်ခွာလာကြလော့။  
 တားမြစ်ထားသည့်အရာများကိုလက်နှင့်မျှ မတို့ကြနှင့်။  
 သင်တို့ကိုယ်ကိုသန့်စွာထား၍မြို့ထဲမှ  
 ထွက်ခွာသွားကြလော့။\*

12 ယခုတစ်ကြိမ်တွင်သင်တို့သည်အဆောတလျင်  
 ထွက်ခွာသွားရန်လိုလိမ့်မည်မဟုတ်။  
 သင်တို့သည်ထွက်ပြေးရန်ကြိုးစားရကြ  
 လိမ့်မည်မဟုတ်။

\* 52:11 ၂ကော၊ ၆:၁၇။

ဣသရေလအမျိုးတို့၏ဘုရားသခင် ထာဝရ ဘုရားသည်  
သင်တို့ကိုလမ်းပြပို့ဆောင်တော်မူ၍၊  
အဘက်ဘက်မှကာကွယ်တော်မူလိမ့်မည်။

ဆင်းရဲဒုက္ခရောက်သည့်အစေခံ

13 ထာဝရဘုရားက

“ငါ၏အစေခံသည်မိမိပြုသောအမှုတွင်

ပညာရှိစွာပြုမူလိမ့်မည်။

သူသည်ချီးမြှောက်ခြင်းခံရ၍ကြီးမြတ်သော

ဂုဏ်အသရေရှိလိမ့်မည်။

14 လူအများပင်သူ့ကိုတွေ့မြင်သောအခါ

လိပ်ပြာလန်၍သွားကြ၏။

သူသည်လွန်စွာရုပ်ပျက်ဆင်းပျက်ဖြစ်၍နေ သဖြင့်

လူနှင့်ပင်မတူတော့။

15 သို့ရာတွင်ယခုအခါသူသည်လူမျိုးတကာ တို့ကို

သန့်ရှင်းစေလိမ့်မည်။

ရှင်ဘုရင်များသည်လည်းမိန်းမောတွေဝေ၍

နေကြလိမ့်မည်။

သူတို့သည်မိမိတို့အဘယ်အခါကမျှ မသိမမြင်ဘူးသောအရာ

မကြားဘူးသောအရာတို့ကိုတွေ့မြင်သိရှိ

နားလည်လာကြလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။\*

53

1 ပြည်သူတို့က၊

\* 52:15 ရော၊ ၁၅:၂၁။



“ငါတို့ယခုဖော်ပြသည့်သတင်းကိုအဘယ် သူသည်  
 ယုံကြည်ပါလိမ့်မည်နည်း။  
 ဤအဖြစ်အပျက်တွင်ထာဝရဘုရား၏  
 လက်ရာတော်ကိုအဘယ်သူတွေ့မြင်နိုင်  
 ပါလိမ့်မည်နည်း။”✠

2 ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏အစေခံအား  
 သွေ့ခြောက်သည့်မြေတွင်အမြစ်စွဲသည့်  
 အပင်ငယ်ကဲ့သို့ရှင်သန်စေရန်အလိုတော် ရှိပါ၏။  
 ထိုသူ၌ပမာဏပြုလောက်သည့်ဂုဏ်အသရေနှင့်  
 အဆင်းသဏ္ဍာန်လည်းမရှိ။  
 ချစ်ခင်နှစ်လိုဖွယ်ကောင်းသည့်ရုပ်ရည်လည်းမရှိ။  
 မိမိဘက်သို့ပါအောင်ဆွဲဆောင်နိုင်စွမ်းလည်းမရှိ။

3 ငါတို့သည်သူ့အားစက်ဆုတ်ရှုံ့ရှာ၍ပစ်ပယ် ထားကြ၏။  
 သူသည်ဆင်းရဲဒုက္ခနှင့်ဝေဒနာကိုခံရ၏။  
 သူ့ကိုလှည့်၍ပင်ကြည့်မည့်သူတစ်ဦး တစ်ယောက်မျှမရှိ။  
 ငါတို့သည်သူ့အားတန်ဖိုးမဲ့သူအလား  
 လျစ်လျူရှု၍ထားကြ၏။

4 “သို့ရာတွင်သူသည်ငါတို့ခံထိုက်သည့်ဆင်းရဲ  
 ဒုက္ခကိုလည်းကောင်း၊  
 ငါတို့ခံရမည့်ဝေဒနာကိုလည်းကောင်းခံပေသည်။  
 ယင်းသို့သူခံစားလျက်နေရသည့်ဒုက္ခဝေဒနာ ကိုပင်လျှင်၊

---

✠ 53:1 ယော၊ ၁၂:၃၈။ ရော၊ ၁၀:၁၆။

သူ့အားထားဝရဘုရားပေးအပ်သည့်  
အပြစ်ဒဏ်ဟုငါတို့ထင်မှတ်ကြ၏။\*

5 သို့နှင့်လည်းသူသည်ငါတို့၏အပြစ်များအတွက်  
ထိုးနှက်သည့်ဒဏ်ရာများကိုရရှိလျက်၊  
ငါတို့ပြုသည်မကောင်းမှုများအတွက်  
ရိုက်နှက်ခြင်းကိုခံရ၏။

သူသည်ယင်းသို့အပြစ်ဒဏ်ခံယူသည်ဖြစ်၍  
ငါတို့သည်အပြစ်ဖြေလွတ်ခွင့်ကိုရရှိကြ၏။  
သူခံရသောဒဏ်ရာဒဏ်ချက်အားဖြင့်ငါ တို့သည်  
အနာပျောက်ကင်းခွင့်ကိုရရှိကြ၏။\*

6 ငါတို့ရှိသမျှသည်သိုးများကဲ့သို့လမ်းလွဲကာ  
မိမိတို့သွားလိုရာလမ်းသို့လိုက်လျက်နေကြ သဖြင့်၊  
ထားဝရဘုရားသည်ငါတို့ခံယူထိုက်သည့်  
အပြစ်ဒဏ်ကိုထိုသူ၏အပါ်သို့တင်တော်မူ၏။\*

7 “သူသည်ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုကိုခံရသော်လည်း  
သူသည်စကားတစ်ခွန်းမျှမပြော။  
သတ်ရန်ယူဆောင်သွားသည့်သိုးသငယ်  
ကဲ့သို့လည်းကောင်း၊  
အမွေးညှပ်ခံရအံ့ဆဲဆဲဖြစ်သော သိုးကဲ့သို့လည်းကောင်း၊  
သူသည်စကားတစ်ခွန်းမျှမပြော။\*

\* 53:4 မ၊ ၈:၁၇။ \* 53:5 ဝပေ၊ ၂:၂၄။ \* 53:6 ဝပေ၊ ၂:၂၅။  
\* 53:7 ဗျ၊ ၅:၆။

8 လူတို့သည်သူ့ကိုဖမ်းဆီးပြီးလျှင်သေဒဏ် စီရင်ကြ၏။  
 ထိုနောက်အသေခံစေရန်ထုတ်ဆောင်သွားကြ၏။  
 သို့ရာတွင်သူကြိုတွေ့ရမည့်ကံကြမ္မာ မာကို  
 အဘယ်သူမျှဂရုမစိုက်ကြ။  
 သူသည်ငါတို့အမျိုးသားတို့၏အပြစ်များ အတွက်  
 သေဒဏ်စီရင်ခြင်းခံရ၏။<sup>☆</sup>

9 သူသည်ရာဇဝတ်မှုတစ်စုံတစ်ရာကိုမျှ  
 ကူးလွန်ခဲ့ဖူးသည်မရှိ။  
 မုသားကိုလည်းအဘယ်အခါ၌မျှမသုံး စွဲခဲ့။  
 သို့ရာတွင်သူသည်ငါတို့အမျိုးသားတို့ ၏  
 အပြစ်များအတွက်သေဒဏ်စီရင်ခြင်းကို ခံရ၍၊  
 ရာဇဝတ်ကောင်များနှင့်အတူသင်္ဂြိုဟ်ခြင်း  
 ကိုလည်းကောင်း၊  
 သူဌေးသူကြွယ်များနှင့်အတူမြှုပ်နှံခြင်း  
 ကိုလည်းကောင်းခံရလေသည်။<sup>☆</sup>

10 ထာဝရဘုရားက၊  
 “ထိုသူသည်ငါ၏အလိုတော်အရဝေဒနာ ခံရခြင်းဖြစ်၏။  
 သူသည်အပြစ်ဖြေရာယဇ်အဖြစ်ဖြင့်မိမိကိုယ် ကို  
 တင်လှူပူဇော်သည်ဖြစ်၍  
 မိမိ၏သားမြေးအမြောက်အမြားကိုတွေ့မြင်ခွင့်  
 ရရှိလိမ့်မည်။ သူသည်အသက်ရှည်လိမ့်မည်။

☆ 53:8 တ၊ ၈:၃၂-၃၃။ ☆ 53:9 ဝပေ၊ ၂:၂၂။

ငါ၏အကြံအစည်တော်အောင်မြင်မှုကိုလည်း  
အထောက်အကူပြုလိမ့်မည်။

11 သူသည်ဝေဒနာခံစားနေရာမှဝမ်းမြောက်  
ရွှင်လန်းခွင့်ကိုပြန်လည်ရရှိလိမ့်မည်။  
မိမိခံစားခဲ့ရသည့်ဝေဒနာမှာအချည်းနှီး  
မဖြစ်ကြောင်းကိုလည်းသိရှိလာလိမ့်မည်။

သူသည်ငါ၏အစေခံသူတော်ကောင်းဖြစ်၏။  
လူအများ၏အပြစ်ဝန်ကိုထမ်းဆောင်လျက်၊

ထိုဆောင်ရွက်မှုကြောင့်ထိုသူတို့အား  
အပြစ်လွတ်ခြင်းအခွင့်ကိုငါပေးမည်။

12 သို့ဖြစ်၍ငါသည်သူ့အားကြီးမြတ်သူ၊ တန်ခိုးကြီး  
သူများနှင့်အတူ၊

ဂုဏ်ထူးဆောင်နေရာကိုပေးအပ်တော်မူမည်။

သူသည်မိမိ၏အသက်ကိုသ ၃ ဓာကြည်ဖြူစွာ  
စွန့်လှူပြီးလျှင်၊

ရာဇဝတ်ကောင်တို့၏ကံကြမ္မာကိုခံယူ၏။

သူသည်အပြစ်ကူးသူများကိုကိုယ်စားပြု၍  
ထိုသူတို့ခံထိုက်သည့်အပြစ်ဒဏ်ကိုခံယူ ပေသည်။  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။<sup>☆</sup>

# 54

ဣသရေလအမျိုးသားတို့အတွက်  
ထာဝရဘုရား၏မေတ္တာတော်

☆ 53:12 ဓာ၊ ၁၅:၂၈။ လု၊ ၂၂:၃၇။

- 1 အို ယေရုရှလင်မြို့၊ သင်သည်သားသမီးမရ သည့်  
 အမျိုးသမီးနှင့်တူ၍နေခဲ့၏။  
 သို့ရာတွင်ယခုအခါ၌ဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းစွာ  
 သီချင်းဆို၍ကြွေးကြော်နိုင်လေပြီ။  
 ယခုသင်သည်ခင်ပွန်းဖြစ်သူ၏စွန့်ပစ်မှုကို  
 အဘယ်အခါ၌မျှမခံရဘူးသည့်  
 အမျိုးသမီးထက်ပင်ပို၍သားသမီးများကို  
 ရရှိပေလိမ့်မည်။<sup>☆</sup>
- 2 သင်နေထိုင်သည့်တဲကိုတိုးချဲ့ပါလော့။  
 တဲ၏ကုလားကာများကိုဆန့်ထုတ်လော့၊  
 မတွန့်ဆုတ်နှင့်။  
 တဲကြိုးတို့ကိုရှည်အောင်ပြု၍ပ နှု နက်တိုင်များကို  
 ခိုင်မြဲအောင်ရိုက်လော့။
- 3 သင်သည်မိမိ၏နယ်နိမိတ်များကိုအဘက်ဘက်မှ  
 တိုးချဲ့ရလိမ့်မည်။  
 ယခုအခါလူမျိုးခြားတို့နေထိုင်ရာပြည်ကို  
 သင်၏အမျိုးသားတို့သည်ပြန်လည်ရရှိကြလိမ့်မည်။  
 ယခုအခါလူသူဆိတ်ငြိမ်လျက်နေသောမြို့တို့သည်  
 စည်ကား၍လာလိမ့်မည်။
- 4 မကြောက်နှင့်၊ သင်သည်နောက်တစ်ဖန်  
 အသရေပျက်ရတော့မည်မဟုတ်။  
 ရှုတ်ချခြင်းကိုလည်းခံရလိမ့်မည်မဟုတ်။

☆ 54:1 ဂလ၊ ၄:၂၇။

သင်သည်ငယ်ရွယ်စဉ်အခါကသစ္စာမဲ့သည့် ဇနီး  
 ဖြစ်ခဲ့မှုကိုလည်းကောင်း၊  
 မုဆိုးမအဖြစ်ဖြင့်မကြံတတ်အောင်ပင်  
 ကိုယ်တိုင်ကြံခဲ့ရသည်ကိုလည်းကောင်း၊  
 မေ့လျော့သွားလိမ့်မည်။

5 သင့်ကိုဖန်ဆင်းတော်မူသောအရှင်သည်၊  
 သင်၏ခင်ပွန်းပမာသင့်အားကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်  
 တော်မူလိမ့်မည်။

ထိုအရှင်၏နာမတော်ကား၊ အနန္တ တတန်ခိုးရှင်  
 ထာဝရဘုရားပင်ဖြစ်သတည်း။  
 က္လသရေလအမျိုးသားတို့၏သန်ရှင်း မြင့်မြတ်သော  
 ဘုရားသခင်သည်သင့်ကိုကယ်တင်တော်မူလိမ့်မည်။  
 ကိုယ်တော်သည်ကမ္ဘာလောကကို  
 အစိုးရတော်မူပါသည်တကား။

6 အို က္လသရေလအမျိုးသားတို့၊ သင်တို့သည်၊  
 ခင်ပွန်းဖြစ်သူစွန့်ပစ်သဖြင့်၊ အလွန်စိတ်ဒုက္ခ  
 ရောက်လျက်နေသည့်ဇနီးငယ်တစ်ဦးနှင့်တူကြ၏။

သို့ရာတွင်ထာဝရဘုရားသည်သင်တို့ကို  
 ပြန်လည်ခေါ်ယူတော်မူပါ၏။

7 `ငါသည်သင်တို့အားခေတ္တမျှစွန့်ပယ်ခဲ့သော်လည်း  
 နက်နဲသည့်မေတ္တာဖြင့်ပြန်လည်သိမ်းပိုက်မည်။

8                    ငါသည်အမျက်ထွက်သဖြင့်သင်တို့ထံမှ  
 မျက်နှာလွှဲ၍နေခဲ့၏။  
 သို့ရာတွင်မေတ္တာတော်ကိုသင်တို့အားထာဝစဉ်  
 ငါပြမည်'' ဟု  
 သင်တို့ကိုကယ်တင်တော်မူသောထာဝရဘုရား  
 မိန့်တော်မူပါ၏။

9                    ``ငါသည်ကမ္ဘာမြေကြီးကိုနောက်တစ်ဖန်  
 ရေလွှမ်းမိုးစေလိမ့်မည်မဟုတ်ဟု  
 နေ၏လက်ထက်၌ကတိပြုခဲ့၏။  
 သင်တို့အားနောက်တစ်ဖန်  
 အမျက်ထွက်တော်မူလိမ့်မည်မဟုတ်ကြောင်း  
 ယခုငါကတိပြုပါ၏။  
 ငါသည်သင်တို့အားပြစ်တင်ဆုံးမမှုနှင့်  
 အပြစ်ဒဏ်ခတ်မှုကိုပြုလိမ့်မည်မဟုတ်ပါ။\*`

10                    တောင်ကြီးတောင်ငယ်တို့သည်ပြိုကွဲ  
 ပျက်စီးကြလိမ့်မည်။  
 သို့ရာတွင်သင်တို့အပေါ်၌ထားရှိသည့်  
 ငါ၏မေတ္တာတော်သည်အဘယ်အခါ၌မျှ  
 ပျက်သုဉ်းလိမ့်မည်မဟုတ်။  
 ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာကတိတော်ကိုငါသည်  
 အစဉ်တည်မြဲစေမည်'' ဟု  
 သင်တို့ကိုချစ်တော်မူသောထာဝရဘုရား မိန့်တော်မူပါ၏။

---

\* 54:9 က၊ ၉:၈-၁၇။

ယေရုရှလင်မြို့သစ်

- 11 “အို ယေရုရှလင်မြို့၊ ဒုက္ခရောက်လျက်၊  
အားကိုးရာမဲ့ဖြစ်ကာ၊ နှစ်သိမ့်မည့်သူ မရှိသည့်မြို့၊  
ငါသည်သင်၏အုတ်မြစ်များကိုအဖိုးတန်  
ကျောက်များဖြင့်ပြန်လည်တည်ဆောက်မည်။<sup>☆</sup>
- 12 သင်၏ပြအိုးများကိုပတုတမြားဖြင့်လည်းကောင်း၊  
သင်၏တံတိုင်းတို့ကိုကျောက်မျက်ရတနာ  
များဖြင့်လည်းကောင်း၊  
သင်၏နံရံများကိုအဖိုးတန်ရတနာ များဖြင့်လည်းကောင်း၊  
ပြန်လည်တည်ဆောက်မည်။
- 13 “သင်၏လူတို့အားငါကိုယ်တိုင်ဆုံးမသွန်သင်မည်။  
သင်၏သားသမီးတို့အားချမ်းသာကြွယ်ဝမှုနှင့်  
ငြိမ်းချမ်းသာယာမှုကိုငါပေးမည်။<sup>☆</sup>
- 14 သင်သည်သူတော်ကောင်းတရားတွင်အခြေခံ သဖြင့်  
တည်တံ့ခိုင်မြဲလိမ့်မည်။  
နှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲမှု၊ ထိတ်လန့်တုန်လှုပ်မှုတို့နှင့်  
ကင်းဝေးရလိမ့်မည်။
- 15 အကယ်၍သင့်အားထိပါးတိုက်ခိုက်လာသူ  
တစ်စုံတစ်ယောက်ရှိပါမူ၊  
ထိုသူသည်ငါ၏ခွင့်ပြုချက်ကိုရရှိလိမ့်မည်မဟုတ်။

☆ 54:11 ဗျာ၊ ၂၁:၁၈-၂၁။ ☆ 54:13 ယော၊ ၆:၄၅။



သင့်အားစစ်ပြိုင်လာသူမှန်သမျှသည်  
ကျဆုံးရကြလိမ့်မည်။

16 “မီးကိုမွှေး၍လက်နက်များကိုပြုလုပ်သူ  
ပန်းပဲဆရာကိုငါဖန်ဆင်း၏။

သတ်ဖြတ်ရန်အတွက်ထိုလက်နက်များကို  
အသုံးပြုသူစစ်သူရဲကိုလည်းငါဖန်ဆင်း၏။

17 သို့ရာတွင်အဘယ်လက်နက်မျှသင့်အားအနာတရ  
ဖြစ်စေနိုင်လိမ့်မည်မဟုတ်။

သင်သည်မိမိအားပြစ်တင်စွပ်စွဲသူမှန်သမျှကို  
ပြန်လည်ချေပနိုင်လိမ့်မည်။

ငါသည်မိမိ၏အစေခံများကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်  
အောင်ပွဲကိုပေးတော်မူမည်’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဤကားထာဝရဘုရားမြွက်ဟတော်မူသော  
စကားပင်ဖြစ်သတည်း။

# 55

ကရုဏာတော်ကိုဘုရားသခင် ကမ်းလှမ်းတော်မူခြင်း

1 ရေငတ်သူအပေါင်းတို့၊ လာကြလော့။

ဤအရပ်တွင်ရေရှိ၏။

ကြေးငွေမရှိသူတို့လာ၍ဂျုံစပါးကို

ဝယ်ယူစားသုံးကြလော့။

နှိုင်းပျားရည်ကိုဝယ်ယူကြလော့။

အဖိုးငွေတစ်ပြားတစ်ချပ်မျှသင်တို့  
ကုန်ကျရလိမ့်မည်မဟုတ်။<sup>☆</sup>

2 အစာအာဟာရမဖြစ်သည့်အရာအတွက်  
အဘယ်ကြောင့်ငွေအကုန်အကျခံကြပါ မည်နည်း။  
သင်၏လုပ်အားခများကိုအကုန်ခံကာ  
အဘယ်ကြောင့်မွတ်သိပ်လျက်နေကြပါ  
မည်နည်း။  
ငါ့စကားကိုနားထောင်လျက်၊ ငါပြောသည့်အတိုင်း  
ပြုလုပ်ကြပါမူ  
သင်တို့သည်အမွန်မြတ်ဆုံးသောအစားအစာ များကို  
စားသောက်ရကြလိမ့်မည်။

3 `အို ငါ၏လူမျိုးတော်၊ ငါ့စကားကိုနားထောင်၍  
ငါ့ထံသို့လာကြလော့။  
ဤသို့ပြုလျှင်သင်တို့သည်အသက်ရှင်ခွင့်  
ရရှိကြလိမ့်မည်။  
ငါသည်သင်တို့နှင့်ထာဝရပဋိညာဉ်ပြုပြီးလျှင်၊  
ဒါဝိ ဒ်အားကတိထားခဲ့သည့်ကောင်းချီး မ ့  
ဂလာများကိုသင်တို့အားချပေးမည်။<sup>☆</sup>

4 ငါသည်သူ့ကိုလူမျိုးတကာတို့၏ခေါင်းဆောင်  
ဗိုလ်ချုပ်အဖြစ်ခန့်ထားစေပြီးလျှင်၊ ငါ၏  
တန်ခိုးတော် ကိုလူတို့ရှေ့၌သက်သေဖြစ်စေမည်။

☆ 55:1 မျာ၊ ၂၁:၆၊ ၂၂:၁၇။ ☆ 55:3 တ၊ ၁၃:၃၄။

5 ယခုတွင်နိုင်ငံခြားအမျိုးသားတို့ကိုသင်သည်ဆင့်ခေါ်မည်။  
 အခါတစ်ပါးကသူတို့သည်သင်တို့ကို  
 မသိကြသော်လည်း၊  
 ယခုအခါ၌မူသင်တို့ထံသို့ပြေး၍ ဝင်လာကြလိမ့်မည်။  
 ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏သန်ရှင်းမြင့်မြတ်သည့်  
 ဘုရားဖြစ်တော်မူသောသင်တို့၏ဘုရားသခင်  
 ထာဝရဘုရားသည်၊ ဤအမှုအရာအပေါင်းကို  
 ဖြစ်ပျက်စေတော်မူလိမ့်မည်။  
 ငါသည်သင်တို့အားဂုဏ်အသရေနှင့်  
 ဘုန်းအသရေကိုပေးတော်မူမည်။''

6 ထာဝရဘုရားသည်ယခုသင်တို့အနီးတွင်  
 ရှိတော်မူပြီဖြစ်၍၊  
 အထံတော်သို့လှည့်၍ဆုတောင်းပတုထနာပြု ကြလော့။  
 7 သူယုတ်မာတို့သည်မိမိတို့၏ဆိုးညစ်သော  
 အကျင့်များကိုစွန့်လွှတ်၍၊  
 မိမိတို့၏စိတ်နေသဘောထားများကိုလည်း  
 ပြောင်းလဲကြရာ၏။  
 သူတို့သည်ငါတို့ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား  
 ထံတော်သို့လှည့်ကြရာ၏။  
 ကိုယ်တော်သည်သနားကြင်နာတတ်၍လျင်မြန်စွာ  
 အပြစ်လွှတ်တော်မူတတ်၏။

8 ထာဝရဘုရားက၊

“ငါ၏အကြံအစည်တော်များသည်သင်တို့  
 အကြံအစည်များနှင့်မတူ။  
 ငါ၏နည်းနာများသည်လည်းသင်တို့  
 နည်းနာများနှင့်ခြားနား၏။

9 မိုးကောင်းကင်သည်ကမ္ဘာမြေကြီးထက်  
 မြင့်မားသကဲ့သို့၊  
 ငါ၏အကြံအစည်တော်များသည်သင်တို့၏  
 အကြံအစည်များထက်မြင့်မားသတည်း။

10 “ငါ၏နှုတ်ကပတ်တော်သည်ကမ္ဘာမြေကြီးကို  
 ရေပေးရန်သက်ရောက်လာသည့်  
 မိုးနှင့်မိုးပွင့်များကဲ့သို့ဖြစ်၏။  
 ထိုအရာတို့သည်ကောက်ပဲသီးနှံပင်များကို  
 ပေါက်စေတတ်၏။

စိုက်ပျိုးရန်မျိုးစေ့များနှင့်စားသုံးရန်  
 အစားအစာများကိုဖြစ်ပွားစေတတ်၏။☆

11 ငါမြွက်ဆိုသည့်နှုတ်ကပတ်စကားသည်လည်း  
 ဤနည်းအတိုင်းဖြစ်လိမ့်မည်။  
 ထိုနှုတ်ကပတ်တော်သည်ငါ၏အကြံအစည် တော်ကို  
 ပြည့်စုံစေလိမ့်မည်။  
 ငါစေခိုင်းသမျှသောအမှုတို့ကိုပြုလိမ့်မည်။

---

☆ 55:10 ၊ကော၊ ၉:၁၀။

12 “သင်တို့သည်ဗာဗုလု န်ပြည်မှဝမ်းမြောက်စွာ  
ထွက်ခွာကြလိမ့်မည်။  
မြို့ထဲမှငြိမ်းချမ်းစွာထုတ်ဆောင်ခေါ်ယူခြင်းကို  
ခံရကြလိမ့်မည်။  
တောင်ကြီးတောင်ငယ်တို့သည်ဟစ်အော်၍  
သီချင်းဆိုကြလိမ့်မည်။  
သစ်ပင်များသည်လည်းဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းစွာ  
ကြွေးကြော်ကြလိမ့်မည်။

13 ယခုဆူးပင်များပေါက်လျက်ရှိရာအရပ်တွင်  
အာရဇ်ပင်(သစ်ကတိုး) များပေါက်၍လာလိမ့်မည်။  
ဆူးခြုံများရှိရာအရပ်တွင်မုရတုပင်များ  
ပေါက်ရောက်လာလိမ့်မည်။  
ဤအမှုအရာသည်၊ ငါ့ထာဝရဘုရား၏  
လက်ရာတော်ကိုအောက်မေ့သတိရစေရန်  
ထာဝစဉ်တည်မြဲသည့်အမှတ်လ ကဲ့ ခဏာတစ်ရပ်  
ဖြစ်လိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

### 56

ဘုရားသခင်၏လူမျိုးတော်တွင်လူမျိုးတကာတို့  
ပါဝင်လာလိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း

1 ထာဝရဘုရားကမိမိ၏လူမျိုးတော်အား“ငါ  
သည်မကြာမီသူတို့ကိုကယ်တင်မည်။ သို့ဖြစ်  
၍သင်တို့သည်ဖြောင့်မတ်မှန်ကန်ရာကိုပြုလုပ်  
ကြလော့။ 2 ဥပု သ်နေ့ကိုအလွဲသုံးစားမပြုဘဲကောင်း

စွာစောင့်ထိန်းသူတို့နှင့် အဘယ်မကောင်းမှု  
ကိုမျှမပြုသူတို့ကိုကောင်းချီးပေးမည်" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

3 ထာဝရဘုရား၏လူမျိုးတော်တွင်ပါဝင်လာ  
သူလူမျိုးခြားတစ်စုံတစ်ယောက်သည် " ငါ့အား  
ထာဝရဘုရားသည် မိမိလူမျိုးတော်နှင့်အတူ  
ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခွင့်ပြုလိမ့်မည်မဟုတ်" ဟု မဆိုသင့်။

မိန်းမစိုးတစ်စုံတစ်ယောက်ကလည်း မိမိသည်  
သားသမီးမရနိုင်သဖြင့်၊ ဘုရားသခင်၏

လူမျိုးတော်တွင်အပါအဝင်မဖြစ်နိုင်ဟု  
အဘယ်အခါ၌မျှမဆိုအပ်။- 4 ထာဝရဘုရားကထိုသူတို့အား " သင်တို့  
သည်ဥပု သ်နေ့ကိုစောင့်ထိန်းကာငါနှစ်သက်  
သည့်အမှုကိုပြု၍ ငါ၏ပဋိညာဉ်တော်ကို  
သစ္စာစောင့်ကြမည်ဆိုပါမူ- 5 ငါ၏ထံမှသားသမီးများထက်မွန်မြတ်  
သည့်ဆုကျေးဇူးကိုခံစားရကြလိမ့်မည်။

ငါ၏မိမိတော်၌လည်းကောင်း၊ ငါ၏လူ  
မျိုးတော်ထံ၌လည်းကောင်းမမေ့မပျောက်  
နိုင်သောအမည်နာမကိုခံယူရရှိကြလိမ့်  
မည်။ လူတို့သည်သင်တို့ကိုအဘယ်အခါ  
၌မျှမေ့လျော့ကြလိမ့်မည်မဟုတ်" ဟု မိန့်တော်မူ၏။

6 ထိုနောက်၊ ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်အဖြစ်  
ခံယူကြသူ၊ ကိုယ်တော်ကိုချစ်၍အစေခံ  
လျက် ကိုးကွယ်ဝတ်ပြုသူ၊ ဥပု သ်နေ့ကို  
မညစ်ညူးစေအံ့ဘု စောင့်ထိန်း၍ပဋိညာဉ်

တော်ကိုသစ္စာစောင့်သူလူမျိုးခြားတို့အား  
 ထာဝရဘုရားက၊-<sup>☆ 7</sup> `ငါသည်မိမိ၏သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်သည့်  
 တောင်သို့သင်တို့အားပို့ဆောင်မည်။ ငါ့အား  
 ဆုတောင်းပ တု ထနာပြုရာအိမ်တော်တွင် သင်  
 တို့သည်ဝမ်းမြောက်ခွင့်ကိုရရှိကြလိမ့်မည်။  
 ငါ၏ယဇ်ပလ္လင်တွင်သင်တို့တင်လှူပူဇော်  
 သည့်မီးရှို့ရာယဇ်တို့ကို ငါလက်ခံမည်။ ငါ  
 ၏ဗိမာန်တော်ကိုလူမျိုးတကာတို့ ဆုတောင်း ပ တု  
 ထနာပြုရာအိမ်တော်ဟုခေါ်ဝေါ်သမုတ် ကြလိမ့်မည်။  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

<sup>8</sup> မိမိ၏လူမျိုးတော်အားပြည်နှင့်ဒဏ်သင့်  
 ရာမှသူတို့၏ပြည်သို့ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်လာ  
 တော်မူသောထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်  
 သည် အခြားအမျိုးသားတို့ကိုလည်းထို  
 လူစုနှင့်အတူစုပေါင်းနေထိုင်ရန်ခေါ်ဆောင်လာတော်မူလိမ့်မည်။

ကူသရေလအမျိုးသားတို့အား ရှုတ်ချတော်မူခြင်း  
<sup>9</sup> ထာဝရဘုရားသည်လူမျိုးခြားတို့အား  
 သားရဲတိရ စု ဆာ န်များသဖွယ်လာ၍ မိမိ၏  
 လူမျိုးတော်ကိုသတ်ဖြတ်စေတော်မူ၏။-

<sup>10</sup> ကိုယ်တော်က `ငါ၏လူမျိုးတော်အားကြိုတင်  
 သတိပေးသင့်သူများဖြစ်သည့်ခေါင်းဆောင်  
 တို့သည်မျက်စိကန်းလျက်နေကြ၏။ သူတို့

☆ 56:6 မ၊ ၂၁:၁၃။ မာ၊ ၁၁:၁၇။ လု၊ ၁၉:၄၆။

သည်အဘယ်အရာကိုမျှမသိ။ မဟောင်တတ်  
 သည့်အိမ်စောင့်ခွေးများနှင့်တူကြ၏။ သူတို့  
 သည်လဲလျောင်းကာအိပ်မက်ဝင်လျက်သာ  
 နေတတ်ကြ၏။ သူတို့သည်အလွန်အအိပ်  
 မက်သူများဖြစ်ပါသည်တကား။- 11 သူတို့သည်စား၍အားမရနိုင်၊  
 လောဘကြီး သည့်ခွေးများနှင့်တူကြ၏။ သူတို့သည်ကား  
 အသိတရားကင်းမဲ့သည့်ခေါင်းဆောင်များ  
 တည်း။ မိမိတို့နှစ်သက်ရာကိုကိုယ်စီကိုယ်ငှ  
 ဆောင်ရွက်ကြလျက်ကိုယ်ကျိုးကိုသာလျှင်  
 ရှာကြံတတ်ကြ၏။- 12 ဤသေသောက်ကြူးတို့ကလေးကြ  
 ငါတို့သည် စပျစ်ရည်ကိုယူ၍အစွမ်းကုန်သောက်ကြ  
 ကုန်အံ့။ နက်ဖြန်နေ့သည်ယနေ့ထက်ပင်ပို  
 ၍မွေ့လျော်ဖွယ်ကောင်းလိမ့်မည်' ဟုဆို တတ်ကြ၏။''

# 57

ဣသရေလအမျိုးသားတို့ရုပ်တုကိုးကွယ်မှုကို  
 ရှုတ်ချတော်မူခြင်း

1 သူတော်ကောင်းတို့သည်သေရကြ၏။ ထိုသူတို့  
 ယင်းသို့သေသည့်အကြောင်းကိုအဘယ်သူမျှ  
 နားမလည်ကြ။ ဂရုလည်းမစိုက်ကြ။ သို့ရာ  
 တွင်သူတို့သည်သေသောအခါအတိဒုက္ခ  
 ကင်းငြိမ်းရာအရပ်သို့ရောက်ရှိကြလေသည်။-



2 သူတော်ကောင်းတို့သည်သေလွန်သောအခါ  
ငြိမ်းချမ်းစွာနားနေခွင့်ကိုရရှိကြ၏။

3 အချင်းဆိုးညစ်၍အပြစ်ကူးသူတို့၊ တရား  
စီရင်ခြင်းကိုခံရန်၍အရပ်သို့လာကြလော့။  
သင်တို့သည်သူတစ်ပါး၏အိမ်ရာကိုပြစ်မှား  
သူများ၊ ပြည့်တန်ဆာများ၊ စုန်းအတတ်ပညာ  
သည်များနှင့်အတူတူပင်ဖြစ်၏။- 4 သင်တို့သည်အဘယ်သူကိုပျက်ရယ်  
ကြပါသနည်း။ အချင်းလူလိမ်တို့၊ သင်တို့  
သည်အဘယ်သူကိုပြောင်လှောင်လျက်နေ  
ကြပါသနည်း။- 5 မိမိတို့၏အထွ

င်္ဂအမြတ်သစ်ပင်များအောက် တွင်  
ကာမရာဂစပ်ယှက်ခြင်းအားဖြင့် မြေဩဇာ  
နတ်ဘုရားတို့ကိုကိုးကွယ်ကြ၏။ မိမိတို့၏  
သားသမီးများကိုမြစ်ချောင်းဝှမ်းအနီးရှိ  
ကျောက်ဂူများတွင်ယဇ်ပူဇော်ကြ၏။-

6 ထိုအရပ်မှချောမွတ်သည့်ကျောက်ခဲများကို  
ယူ၍ သင်တို့၏ဘုရားများအဖြစ်ကိုးကွယ်  
ကြ၏။ သင်တို့သည်စပျစ်ရည်ကိုသွန်းလောင်း၍  
ထိုဘုရားတို့ကိုပူဇော်ကြ၏။ ဘောဇဉ်သကာကို  
ဆက်သကြ၏။ ဤသို့သင်တို့ပြုသည်ကိုငါ  
နှစ်သက်တော်မူသည်ဟု သင်တို့ထင်မှတ်ကြ  
ပါသလော။- 7 သင်တို့သည်တောင်မြင့်ပေါ်သို့တက်၍ယဇ်  
ပူဇော်လျက်ကာမရာဂစပ်ယှက်ကြ၏။-

8 မိမိတို့၏ရုပ်တုများကိုအိမ်တံခါးနှင့်  
 တံခါးတိုင်အတွင်းဘက်တွင်ကပ်၍ထား  
 ကြ၏။ သင်တို့သည်ငါ့ကိုစွန့်ပစ်ကြ၏။  
 မိမိတို့၏အဝတ်ဖုံးများကိုဖယ်ရှားပြီးလျှင်  
 အိပ်ရာကြီးများပေါ်သို့ချစ်သူများနှင့်  
 အတူတက်၍မိမိတို့၏ရာဂစိတ်ကို ရောင့်ရဲစေကြ၏။  
 သင်တို့သည်ထိုသူတို့နှင့်အိပ်စက်ရန်အခကြေးငွေကိုလည်း  
 ပေးရကြ၏။- 9 သင်တို့သည်ဆီမွှေးနှင့်နံ့သာများကို  
 လိမ်းကျံလျက် မောလုပ်ဘုရားကိုဝတ်ပြု  
 ကိုးကွယ်ရန်သွားရောက်ကြ၏။ ရပ်နီးရပ်ဝေး  
 နှင့်မရဏာနိုင်ငံသို့တိုင်အောင်ပင် သံတမန်  
 များစေလွှတ်၍ဘုရားများကိုရှာဖွေစေ ကြ၏။-  
 10 သင်တို့သည်အခြားဘုရားများကိုရှာဖွေရ  
 သဖြင့် ပင်ပန်းနွမ်းနယ်၍လာသော်လည်းအ  
 ဘယ်အခါ၌မျှလက်မလျော့ကြ။ မိမိတို့  
 ၏ရုပ်တုများထံမှခွန်အားကိုရရှိသည် ဟု  
 ထင်မှတ်ကာသင်တို့သည်အဘယ်အခါ  
 ၌မျှအားမလျော့ကြ။

11 ထာဝရဘုရားက`ငါ့အားလိမ်လည်ပြော  
 ဆို၍လုံးဝမေ့လျော့၍အမှတ်မရကြ သည့်တိုင်အောင်  
 သင်တို့ကြောက်လန့်ကြသည့် ဘုရားများကားအဘယ်သူများပေနည်း။  
 ငါသည်ကြာမြင့်စွာဆိတ်ဆိတ်နေခဲ့သဖြင့်  
 သင်တို့သည်ငါ့ကိုမကြောက်တော့ဘဲရှိနေ

ကြပါသလော။- 12 သင်တို့ကမိမိတို့ပြုသည့်အမှုကိုမှန်သည်  
 ဟုထင်မှတ်ကြ၏။ သို့ရာတွင်သင်တို့၏အကျင့်  
 ကို ငါဖွင့်ဟထုတ်ဖော်လိုက်သောအခါ  
 သင်တို့ ၏ရုပ်တုများသည်သင်တို့အားကူမနိုင်  
 ကြလိမ့်မည်မဟုတ်။- 13 မိမိတို့အားကူမပါရန်သင်တို့ဟစ်အော်  
 တောင်းခံကြသောအခါ ထိုရုပ်တုများသည်  
 သင်တို့ကိုကယ်ကြပါလေစေ။ ယင်းတို့သည်  
 လေတစ်ချက်မှုတ်လိုက်လျှင် လွင့်စင်၍သွား  
 ကြပေလိမ့်မည်။ သို့ရာတွင်ငါ့ကိုယုံကြည်  
 ကိုးစားသူတို့မူကားပြည်တော်တွင်နေထိုင်  
 ရလျက် ငါ၏သန်ရှင်းသောဗိမာန်တော်တွင်  
 ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရကြလိမ့်မည်' ဟုမိန့် တော်မူ၏။

**ကူမတော်မူရန်နှင့်ကုစားတော်မူရန်  
 ဘုရားသခင်၏ကတိတော်**

14 ထာဝရဘုရားက `ငါ၏လူမျိုးတော်အား  
 ငါ့ထံပြန်စေကြလော့။ ငါ့လူမျိုးတော်တို့  
 ၏လမ်းခရီးမှဆူးညောင့်ခလုတ်ရှိုသမျှ  
 ကိုပယ်ရှားကြလော့။ လမ်းကိုဖောက်လုပ်  
 ၍အသင့်ပြင်ကြလော့။

15 `ငါသည်ထာဝရအသက်ရှင်သောဘုရား၊  
 ချီးမြှောက်ခြင်းကိုခံရ၍သန်ရှင်းမြင့်မြတ်  
 သောဘုရားဖြစ်တော်မူ၏။ ငါသည်သန်ရှင်း  
 မြင့်မြတ်ရာအထက်ဘုံတွင်စံနေတော်မူ

သော်လည်းစိတ်နှလုံးကြေကွဲသူ၊ စိတ်နှိမ့်ချ  
 သူတို့စိတ်ဝိညာဉ်ပြန်လည်လန်းဆန်းအား  
 တက်လာကြစေရန်ထိုသူတို့ထံတွင်လည်း  
 ကျိန်းဝပ်တော်မူ၏။- 16 ငါသည်မိမိလူမျိုးတော်အားအသက်ရှင်  
 ခွင့်ကိုပေး၏။ သူတို့အားဆက်လက်၍ပြစ်  
 တင်စွပ်စွဲလျက်အစဉ်အမြဲအမျက်ထွက်  
 လျက်နေလိမ့်မည်မဟုတ်။- 17 ငါသည်သူတို့၏အပြစ်များနှင့်လောဘ  
 လွန်ကူးမှုများအတွက်အမျက်ထွက်သဖြင့်  
 သူတို့အားအပြစ်ဒဏ်ခတ်၍သူတို့ထံမှ လွှဲရှောင်ခဲ့၏။  
 သို့သော်လည်းသူတို့သည်ခေါင်း မာလျက်  
 မိမိတို့ပြုလိုရာပင်ပြုကျင့်လျက် နေကြ၏။

18 “သူတို့အဘယ်သို့ပြုမှုကျင့်ကြံကြသည်  
 ကိုငါမြင်ရပြီ။ သို့ရာတွင်ငါသည်သူတို့  
 အားကုစားမည်။ ရှေ့ဆောင်လမ်းပြ၍ကူမ  
 မည်။ သူတို့အားငါနှစ်သိမ့်စေမည်။-

19 ကူသရေလနိုင်ငံရှိဝမ်းနည်းပူဆွေးလျက်  
 နေသူတို့၏နှုတ်မှကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်း  
 ကြစေ၊ ရပ်နီးရပ်ဝေးရှိလူအပေါင်းတို့အား  
 ငြိမ်းချမ်းသာယာမှုကိုငါပေး၏။ ငြိမ်သက်  
 ခြင်းကိုငါပေး၏။ ငါ၏လူမျိုးတော်ကိုငါ  
 ကုစားမည်ဟု ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူ၏။-

20 သို့ရာတွင်ဆိုးညစ်သူတို့သည်အမြဲလှုပ်ရှား  
 လျက် လှိုင်းလုံးများဖြင့်အဆက်မပြတ်ရိုက်

ခတ်ကာ၊ ရွံ့နှင့်အမှု ကံသရိုက်များကိုယူ  
ဆောင်လာတတ်သောပင်လယ်ရေနှင့်တူကြ၏။-  
21 သူယုတ်မာတို့သည်ငြိမ်းချမ်းစွာနေရကြ  
လိမ့်မည်မဟုတ်'' ဟုငါ၏ဘုရားသခင် မိန့်တော်မူ၏။

# 58

## တိကျမှန်ကန်သည့်အစာရှောင်ခြင်း

1 ``ကျယ်နိုင်သမျှကျယ်စွာတံပိုးမှုတ်သကဲ့  
သို့အော်ဟစ်၍ ငါ၏လူမျိုးတော်အားသူ  
တို့၏အပြစ်များကိုဖော်ပြလော့။- 2 သူတို့သည်ငါ၏တရားတော်ကိုလိုက်  
ကျင့်သုံးပါသည်ဟူ၍လည်ကောင်း၊ မှန်ကန်ရာ  
ကိုပြုကျင့်ပါသည်ဟူ၍လည်းကောင်းပြော  
ဆိုကာ ငါ့အားနေ့စဉ်ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ကြ၏။  
ငါ၏သွန်သင်ချက်များကိုသိရှိလိုကြ၏။  
သူတို့သည်ငါ့ကိုကိုးကွယ်ဝတ်ပြုလိုကြ  
လျက် ငါ၏ထံတွင်တရားမျှတသည့်စည်း  
မျဉ်းဥပဒေများကိုတောင်းခံကြ၏။  
3 သူတို့က ``အကယ်၍ထာဝရဘုရားသည်  
ငါတို့ကိုအဘယ်အခါ၌မျှမြင်တော်မ မူလျှင်  
ငါတို့အဘယ်ကြောင့်အစာရှောင် ကြပါတော့မည်နည်း။  
ကိုယ်တော်သည်ငါတို့ နိမ့်ချသည်ကိုမြင်တော်မမူလျှင်  
အဘယ် ကြောင့်ငါတို့ဒုက္ခခံကြပါမည်နည်း'' ဟု  
ဆိုကြ၏။

ထာဝရဘုရားကသူတို့အား ``အဖြစ်မှန်  
 မှာသင်တို့သည်အစာရှောင်လျက်နေစဉ်၌  
 ပင်ကိုယ်ကျိုးရှာလျက် မိမိတို့ငယ်သား  
 များကိုလည်းနှိပ်စက်ညှင်းဆဲကြ၏။-

4 သင်တို့အစာရှောင်ခြင်းသည်သင်တို့အား  
 အစဉ်အမြဲအချင်းများစေလျက်ခိုက်ရန်  
 ဒေါသဖြစ်ကာအကြမ်းဖက်စေကြ၏။ ဤ  
 နည်းအားဖြင့်သင်တို့တောင်းလျှောက်ကြသည့်  
 ဆုတောင်းပ တု ထနာများသည် ငါ့ကိုနားညောင်း  
 စေနိုင်လိမ့်မည်ဟုသင်တို့ထင်မှတ်ကြပါ သလော။-

5 သင်တို့သည်အစာရှောင်လျက်တစ်ရက်တာမျှ  
 မိမိကိုယ်ကိုနှိမ်ချခြင်းကိုငါနှစ်သက်သည်  
 ဟုထင်မှတ်ကြသလော။ ဒုက္ခခံလျက်မြက်ပင်  
 များသဖွယ်ဦးခေါင်းများကိုကိုင်ညွတ်၍  
 မိမိတို့ထိုင်ရန်လျှော်တေအဝတ်နှင့်ပြာ  
 ကိုခင်းတတ်ကြ၏။ ဤအပြုအမူကား  
 အစာရှောင်ခြင်းဟု သင်တို့ခေါ်ဆိုကြသည့်  
 အရာပေလော။ ယင်းသို့သင်တို့ပြုမူသော  
 နေ့ရက်ကို ငါနှစ်သက်မြတ်နိုးတော်မူ  
 သည်ဟုသင်တို့ထင်မှတ်ကြပါသလော။

6 ``ငါနှစ်သက်မြတ်နိုးသည့်အစာရှောင်ခြင်း  
 မှာနှိပ်စက်ညှင်းဆဲမှုတည်းဟူသောနှောင်  
 ကြိုးကိုဖြတ်၍ မတရားစိုးမိုးမှုကိုဖယ်ရှား

ကာအနှိပ်စက်ခံရသူတို့အားကယ်နှုတ်ခြင်း၊-

7 ဆာငတ်မွတ်သိပ်သူတို့ကိုကျွေးမွေးခြင်း၊

နေ့စရာမရှိသည့်ဆင်းရဲသားတို့အားနေရာ  
ထိုင်ခင်းပေးအပ်ခြင်း၊ အဝတ်အစားချို့တဲ့

သူတို့အားပေးကမ်း၍သင်တို့အမျိုးသား

များအားကူညီမစရမည့်တာဝန်ကိုမ ရှောင်မလွှဲဘဲနေခြင်းတို့ပင်ဖြစ်ပေသ

8 “သင်တို့သည်ဤအတိုင်းပြုကျင့်ကြပါမူ

ငါ၏ကျေးဇူးတော်အလင်းသည်တက်သစ်စ

နေရောင်ခြည်သဖွယ် သင်တို့အပေါ်သို့သက်

ရောက်၍သင်တို့အနာရောဂါများသည်လည်း

လျင်မြန်စွာပျောက်ကင်းသွားလိမ့်မည်။ ဖြောင့်

မတ်သောအရှင်သည်သင်တို့နှင့်ထာဝစဉ် အတူရှိနေမည်။

အဘက်ဘက်မှနေ၍ငါ ၏ဘုန်းတော်သည်

သင်တို့အားကာကွယ် စောင့်ရှောက်မည်။-

9 သင်တို့ဆုတောင်းပ တု ထနာပြုသောအခါ

နားညောင်းမည်။ သင်တို့အကူအညီတောင်း

သောအခါငါထူးမည်။

“အကယ်၍သင်တို့သည်နှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲမှု

ကိုရပ်စဲ၍မတရားစွပ်စွဲမှုကိုရှောင်ရှား

ပြီးဆုံးညစ်သည့်စကားမှန်သမျှကိုဖယ် ရှားကာ၊-

10 ဆာငတ်မွတ်သိပ်သူတို့အားအစားအစာ

ကျွေးမွေးလျက်

ချို့တဲ့သူတို့၏လိုအင်ဆန္ဒ

☆ 58:7 မ၊ ၂၅:၃၅။

ကိုဖြည့်ကြမည်ဆိုပါမူ သင်၏အလင်းသည်  
သင်၏ပတ်ဝန်းကျင်ရှိမှောင်မိုက်ကိုလင်းလိမ့်  
မည်။ သင်၏ညသည်မွန်းတည့်အလင်းရောင်  
အဖြစ်သို့ပြောင်းလဲ၍သွားလိမ့်မည်။-

11 ငါသည်လည်းသင်တို့ကိုထာဝစဉ်လမ်းပြ  
ပို့ဆောင်ကာ နေပူပြင်းလျက်ခြောက်သွေ့ရာ  
ဒေသ၌ကောင်းမြတ်သည့်အစားအစာ

များအားဖြင့်ရောင့်ရဲစေမည်။ သင်တို့အား

ကျန်းမာသန်စွမ်းစေမည်။ သင်တို့သည်ရေ

အလိုအလောက်ရရှိသည့်ဥယျာ ခြံကဲ့သို့

လည်းကောင်း၊ အဘယ်အခါ၌မျှမခန်း

မခြောက်သည့်စမ်းချောင်းကဲ့သို့လည်းကောင်း

ဖြစ်လိမ့်မည်။- 12 သင်တို့အမျိုးသားများသည်လည်းကြာမြင့်

စွာယိုယွင်းပျက်စီးနေခဲ့သည့်အဆောက်အဦ

များကိုအုတ်မြစ်ဟောင်းများအပေါ်တွင်ပြန်

လည်တည်ဆောက်ရကြလိမ့်မည်။ သင်တို့သည်

ပြိုပျက်လျက်ရှိသည့်မြို့ရိုးများကိုပြုပြင်

လျက်၊ ယိုယွင်းပျက်စီးနေသောအဆောက်

အဦများနှင့် လမ်းများကိုပြန်လည်တည်

ဆောက်သူများဟုခေါ်ဝေါ်သမုတ်ခြင်း

ကိုခံရကြလိမ့်မည်' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဥပုသ်နေ့ကိုစောင့်ထိန်းမှုအတွက်ဆုလာဘ်



13 ထာဝရဘုရားက အကယ်၍ သင်တို့သည်  
 ဥပု သံနေ့ကို သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်သည့်နေ့အ  
 ဖြစ်ထားရှိလျက်၊ ထိုနေ့၌ ကိုယ်ကျိုးရှာလုပ်  
 ငန်းများကို ရှောင်ရှားကြမည်ဆိုလျှင်လည်း  
 ကောင်း၊ အကယ်၍ သင်တို့သည် မိမိနှစ်သက်  
 သောခရီးသွားခြင်း၊ နှစ်သက်သောအလုပ်  
 လုပ်ခြင်း၊ သို့မဟုတ် အကျိုးမရှိသောစကား  
 များကို ပြောဆိုခြင်းတို့ကို ရှောင်ကြဉ်၍၊ ငါ၏  
 မြင့်မြတ်သန့်ရှင်းသည့်နေ့တော်ကို နှစ်သက်  
 လျက် တန်ဖိုးထားကာ ရိုသေလေးစားကြ  
 မည်ဆိုလျှင်လည်းကောင်း၊ - 14 ငါ့အား ဝတ်ပြုကိုးကွယ်မှုမှ ရရှိအပ်သော  
 စိတ်တူ တသုခကို ခံစားရကြလိမ့်မည်။ ငါသည်  
 သင်တို့အား ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးတွင် ဂုဏ်အသ  
 ရေရှိစေမည်။ သင်တို့သည်လည်း မိမိတို့ဘိုး  
 ဘေးယာကျပ်အား ပေးအပ်ခဲ့သည့်ပြည်တော်  
 တွင် ပျော်မွေ့စွာနေရကြလိမ့်မည်။ ဤကား  
 ငါထာဝရဘုရား မြက်ဟာသည့်စကား ဖြစ်၏။  
 ဟု မိန့်တော်မူ၏။

### 59

လူတို့၏ အပြစ်များကို ပရောဖက်ရှုတ်ချခြင်း

1 ထာဝရဘုရားသည် သင်တို့အား မကယ်နိုင်  
 လောက်အောင် အားအင်ချည့်နဲ့တော်မူသည်  
 မဟုတ်။ ကူမတော်မူပါဟု သင်တို့ဟစ်အော်

တောင်းလျှောက်သံကိုမကြားနိုင်လောက်အောင်  
 နားမလေး။- 2 ကိုယ်တော်ကြားတော်မမူခြင်းမှာသင်တို့  
 အပြစ်များကြောင့်ဖြစ်သည်။ သင်တို့အား  
 ကိုယ်တော်နှင့်ကင်းကွာစေသည့်အရာမှာ  
 လည်းသင်တို့အပြစ်များပင်ဖြစ်၏။-

3 သင်တို့သည်လိမ်လည်ကောက်ကျစ်စွာပြော ဆိုမှု၊  
 သင်တို့၏လက်များနှင့်လက်ချောင်း များသည်  
 သွေးများပေကျမှု၊ လူသတ်မှု တို့အတွက်အပြစ်ရှိကြ၏။

4 သင်တို့သည်တရားရုံးတော်သို့သွားသော် လည်း  
 တရားမျှတမှုမရှိ၊ တရားသည့် ဘက်၌မနေကြ။  
 မိမိတို့အမှုနိုင်ရန် အတွက်မုသားစကားပြောဆိုလျက်  
 အကြောင်းမဲ့ငြင်းခုံတတ်ကြ၏။ 5 သင်တို့၏ဆိုးရွားသောအကြံစည်များ  
 မြေဆိုးဥများကဲ့သို့ပေါက်ပွားစေ၏။ တစ်  
 ခုကိုဖျက်ဆီးလိုက်လျှင် မြေဆိုးတစ်ကောင်  
 ပေါက်လာတတ်ပါသည်တကား။ သင်တို့၏

အကြံအစည်များသည်သင်တို့ကိုအကျိုး  
 ပေးလိမ့်မည်မဟုတ်။- 6 ယင်းတို့သည်ပင့်ကူမြှေးဖြင့်ယက်လုပ်သော  
 အထည်ကဲ့သို့ အချည်းနှီးသာလျှင်ဖြစ်ကြ ၏။  
 မိမိတို့ယက်လုပ်သောအရာသည် လုံခြုံ မှုကိုမပေးနိုင်၊  
 ဆိုးညစ်၍အကြမ်းဖက် သောအမှုတို့ပြုလုပ်ကြ၏။-

7 သင်တို့သည်မကောင်းမှုတစ်ခုခုကိုထာဝ  
 စဉ်ကြံစည်လျက် အပြစ်ကိုမဆိုးမတွ  
 ပြုကျင့်တတ်ကြ၏။ အပြစ်မရှိသောသူ

ကိုသတ်ရန်ပင်လျှင်လက်မနှေးကြ။ သင်  
တို့ရောက်လေရာအရပ်တိုင်း၌ဆုံးပါး  
ပျက်စီးမှုသာလျှင်ကျန်ရှိခဲ့တတ်၏။-\*

8 သင်တို့ရောက်ရှိနေချိန်၌လည်းအဘယ်သူ  
မျှအသက်စည်းစိမ်လုံခြုံမှုမရှိ။ သင်တို့  
ပြုသောအမှုမှန်သမျှသည်မတရား သောအမှုများဖြစ်၏။  
သင်တို့သည်လမ်း ကောက်ကိုလိုက်တတ်ကြ၏။  
ထိုလမ်းကို လိုက်သောသူတိုင်းအဘယ်အခါ၌မျှ  
ဘေးမဲ့လုံခြုံမှုရှိလိမ့်မည်မဟုတ်။

မိမိတို့အပြစ်များကိုလူတို့ ဖော်ပြဝန်ခံကြခြင်း

9 လူတို့က `ဘုရားသခင်သည်ငါတို့အား  
မတရားပြုသူတို့လက်မှအဘယ်ကြောင့်  
ကယ်တော်မမူကြောင်းကိုလည်းငါတို့သိ  
ရပြီ။ ငါတို့သည်မိမိလျှောက်သွားရန်လမ်း  
ခရီးအတွက် အလင်းရောင်ကိုမျှော်လင့်တောင့်  
တကြသော်လည်းမှောင်မိုက်အရိပ်ကိုသာ  
လျှင်ရရှိကြ၏။- 10 ငါတို့သည်မျက်မမြင်များကဲ့သို့လက်နှင့်  
စမ်း၍သွားလာရကြ၏။ မွန်းတည့်ချိန်၌ပင်  
ငါတို့သည်ည ဌ်အခါမှာကဲ့သို့ သန်စွမ်းသူ  
တို့၏အလယ်၌ မှောင်မိုက်ရာမရဏာနိုင်ငံ  
သို့ရောက်ရှိနေဘိသကဲ့သို့ခြေချော်၍ လဲကျကြ၏။-  
11 ငါတို့သည်ကြောက်လန့်တုန်လှုပ်လျက်စိတ်

\* 59:7 ရော၊ ၃:၁၅-၁၇။

သောကရောက်ရကြ၏။ မိမိတို့ကိုမတရား  
ပြုသူများလက်မှကယ်တော်မူရန် ဘုရားသခင်အားတမ်းတကြပါသော်လည်း  
အလွန် ဝေးကွာနေလျက်အချဉ်းနှီးပင်ဖြစ်ပါ၏။

12 `အို ထာဝရဘုရား၊ ကိုယ်တော်ရှင်အားကျွန်  
တော်မျိုးတို့ပြစ်မှားသည့်အပြစ်များသည်  
များလှပါ၏။ ထိုအပြစ်များကကျွန်တော်  
မျိုးတို့အားစွဲချက်တင်သည်ဖြစ်၍ကျွန်တော်  
မျိုးတို့သည်မိမိတို့၏အပြစ်များကိုကောင်း  
စွာသိရကြပါ၏။- 13 ကျွန်တော်မျိုးတို့သည်ကိုယ်တော်ရှင်ကိုပုန်ကန်  
ကြပါ၏။ ကိုယ်တော်ရှင်ကိုပစ်ပယ်ကာနောက်  
တော်သို့လိုက်ရန်ငြင်းဆန်ခဲ့ကြပါ၏။ ကျွန်  
တော်မျိုးတို့သည်သူတစ်ပါးတို့အားနှိပ်စက်  
ညှင်းဆဲ၍ကိုယ်တော်ရှင်ကိုလည်းပုန်ကန်ကြ  
ပါပြီ။ ကျွန်တော်မျိုးတို့၏အကြံအစည်  
များသည်မူမမှန်ပါ။ ကျွန်တော်မျိုးတို့၏  
စကားများသည်လည်းမုသားဖြစ်ပါ၏။-

14 တရားမျှတမှုသည်အဝေးသို့အနှင်ခံရ  
လျက် အမှန်တရားသည်လည်းအနီးသို့မချဉ်း  
ကပ်နိုင်ပါ။ တရားစီရင်ရာဌာနများ၌အမှန်  
တရားမရှိ၊ သစ္စာတရားသည်ရပ်တည်၍မ  
နေနိုင်။-  
15 ထိုအရပ်တွင်ရိုးသားဖြောင့်မှန်သူနည်းပါး  
လှသည်ဖြစ်၍ မကောင်းမှုကိုရှောင်ကြဉ်သူ  
သည်သူရူးဟုပင်အထင်ခံရတတ်ပါ၏။"

မိမိ၏လူမျိုးတော်အားကူမတော်မူရန်  
ထာဝရဘုရားပြင်ဆင်တော်မူခြင်း

ဤအဖြစ်သနစ်ကိုမြင်တော်မူသဖြင့်  
ထာဝရဘုရားသည်တရားမျှတခြင်း ကင်းမဲ့မှုကိုနှစ်သက်တော်မမူ။-

16 အနှိပ်အစက်ခံရသူတို့အားကယ်မမည့်သူ  
မရှိသည်ကိုလည်းမြင်တော်မူ၍အံ့ဩတော်  
မူ၏။ သို့ဖြစ်၍ကိုယ်တော်သည်သူတို့အားလက်  
တော်ဖြင့်ကယ်တော်မူ၍ ကိုယ်တော်ရှင်၏ဖြောင့်  
မတ်တော်မူခြင်းအားဖြင့်အောင်ပွဲခံတော်မူ လိမ့်မည်။-

☆ 17 ကိုယ်တော်သည်တရားမျှတမှုတည်းဟူသော  
သံချပ်အကျိုးကိုဝတ်ဆင်လျက် ကယ်တင်တော်မူ  
ခြင်းတည်းဟူသောသံခမောက်လုံးကိုဆောင်း  
တော်မူလိမ့်မည်။ ပြင်းပြသောမေတ္တာတော်တည်း  
ဟူသောဝတ်လုံကိုလည်းကောင်း လူတို့ခံကြ  
သည့်မတရားမှုများအတွက်လက်စားချေ  
တော်မူခြင်းတည်းဟူသောအဝတ်ကိုလည်း  
ကောင်း ဝတ်ဆင်တော်မူလိမ့်မည်။-☆

18 မိမိတို့အပြစ်အလျောက်ဒဏ်ခတ်တော်မူ  
လိမ့်မည်။ ကိုယ်တော်ရှင်၏ရန်သူများသည်  
အမျက်တော်ကိုခံရ၍ အကျိုးအပြစ်ကို ပေးဆပ်ရမည်။  
ရပ်ဝေးတွင်နေထိုင်လျက်ရှိ ကြသူများပင်လျှင်  
ထိုအပြစ်ဒဏ်နှင့် ကင်းလွတ်ကြလိမ့်မည်မဟုတ်။-

☆ 59:16 ဟေရှာ၊ ၆၃:၅။ ☆ 59:17 ၈၊ ၆:၁၄၊ ၁၇။ ၁၁ကံ၊ ၅:၈။

19 အရှေ့မျက်နှာမှသည်အနောက်မျက်နှာသို့  
 တိုင်အောင် လူအပေါင်းတို့သည်ကိုယ်တော်၏  
 နာမတော်နှင့်ဘုန်းတန်ခိုးတော်တို့ကိုကြောက်  
 ရွံ့လေးစားကြလိမ့်မည်။ ကိုယ်တော်သည်အရှိန်  
 ပြင်းသည့်ချောင်းရေကဲ့သို့လည်းကောင်း၊  
 အဟုန် ကြီးသည့်လေကဲ့သို့လည်းကောင်းကြွလာ  
 တော်မူလိမ့်မည်။

20 ထာဝရဘုရားကမိမိ၏လူမျိုးတော်  
 အား“ ငါသည်အပြစ်များမှနှောင်တရသူ  
 ကုသရေလအမျိုးသားအပေါင်းတို့အား  
 ကယ်တင်ရန်ဇီအုန်မြို့သို့ကြွလာတော်မူ မည်။-  
 \* 21 သင်တို့နှင့်ပဋိညာဉ်ပြုမည်။ ငါသည်သင်တို့  
 အားငါ၏ဝိညာဉ်တော်နှင့်ဩဝါဒများကို  
 ပေးအပ်ခဲ့လေပြီ။ ယင်းတို့ကိုယခုမှစ၍  
 သင်တို့နှင့်သင်တို့၏သားမြေးများသည်  
 ကာလအစဉ်အဆက်လိုက်နာစောင့်ထိန်း ရကြလိမ့်မည်”  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

# 60

ယေရုရှလင်မြို့၏အနာဂတ်ဘုန်းအသရေ  
 1 အို ယေရုရှလင်မြို့၊ နိုးထ၍နေကဲ့သို့ထွန်းတောက်လော့။  
 သင်၏အလင်းပေါ်ထွန်းလာပြီ။

---

\* 59:20 ရော၊ ၁၁:၂၆။

ထာဝရဘုရား၏ဘုန်းအသရေတော်သည်  
သင့်အပေါ်၌ထွန်းလင်းလျက်နေ၏။

2 အခြားအမျိုးသားတို့နှင့်ကမ္ဘာပေါ်တွင်အမှောင်  
လွှမ်းလျက်နေမည်ဖြစ်သော်လည်း၊  
သင်၏အပေါ်၌ထာဝရဘုရား၏အလင်းတော်  
ထွန်းတောက်လျက်နေလိမ့်မည်။

မျက်နှာတော်မှဘုန်းအသရေရောင်ခြည်တော်သည်  
သင့်အပေါ်သို့သက်ရောက်၍ တည်နေတော်မူလိမ့်မည်။

3 လူမျိုးတကာတို့သည်သင်၏ အလင်းရှိရာသို့လည်းကောင်း၊  
ရှင်ဘုရင်တို့သည်သင်၏တက်သစ်စ  
နေအရ ဖော်ရောင်ခြည်သို့လည်းကောင်း  
လာရောက်ကြလိမ့်မည်။

4 သင်၏ပတ်ဝန်းကျင်တွင်အဘယ်သို့ဖြစ်ပျက်လျက်  
ရှိသည်ကိုကြည့်ရှုလော့။  
သင်၏အမျိုးသားများသည်မိမိတို့ပြည်သို့  
ပြန်လာရန်စုရုံးလျက်ရှိကြ၏။  
သင်၏သားတို့သည်ရပ်ဝေးမှပြန်လာကြ လိမ့်မည်။  
သင်၏သမီးများအားပွေ့ချီလျက်လာကြ လိမ့်မည်။

5 သင်သည်ဤအမှုအရာကိုမြင်၍ရွှင်လန်း  
ဝမ်းမြောက်ရလိမ့်မည်။  
စိတ်နှလုံးထိခိုက်တုန်လှုပ်လာလိမ့်မည်။  
လူမျိုးတကာတို့သည်မိမိတို့၏စည်းစိမ် ချမ်းသာများကို

သင်၏ထံသို့ယူဆောင်လာကြလိမ့်မည်။  
 သူတို့၏ပစ္စည်းဥစ္စာများသည်ပင်လယ်ရပ်ခြား မှ  
 ရောက်ရှိလာလိမ့်မည်။

6 ဝန်တင်ကုလားအုပ်တပ်ကြီးများသည်  
 မိဒျန်ပြည်နှင့်ဖောပြည်မှရောက်ရှိလာ၍  
 သင်၏ဒေသကိုလွှမ်းမိုးလိမ့်မည်။  
 ရှေ့ဘပြည်မှရွေ့နှင့်နံ့သာပေါင်းကိုယူဆောင်  
 လာကြလိမ့်မည်။

လူတို့သည်ဘုရားသခင်ပြုတော်မူသော  
 အမှုတော်အကြောင်းသတင်းကောင်းကို  
 ချီးမွမ်းကြလိမ့်မည်။

7 ကေဒါပြည်နှင့်နဗာယုတ်ပြည်တို့မှသိုးရှိ သမျှကို  
 ယဇ်ကောင်များအဖြစ်ဖြင့်သင်၏ထံသို့  
 ယူဆောင်လာပြီးလျှင်၊

ထာဝရဘုရားနှစ်သက်တော်မူစေရန် ယဇ်ပလ္လင်ပေါ်တွင်တင်လှူပူဇော်ကြ  
 ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏ဗိမာန်တော်ကို  
 အဘယ်အခါနှင့်မျှမတူအောင်ဘုန်း  
 အသရေထွန်းတောက်စေတော်မူလိမ့်မည်။

8 မိုးတိမ်များကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ အိပ်တန်းပြန်  
 ချိုးငှက်များကဲ့သို့လည်းကောင်း၊  
 ရေမျက်နှာပြင်ကိုလျှပ်၍လာနေသောသင်္ဘောများ  
 ကားအဘယ်သင်္ဘောများနည်း။



9 ထိုသင်္ဘောတို့သည်ရပ်ဝေးမှ  
 ဘုရားသခင်၏လူမျိုးတော်အား  
 မိမိတို့ပြည်သို့တင်ဆောင်လာသည့် သင်္ဘောများဖြစ်၏။  
 ယင်းတို့သည်ကုသရေလအမျိုးသားတို့၏  
 သန့်ရှင်းသောဘုရားသခင်  
 ထာဝရဘုရားကိုချီးမြှောက်ရန်၊  
 ရွှေနှင့်ငွေများကိုယူဆောင် လာကြခြင်းဖြစ်၏။  
 ကိုယ်တော်သည်မိမိ၏လူမျိုးတော်ကို  
 ချီးမြှောက်စေတော်မူပြီ။

10 ထာဝရဘုရားကယေရုရှလင်မြို့အား  
 “လူမျိုးခြားတို့သည်သင်၏မြို့ရိုးများကို  
 ပြန်လည်တည်ဆောက်ကြလိမ့်မည်။  
 သူတို့၏ဘုရင်များသည်လည်းသင်တို့၏  
 အစေကိုခံကြလိမ့်မည်။  
 ငါသည်အမျက်ထွက်သဖြင့်သင်တို့အား  
 အပြစ်ဒဏ်ခတ်ခဲ့၏။  
 သို့ရာတွင်ယခုအခါသင်တို့အားမျက်နှာ သာပေး၍  
 ကရုဏာပြုတော်မူမည်။

11 လူမျိုးတကာတို့၏ဘုရင်များသည်  
 မိမိတို့ပစ္စည်းများကိုယူဆောင်လာနိုင်ရန်၊  
 သင်သည်မိမိ၏တံခါးကိုနေ့ရောည  
 ဖွင့်၍ထားရလိမ့်မည်။\* ဥပါ

---

\* 60:11 ဗျာ၊ ၂၁:၂၅-၂၆။

12 သို့ရာတွင်သင်၏အစေကိုမခံသည့်  
 လူမျိုးတို့မူကား၊ လုံးဝသုတ်သင်ဖျက်ဆီး ခြင်းကို  
 ခံရကြလိမ့်မည်။

13 “အို ယေရုရှလင်မြို့၊ သင့်ကိုပြန်လည်တည်ဆောက်၍  
 ငါ၏ဗိမာန်တော်ကိုလှပတင့်တယ်စေရန်နှင့်၊  
 ငါခြေချရာနေရာကိုဘုန်းအသရေ  
 ထွန်းတောက်စေရန်  
 သူတို့သည်လေဗနန်တောမှလက်ရွေးစင် ထင်းရှူးသား၊  
 တဒေရသားနှင့်တာရှုရသားတို့ကို  
 သင့်ထံယူဆောင်လာကြလိမ့်မည်။

14 သင်တို့ကိုနှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲသူတို့၏  
 သားမြေးများသည်သင့်ထံလာရောက်၍ ဦးညွတ်  
 အလေးပြုကြလိမ့်မည်။  
 အခါတစ်ပါးကသင့်အားမထီမဲ့မြင်  
 ပြုသူအပေါင်းတို့သည်သင်၏ခြေရင်း၌ ဖျပ်ဝပ်  
 ရှိခိုးကြလိမ့်မည်။  
 သူတို့သည်သင့်အား ‘ထာဝရဘုရား၏မြို့တော်’  
 ဟူ၍လည်းကောင်း၊  
 ‘ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏  
 သန်ရှင်းမြင့်မြတ်သည့်မြို့တော်ဇိအုန်’  
 ဟူ၍လည်းကောင်းခေါ်ဝေါ်သမုတ်ကြလိမ့် မည်။<sup>☆</sup>

---

☆ 60:14 ဗျာ၊ ၃:၉။

15 “သင်သည်လူသူဆိုတ်ငြိမ်လျက်စွန့်ပစ်မုန်းတီးခြင်းကို  
 ခံရသောမြို့ဖြစ်တော့မည်မဟုတ်။  
 ငါသည်သင့်ကိုခမ်းနားကြီးကျယ်လှပစေ၍  
 ကာလအစဉ်အဆက်

ရွှင်လန်းချမ်းမြေ့ဖွယ်ကောင်းသည့်မြို့ဖြစ်စေမည်။

16 မိခင်သည်သားငယ်ကိုနို့ချိုတိုက်ကျွေးသကဲ့သို့၊  
 လူမျိုးတကာတို့၏ဘုရင်များသည်  
 သင့်ကိုကြည့်ရှုပြုစုကြလိမ့်မည်။

ငါထာဝရဘုရားသည်သင့်ကိုကယ်တင်တော်မူပြီး  
 ဖြစ်ကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊  
 ကူသရေလအမျိုးသားတို့၏အနန္တ တတန်ခိုးရှင်  
 ဘုရားသခင်သည်

သင့်အားကျွန်ဘဝမှလွတ်မြောက်စေတော်မူပြီး  
 ဖြစ်ကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊  
 သင်သည်သိရှိရလိမ့်မည်။

17 “ငါသည်သင့်အားကြေးဝါအစားရွှေ၊  
 သံအစားငွေနှင့်သစ်သားအစားကြေးဝါ ကို  
 ပေးတော်မူမည်။

သင်သည်ကျောက်အစားသံကိုရရှိလိမ့်မည်။  
 သင်တို့ကိုအုပ်ချုပ်သူတို့အားတရားမျှတ  
 ငြိမ်းချမ်းစွာအုပ်စိုးစေမည်။

18 အကြမ်းဖက်မှုအသံဗလံများပေါ်ထွက်  
 ရတော့မည်မဟုတ်။  
 သင်၏ပြည်သည်လည်းနောက်တစ်ဖန်လူယက်  
 ဖျက်ဆီးခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်မဟုတ်။  
 ငါသည်မြို့ရိုးသဖွယ်သင့်ကိုကာကွယ်စောင့်ရှောက်မည်။  
 သင်သည်လည်းမိမိကိုကယ်တင်သည့်အတွက်  
 ငါ့ကိုချီးမွမ်းလိမ့်မည်။

19 `နေ့အခါနေသည်လည်းကောင်း၊ ည  
 နှိုအခါလသည်လည်းကောင်း၊  
 သင်၏အလင်းဖြစ်တော့မည်မဟုတ်။  
 ငါထာဝရဘုရားသည်သာလျှင်သင်၏ အတွက်  
 ထာဝစဉ်အလင်းဖြစ်လိမ့်မည်။  
 ငါ၏ဘုန်းအသရေရောင်ခြည်တော်သည်  
 သင့်အပေါ်၌ထွန်းလင်းလိမ့်မည်။\*

20 ငါထာဝရဘုရားသည်သင်၏အတွက်နေလတို့ထက်  
 ပိုမိုတည်တံ့သည့်ထာဝစဉ်အလင်းဖြစ်လိမ့်မည်။  
 ထို့ကြောင့်သင်ဝမ်းနည်းပူဆွေးရာနေရက်များသည်  
 ကုန်ဆုံး၍သွားလိမ့်မည်။

21 သင်၏လူအပေါင်းတို့သည်မှန်ရာကိုပြုကျင့် ကြလျက်၊  
 ပြည်တော်ကိုအစဉ်အမြဲပိုင်ဆိုင်ရကြလိမ့်မည်။  
 လူအပေါင်းတို့ရှေ့တွင်ငါ၏ဘုန်းတော်ကို ထင်ရှားစေရန်၊  
 ငါသည်သူတို့ကိုပြုစုပျိုးထောင်ခဲ့ပြီ။

\* 60:19 ဗျာ၊ ၂၁:၂၃၊ ၂၂:၅။

22 သင်၏အနည်းဆုံးအညံ့ဆုံးသောသူပင်လျှင်၊  
 ထောင်ချီလျက်များပြားလာပြီး  
 တန်ခိုးကြီးမားသည့်လူမျိုးသဖွယ်ကြီးမြတ်၍  
 လာလိမ့်မည်။  
 အချိန်ကျလျှင်ငါသည်ဤအတိုင်းလျင်မြန်စွာ  
 ဖြစ်ပျက်စေတော်မူမည်။  
 ငါသည်ထာဝရဘုရားဖြစ်တော်မူပါသည် တကား။''

# 61

ကယ်နှုတ်တော်မူမည့်အကြောင်းသတင်းကောင်း

1 ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်သည် ငါ့ကိုတန်ခိုးနှင့်ပြည့်ဝစေတော်မူပြီ။  
 ဆင်းရဲသူတို့အတွက်သတင်းကောင်းကို  
 ယူဆောင်ကာ၊ စိတ်နှလုံးကြေကွဲသူတို့၏ အနာ  
 ရောဂါကိုပျောက်ကင်းစေ၍၊  
 ပြည်နှင့်ဒဏ်ခံရသူများနှင့်အချုပ်အနှောင်ခံရ  
 သူတို့အားလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ကိုကြေညာရန်၊  
 ကိုယ်တော်သည်ငါ့ကိုရွေးချယ်စေလွှတ်တော် မူလေပြီ။<sup>☆</sup>

2 ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏လူမျိုးတော်အား  
 ကယ်တင်တော်မူ၍  
 ရန်သူတို့အားဖြိုခွင်းတော်မူသည့်အချိန်  
 ကျရောက်ပြီဖြစ်ကြောင်းကြေညာရန်ငါ့ကို  
 စေလွှတ်တော်မူပြီ။

☆ 61:1 မ၊ ၁၁:၅။ လု။ ၇:၂၂။

ဝမ်းနည်းပူဆွေးသူအပေါင်းတို့အား  
နှစ်သိမ့်မှုပေးရန်၊<sup>✠✠</sup>

3 ဇိအုန်မြို့တွင်ပူဆွေးဝမ်းနည်းနေသူတို့အား  
ပူဆွေးခြင်းအစား  
ဝမ်းမြောက်ခြင်းကိုလည်းကောင်း၊  
ဝမ်းနည်းခြင်းအစားထောမနာသီချင်း ကိုလည်းကောင်း  
ပေးရန်ကိုယ်တော်သည်ငါ့အားစေလွှတ်တော်မူပြီ။  
သူတို့သည်ထာဝရဘုရား၏ဂုဏ်တော်ကို  
ထင်ရှားစေရန်  
ကိုယ်တော်တိုင်စိုက်တော်မူသောဖြောင့်မတ်ခြင်း  
တည်းဟူသော  
ဝက်သစ်ချပင်များသဖွယ်စိုပြေဖွံ့ဖြိုးကြလိမ့်မည်။

4 သူတို့သည်ကာလကြာမြင့်စွာ  
ပျက်စီးယိုယွင်းနေခဲ့သောမြို့များကို  
ပြန်လည်တည်ဆောက်၍အသစ်ပြုပြင် ကြလိမ့်မည်။

5 အို ငါ၏လူများတို့၊ လူမျိုးခြားတို့သည်သင်တို့ကို  
အစေခံကြလိမ့်မည်။  
သင်တို့၏လယ်ယာများကိုထွန်ယက်ကာသင်တို့  
စပျစ်ဥယျာဉ်များကိုပြုစုကြလိမ့်မည်။

6 သင်တို့မူကား၊ထာဝရဘုရား၏ယဇ်ပုရော ဟိတ်များ၊

✠ 61:2 လု၊ ၄:၁၈-၁၉။ ✠ 61:2 မ၊ ၅:၄။

ဘုရားသခင်၏ဘုန်းတော်ကြီးများဟု  
နာမည်တွင်လျက်၊

လူမျိုးတကာတို့၏စည်းစိမ်ချမ်းသာများကို ခံစားကာ၊  
ယင်းသို့ခံစားရသည့်အတွက်ဂုဏ်ယူ  
ဝါကြွားကြလိမ့်မည်။

7 သင်တို့၏အရှက်ကွဲအကျိုးနည်းမှုများသည်  
ဆုံးခန်းတိုင်ရောက်လေပြီ။

သင်တို့သည်မိမိတို့ကိုယ်ပိုင်ပြည်တွင်နေထိုင်ရလျက်၊  
သင်တို့၏ပစ္စည်းဥစ္စာများသည်လည်းနှစ်ဆ  
တိုး၍လာလိမ့်မည်။

သင်တို့သည်ထာဝစဉ်ဝမ်းမြောက်ပျော်ရွှင်  
ရကြလိမ့်မည်။

8 ထာဝရဘုရားက

“ငါသည်တရားမျှတမှုကိုနှစ်သက်မြတ်နိုး၍  
လူယက်မှုနှင့်နှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲမှုကိုမုန်း၏။  
ငါ၏လူမျိုးတော်အားသစ္စာရှိစွာ  
ဆုလာဘ်များကိုပေးအပ်မည်။

သူတို့နှင့်လည်းထာဝရပဋိညာဉ်ကိုငါပြုမည်။

9 သူတို့သည်လူမျိုးတကာတို့တွင်ထင်ပေါ်  
ကျော်ကြားကြလိမ့်မည်။

သူတို့ကားငါ၏ကောင်းချီးမ ံ ဂလာကို  
ခံစားရကြသူများဖြစ်ကြောင်း

သူတို့ကိုမြင်သူအပေါင်းတို့သိရှိကြလိမ့်မည်'' ဟု  
မိန့်တော်မူ၏။

10 ယေရုရှလင်မြို့သည်ထာဝရဘုရားပြု တော်မူသော  
အမှုတော်အတွက် ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်ရလိမ့်မည်။  
သူသည်မိ<sup>၁</sup> ဂလာဆောင်ပွဲအတွက်ဝတ်စား  
တန်ဆာဆင်ထားသည့်သတို့သမီးနှင့်တူ၏။  
ဘုရားသခင်သည်သူ့ကိုကယ်တင်ခြင်းနှင့်  
အောင်မြင်ခြင်း တို့ဖြင့်တန်ဆာဆင်ပေးတော်မူပါ၏။<sup>☆</sup>

11 မျိုးစေ့များသည်အညော က်ထိုး၍အပင်  
ပေါက်သကဲ့သို့၊  
ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်သည်  
မိမိ၏လူမျိုးတော်အားအမှန်ပင်  
ကယ်တင်တော်မူလိမ့်မည်။  
လူမျိုးတကာတို့သည်လည်းကိုယ်တော်ကို  
ထောမနာပြုကြလိမ့်မည်။

### 62

1 ငါသည်ယေရုရှလင်မြို့ကိုအားပေးစကား  
ဖွင့်ဟပြောဆိုမည်။  
ထိုမြို့သည်ကယ်တင်ခြင်းကိုခံရ၍သူ၏  
အောင်မြင်ခြင်းသည်  
မီးရှူးတိုင်သဖွယ်ထွန်းတောက်၍

<sup>☆</sup> 61:10 ဗျာ၊ ၂၁:၂။



မလာမချင်း၊ ငါသည်ဇိအုန်မြို့အတွက်  
ဆိတ်ဆိတ်နေလိမ့်မည်မဟုတ်။

2 အို ယေရုရှလင်မြို့၊ လူမျိုးတကာတို့သည်  
သင်၏အောင်မြင်ခြင်းကိုတွေ့မြင် ရကြလိမ့်မည်။  
ဘုရင်အပေါင်းတို့သည်လည်းသင်၏ဘုန်း အသရေကို  
တွေ့မြင်ရကြလိမ့်မည်။  
သင်သည်ထာဝရဘုရားကိုယ်တော်တိုင်  
ပေးတော်မူသည့်နာမည်သစ်ကိုရရှိလိမ့်မည်။

3 သင်သည်ထာဝရဘုရားအတွက်  
အလွန်လှပတင့်တယ်သောဦးရစ်သရဖူသဖွယ်  
ဖြစ်လိမ့်မည်။

4 “စွန့်ပစ်ခြင်းကိုခံရသူ” ဟုနာမည်တွင်  
တော့မည်မဟုတ်။  
သင်၏ပြည်သည်လည်း“အပယ်ခံဇနီး”  
ဟူသောနာမည်ကိုခံယူရတော့မည်မဟုတ်။  
သင်၏နာမည်သစ်မှာ“ဘုရားသခင်နှစ်သက် မြတ်နိုးသူ”  
ဟူ၍ဖြစ်လိမ့်မည်။  
သင်၏ပြည်သည်လည်း“ပျော်ရွှင်စွာထိမ်းမြား  
ထားသူ” ဟုနာမည်တွင်လိမ့်မည်။

အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ထာဝရဘုရားသည်  
သင့်ကိုနှစ်သက်တော်မူသဖြင့်၊  
ခင်ပွန်းဖြစ်သူသည်မိမိဇနီးကိုမြတ်နိုး သကဲ့သို့၊  
သင်၏ပြည်ကိုလည်းမြတ်နိုးတော်မူလိမ့်မည်။

5 ထာဝရဘုရားသည်သင့်ကိုမ ။ ။ ဂလာဆောင်  
 သတို့သမီးသဖွယ်သိမ်းပိုက်တော်မူလိမ့်မည်။  
 မ ။ ။ ဂလာဆောင်သတို့သမီးကိုသတို့သားသည်  
 နှစ်သက်သကဲ့သို့၊

ဘုရားသခင်သည်သင့်ကိုနှစ်သက်တော်မူ လိမ့်မည်။

6 အို ယေရုရှလင်မြို့၊ ငါသည်သင်၏မြို့ရိုးများ ပေါ်တွင်  
 အစောင့်တပ်သားများကိုချထား၏။  
 သူတို့သည်နေ့ရောည ညှိပါအခါခပ်သိမ်း  
 ဆိတ်ဆိတ်နေကြလိမ့်မည်မဟုတ်။

သူတို့သည်ထာဝရဘုရားအား  
 မိမိ၏ကတိတော်များကိုအောက်မေ့ သတိရအောင်  
 ပြုကြမည်။

အဘယ်အခါ၌မျှမမေ့လျော့စေရန် သတိပေးကြမည်။

7 ကိုယ်တော်သည်ယေရုရှလင်မြို့ကိုပြန်လည်  
 ထူထောင်ကာ၊  
 ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးကချီးမွမ်းထောမနာပြုရာမြို့  
 အဖြစ်သို့ရောက်စေတော်မမူမီတိုင်အောင်၊

သူတို့သည်ကိုယ်တော်အားအငြိမ်နေစေ  
 ကြလိမ့်မည်မဟုတ်။

8 ထာဝရဘုရားသည်တန်ခိုးကြီးသောလက်ယာ  
 လက်တော်နှင့်ကျိန်ဆိုတော်မူသည်။

“သင်၏ကောက်ပဲသီးနှံများသည်ရန်သူတို့အတွက်  
 ရိက္ခာဖြစ်ရတော့မည်မဟုတ်။  
 လူမျိုးခြားတို့သည်လည်းသင်ကြိုးစား၍  
 လုပ်ဆောင်ခဲ့သောစပျစ်ရည်ကိုသောက်ရကြ  
 တော့မည်မဟုတ်။

9 သို့ရာတွင်အသီးအနှံများကိုစိုက်ပျိုး ရိတ်သိမ်း  
 သူသင်တို့သာလျှင်၊  
 ယင်းတို့ကိုစားသုံးကြလျက်၊ ထာဝရဘုရား အား  
 ထောမနာပြုရကြလိမ့်မည်။

စပျစ်သီးများကိုပြုစုဆွတ်ခူးသူသင်တို့ သာလျှင်  
 ငါ၏ဗိမာန်တော်တန်တိုင်းအတွင်း၌ စပျစ်ရည်ကို  
 သောက်ရကြလိမ့်မည်။”

10 ယေရုရှလင်မြို့သူမြို့သားတို့၊ မြို့တွင်းမှ  
 ထွက်ကြလော့။  
 ပြည်တော်ပြန်သင်တို့၏အမျိုးသားများ အတွက်  
 လမ်းကိုဖောက်လုပ်ကြလော့။

လမ်းမကြီးကိုပြင်ဆင်ကြလော့။  
 ကျောက်ခဲတို့ကိုဖယ်ရှားပစ်ကြလော့။  
 တိုင်းသူပြည်သားများသိစေရန်အချက်ပြ  
 အလံများတင်ကြလော့။

11 “သင်တို့၏ကယ်တင်ရှင်ထာဝရဘုရား သည်

မိမိကယ်တင်တော်မူခဲ့သည့်လူတို့ကို ခေါ်ဆောင်ကာ  
 ကြွလာတော်မူလိမ့်မည်" ဟု  
 ယေရုရှလင်မြို့သားတို့အားပြောပြကြရန်၊  
 ကမ္ဘာသူကမ္ဘာသားအပေါင်းတို့အားထာဝရ ဘုရား  
 ကြေညာလျက်နေတော်မူပါ၏။  
 12 သင်တို့သည် "ထာဝရဘုရား၏သန့်ရှင်း မြင့်မြတ်သည့်  
 လူမျိုးတော်၊"  
 "ထာဝရဘုရားကယ်တင်တော်မူခဲ့သည့်  
 လူမျိုးတော်" ဟု  
 ခေါ်ဝေါ်သမုတ်ခြင်းကိုခံရကြလိမ့်မည်။  
 ယေရုရှလင်မြို့သည်လည်း "ဘုရားသခင်  
 ချစ်မြတ်နိုးသည့်မြို့"  
 "ဘုရားသခင်စွန့်ပစ်တော်မမူသည့်မြို့" ဟု  
 ခေါ်ဝေါ်သမုတ်ခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်။

# 63

လူမျိုးတကာတို့အားထာဝရဘုရား  
 ချေမှုန်းတော်မူခြင်း  
 1 ဧဒုံပြည်၊ ဗောဇရမြို့မှလာသောသူကား  
 အဘယ်သူနည်း။ လှပတင့်တယ်စွာနီမြန်း  
 သောအဝတ်ကိုဝတ်ဆင်ထားလျက်ခွန်အား  
 စွမ်းရည်အပြည့်အဝနှင့်ချီတက်လာသူ  
 ကားအဘယ်သူနည်း။

ထိုသူသည်မိမိ၏အောင်ပွဲကိုကြေညာ  
ရန်ကြွလာသည့်အရှင်၊ ကယ်တင်ပိုင်သော  
တန်ခိုးတော်အရှင်ထာဝရဘုရားပေ တည်း။

2 ထိုအရှင်၏အဝတ်များသည်စပျစ်သီး  
နယ်သူ၏အဝတ်များကဲ့သို့အဘယ် ကြောင့်နီမြန်း၍နေပါသနည်း။

3 ထာဝရဘုရားက` ငါသည်လူမျိုးတကာ  
တို့ကိုစပျစ်သီးများသဖွယ်နင်းနယ်ခဲ့  
လေပြီ။ အဘယ်သူမျှငါ့အားကူညီရန်  
မလာမရောက်ကြ။ ငါသည်အမျက်ထွက်  
သဖြင့်သူတို့အားနင်းနယ်ရာတွင်ငါ၏  
အဝတ်များသည်သူတို့၏သွေးများဖြင့်  
စွန်း၍သွားပေသည်။-☆ 4 ငါသည်မိမိ၏လူမျိုးတော်အားကယ်တင်  
ရန်အချိန်ကျပြီ။ သူတို့၏ရန်သူများအား

အပြစ်ဒဏ်ခတ်ရန်အချိန်ရောက်ပြီဟုဆုံး ဖြတ်လိုက်၏။-  
5 ငါ့အားကူညီမည့်သူတစ်စုံတစ်ယောက်မျှမ  
ရှိသည်ကိုတွေ့ရသောအခါ ငါအံ့သြမိ၏။  
သို့ရာတွင်ငါ၏အမျက်ဒေါသကငါ့အား  
စွမ်းအားကိုပေးသဖြင့် ငါကိုယ်တိုင်အောင်ပွဲ  
ကိုအရယူခဲ့ပါ၏။-☆ 6 ငါသည်မိမိ၏အမျက်ဒေါသအလျောက်  
လူမျိုးတကာတို့ကိုနှိမ်နင်းချေမှုန်းခဲ့၏။  
သူတို့၏သွေးကိုမြေပေါ်သို့သွန်းလောင်း ခဲ့၏။  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

☆ 63:3 မျာ၊ ၁၄:၂၀၊ ၁၉:၁၃၊ ၁၅။ ☆ 63:5 ဟောရှာ၊ ၅၉:၁၆။

ဣသရေလအမျိုးသားတို့အတွက်  
ထာဝရဘုရား၏ကျေးဇူးတော်

7 ငါသည်ထာဝရဘုရား၏ပျက်ကွက်ခြင်း မရှိသော  
မေတ္တာတော်အကြောင်းကိုဖော်ပြမည်။  
ငါတို့အဖို့ပြုတော်မူခဲ့သောအမှုတော် အပေါင်း  
အတွက်ကိုယ်တော်အားထောမနာပြုမည်။

ကိုယ်တော်သည်မိမိ၏မေတ္တာ ကရုဏာတော်ကိုထောက်၍  
ဣသရေလအမျိုးသားတို့အားကောင်းချီး မင်္ဂလာ  
ကြွယ်ဝစွာချပေးတော်မူပြီ။

8 ထာဝရဘုရားက`သူတို့သည်ငါ၏လူမျိုး  
တော်ဖြစ်၍ငါ့အားလိမ်လည်လှည့်စားကြလိမ့်  
မည်မဟုတ်' ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ထိုနောက်ကိုယ်  
တော်သည်သူတို့ခံစားရသည့်ဒုက္ခဆင်းရဲ

အပေါင်းမှကယ်တင်တော်မူ၏။- 9 သူတို့ကိုကယ်တင်သူမှာကောင်းကင်  
မဟုတ်။ ထာဝရဘုရားကိုယ်တိုင်ဖြစ်တော်

မူ၏။ ကိုယ်တော်သည်မေတ္တာကရုဏာတော်  
ရှိသည့်အတိုင်းသူတို့အားကယ်တင်တော်  
မူ၏။ အတိတ်ကာလ၌ကိုယ်တော်သည်သူ

တို့အားအစဉ်အမြဲကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်  
တော်မူခဲ့သော်လည်း၊- 10 သူတို့သည်ပုန်ကန်ကာကိုယ်တော်အားဝမ်း  
နည်းစေကြ၏။ သို့ဖြစ်၍ထာဝရဘုရား

သည်သူတို့ကိုရန်ဘက်ပြုကာတိုက်ခိုက် တော်မူသတည်း။

11 ထိုအခါသူတို့သည်အတိတ်ကာလ၊ ထာဝရ

ဘုရား၏အစေခံမောရှေ၏ခေတ်ကိုအောက်မေ့  
 သတိရကြလျက် မိမိလူမျိုးတော်၏ခေါင်း  
 ဆောင်များကိုပင်လယ်မှကယ်တော်မူသော  
 ထာဝရဘုရားသည်အဘယ်မှာနည်း။ မောရှေ  
 အားထူးကဲသည့်တန်ခိုးကို ပေးတော်မူသော  
 ထာဝရဘုရားကားအဘယ်မှာနည်း။-

12 မောရှေအားဖြင့်တန်ခိုးတော်ကိုအသုံးပြု  
 ကာ မိမိ၏လူမျိုးတော်ရှေ့၌ပင်လယ်ရေကို  
 နှစ်ချမ်းကွဲစေတော်မူပြီးလျှင် ထာဝစဉ်ကျော်  
 ကြားလာတော်မူသောထာဝရဘုရားကား  
 အဘယ်မှာနည်းဟု' မေးကြ၏။\*

13 ထာဝရဘုရားသည်သူတို့အားရေနက်ရာ  
 ကိုဖြတ်၍ခေါ်ဆောင်သွားတော်မူသောအခါ  
 သူတို့သည်မြင်းရိုင်းများသဖွယ်ခြေကုပ်မြဲ  
 လျက်အဘယ်အခါ၌မျှမလဲမကျကြ။-

14 ကျွဲနွားများကိုစိမ်းလန်းစိုပြေသည့်ချိုင့်ဝှမ်း  
 သို့ပို့ဆောင်သကဲ့သို့ ထာဝရဘုရားသည်  
 မိမိ၏လူမျိုးတော်အား ငြိမ်းအေးရာအရပ်  
 သို့ပို့ဆောင်တော်မူ၏။ ဤနည်းအားဖြင့်ကိုယ် တော်သည်  
 မိမိဘုန်းအသရေတော်ကိုထင် ရှားစေတော်မူသတည်း။

ကရုဏာထား၍ကူမတော်မူရန် ဆုတောင်းပတုထနာ

\* 63:12 ထွ၊ ၁၄:၂၁။

15 အို ထာဝရဘုရား၊ သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်၍ဘုန်း  
 အသရေတော်တောက်ပရာကောင်းကင်ဘုံတည်း  
 ဟူသော ကိုယ်တော်ရှင်ကျိန်းဝပ်တော်မူရာအရပ်  
 မှနေ၍ ကျွန်တော်မျိုးတို့အားငုံ၍ကြည့်တော်  
 မူပါ။ ကျွန်တော်မျိုးတို့အတွက်ကိုယ်တော်ရှင်  
 စိုးရိမ်ကြောင့်ကြတော်မူသည်ကားအဘယ်မှာ  
 နည်း။ ကိုယ်တော်ရှင်၏တန်ခိုးတော်သည်အဘယ်  
 မှာနည်း။ ကိုယ်တော်ရှင်၏မေတ္တာနှင့်သနားကြင်  
 နာမှုသည်အဘယ်မှာနည်း။ ကျွန်တော်မျိုး  
 တို့အားလျစ်လျူရှုတော်မမူပါနှင့်။- 16 ကိုယ်တော်ရှင်သည်ကျွန်တော်မျိုးဝ  
 ဖြစ်တော်မူပါ၏။ ကျွန်တော်မျိုးတို့၏ဘိုးဘေး  
 များဖြစ်သောအာဗြဟံနှင့်ယာကုပ်တို့ပင်  
 လျှင် ကျွန်တော်မျိုးတို့အားအသိအမှတ်မ  
 ပြုနိုင်ကြပါ။ သို့ရာတွင်ထာဝရဘုရား  
 သည် ကျွန်တော်မျိုးတို့၏အဖဖြစ်တော်မူ  
 ပါ၏။ ကျွန်တော်မျိုးတို့အားရှေးကာလ  
 ထဲက အစဉ်အမြဲကယ်ဆယ်တော်မူခဲ့  
 သူမှာကိုယ်တော်ရှင်ပင်ဖြစ်ပါ၏။- 17 ကျွန်တော်မျိုးတို့အားအဘယ်ကြော  
 ရှင်၏တရားလမ်းမှလွှဲရှောင်သွားစေတော်မူ  
 ပါသနည်း။ အဘယ်ကြောင့်ကျွန်တော်မျိုးတို့  
 အားခေါင်းမာစေလျက် ကိုယ်တော်ရှင်ထံမှရှောင်  
 လွှဲစေပါသနည်း။ ကိုယ်တော်ရှင်အားကိုးကွယ်  
 သူတို့ကိုထောက်ထားသဖြင့်လည်းကောင်း၊



ကိုယ်တော်ရှင်ထာဝစဉ်ပိုင်သတော်မူသည့်  
လူမျိုးတော်အားထောက်ထားသဖြင့်လည်း ကောင်း  
ပြန်လည်ကြွလာတော်မူပါ။

18 ကိုယ်တော်ရှင်၏လူမျိုးတော်ဖြစ်သောကျွန်  
တော်မျိုးတို့ကိုရန်သူတို့သည်အခိုက်  
အတန်အားဖြင့်နှင်ထုတ်လျက်သူတို့သည်  
ဗိမာန်တော်ကိုနင်းချေကြပါပြီ။- 19 ကိုယ်တော်ရှင်သည်ကျွန်တော်မျိုးတို့  
မဟုတ်ဘိသကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ ကျွန်တော်  
မျိုးတို့သည်ကိုယ်တော်ရှင်၏လူမဟုတ်ဘိ  
သကဲ့သို့လည်းကောင်းကျွန်တော်မျိုးတို့ကို  
ကိုယ်တော်ရှင်ဆက်ဆံတော်မူပါ၏။

### 64

1 ကိုယ်တော်ရှင်သည်အဘယ်ကြောင့်မိုးကောင်းကင်  
ကိုဖွင့်လှစ်၍ ဆင်းသက်ကြွလာတော်မမူပါ  
သနည်း။ တောင်များသည်ကိုယ်တော်ရှင်ကို  
မြင်၍ကြောက်လန့်တုန်လှုပ်ကြပါလိမ့်မည်။-

2 သူတို့သည်မီးပေါ်တွင် ဆူပွက်နေသည့်ရေကဲ့  
သို့တုန်လှုပ်ကြပါလိမ့်မည်။ ကြွလာတော်မူ၍  
ရန်သူတို့အား ကိုယ်တော်ရှင်၏တန်ခိုးတော်  
ကိုပြတော်မူပါ။ လူမျိုးတကာတို့အား  
ရှေ့တော်၌တုန်လှုပ်စေတော်မူပါ။- 3 အခါတစ်ပါးကကိုယ်တော်ရှင်သည်  
တော်မူ၍ ကျွန်တော်မျိုးတို့မမျှော်လင့်သည့်  
ကြောက်လန့်ဖွယ်ရာအမှုများကိုပြုတော်မူ

ပါ၏။ တောင်များသည်ကိုယ်တော်ရှင်ကိုမြင်  
၍ကြောက်စိတ်နှင့်တုန်လှုပ်ကြပါ၏။-

<sup>4</sup> မိမိအားမျှော်ကိုးကြသူတို့အတွက်၍  
မည်သောအမှုတို့ကို ကိုယ်တော်ရှင်၏နည်း  
တူပြုတော်မူသည့်ဘုရားကိုအဘယ်သူ  
မျှမတွေ့မမြင်ဘူးပါ။ ထိုဘုရားအကြောင်း

ကိုကြားလည်းမကြားဘူးကြပါ။-<sup>5</sup> ကိုယ်တော်ရှင်သည်မှန်ရာကိုပြုကျင့်  
တတ်သူများအားလည်းကောင်း၊ ကိုယ်တော်ရှင်

၏အလိုတော်အတိုင်းပြုကျင့်ရန်မမေ့မ  
လျော့တတ်သူများအားလည်းကောင်းကြိုဆို

လက်ခံတော်မူပါ၏။ ကိုယ်တော်ရှင်သည်ကျွန်  
တော်မျိုးတို့အားအမျက်ထွက်တော်မူသော်

လည်း ကျွန်တော်မျိုးတို့သည်အပြစ်ကူးမြဲ  
ကူးလျက်နေကြပါ၏။ ကိုယ်တော်အမျက်

ထွက်နေပါလျက်ကျွန်တော်မျိုးတို့သည်  
အမှားကိုပြုမြဲပြုကြပါ၏။ ရှေးယခင်

ကစ၍၍သို့ပြုခဲ့မိကြပါ၏။-<sup>6</sup> ကျွန်တော်မျိုးတို့အားလုံးအပြစ်သားများ  
ဖြစ်ကြပါ၏။ ကျွန်ုပ်တို့၏အကောင်းဆုံး

အကျင့်ပင်လျှင်လုံးဝဥသိုရွံရှာဖွယ်သာ  
ဖြစ်ပါ၏။ ကျွန်တော်မျိုးတို့သည်မိမိတို့၏

အပြစ်များကြောင့်လေလွင့်ရွက်ခြောက်များ  
နှင့်တူကြပါ၏။-<sup>7</sup> ကိုယ်တော်ရှင်၏နာမတော်နှင့်ထံတော်သို့

☆ 64:4 ဘဲကော ၂:၉။

တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှဆုတောင်းပ တု ထနာမ  
 ပြုပါ။ “ကူမတော်မူပါ” ဟုလည်းတစ်ဦး  
 တစ်ယောက်မျှလာရောက်ပန်ကြားမှုမပြု  
 ပါ။ ကျွန်တော်မျိုးတို့အပြစ်များကြောင့်  
 ကိုယ်တော်ရှင်သည်မျက်နှာတော်ကိုလွဲ  
 တော်မူ၍ကျွန်တော်မျိုးတို့အားစွန့်ပစ် တော်မူပါပြီ။

8 သို့ရာတွင် အို ထာဝရဘုရား၊ ကိုယ်တော်ရှင်  
 သည်ကျွန်တော်မျိုးတို့၏ဖခင်ဖြစ်တော်မူ  
 ပါ၏။ ကျွန်တော်မျိုးတို့သည်ရွံ့စေးနှင့်တူ၍  
 ကိုယ်တော်ရှင်မူကားအိုးထိန်းသည်နှင့်တူ  
 ပါ၏။ ကိုယ်တော်ရှင်သည်ကျွန်တော်မျိုးတို့  
 အားဖန်ဆင်းတော်မူခဲ့သည့်အရှင်ဖြစ် သဖြင့်၊-

9 ကျွန်တော်မျိုးတို့အပေါ်၌ အလွန်အမင်း  
 အမျက်ရှုတော်မမူပါနှင့်။ သို့မဟုတ်လျှင်  
 လည်းကျွန်တော်မျိုးတို့၏အပြစ်များကို  
 အစဉ်မပြတ်အောက်မေ့သတိရတော်မမူ  
 ပါနှင့်၊ ကျွန်တော်မျိုးတို့သည်ကိုယ်တော်ရှင်  
 ၏လူမျိုးတော်ဖြစ်၍ ကျွန်တော်မျိုးတို့

အားသနားတော်မူပါ။- 10 ကိုယ်တော်ရှင်၏သန်ရှင်းမြင့်မြတ်သည့်မြို့  
 များသည် သဲက နှု တာရသဖွယ်ဖြစ်၍  
 ယေရု ရှလင်မြို့သည်လည်းပျက်စီးယိုယွင်း  
 လျက် လူသူကင်းမဲ့ရာဖြစ်၍နေပါ၏။-

11 ကျွန်တော်မျိုးတို့၏ဗိမာန်တော်၊ ကိုယ်တော်

ရှင်အားကျွန်တော်မျိုးတို့ဘိုးဘေးများ  
 ထောမနာပြုရာ မြင့်မြတ်တင့်တယ်သန်ရှင်  
 သည့်ဌာနတော်သည်မီးသင့်လောင်၍သွား  
 ပါပြီ။ ကျွန်တော်မျိုးတို့ချစ်မြတ်နိုးသည့်  
 အဆောက်အဦမှန်သမျှသည်လည်း ယိုယွင်းပျက်စီးလျက်ရှိပါ၏။-  
 12 အို ထာဝရဘုရား၊ ကိုယ်တော်ရှင်သည်ဤ  
 အမှုအရာများကြောင့်စိတ်ထိခိုက်လှုပ်ရှား  
 မှုဖြစ်တော်မမူပါသလော။ ကိုယ်တော်ရှင်  
 သည်ငြိမ်သက်စွာနေတော်မူလျက်ကျွန်  
 တော်မျိုးတို့အားမိမိတို့၏ခံနိုင်ရည်ထက်  
 ပို၍ဆင်းရဲဒုက္ခရောက်စေတော်မူပါမည် လော။

# 65

ပုန်ကန်သူတို့အားဘုရားသခင်အပြစ်ဒဏ်  
 ခတ်တော်မူခြင်း

1 ထာဝရဘုရားက` ငါသည်မိမိလူမျိုး  
 တော်၏ဆုတောင်းပ တု ထနာများကိုနားညောင်း  
 ရန်အသင့်ရှိသော်လည်း သူတို့သည်ဆုတောင်း  
 ပ တု ထနာမပြုကြ။ ငါသည်သူတို့ရှာလျှင်  
 တွေ့မြင်နိုင်ရန်အသင့်စောင့်၍နေသော်လည်း  
 သူတို့သည်ငါ့ကိုရှာရန်ပင်မကြိုးစားကြ။  
 ငါသည်ဤအရပ်တွင်ရှိ၏။ ငါသည်ကူမမည်  
 ဟုဖြေကြားရန်အသင့်ရှိသော်လည်း၊ ကူသ

ရေလအမျိုးသားတို့သည်ငါ့ထံသို့ဆု တောင်းပ တ  
ထနာမပြုကြ။- 2 ခေါင်းမာလျက်အမှားကိုပြုကျင့်ကာမိမိ  
တို့၏ထင်ရာသို့လိုက်တတ်သူ ဤလူစုအား  
ငါသည်ကြိုဆိုလက်ခံရန်အစဉ်အမြဲ အသင့်ရှိပါ၏။-

3 သို့ရာတွင်သူတို့သည်အရှက်မရှိ။ ငါ၏  
အမျက်တော်ကိုလှုံ့ဆော်ကြ၏။ သူတို့သည်  
မြေဩဇာနတ်ဘုရားတို့ကိုဥယျာ ခ်များ  
တွင်ယဇ်ပူဇော်ကြ၏။ ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာ  
ယဇ်ပလ္လင်များတွင်နံ့သာပေါင်းကိုမီးရှို့ ပူဇော်ကြ၏။-

4 ည ဤအခါ၌သူတို့သည်ဂူများသင်္ချိုင်းတွင်း  
များသို့သွား၍သူသေဝိညာဉ်များနှင့်နှီး  
နှောတိုင်ပင်ကြ၏။ သူတို့သည်ဝက်သားကို  
စား၍သူတို့၏အိုးများတွင် မသန်ရှင်း

သောအသားပြုတ်ရည်ရှိကြ၏။- 5 ထိုနောက်သူတို့ကမိမိတို့သည်အလွန်  
မြင့်မြတ်သန်ရှင်းလှသည်၊ အခြားသူတို့နှင့်  
မထိမတွေ့အပ်ဟုဆိုကာ အဘယ်သူကိုမျှ  
မိမိတို့အနီးသို့မချဉ်းမကပ်စေကြ။ ငါ

သည်ဤသို့သောလူတို့ကိုသည်းမခံနိုင်။  
ထိုသူတို့အပေါ်သို့သက်ရောက်သည့်ငါ၏  
အမျက်ဒေါသသည်အစဉ်တောက်လောင်  
လျက်နေသည့်မီးနှင့်တူ၏။

6 သူတို့အားအဘယ်သို့အပြစ်ဒဏ်ခတ်မည်

☆ 65:1 ရော၊ ၁၀:၂၀။ ☆ 65:2 ရော၊ ၁၀:၂၁။

ကိုငါဆုံးဖြတ်ပြီးလေပြီ။ သူတို့အတွက်  
စီရင်ချက်ကိုလည်းရေးမှတ်၍ထား၏။

ငါ သည်သူတို့ပြုခဲ့သည့်အမှုတို့ကိုလျစ်  
လှူလိမ့်မည်မဟုတ်။- 7 သူတို့၏အပြစ်ကြွေးများကိုလည်းကောင်း၊  
သူတို့ဘိုးဘေးတို့၏အပြစ်ကြွေးများကို  
လည်းကောင်းငါဆပ်စေမည်။ သူတို့သည်တောင်

ပေါ်ရှိရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာနများတွင်နံ့  
သာပေါင်းကိုမီးရှို့ပူဇော်ကာ ငါ့ကိုကဲ့ရဲ့  
ကြလေပြီ။ သို့ဖြစ်၍သူတို့အားထိုက်  
လျောက်ရာအပြစ်ဒဏ်ကိုငါပေးမည်" ဟု မိန့်တော်မူ၏။

8 ထာဝရဘုရားက`စပျစ်သီးကောင်းများ  
ကို အဘယ်သူမျှမဖျက်ဆီးတတ်။ နယ်၍  
စပျစ်ရည်လုပ်တတ်ကြ၏။ ငါသည်လည်း  
ငါ၏လူအပေါင်းကိုသုတ်သင်ဖျက်ဆီး

ပစ်လိမ့်မည်မဟုတ်။- 9 ငါ့အားဝတ်ပြုကိုးကွယ်သူကိုငါကယ်တင်  
မည်။ ယုဒအနွယ်ဝင်တို့ကိုကောင်းချီးပေး မည်။  
ယုဒ၏သားမြေးများသည်တောင်ပေါ်ဒေသများဖြစ်သော  
ငါ၏ပြည်တော်ကို အပိုင်ရရှိကြလိမ့်မည်။

ငါ၏ကျွန်ငါ ၏လူမျိုးတော်သည်ထိုပြည်တွင်နေထိုင်၍  
အမွေခံရကြလိမ့်မည်။- 10 သူတို့သည်ငါ့ကိုရှိခိုးဝတ်ပြုကာမိမိတို့  
၏သိုးနှင့်ကျွန်းများကိုအနောက်ဘက်ရှိ ရှာရ  
န်လွင်ပြင်တွင်လည်းကောင်း၊ အရှေ့ဘက်

ရှိအာခေါ်ချိုင့်စားကျက်များတွင်လည်း ကောင်း

နားနေစရာအဖြစ်ကျောင်းကြ လိမ့်မည်။\*

11

“သို့ရာတွင်ငါ့ကိုစွန့်ပစ်သူငါ၏သန်ရှင်း  
မြင့်မြတ်သည့်ဇီအုန်တောင်ကိုဂရုမစိုက်ဘဲ  
ကံကြမ္မာဘုရား၊ ဂါဒနှင့်မေနိတို့ကိုဝတ်

ပြုကိုးကွယ်သူသင်တို့အဖို့မှာမူကား၊- 12

ဌားနှင့်အသေသတ်ခြင်းခံရလိမ့်မည်။ သင်

တို့သည်ငါခေါ်သောအခါမထူးကြ။ ငါ

ပြောသောအခါနားမထောင်ကြ။ သင်တို့

သည်ငါ၏ရှေ့တွင်ဒုစရိုက်ပြုလျက် ငါမ

နှစ်သက်သောအရာကိုလုပ်ဆောင်ကြ၏။-

13 ထို့ကြောင့်ငါ့စကားကိုနားထောင်ရန်ငါ့ကို

ဝတ်ပြုသူတို့သည်ဖောဖောသီသီစားသောက်

ရကြလျက် သင်တို့မူကားဆာငတ်မွတ်သိပ်

လျက်ရေငတ်ကြလိမ့်မည်။ ငါ၏ကျွန်တို့

သည်ပျော်ရွှင်ကြလျက် သင်တို့မူကားအရှက်

ကွဲကြလိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်းသင်တို့အား ငါ

ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်ပြောကြား၏။-

14 ငါ၏ကျွန်တို့သည်ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်စွာ

သီချင်းဆိုရကြလျက် သင်တို့မူကားစိတ်

နှလုံးကြေကွဲကျိုးပဲ့လျက်ငိုကြွေးရ ကြလိမ့်မည်။-

15 ငါ၏ရွေးချယ်တော်ခံလူမျိုးတော်သည်

သင်တို့နာမည်ကိုကျိန်စာအဖြစ်အသုံး ပြုကြလိမ့်မည်။

\* 65:10 ယောရှု၊ ၇:၂၄-၂၆။

ငါထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်သည်လည်းသင်တို့အားကွပ်မျက်တော်  
မူမည်။ သို့ရာတွင်ငါ၏စကားကိုနားထောင်

သူတို့အားငါသည်နာမည်သစ်ကိုပေး တော်မူမည်။-

16 ပြည်တော်တွင်ကောင်းချီးမင်္ဂလာခံယူလိုသူ  
မှန်သမျှသည်သစ္စာတော်အရှင်၊ ဘုရားသခင်  
၏ကောင်းချီးမင်္ဂလာကိုတောင်းခံကြလိမ့်မည်။

ကျိန်ဆိုပြောဆိုသူမှန်သမျှသည်လည်း  
သစ္စာတော်အရှင်၊ ဘုရားသခင်၏နာမတော်  
ကိုတိုင်တည်ကျိန်ဆိုကြလိမ့်မည်။ အတိတ်

ကာလကဆင်းရဲဒုက္ခများသည်ကွယ်ပျောက်  
သွားလိမ့်မည်။ ယင်းတို့ကိုလူတို့သည်မေ့  
လျော့သွားကြလိမ့်မည်" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

အသစ်တစ်ဖန်ဖန်ဆင်းတော်မူခြင်း

17 ထာဝရဘုရားက`ငါသည်ကမ္ဘာမြေကြီး  
သစ်နှင့်မိုးကောင်းကင်သစ်ကိုဖန်ဆင်းမည်။

အတိတ်ကအဖြစ်အပျက်များသည်လုံးဝ  
မေ့ပျောက်၍သွားလိမ့်မည်။-☆ 18 ငါဖန်ဆင်းတော်မူသည့်အမှု၌ထာဝစဉ်  
အားရဝမ်းမြောက်ကြလော့။ ငါဖန်ဆင်းတော်

မူသည့်ယေရုရှလင်မြို့သစ်သည်နှစ်ထောင်း  
အားရဖွယ်ကောင်း၍၊ ထိုမြို့မှလူတို့သည်  
လည်းဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းကြလိမ့်မည်။-

19 ငါကိုယ်တိုင်ပင်လျှင်ယေရုရှလင်မြို့အတွက်

☆ 65:17 ဟောရှာ၊ ၆၆:၂၂။ ၂ပေ၊ ၃:၁၃။ ဗျာ၊ ၂၃:၁။



ကြောင့်လည်းကောင်း၊ ထိုမြို့ရှိမြို့သူမြို့သား  
 တို့၏အတွက်ကြောင့်လည်းကောင်းဝမ်းမြောက်  
 ရွှင်လန်းရလိမ့်မည်။ ထိုမြို့တွင်ငိုကြွေးမှုနှင့်  
 ကူပါကယ်ပါဟုဆိုသောသူများရှိလိမ့် မည်မဟုတ်။-

☆ 20 နို့စို့သူငယ်တို့သည်လည်းအရွယ်မရောက်မီ  
 သေကြရတော့မည်မဟုတ်။ လူတိုင်းပင်သက်  
 တမ်းစေ့နေကြလိမ့်မည်။ အသက်တစ်ရာနေရ

သူတို့ကိုပင်ငယ်ရွယ်သူများဟုထင်မှတ်ရ  
 ကြလိမ့်မည်။ အသက်တစ်ရာမတိုင်မီသေဆုံး  
 သူတို့ကိုမူကား ငါ၏အပြစ်ဒဏ်ခံရသည့်

လက္ခဏာဟုမှတ်ယူကြလိမ့်မည်။- 21 လူတို့သည်အိမ်များကိုတည်ဆောက်  
 တို့ကိုယ်တိုင်နေထိုင်ရကြလိမ့်မည်။ ထိုအိမ်  
 များတွင်မဆိုင်သူများနေရမည်မဟုတ်

ပေ။ လူတို့သည်စပျစ်ဥယျာ ခွံများကိုစိုက်  
 ပျိုး၍စပျစ်သီးများကိုစားရကြလိမ့် မည်။-

22 စပျစ်ရည်ကိုလည်းအခြားသူများသောက်  
 ရကြမည်မဟုတ်။ သစ်ပင်များသဖွယ်ငါ  
 ၏လူမျိုးတော်သည်အသက်ရှည်ကြလိမ့်

မည်။ သူတို့သည်မိမိတို့လုပ်အား၏အကျိုး  
 ကျေးဇူးကိုအပြည့်အဝခံစားရကြ လိမ့်မည်။-

23 သူတို့ဆောင်ရွက်သည့်အလုပ်သည်အောင်မြင်  
 ၍သူတို့၏သားသမီးများသည်ဘေးအ နှံ တ

---

☆ 65:19 ဗျာ၊ ၂၁:၄။

ရာ ယ်ရောက်ရကြလိမ့်မည်မဟုတ်။ ငါသည်  
 သူတို့နှင့်သူတို့သားမြေးများအားလာ လ တု  
 တံ့ကာလအစဉ်အဆက်ကောင်းချီးပေး မည်။-  
 24 သူတို့ပြုသည့်ဆုတောင်းပ တု ထနာမပြီးမဆုံး  
 မိဉ္ဇိပင်လျှင် ငါသည်သူတို့၏ပန်ကြားချက်  
 ကိုနားညောင်းမည်။- 25 ဝံပုလေ့နှင့်သိုးတို့သည်အတူအစာစား  
 လျက် ခြင်္သေ့တို့သည်ကျွန်းများကဲ့သို့မြက်  
 ကိုစားကြလိမ့်မည်။ မြေများသည်မြေမှုန့်ကို  
 သာစားကြလိမ့်မည်။ ငါ၏သန်ရှင်းမြင့်မြတ်  
 သည့်ဇီအုန်တောင်တော်ပေါ်တွင် ဘေးအ နှု တရာ  
 ယ် ဖြစ်စေတတ်သည့်အရာနှင့်ဆိုးညစ်သည့်  
 အရာရှိရလိမ့်မည်မဟုတ်'' ဟုမိန့်တော် မူ၏။\*

# 66

လူမျိုးတကာတို့အားထာဝရဘုရား  
 တရားစီရင်တော်မူခြင်း

1 ထာဝရဘုရားက`ကောင်းကင်ဘုံသည်ငါ  
 ၏ရာဇပလ္လင်ဖြစ်၍ကမ္ဘာမြေကြီးသည် ငါ  
 ၏ခြေတင်ခုံဖြစ်၏။ ထိုကြောင့်သင်တို့သည်  
 ငါ၏အတွက်အဘယ်သို့သောဗိမာန်၊ ငါ  
 ကျိန်းဝပ်ရန်အတွက်အဘယ်သို့သော

---

\* 65:25 ဟေရှာ၊ ၁၁:၆-၉။

အဆောက်အဦးကိုတည်ဆောက်နိုင်ကြ ပါမည်နည်း။-  
 ☆ 2 ငါသည်စကြဝဠာတစ်ခုလုံးကိုဖန်ဆင်း တော်မူခဲ့၍  
 ဤအရာများပေါ်ပေါက်လာ ရသည်မဟုတ်လော။  
 စိတ်နှလုံးနှိမ်ချ၍ နောင်တရသူများနှင့်ငါ့ကိုကြောက်ရွံ့  
 ရိုသေကာ ငါ၏စကားကိုနားထောင်သူ  
 များကိုငါနှစ်သက်၏။☆

3 လူတို့သည်မိမိတို့စိတ်အလိုဆန္ဒအတိုင်း  
 ပြုကျင့်တတ်ကြ၏။ သူတို့အတွက်နွားကို  
 သတ်၍ယဇ်ပူဇော်ခြင်းသည်လူကိုသတ်၍  
 ပူဇော်ခြင်းနှင့်အတူတူဖြစ်၏။ သိုးကိုပူ  
 ဇော်ခြင်းနှင့်ခွေးကိုပူဇော်ခြင်းအတူတူ  
 ဖြစ်၏။ သီးနှံပူဇော်သကာသည်ဝက်သွေး  
 ပူဇော်သကာနှင့်တူ၏။ နံ့သာပေါင်းကိုမီး  
 ရှို့ပူဇော်ခြင်းသည်ရုပ်တုရှေ့တွင်ဆုတောင်း  
 ခြင်းနှင့်အတူတူပင်ဖြစ်သည်။ သူတို့သည်  
 စက်ဆုတ်ရုံရှာဖွယ်ကောင်းသည့်အရာများ  
 ဌ်မွေ့လျော်တတ်ကြ၏။- 4 ထို့ကြောင့်ငါသည်သူတို့ကြောက်လန့်လျက်  
 ရှိသည့်ဘေးအန္တရာယ်ဆိုးကိုပင်သူတို့အပေါ်  
 သို့သက်ရောက်စေတော်မူ၏။ အဘယ်ကြောင့်  
 ဆိုသော်ငါခေါ်သောအခါအဘယ်သူမျှ  
 မထူးကြ။ ငါပြောသောအခါဌ်လည်း  
 အဘယ်သူမျှနားမထောင်ကြသော ကြောင့်ဖြစ်၏။

---

☆ 66:1 မ၊ ၅:၃၄၊ ၃၅၊ ၂၃:၂၂။ ☆ 66:2 ထ၊ ၇:၄၉-၅၀။

သူတို့သည်ငါ့စကားကို နားမထောင်၊  
 ဒုစရိုက်မှုပြုရန်ကိုသာ ရွေးချယ်ကြ၏။" ဟုမိန့်တော်မူ၏။  
 5 ကိုယ်တော်အားကြောက်ရွံ့ရုံသေကာစကား  
 တော်ကိုကြားနာကြသူတို့၊ သင်တို့သည်  
 ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူသည်ကိုနား ထောင်ကြလော့။  
 သင်တို့သည်ငါ့အားသစ္စာ စောင့်ကြသည်ဖြစ်၍သင်တို့အမျိုးသား  
 အချို့တို့သည်သင်တို့ကိုမုန်း၍ဝိုင်းပယ်  
 ကြ၏။ သူတို့သည်သင်တို့အားပြောင်လှောင်  
 ကာ "ငါတို့သည်သင်တို့ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်  
 သည်ကိုမြင်လိုပါ၏။ သို့ဖြစ်၍ထာဝရ  
 ဘုရားသည်ကြီးမြတ်သည့်တန်ခိုးတော်  
 ကိုပြု၍ကယ်တော်မူပါလေစေ" ဟုဆို  
 ကြ၏။ သို့ရာတွင်ထိုသူတို့သည်အရှက်  
 ကွဲကြရမည့်သူများဖြစ်ပေသည်။- 6 နားထောင်ကြလော့။  
 မြို့ထဲမှအုတ်အုတ်ကျက် ကျက်ဖြစ်နေသောအသံ၊  
 ဗိမာန်တော်ထဲမှ အသံသည်ရန်သူတို့အားထာဝရဘုရား  
 အပြစ်ဒဏ်ခတ်နေသောအသံပင်ဖြစ်ပါ သည်တကား။  
 7 ငါ၏သန်ရှင်းမြင့်မြတ်သည့်မြို့တော်သည်  
 သားဖွားခြင်းဝေဒနာကိုလုံးဝမခံရ ဘဲ  
 ရုတ်တရက်သားရတနာကိုဖွားမြင် သည့်မိခင်နှင့်တူ၏။-  
 ☆ 8 ဤသို့သောအမျိုးမြင်ဖူးကြားဖူးသူ  
 တစ်စုံတစ်ယောက်ရှိပါသလော။ တိုင်းနိုင်ငံ

☆ 66:7 ဗျာ၊ ၁၂:၅။

တစ်ခုသည်တစ်နေ့ခြင်းတွင်ပေါ်ပေါက်လာ  
 ဖူးပါသလော။ ဇိအုန်မြို့သည်ကူသရေလ  
 နိုင်ငံမပေါ်ထွန်းမီကြာရှည်ဆင်းရဲဒုက္ခ  
 ရောက်ရလိမ့်မည်မဟုတ်။- 9 ငါသည်မီးဖွားချိန်တန်လျက်  
 ဖွားမြင်ခွင့်မ ရနိုင်သည့်ကလေးကဲ့သို့ဖြစ်စေလိမ့်မည်ဟု  
 သင်တို့မထင်မမှတ်ကြနှင့်ဟုမိန့်တော်မူ၏။  
 ဤကားထာဝရဘုရားမြွက်ဟတော်မူ  
 သည့်စကားပင်ဖြစ်သတည်း။

10 ယေရုရှလင်မြို့ကိုချစ်မြတ်နိုးသူအပေါင်း တို့၊  
 သူနှင့်အတူအားရရွှင်လန်းကြလော့။  
 သူ၏အတွက်ဝမ်းမြောက်ကြလော့။

ထိုမြို့အတွက်ဝမ်းနည်းကြကွဲနေခဲ့သူ အပေါင်းတို့၊  
 ယခုပင်သူနှင့်အတူအားရရွှင်လန်းကြလော့။

11 သင်တို့သည်မိခင်ရင်ခွင်ရှိ ကလေးငယ်ကဲ့သို့၊  
 ကျေနပ်အားရလျက်ယေရုရှလင်မြို့၏ စည်းစိမ်  
 ချမ်းသာကိုခံစားရကြလိမ့်မည်။

12 ထာဝရဘုရားက`ငါသည်သင်တို့အား  
 တည်မြဲသည့်စည်းစိမ်ချမ်းသာကိုပေးမည်။  
 လူမျိုးတကာတို့၏ပစ္စည်းဥစ္စာများသည်  
 အဘယ်အခါ၌မျှမခန်းမခြောက်သည့်  
 မြစ်ရေကဲ့သို့ သင်တို့ထံသို့စီးဆင်းလာ  
 လိမ့်မည်။ သင်တို့သည်မိခင်ဖြစ်သူကချစ်  
 ခင်ယုယစွာပိုက်ပွေ့လျက်နို့တိုက်ကျွေး

သည့်ကလေးနှင့်တူလိမ့်မည်။- 13 မိခင်သည်သားငယ်ကိုနှစ်သိမ့်စေသကဲ့  
ယေရုရှလင် မြို့တွင်နှစ်သိမ့်စေမည်။-

14 ဤအမှုအရာကိုမြင်သောအခါသင်တို့  
သည်ဝမ်းမြောက်ကြလျက် ကျန်းမာသန်စွမ်း  
၍လာလိမ့်မည်။ ထိုနောက်ထာဝရဘုရား  
သည်မိမိ၏စကားကိုနားထောင်သူတို့ အားကူမတော်မူ၍  
ရန်သူတို့ကိုမူ အမျက်တော်သင့်စေကြောင်းကိုသင်တို့  
သိရှိကြလိမ့်မည်။'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

15 ထာဝရဘုရားသည်မီးလျှံကိုစီး၍ကြွ  
လာတော်မူလိမ့်မည်။ ကိုယ်တော်သည်မိမိ  
အမျက်ထွက်သူတို့အားအပြစ်ဒဏ်ခတ်  
ရန်လေဗေရထားကိုစီး၍ကြွလာတော် မူလိမ့်မည်။-

16 အပြစ်ရှိကြောင်းတွေ့ရှိရသူအပေါင်းတို့  
အား ကိုယ်တော်သည်မီးအားဖြင့်လည်းကောင်း၊  
ငှားလက်နက်အားဖြင့်လည်းကောင်းဆုံးမ  
တော်မူလိမ့်မည်။ ထိုသူတို့သည်လည်းသေ  
ကြေရကြလိမ့်မည်။

17 ထာဝရဘုရားက`ရုပ်တုများကိုဝတ်ပြု  
ကိုးကွယ်ရန်နှင့်ဥယျာ ည်နတ်ကွန်းများသို့  
သွားရောက်ရန်အတွက် မိမိတို့ကိုယ်ကိုသန့်  
စင်မှုပြုသူများ၊ ဝက်သားကြွက်သားနှင့်  
စက်ဆုတ်ရုံရှာဖွယ်ကောင်းသည့် အစား  
အစာများကိုစားသုံးသူများပျက်သုဉ်း

ရမည့်အချိန်ကာလသည်နီးကပ်လာလေ ပြီ။-  
 18 သူတို့၏အပြုအမူအကျင့်အကြံများကို  
 ငါသိ၏။ ငါသည်နိုင်ငံတကာမှလူတို့ကို  
 စုသိမ်းရန်ကြွလာတော်မူမည်။ ထိုသူတို့သည်  
 စုဝေးမိသောအခါငါ၏ဘုန်းတန်ခိုးတော်  
 မည်မျှတတ်စွမ်းတော်မူကြောင်းကိုမြင်ရ  
 လိမ့်မည်။ မိမိတို့အားအပြစ်ဒဏ်ခတ်သူ  
 မှာငါပင်ဖြစ်ကြောင်းကိုလည်းသိရှိကြ  
 လိမ့်မည်။ သို့ရာတွင်ငါ သည်အချို့သောသူ  
 များကိုချမ်းသာပေးမည်။- 19 ငါသည်သူတို့အားငါ၏ဂုဏ်သတင်းကို  
 မကြားဘူး၊ ငါ၏ကြီးမြတ်သည့်တန်ခိုး  
 တော်ကိုမမြင်ဘူးသည့်ရပ်ဝေးနိုင်ငံများ  
 ဖြစ်သော တာရှုပြည်လိဗီယပြည်နှင့်ကျွမ်း  
 ကျင်သူလေးသည်တော်များရှိရာလုဒ  
 ပြည်သို့လည်းကောင်း၊ တုဗလပြည်နှင့်  
 ဂရိတ်ပြည်သို့လည်းကောင်းငါစေလွှတ်မည်။  
 သူတို့သည်ထိုပြည်များမှလူတို့အား ငါ၏ဘုန်းတော်အကြောင်းကိုပြောကြ  
 ရလိမ့်မည်။- 20 သူတို့သည်လူမျိုးတကာတို့ထံမှသင်  
 တို့အမျိုးသားများကို ထာဝရဘုရား  
 အတွက်လက်ဆောင်ပဏ္ဏာအဖြစ်ခေါ်ဆောင်  
 လာကြလိမ့်မည်။ က္လသရေလအမျိုးသား  
 တို့သည်အသီးအနှံများကို ထိုးတမ်းစဉ်  
 လာအရသန်စင်သည့်အိုးခွက်များတွင် ထည့်၍

ဗိမာန်တော်သို့ယူဆောင်လာကြ သကဲ့သို့၊  
 ထိုသူတို့သည်အဆိုပါလက် ဆောင်ပဏ္ဏာများကိုမြင်း၊  
 မြည်း၊ ကုလား အုပ်များမြင်းရထားနှင့်လှည်းများနှင့်  
 တင်၍ယေရုရှလင်မြို့ရှိသန်ရှင်းမြင့် မြတ်သောတောင်တော်ပေါ်သို့ယူဆောင်  
 လာကြလိမ့်မည်။- 21 ငါသည်ထိုသူအချို့တို့ကိုယဇ်ပုရော  
 ဟိတ်နှင့်လေဝီအနွယ်ဝင်များအဖြစ် ခန့်ထားမည်။"

22 "ကမ္ဘာမြေကြီးသစ်နှင့်မိုးကောင်းကင်သစ်  
 တို့သည် ငါ၏တန်ခိုးတော်အားဖြင့်တည်  
 မြဲလျက်နေသကဲ့သို့၊ သင်တို့နာမည်နာမ  
 များနှင့်သားမြေးတို့သည်တည်မြဲလျက် နေလိမ့်မည်။"

23 "လဆန်းပွဲတော်နေ့များနှင့်ဥပု သ်နေ့ကျ  
 ရောက်သည့်အခါတိုင်း လူမျိုးတကာတို့သည်  
 ယေရုရှလင်မြို့သို့လာ၍ငါ့အားဝတ်ပြု  
 ကိုးကွယ်ကြလိမ့်မည်" ဟု ထာဝရဘုရား  
 မိန့်တော်မူသည်။- 24 "ထိုသူတို့သည်မိမိတို့ပြည်များသို့ပြန်  
 ကြသောအခါငါ့ကိုပုန်ကန်သူတို့၏ အလောင်းများကိုတွေ့မြင်ကြလိမ့်မည်  
 ထိုအလောင်းများကိုဖျက်ဆီးသည့်လောက်  
 ကောင်တို့သည်အဘယ်အခါ၌မျှသေကြ  
 လိမ့်မည်မဟုတ်။ အလောင်းတို့ကိုလောင်  
 လျက်နေသောမီးသည်လည်းအဘယ်အခါ  
 ၌မျှငြိမ်းလိမ့်မည်မဟုတ်။ လူအပေါင်းတို့  
 သည်ထိုအချင်းအရာကိုမြင်၍စက်ဆုတ်

☆ 66:22 ဟောရှာ၊ ၆၅:၁၇။ ၂ပေ၊ ၃:၁၃။ ဗျာ၊ ၂၁:၁။



ရှုံရှာကြလိမ့်မည်။<sup>☆</sup> ပရောဖက်ဟေရှာယစီရင်ရေးထားသော  
အနာဂတုတိုကျမ်းပြီး၏။

---

<sup>☆</sup> **66:24** မာ၊ ၉:၄၈။

**Common Language Bible**  
**Burmese: Common Language Bible Bible without**  
**Deuterocanon**

Public Domain

Language: Myanmar language (Burmese)

Translation by: Bible Society of Myanmar

**Burmese Common Language Bible**

This translation is published by the Bible Society of Myanmar.

If you are interested in obtaining a printed copy, please contact the Bible Society of Myanmar at <https://bsmyanmar.org/>.

© 2005 Bible Society of Myanmar

2014-03-30

---

PDF generated using Haiola and XeLaTeX on 11 Nov 2022 from source files dated 1 Jul 2021

de6d28cc-10f3-5485-8960-5628a6c52793